
Spravodaj c 105 
Motto 5: „V časti slovenskej inteligencie (neviem, kde ešte inde na svete) sa prejavuje odpor 
k výchove mladej generácie k národnému uvedomeniu, a všetko národné sa jej vidí zastaralé, 
nemoderné, nesvetové, spiatočnícke, a čo je najhoršie – nacionalistické (dokonca nacistické) – 
slovom reakčné, a preto hodné odsúdenia.  
 To, čo je inde samozrejmé ako súčasť kultúry a vlastenectva (dokonca aj v USA), je na 
Slovensku na neuverenie časťou tejto inteligencie odsudzované a vysmievané. Lenže ... 
 Svetová kultúra, literatúra a umenie sa dožadujú práve tohto národného, zvláštneho 
a osobitého, slovenského farebného kamienka, ktorý jej chýba do mozaiky celkového obrazu. 
To, čo im ponúka a čo sa bez hanby dožaduje cien, odmien a metálov, čo nás chce vo svete 
reprezentovať, to antinárodné, kozmopolitné, vyhlasujúce sa za kultúru, literatúru a umenie, 
práve toho má svet prebytok, sú ho plné smetiská, je to odhodené ako neumelecké, 
nezaujímavé, nepoužiteľné, ničím neobohacujúce jeho pestrú mnohofarebnú mozaiku.“  

Ladislav Ťažký: Ľudia nie sú anjeli 1998 
 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
- Kristián Kadlečík bude mať sólo koncert Komorného združenia Tubarose 
23. januára o 16.00 v Cik-Cak Centre v Petržalke. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

- Katedra archívnictva a pomocných vied historických, Filozofickej fakulty UK 
v Bratislave  usporiada  pre záujemcov o vysokoškolské štúdium  archívnictva 
a pomocných vied historických  v sobotu 29. januára 2011  od 10,00 do 15,0 h. v budove 
na Šafárikovom námestí č. 6.  4. poschodie, miestnosť č. 427  Deň otvorených dverí 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
- 31. januára 2010 o 17.00 hod. v Zichyho paláci  (Ventúrska ulica č. 9, 2. posch., 
Bratislava) KOŠICKÁ VÝTVARNÁ MODERNA 20. ROKOV XX. STOROČIA  
a jej miesto v kontexte Košíc – európskeho hlavného mesta kultúry 2013 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
- 1.2.2011 o 17,00 hod sa uskutoční v stredisku kultúry SKBNM na Vajnorskej ulici.21 v Bratislave 
vernisáž členov DUK -  Robert Žilka,  Pavol Sika , Milan Malček . 
- novinarska projekcia filmu CAS GRIMAS o zivote excentrickeho sochara 
Franza Xavera Messerschmidta (1736-1783), sa uskutocni vo stvrtok 10.2. o 

11:00 v kine MLADOST. 

 (Pozri Priloha) 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
- 2. februára 2011 streda o 14.00 hod v Klube zamestnancov FEI STU, prednáška prof. Ing. Vladimír 

Slugeň, DrSc.( prezident  Európskej nukleárnej spoločnosti (ENS)) na tému 
„Bezpečnosť jadrových elektrárni “, Tézy prednášky:  
-  Prístupy k jadrovej bezpečnosti pred Černobyľom a po ňom. 
-  Inherentné prvky bezpečnosti. 
-  Reaktory II., III. a IV. generácie. Existuje absolútna bezpečnosť? 
-  Výskum a inovácie v danej oblasti vo svete a na Slovensku. 
-  Slovensko a nový jadrový zdroj. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
- stredu 2. 2. 2011 o 18:00 hod. na Zrínskeho ulici č. 2 v Bratislave.  Prednášať 

bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. Etika úcty k životu 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 



- 10. februára 2011, štvrtok o 17.00 h v Prednáškovej sále Univerzitnej knižnice 

na Ventúrskej ul. 11, prezentáciu knihy Mariána Tkáča:  TURZOVCI 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
 

- 13. február 2011 Nedeľa oslava  sv. Cyrila a sv. Metoda, spolupatrónov Európy, 
Program: 

14.30   –  modlitby a chvály  
15.00   – Ruženec Božieho Milosrdenstva  
15.15   – Rastislav apoštolský kráľ Slovákov 

 prednáška O. Kocian 
16.00 –  Sv. omša KU CTI sv. Cyrila a Metoda, celebruje otec arcibiskup Ján 
Sokol 

   17.00   – záver stretnutia 
Program sa uskutoční  v Kostole sv. Kríža v Devíne 
 
 
 
- 14. február  2011,  pondelok 
 
17.00 –   SV. LITURGIA ku cti „Odchodu do večnosti nášho prepodobného otca 

Konštantína Filozofa,  mníšskym menom Cyrila, učiteľa 
Slovanov“  celebruje bratislavský eparcha Peter Rusnák 

v gréckokat. katedrálnom chráme Povýšenia sv. Kríža v Bratislave, Ondrejský cintorín 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

PROGRAM   
RUSKÉHO CENTRA VEDY A KULTÚRY  

V BRATISLAVE NA FEBRUÁR  2011 
 
 

9. februára            o 17.00 hod.                   streda 
Dni ruskej módy v Bratislave. 

Prehliadka kolekcie odevov módnych návrhárov,  
členov Asociácie módnych návrhárov Ruska 

 
 

16. februára          o 17.00 hod.                   streda 
Kinosála Ruské kino včera a dnes. 

Premietanie filmu:  
Jeden a pol izby či sentimentálna cesta do vlasti.  

(2009) 
Režisér: А. Chržanovskij. 

Hrajú: А. Frejndlich, S. Jurskij, G. Diťatkovskij 
 
 

18. februára            o 18.00 hod.              piatok 



Otvorenie výstavy   
ruského výtvarníka, člena  Medzinárodnej federácie  

výtvarných umelcov pri UNESCO  
Romana Jašina. 

Podujatie prebehne 
v Slovenskom národnom divadle 

 
21. februára                                           pondelok 

Knižná expozícia z knižničných fondov 
k Dňu obrancov vlasti 

 
 

24. februára         o 17.00 hod.           štvrtok 
Kinosála Ruské kino včera a dnes 

Premiéra filmu v roku  2010: Jegoruška. 
Režisér: А. Kuľamin. 

Hrajú: L. Durov, Ju. Nazarov 
 
 
 

Zmena programu vyhradená. 
Informácie na tel.: 02/52 62 59 81 

a na našej webovej stránke 
www.rcvkba.sk 

Vstup na všetky podujatia voľný 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

-20.1.2011 ráno zavŕšil svoje pozemské putovanie 
vynikalúci Človek,  
slovenský vlastenec, jedinečný citlivý spisovateľ, 
priateľ a priaznivec Slovenskej ekonomickej spoločnosti - Nezávislého združenia 
ekonómovbv Slovenska - 
Ladislav Ťažký (19. sept. 1924 - 20. jan. 2011). 
Jeho dielo však zostane nevyčerpateľným žriedlom úprimnej a čínorodej lásky  k svojmu 
márodu pre naše i  budúce generácie Slovákov. 
Odpočívaj v pokoiji a nech Ti je zem slovenská ľahká. 

 +++++++++++++++++++++++++++++++ 
Významný slovenský spisovateľ a publicista Ladislav Ťažký zomrel dnes v skorých 

ranných hodinách po krátkej a ťažkej chorobe vo veku nedožitých 87 rokov. 
Zádušná svätá omša za zosnulého bude v piatok 21. januára o 12.00 hodine v 

bratislavskom Dóme sv. Martina. Informáciu TASR poskytol Spolok slovenských 
spisovateľov. Pohreb by mal byt v sobotu. 

 Ladislav Ťažký  
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Profil Ladislava Ťažkého  
Spisovateľ, prozaik, publicista a esejista Ladislav Ťažký sa narodil 19. 



septembra 1924 v Čiernom Balogu. Na Vojenskom zemepisnom ústave v Bratislave 
získal vzdelanie kartografa. Ako 17-ročný narukoval do slovenskej armády na 

východný front. Po vypuknutí SNP ušiel zo svojej jednotky, ktorá bola prevelená 
do Rumunska. Chytili ho však a skončil v zajateckom tábore v Rakúsku.  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Po vojne pracoval ako kreslič na technickom oddelení mesta Košíc a ako sociálny 

referent na Okresnom národnom výbore v Brezne. V roku 1952 absolvoval štúdium 
na Vysokej škole politických a hospodárskych vied v Prahe a v roku 1960 ukončil 

vedeckú ašpirantúru na Inštitúte spoločenských vied v Prahe. Po štúdiách sa 
usadil v Bratislave, venoval sa hlavne tvorbe a neskôr pracoval v ústredných 
orgánoch v oblasti kultúrnej politiky. V rokoch 1967-1969 bol redaktorom 

denníka Smena, ktorý sa stal priestorom pre jeho politické vyjadrenia k 
udalostiam v auguste 1968.  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Pre tie, ako aj pre politické postoje vo Zväze slovenských spisovateľov, ho 

vylúčili z KSČ a až do konca 70-tych rokov 20. storočia nesmel publikovať. 
Ladislav Ťažký patril medzi najvýznamnejšie osobnosti povojnovej generácie 
slovenských spisovateľov. Hlavnou témou jeho tvorby boli vojnové, sociálne a 

etické otázky, zobrazil v nej život spoločnosti, v ktorej žil. Jeho dielo je 
protestom proti vojnovým útrapám, citovým deformáciám, ako aj hľadaním zmyslu 

osobných postojov vo vypätých a hraničných situáciách. Do literatúry vstúpil v 
polovici 50. rokov dvadsiateho storočia, kedy začal v časopisoch publikovať 

fejtóny a poviedky.  
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

V roku 1962 debutoval zbierkami poviedok Vojenský zbeh a Hosť majstra čerta. 
Pokračoval novelou Dunajské hroby a románom Amenmária, samí dobrí vojaci, 

triptychom baladických noviel Kŕdeľ divých Adamov, románom Pivnica plná vlkov. 
Napísal aj knihu piatich noviel Pochoval som ho nahého a román Evanjelium 
čatára Matúša. Z jeho diela sú známe poviedková kniha Márie a Magdalény a 
romány Aj v nebi je lúka, Pred potopou, Smrť obchádza štadióny, Kto zabil 

Ábela. Osudy slovenských emigrantov sú témou noviel Fantastická Faidra, Dvanásť 
zlatých monarchov, Maršálova dcéra. Napísal aj Amor anti Moloch, Krásna zlatá 

beštia, V kráľovstve zelenej bohyne a Slzy neplačú.  
Bol aj autorom esejí Očami pútnika, Literárne vrásky, Žime s citom v kráse a 
publicistických vystúpení Zastavte paľbu, prosím (1996) a Ľudia nie sú anjeli 
(1998). Pre rozhlasové a televízne vysielania pripravil viaceré hry, rozhovory 

a relácie, napísal divadelnú hru Hriešnica žaluje tmu (1966). V tom istom roku 
bol nakrútený televízny film V páse zlomená a o dva roky neskôr v roku 1968 

filmový triptych Zbehovia, Pútnica, Dominika.  
Niektoré z jeho kníh preložili do nemčiny, rumunčiny, poľštiny, maďarčiny, 

češtiny. Kandidát na najvyšší post v štáte, funkciu prezidenta SR v 
parlamentných prezidentských voľbách v roku 1993, však ponuku odmietol. Vždy sa 

vyjadroval k súčasným pomerom a nechýbal na rôznych kultúrnych a verejných 
podujatiach. V roku 1990 sa stal čestným členom Spolku slovenských spisovateľov 

a zvolili ho za predsedu prezídia Matice slovenskej. Bol ženatý a mal tri deti. 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Nenahraditeľná strata 
Oznamujeme všetkým – celému slovenskému národu aj všetkým kultúrnym ľuďom 

sveta – predovšetkým však priateľom majstra Ladislava Ťažkého, ctiteľom jeho diela 
a obdivovateľom jeho obetavej a záslužnej práce pre slovenský národ, že tento vzácny 



a obdivuhodný človek a výnimočná osobnosť slovenskej, ale aj všeľudskej kultúry už nie je 
medzi nami – zomrel dnes ráno v 87. roku svojho plodného, čestného a statočného života.  
 Majster Ladislav Ťažký bol jedným z morálnych štítov nielen našich Združení 
slovenskej inteligencie, ale aj celého slovenského národa. Ako náš dlhoročný člen a Čestný 
predseda Slobodnej rady slovenského národa – obnovenej SNR do posledných chvíľ svojho 
života stál na čele všetkých aktivít, ktorých cieľom bolo pozdvihnutie národného 
sebavedomia Slovákov a zabezpečovanie nášho slobodného a ľudsky dôstojného života.  

Celý jeho život a rozsiahle dielo sa nám prihovára úprimnou a prajnou ľudskosťou 
človeka, ktorý dokázal chápať aj iných ľudí, vedel odpúšťať a nezištne pomáhať nášmu svetu, 
aby si zachoval ľudskú tvár. 

Slovenský národ a slovenská kultúra, ale aj celý náš čoraz viac odľudšťovaný svet 
strácajú v osobnosti Ladislava Ťažkého jedinečného tvorcu a nezištného obetavého človeka – 
humanistu. Naďalej však zostáva súčasťou živého svedomia ľudstva a excelentným príkladom 
tvorcu, ktorého ideály sa stotožňujú s jeho životom. Ladislav Ťažký bol a zostáva príkladom, 
ktorý hodno nasledovať! 
 Vyslovujeme úprimnú sústrasť jeho najbližšej rodine a všetkým blízkym 
a oznamujeme, že slávnostná zádušná omša za zomrelého majstra Ladislava Ťažkého sa bude 
konať v piatok, dňa 21. 1. 2011 o 12,00 hodine v Dóme sv. Martina v Bratislave.  
Bratislava, 20. 1. 2011 
V mene Združení slovenskej inteligencie KORENE, Slovakia plus a obnovenej SNR 

     Akad. mal. Viliam Hornáček 
                                                                               predseda 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
"Práve som sa dozvedel, že Lacko Ťažký včera zomrel. Rekviem za neho bude v piatok o 12 
hod v Dóme Sv. Martina."  
A iba v tejto chvili som mu siel pisat gratulacny list o vcerajsom jednohlasnom 
popoludnajsom rozhodnuti vyboru SC PEN nominovat ho na Nobelovu cenu za literaturu za 
rok 2011 na zaklade mojho clanku v Slovenskych pohladoch v c. 12/2010: Zarazajuce 
neznalosti z vedy a dodat príslusne zdovodnenie na nas navrh, cim ma vybor vcera poveril. 
Pripominam, ze som to prvykrat spontanne, ale s plnou vaznostou navrhol na 
minulorocnej  oslave narodenin v Klube slovenskych spisovatelov J. Buzassyho a J. Comaja - 
na tohto vtedy predniesol laudaciou prave L. Tazky. Mozno si ho tiez precitat v 
minulorocnych Slovenskych pohladoch.  
/V. Jablonický, uradujuci tajomnik SC PEN/ 
www.scpen.sk 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
19. januára 2011  zavŕšil svoje pozemské putovanie 
vynikalúci Človek,  
slovenský vlastenec, jedinečný citlivý spisovateľ, 
priateľ a priaznivec Slovenskej ekonomickej spoločnosti - Nezávislého združenia 
ekonómovbv Slovenska - 
Ladislav Ťažký. 
Jeho dielo však zostane nevyčerpateľným žriedlom úprimnej a čínorodej lásky  k svojmu 
národu pre naše i  budúce generácie Slovákov. 
Odpočívaj v pokoiji a nech Ti je zem slovenská ľahká. 
 Členovia a sympatizanti 
Slovenskej ekonomickej spoločnosti - Nezávislého združenia ekonómov Slovenska  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Uvedenie novej knihy UPN: „TRETIA RÍŠA“ A VZNIK SLOVENSKÉHO ŠTÁTU 
DOKUMENTY II 



+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Nový deštrukčný návrh zákona o používaní jazykov národnostných menšín 
     V Ústave Slovenskej republiky, v zákone o štátnom jazyku Slovenskej republiky, ba 
i v teraz predkladanom návrhu zákona o používaní jazykov národnostných menšín sa 
konštatuje, že štátnym jazykom Slovenskej republiky je slovenský jazyk. To znamená, že 
tento jazyk je na území Slovenskej republiky jazykom používaným vo verejnom styku a iné 
zákony nemôžu ohrozovať toto jeho postavenie. Túto základnú východiskovú skutočnosť 
podčiarkujú aj všetky príslušné medzinárodné dohody, teda aj často citovaná Charta 
menšinových alebo regionálnych jazykov. Toto svoje postavenie nestráca štátny jazyk ani 
v tých oblastiach, kde žijú príslušníci menšiny. 
 
 
 

Poznámky k niektorým paragrafom  a odsekom návrhu zákona 
 

[V nasledujúcom texte súčasného znenia zákona sú vyznačené zmeny, úpravy 
a doplnky predložené v návrhu z dielne politickej strany MOST─HÍD; poznámky sú vložené  
 
 

§ 1a  
Vymedzenie niektorých pojmov 

 
 
(3) Obcou sa na účely tohto zákona rozumie obec a mestská časť. /2a/ 

[Mestské časti sú zložkami obce, jedného celku. Nemôžu platiť rozdielne 
právne ustanovenia pre jednotlivé časti tohto celku.] 
 
-------------------------------------------------------------- 
/2a/ 
§ 1a ods. 2 zákona Slovenskej národnej rady č. 377/1990 Zb. o hlavnom meste Slovenskej republiky 
Bratislave v znení neskorších predpisov, 
§ 2 ods. 2 zákona Slovenskej národnej rady č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších  
predpisov. 

 
 

§ 2 
Používanie jazyka menšiny v úradnom styku 

 
(1) Ak občania Slovenskej republiky, ktorí sú osobami patriacimi k národnostnej menšine, tvoria podľa posledného sčítania 
niektorého z posledných dvoch sčítaní obyvateľov v obci najmenej 20  10 % obyvateľstva, môžu v tejto obci používať v 
úradnom styku jazyk menšiny. 

[Posledné sčítanie obyvateľstva odráža skutočný stav spoločnosti ako 
výsledok jej doterajšieho vývinu. Ako podklad pre akékoľvek rozhodnutie 
verejnosprávnych alebo štátnych orgánov nemôže slúžiť už neexistujúci 
stav spoločnosti.] 

 
(2) Zoznam obcí podľa odseku 1 je uvedený v prílohe tohto zákona. Zoznam označení obcí a označení častí obcí 
v jazykoch menšín ustanoví nariadenie vlády Slovenskej republiky (ďalej len: „nariadenie vlády“). 

[Prijatie predloženého návrhu zákona o používaní jazykov národnostných 
menšín by malo za následok prebudovanie veľkej časti legislatívy 
Slovenskej republiky, t. j. novelizáciu veľkého množstva zákonov Národnej 
rady Slovenskej republiky. Je už k dispozícii návrh na novelizáciu zákona 



o označovaní obcí v jazyku národnostných menšín, vypracovaný v tej istej 
politickej dielni (podľa § 8a predloženého zákona sa zrušuje zákon 
Národnej rady Slovenskej republiky č. 191/1994 Z. z. o označovaní obcí v 
jazyku národnostných menšín v znení zákona č. 318/2009 Z. z.). V § 1 ods. 3 
tohto návrhu sa v texte teraz platného zákona vynecháva formulácia, že 
označenia obcí v jazykoch národnostných menšín majú miestny charakter. 
V súvislosti s ďalšou navrhovanou úpravou, podľa ktorej sa v zákone o 
označovaní obcí v jazyku národnostných menšín vynecháva celý odsek 3 v § 
3, ktorý nepripúšťa legalizáciu takých označení obcí, „ktorých názov bol 
zmenený v rokoch 1867 až 1918 a 1938 až 1945“, t. j. v časoch najzúrivejšej 
maďarizácie, keď mnohé obce dostali nový umelý, celkom vymyslený 
maďarský úradný názov v období po rakúsko-maďarskom vyrovnaní 
(1867) alebo v čase horthyovskej okupácie južného Slovenska, je zrejmé, že 
aj v tejto časti úpravy textu zákona sa realizuje politický program 
maďarskej iredenty, ktorá sa usiluje o reštituovanie právneho stavu z čias 
tesne pred rozpadom monarchie, pred Trianonskou mierovou zmluvou. 
Maďarská iredenta nikdy nezmenila svoj maďarizačný program. Jej 
cieľom nie je obrana legitímnych záujmov príslušníkov maďarskej menšiny, 
ale postupná maďarizácia celého priestoru „karpatskej kotliny“, t. j. 
Veľkého Maďarska. Najväčšie predpoklady na realizáciu má tento 
program na „Felvidéku“. Preto sa označovanie obcí v maďarskom jazyku 
nemôže obmedziť len na územie, kde žije maďarská menšina, preto treba 
legalizovať aj násilnú umelú maďarizáciu názvov ako zákonnú a 
„historicky spravodlivú“. Treba zákonmi „suverénnej“ Slovenskej 
republiky legalizovať maďarizáciu Slovákov, všetko pod rúškom 
veľkorysého, ústretového, moderného európskeho  chápania ľudských práv 
a kolektívnych slobôd (hoci takéto chápanie platí v celej Európe len na 
„multietnickom a multikultúrnom“ Slovensku; v nijakom ohľade sa 
nemôže vzťahovať na „európske“ Maďarsko a na slovenskú menšinu na 
jeho území). Veď slovenský parlament už urobil významný 
„európsky“ krok v tomto smere, keď legalizoval používanie všetkých 
predtrianonských veľkomaďarských názvov na celom území felvidéku, 
ktorý sa prechodne, celkom nehistoricky nazýva Slovenská republika.] 
 
(3) Občan Slovenskej republiky, ktorý je osobou patriacou k národnostnej menšine, má právo podávať písomné podania 
konať pred orgánom štátnej správy, orgánom územnej samosprávy, iným orgánom verejnej správy, nimi zriadenou 
právnickou osobou a právnickou osobou zriadenou zákonom  (ďalej len "orgán verejnej správy") v obci podľa odseku 1 
aj v jazyku menšiny. Orgán verejnej správy v obci podľa odseku 1 poskytne odpoveď okrem štátneho jazyka aj v jazyku 
menšiny s výnimkou verejných listín vytvorí podmienky na uplatnenie práva z predchádzajúcej vety a účastníka 
konania pred začatím konania informuje o možnosti používania jazyka menšiny. 

[Povinnosť orgánov verejnej správy upozorňovať príslušníkov menšiny, že 
majú právo používať svoj materinský jazyk (platí to aj o povinnosti 
upozorňovať na možnosť vydania listiny v jazyku menšiny a o celom rade 
ďalších absurdných, svetovo unikátnych povinností ukladaných zákonom 
Slovenskej republiky orgánom verejnej správy) ide nad rámec akejkoľvek 



„ústretovosti“ voči menšinám. Ukladá týmto orgánom povinnosť zisťovať 
národnosť občana Slovenskej republiky a vlastne nepokladať za primerané, 
aby príslušník menšiny používal štátny jazyk, hoci štát je povinný umožniť 
všetkým svojim občanom ovládnuť na primeranej úrovni štátny jazyk. Je 
teda zo strany štátu želateľné, aby príslušníci menšín ovládali štátny jazyk. 
Preto by orgány verejnej správy mali vítať skutočnosť, že príslušník 
menšiny využíva túto štátom preferovanú možnosť a neodrádzať ho od 
používania štátneho jazyka.  
     Malo by v zákone ostať iba právo podávať písomné podania, lebo 
konanie pred orgánom štátnej správy a územnej samosprávy predpokladá, že 
tieto orgány ovládajú jazyky menšín a súčasne nepredpokladá, že 
príslušníci menšín ovládajú štátny jazyk. Tým sa legalizuje diskriminácia 
Slovákov na národnostne zmiešanom území južného Slovenska, ktorým ani 
90-percentná väčšina nezaručuje, že sa štátny jazyk uplatní na území, kde 
žijú spolu s 10-percentnou maďarskou menšinou. Sťažnosti Slovákov 
z tohto územia ukazujú, že takáto diskriminácia nie je nijako výnimočná. 
 
(4) Rozhodnutie orgánu verejnej správy v správnom konaní /3/ v obci podľa odseku 1 sa v prípade, ak konanie začalo 
podaním v jazyku menšiny alebo účastník použije v konaní jazyk menšiny alebo na požiadanie vydáva okrem štátneho 
jazyka v rovnopise aj v jazyku menšiny. V pochybnostiach je rozhodujúci text rozhodnutia v štátnom jazyku. O tejto 
možnosti je orgán verejnej správy povinný účastníka konania pred vydaním rozhodnutia poučiť.  
(5) Verejná listina vydávaná orgánom územnej samosprávy v obci podľa odseku 1 sa 
na požiadanie vydáva v rovnopise aj v jazyku menšiny. O tejto možnosti je orgán územnej samosprávy povinný 
účastníka konania pred vydaním verejnej listiny poučiť. 
V pochybnostiach je rozhodujúci text verejnej listiny v štátnom jazyku. 
(6) (5) Označenie orgánu verejnej správy umiestnené na budovách alebo v texte rozhodnutí, verejných listín, oprávnení 
a osvedčení skutočností vydaných pri výkone verejnej správy v jazyku menšiny sa v obci podľa odseku 1 uvádza aj v 
jazyku menšiny. 
(7) (6) Orgán územnej samosprávy verejnej správy v obci podľa odseku 1 poskytuje občanom úradné formuláre vydané v 
rozsahu jeho pôsobnosti v štátnom jazyku a na požiadanie aj v jazyku menšiny. 

 
 (8) Občania Slovenskej republiky, ktorí sú osobami patriacimi k národnostnej 
menšine, môžu v úradnom styku v obci, ktorá nespĺňa podmienky podľa § 2 ods. 1, pri ústnej komunikácii používať 
jazyk menšiny, ak s tým zamestnanec orgánu verejnej správy a osoby zúčastnené na konaní súhlasia. 

[Ide o nepotrebnú „ústretovosť“, ktorej užitočnosť by zdôvodňovala azda 
len príprava na zavedenie druhého štátneho jazyka.]  
 
(9) Používanie českého jazyka v úradnom styku upravuje osobitný zákon. /3a/ 
  
(10) Občan Slovenskej republiky, ktorý je osobou patriacou k národnostnej menšine 
a má trvalý pobyt v obci podľa odseku 1, má právo používať jazyk menšiny v úradnom styku aj pred orgánom verejnej 
správy s pôsobnosťou pre celé územie príslušného okresu, obvodu, kraja alebo vyššieho územného celku, ak je pred takýmto 
orgánom verejnej správy možné zabezpečiť podmienky používania jazyka menšiny. 

[Pozri poznámky k predchádzajúcim paragrafom a odsekom.] 
 
-------------------------------------------------------------- 
/3/ Napríklad: 
zákon č. 71/1967 Zb. o správnom konaní (správny poriadok) v znení neskorších predpisov,  
zákon č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zákon) v znení neskorších  
predpisov, zákon Slovenskej národnej rady o priestupkoch č. 372/1990 Zb. o priestupkoch v znení neskorších  
predpisov, zákon č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní (živnostenský zákon) v znení neskorších predpisov.  
/3a/  § 3 zákona č. 270/1995 Z. z.   
 
 



 
 

§ 3 
 
(1) Rokovanie orgánu územnej samosprávy verejnej správy v obci podľa § 2 ods. 1 sa môže uskutočňovať aj v jazyku 
menšiny, ak s tým súhlasia všetci prítomní. 

[V obci môže sídliť orgán s nadregionálnou pôsobnosťou; zákon 
zabezpečujúci práva menšín sa viaže na územie, kde menšina žije v istom 
početnom zastúpení, preto má zostať pôvodné znenie.] 
(2) Poslanec obecného zastupiteľstva a ostatní účastníci zasadnutia obecného zastupiteľstva v obci podľa § 2 ods. 1 majú  
právo používať na rokovaní tohto orgánu jazyk menšiny. Tlmočenie zabezpečí obec. 

[Nepredpokladá sa, že poslanci využili svoje právo ovládnuť v primeranej 
miere štátny jazyk.] 

 
(3) Kronika obce podľa § 2 ods. 1 sa môže viesť aj v jazyku menšiny. 
(4) Úradná agenda, najmä matriky, zápisnice, uznesenia, štatistiky, evidencie, 
bilancie, úradné záznamy, informácie určené pre verejnosť a agenda cirkví a náboženských spoločností určená pre 
verejnosť sa v obci podľa § 2 ods. 1 môže viesť aj v jazyku menšiny. 

[Táto agenda by mala byť jednotná na celom území Slovenskej republiky; 
skúsenosti z južného Slovenska ukazujú, že paralelná variantnosť textov 
neznamená aj ich obsahovú ekvivalentnosť.] 
 
 

§ 4 
Označenia v jazyku menšiny 

 
 (1) V obci podľa § 2 ods. 1 sa popri názve obce a názve časti obce uvádza aj označenie obce a označenie časti obce v 
jazyku menšiny, a to najmä na dopravných značkách označujúcich začiatok obce a koniec obce, budovách alebo 
rozhodnutiach, verejných listinách, oprávneniach a osvedčeniach skutočností vydaných pri výkone samosprávy 
v jazyku menšiny. 
(2) Dopravné značky s označením obce v jazyku menšiny umiestňuje obec podľa § 2 
ods. 1 pod dopravnými značkami s názvom obce, ktorý sa uvádza vždy v štátnom jazyku. Ministerstvo vnútra 
Slovenskej republiky ustanoví všeobecne záväzným právnym predpisom dopravnú značku na účely informatívneho 
označovania obcí v jazykoch menšín, ktorá sa bude odlišovať od dopravnej značky s názvom obce. 
(3) Označenie obce v jazyku menšiny sa v obci podľa § 2 ods. 1 uvádza aj pri 
označení železničnej stanice, autobusovej stanice, letiska a prístavu. 

[Toto označenie má nadregionálnu platnosť. Nemá byť v tomto zákone.] 
 
(4) (1) Obec podľa § 2 ods. 1 môže na svojom území označovať označí ulice a iné miestne geografické značenia aj v jazyku 
menšiny. 

[Nie je primerané ukladať takúto povinnosť aj v obciach, kde žije 80 alebo 
90% Slovákov.] 
 
(5) V kartografických dielach, v odborných publikáciách, v tlači a iných prostriedkoch masovej komunikácie a v 
úradnej činnosti orgánov verejnej správy sa popri štandardizovaných geografických názvoch /3b/ môžu používať aj 
označenia geografických objektov, ktoré sú vžité a zaužívané v jazyku menšiny, aj v jazyku menšiny. 

[Prijatie takejto zákonnej normy sa nemôže dopustiť, lebo by to viedlo 
k legálnemu obnoveniu aj všetkých umelých maďarizátorských 
predtrianonských názvov v duchu maďarskej iredenty.] 
 
(6)  (2) V obci podľa § 2 ods. 1 sa dôležité informácie, najmä výstražné, upozorňujúce a zdravotnícke uvádzajú na miestach 
prístupných pre verejnosť, ako aj všetky nápisy a oznamy na informovanie verejnosti, najmä v predajniach, na 
športoviskách, v reštauračných zariadeniach, na uliciach, pri cestách a nad nimi, na letiskách, autobusových 
staniciach a železničných staniciach, uvádzajú  okrem štátneho jazyka aj v jazyku menšiny. 

[Aj tu ide o údaje s nadregionálnou pôsobnosťou.] 



 
(7) Nápisy na pamätníkoch, pomníkoch a pamätných tabuliach sa v obci podľa § 2 
ods. 1, ak je to možné, uvádzajú okrem štátneho jazyka aj v jazyku menšiny. Toto ustanovenie sa nevzťahuje na 
historické nápisy na pamätníkoch, pomníkoch a pamätných tabuliach, ktoré podliehajú ochrane podľa osobitného 
predpisu. /3c/ 
(8) (3) Orgán verejnej správy v rámci svojej pôsobnosti v obci podľa § 2 ods. 1 zabezpečuje na požiadanie informácie o 
všeobecne záväzných právnych predpisoch aj v jazyku menšiny. Obec podľa § 2 ods. 1, ak je to možné, vydáva všeobecne 
záväzné nariadenia v rámci svojej pôsobnosti popri znení v štátnom jazyku aj v jazyku menšiny; v takomto prípade je 
rozhodujúce znenie v štátnom jazyku. 
 
-------------------------------------------------------------- 
/3b/ § 18 zákona Národnej rady Slovenskej republiky č. 215/1995 Z. z. o geodézii a kartografii v znení 
neskorších predpisov.  
/3c/  Zákon č. 49/2002 Z. z. o ochrane pamiatkového fondu v znení neskorších predpisov  
 
 
 

§ 4a 
Miestne referendum o zmene označenia obce 

 
(1) Obec podľa § 2 ods. 1 môže formou hlasovania svojich obyvateľov rozhodnúť o 
zmene označenia obce alebo zmene označenia časti obce v jazyku menšiny uvedenej 
v nariadení vlády. 
 
(2) Na prípravu miestneho referenda o zmene označenia obce a zmene označenia časti 
obce sa primerane vzťahujú ustanovenia osobitného zákona.3d) 
 
(3) Výsledky miestneho referenda o zmene označenia obce a zmene označenia časti 
obce sú platné, ak bolo rozhodnutie prijaté nadpolovičnou väčšinou platných hlasov 
oprávnených voličov3e) zúčastnených na miestnom referende. Obecné zastupiteľstvo vyhlási výsledky miestneho 
referenda do troch dní od doručenia zápisnice o výsledkoch hlasovania na úradnej tabuli. 

[Prijatie tohto paragrafu by znamenalo návrat do predtrianonských čias, 
keď sa zaviedli umelé maďarské názvy. Pri dnešnom vplyve maďarskej 
iredenty na orgány samosprávy by nastalo masové pomaďarčovanie názvov, 
vrátane názvov, ktoré obce dostali podľa mien významných činiteľov 
slovenských dejín a kultúry (Štúrovo, Hurbanovo, Gabčíkovo atď.)] 
-------------------------------------------------------------- 
/3d/  § 11a zákona Slovenskej národnej rady č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. 
/3e/  § 2 ods. 1 a 2 zákona Slovenskej národnej rady č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí v 
znení neskorších predpisov.  

 
 

§ 5 
 
(1) Právo používať jazyk menšiny v konaní pred súdmi a v iných oblastiach upravujú popri tomto zákone aj osobitné 
zákony. /2/ 
[Pridaná vložka je zbytočná, lebo znejasňuje osobitné zákony.] 
 
(2) Ustanovenie § 2 ods. 1 sa nevzťahuje na oblasť predškolskej výchovy, základných škôl, stredných škôl a kultúry. 
Používanie jazyka menšiny v týchto oblastiach upravujú osobitné zákony. /4/ 

 
(3) Občan Slovenskej republiky, ktorý je osobou patriacou k národnostnej menšine, 
má pri komunikácii s personálom zdravotníckych zariadení a zariadení sociálnych služieb v obci podľa § 2 ods. 1 
právo používať jazyk menšiny. Zdravotnícke zariadenie 
alebo zariadenie sociálnych služieb podľa predchádzajúcej vety je povinné vytvárať 
podmienky na používanie jazyka menšiny podľa tohto zákona a osobitných zákonov, a to najmä prostredníctvom 
zamestnancov ovládajúcich jazyk menšiny. Zdravotnícke zariadenie alebo zariadenie sociálnych služieb v prípade 
potreby zabezpečí tlmočenie. 



[Prijatím tejto úpravy by sa legalizovalo úsilie o izoláciu príslušníkov 
maďarskej menšiny od ostatného Slovenska; neočakáva sa, že si príslušníci 
menšín budú v primeranej miere osvojovať štátny jazyk.] 
 
-------------------------------------------------------------- 
/2/ Napríklad: 
§ 18 Občianskeho súdneho poriadku,  
§ 2 ods. 14 zákona č. 141/1961 Zb. o trestnom konaní súdnom (trestný poriadok),  
§ 7 ods. 3 zákona č. 335/1991 Zb. o súdoch a sudcoch,  
§ 23 zákona Národnej rady Slovenskej republiky č. 38/1993 Z. z. o organizácii  
Ústavného súdu Slovenskej republiky, o konaní pred ním a o postavení jeho sudcov,  
§ 2 ods. 1 zákona Národnej rady Slovenskej republiky č. 300/1993 Z. z. o mene a priezvisku,  
§ 16 a § 19 ods. 3 a 5 zákona Národnej rady Slovenskej republiky č. 154/1994 Z. z. o matrikách,  
§ 1 ods. 1 zákona Národnej rady Slovenskej republiky č. 191/1994 Z. z. o označovaní obcí v jazyku  
národnostných menšín,  
§ 5 ods. 2 zákona Slovenskej národnej rady č. 255/1991 Zb. o Slovenskom rozhlase,  
§ 3 ods. 3 zákona Slovenskej národnej rady č. 254/1991 Zb. o Slovenskej televízii, 
 § 5 ods. 1 písm. e) zákona č. 308/1991 Zb. o slobode náboženskej viery a postavení cirkví a  
náboženských spoločností,  
§ 2 ods. 8 zákona č. 212/1997 Z. z. o povinných výtlačkoch periodických publikácií, neperiodických  
publikácií a rozmnoženín audiovizuálnych diel. 
 
/4/ Napríklad: 
zákon č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, 
zákon č. 245/2008 Z. z. o výchove a vzdelávaní (školský zákon) a o zmene a doplnení niektorých  
zákonov v znení neskorších predpisov. 
 

 
§ 5a 

Informovanie verejnosti v jazyku menšiny 
 

(1) Oznamy určené na informovanie verejnosti prostredníctvom miestneho rozhlasu 
alebo prostredníctvom iných technických zariadení sa v obci podľa § 2 ods. 1, ak je to možné, zverejňujú aj v jazyku 
menšiny. 
 
(2) Obec podľa § 2 ods. 1 zverejňuje dôležité informácie, uvedené na úradnej tabuli 
obce, prevádzkovanej oficiálnej internetovej stránke obce a vo vydávanej periodickej tlači,/5/ popri štátnom jazyku aj 
v jazyku menšiny, a to najmä: 
 
a) informácie o zložení a právomoci orgánov samosprávy obce, 
b) prehľad právnych predpisov, pokynov, inštrukcií, výkladových stanovísk, podľa ktorých obec koná a rozhoduje 
alebo ktoré upravujú práva a povinnosti fyzických osôb a právnických osôb vo vzťahu k obci, 
c) miesto, čas a spôsob, akým je možné získavať informácie a informácie o tom, kde môžu podať fyzické osoby alebo 
právnické osoby žiadosť, návrh, podnet, sťažnosť alebo iné podanie, 
d) postup, ktorý musí obec dodržiavať pri vybavovaní všetkých žiadostí, návrhov a iných podaní, vrátane príslušných 
lehôt, ktoré je potrebné dodržať, 
e) sadzobník správnych poplatkov,/6/ ktoré obec vyberá za správne úkony, a sadzobník úhrad za sprístupňovanie 
informácií, 
f) informácie o hospodárení s verejnými prostriedkami a nakladaní s majetkom obce. 

 
(3) Príležitostné tlačoviny určené pre verejnosť na kultúrne účely, katalógy galérií, 
múzeí, knižníc, programy kín, divadiel, koncertov a ostatných kultúrnych podujatí sa v obci podľa § 2 ods. 1 môžu 
vydávať v jazyku menšiny. 

[Na celý tento vložený paragraf sa vzťahuje poznámka k § 5 ods. 3.] 
 
------------------------------------------------------------ 
/5/ § 2 ods. 1 zákona č. 167/2008 Z. z. o periodickej tlači a agentúrnom spravodajstve a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov (tlačový zákon). 



 /6/ Zákon Národnej rady Slovenskej republiky č. 145/1995 Z. z. o správnych poplatkoch v znení neskorších 
predpisov. 
 
 

§ 6 
 
Zrušený predpisom číslo 318/2009 Z. z. od 1.9.2009  

 
§ 6a 

 
Občania Slovenskej republiky, ktorí sú osobami patriacimi k národnostnej menšine, 
majú právo rozširovať a prijímať informácie v jazyku menšiny prostredníctvom Slovenskej televízie a Slovenského 
rozhlasu, ako aj iného celoplošného, regionálneho a lokálneho vysielania televíznej programovej služby alebo 
rozhlasovej programovej služby za podmienok upravených osobitnými zákonmi. /7/ 

[Tento vložený paragraf je celkom neprijateľný, lebo si nárokuje celoplošné 
používanie maďarského jazyka, t. j. neviaže toto používanie na územie, kde 
menšina žije v istom percente z celkového počtu obyvateľstva. 
     Tento paragraf je koncipovaný v duchu úsilia a činnosti Fóra tzv. 
karpatskej kotliny (t. j. bývalého Uhorska chápaného ako maďarský štát), t. 
j. že maďarčina sa má opäť stať spoločným oficiálnym jazykom všetkých 
obyvateľov „karpatskej kotliny“. 
     Ide o agresívnu, bezočivú, dnes už vôbec nezakrývanú maďarskú 
iredentu.] 
 
------------------------------------------------------------- 
/7/ Napríklad: 
zákon č. 619/2003 Z. z., zákon č. 16/2004 Z. z., zákon č. 220/2007 Z. z. o digitálnom vysielaní programových 
služieb a poskytovaní iných obsahových služieb prostredníctvom digitálneho prenosu a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov (zákon o digitálnom vysielaní) v znení neskorších predpisov. 
 
 

§ 7 
 
(1) Orgán verejnej správy a jeho zamestnanci sú povinní používať v úradnom styku štátny jazyk /1/ a za podmienok 
ustanovených týmto zákonom a osobitnými zákonmi môžu použiť používajú aj jazyk menšiny. Orgán verejnej správy a jeho 
zamestnanci nie sú povinní ovládať jazyk menšiny. 
[Je to protirečivé znenie, lebo ak zamestnanci verejnej správy „nie sú 
povinní ovládať jazyk menšiny“, tvar používajú namiesto spojenia môžu 
použiť im túto povinnosť prikazuje.] 
 
(2) Orgán verejnej správy v obci podľa § 2 ods. 1 je povinný vytvárať podmienky na používanie jazyka menšiny podľa tohto 
zákona a osobitných zákonov /4/, a to najmä prostredníctvom zamestnancov ovládajúcich jazyk menšiny, zabezpečením 
tlmočníckych a prekladateľských služieb alebo zabezpečením vzdelávania zamestnancov v jazyku menšiny.  

[Je to pokus o legalizáciu maďarizácie ─ Slovenskej republike sa ukladá 
povinnosť vzdelávať Slovákov v maďarčine. 
     Ešte dobre, že sa nežiada, sby štát upustil od vzdelávania maďarských 
občanov Slovenskej republiky v štátnom jazyku.] 
 
(3) V obci podľa § 2 ods. 1 sa v obecnej polícii môže v služobnom styku používať 
okrem štátneho jazyka aj jazyk menšiny. 
 
(4) Občan Slovenskej republiky, ktorý je osobou patriacou k národnostnej menšine, 



má v obci podľa § 2 ods. 1 právo obracať sa v jazyku menšiny na príslušníkov ozbrojených síl Slovenskej republiky, 
ozbrojených bezpečnostných zborov, iných ozbrojených zborov, Hasičského a záchranného zboru a obecnej polície 
(ďalej len „bezpečnostné a záchranné zbory“). Organizačné zložky bezpečnostných a záchranných zborov v obci 
podľa § 2 ods. 1 vytvárajú podmienky na používanie jazyka menšiny podľa tohto zákona a osobitných zákonov, a to 
najmä tým, aby medzi ich príslušníkmi boli v dostatočnom počte zastúpené osoby, ktoré ovládajú jazyk menšiny. 

 
§ 7a 

Právomoc podpredsedu vlády 
 

(1) Podpredseda vlády pre ľudské práva a národnostné menšiny (ďalej len 
„podpredseda vlády“) poskytuje odbornú a metodickú pomoc orgánom verejnej správy 
a organizačným zložkám bezpečnostných a záchranných zborov pri vykonávaní tohto zákona. 

 
(2) Podpredseda vlády v spolupráci s Ministerstvom školstva Slovenskej republiky 
a ďalšími orgánmi verejnej správy vytvára podmienky, aby si osoby neovládajúce jazyk 
menšiny mohli v prípade záujmu jazyk menšiny osvojiť. 

[Pozri poznámku k § 7 ods. 2.] 
 
(3) Podpredseda vlády predkladá vláde Slovenskej republiky raz za dva roky správu 
o stave používania jazykov menšín na území Slovenskej republiky. K správe podľa prvej vety pred jej predložením 
zaujme stanovisko Rada vlády pre ľudské práva, národnostné menšiny a rodovú rovnosť. 

 
(4) Na účel podľa odseku 3 je podpredseda vlády oprávnený vyžadovať od orgánov 
verejnej správy informácie a písomné podklady o používaní jazyka menšín v oblasti ich 
pôsobnosti. 

[Ako príslušníci menšín, najmä tej maďarskej, ovládajú štátny jazyk, sa 
nemá, ba nesmie nikto starať?] 
(5) Prvú správu podľa odseku 3 predloží podpredseda vlády do 31. decembra 2012. 
 
 

§ 7b 
Správne delikty 

 
(1) Správneho deliktu na úseku podpory používania jazykov menšín sa dopustí orgán 
verejnej správy, ktorý v obci podľa § 2 ods. 1: 
 
a) neumožní občanovi Slovenskej republiky, ktorý je osobou patriacou k národnostnej 
menšine konať v jazyku menšiny alebo ho o takejto možnosti neinformuje (§ 2 ods. 3), 
b) na požiadanie občana Slovenskej republiky, ktorý je osobou patriacou k národnostnej 
menšine nevydá rovnopis rozhodnutia a verejnej listiny aj v jazyku menšiny alebo o 
takejto možnosti nevykoná poučenie (§ 2 ods. 4 a 5), 
c) nezabezpečí svoje označenie na budove, v ktorej sídli, alebo v texte rozhodnutí, 
verejných listín, oprávnení a osvedčení skutočností vydaných pri výkone verejnej správy v jazyku menšiny aj v jazyku 
menšiny (§ 2 ods. 6), 
d) neposkytne na požiadanie úradný formulár vydaný v rozsahu jeho pôsobnosti aj v jazyku menšiny (§ 2 ods. 7), 
e) nezabezpečí na svojom území označenie obce a označenie časti obce v jazyku menšiny v prípadoch ustanovených v § 
4 ods. 3, 
f) nezabezpečí uvedenie informácií, nápisov a oznamov podľa § 4 ods. 6, 
g) nezabezpečí na požiadanie informácie o všeobecne záväzných právnych predpisoch aj v jazyku menšiny (§ 4 ods. 8), 
h) neposkytne podpredsedovi vlády informácie a písomné podklady podľa § 7a ods. 4. 
 
(2) Správneho deliktu na úseku podpory používania jazykov menšín sa dopustí obec 
podľa § 2 ods. 1, ktorá: 
 
a) nezabezpečí na svojom území označenie obce, označenie časti obce a ulíc v jazyku 
menšiny v prípadoch ustanovených v § 4 ods. 1 a 4, 
b) nezverejňuje dôležité informácie podľa § 5a ods. 2 aj v jazyku menšiny. 
 
(3) Správneho deliktu na úseku podpory používania jazykov menšín sa dopustí 
právnická osoba alebo fyzická osoba podnikateľ, ktorá neuvedie nápis alebo oznam podľa § 4 
ods. 6 aj v jazyku menšiny a ide o nápis alebo oznam obsahujúci informáciu týkajúcu sa 
ohrozenia života, zdravia, majetku alebo bezpečnosti občanov Slovenskej republiky. 



 
(4) Správne delikty podľa odsekov 1 až 3 prejednáva podpredseda vlády. 
 
(5) Ak podpredseda vlády zistí porušenie povinnosti, ktoré je správnym deliktom 
podľa odseku 1 až 3 a ani po písomnom upozornení nedôjde v ním určenej lehote k náprave zistených nedostatkov, 
môže podpredseda vlády uložiť pokutu od 50 do 2500 eur. Na konanie o uložení pokuty sa vzťahuje všeobecný 
predpis o správnom konaní. 
 
(6) Pri ukladaní pokuty sa prihliadne na závažnosť správneho deliktu, jeho následky, 
na okolnosti, za ktorých bol spáchaný, na čas trvania a opakovanie protiprávneho konania. 
Pokutu možno uložiť do jedného roka odo dňa, kedy sa podpredseda vlády dozvedel o 
správnom delikte, najneskôr však do dvoch rokov odo dňa, kedy došlo k jeho spáchaniu. 
 
(7) Výnos pokút uložených podľa tohto zákona je príjmom štátneho rozpočtu. 

[Je nepredstaviteľné, aby sa táto bezočivosť, neslýchaná provokácia, stala 
zákonom Národnej rady Slovenskej republiky. 
     V systéme svojich školských, vzdelávacích a verejnosprávnych inštitúcií 
poskytuje Slovenská republika menšinám práva prinajmenšom 
zodpovedajúce európskym štandardom. Ak takúto republiku (orgány jej 
verejnej správy) chcú politickí predstavitelia maďarskej národnostnej 
menšiny a janičiari v ich službách šikanovať a trestať za to, že 
predstavitelia verejnej správy nedostatočne diskriminujú svojich 
slovenských spoluobčanov, že sa nie dosť ochotne pričiňujú o ich 
maďarizáciu, dopúšťajú sa títo predstavitelia a ich pomáhači protištátnej 
činnosti.] 

 
Spoločné, prechodné a záverečné ustanovenia 

§ 7c 
 

(1) Ustanovenie § 2 ods. 6 sa nepoužije, ak sa označenie orgánu verejnej správy 
v jazyku menšiny zhoduje s názvom v štátnom jazyku. 
 
(2) Ustanovenia § 4 ods. 1 až 4 sa nepoužijú, ak sa označenie obce alebo označenie 
časti obce v jazyku menšiny zhoduje s názvom v štátnom jazyku. 
 
(3) Ustanovenie § 4 ods. 4 sa nepoužije, ak sa označenie ulice alebo iného miestneho 
geografického značenia v jazyku menšiny zhoduje s názvom v štátnom jazyku. 

 
§ 7d 

 
(1) Orgány verejnej správy sú povinné do 30. júna 2012 odstrániť stav odporujúci 
povinnostiam ustanoveným v § 2 ods. 4 až 7, § 4 ods. 1 a 3. 
 
(2) Obce podľa § 2 ods. 1 sú povinné do 30. júna 2012 odstrániť stav odporujúci 
povinnostiam ustanoveným v § 4 ods. 4, § 5a ods. 2. 
 
(3) Orgány verejnej správy, obce podľa § 2 ods. 1, právnické osoby a fyzické osoby 
podnikatelia sú povinné do 30. júna 2012 odstrániť stav odporujúci povinnostiam 
ustanoveným v § 4 ods. 6. 
 
(4) Ak ide o nápis na pamätníku, pomníku alebo pamätnej tabuli, ktorý bol umiestnený 
na pamätníku, pomníku alebo pamätnej tabuli pred účinnosťou tohto zákona, nevzťahuje sa na takýto nápis 
povinnosť ustanovená v § 4 ods. 7. 
 

[Je pozoruhodné, že povinné sú len orgány verejnej správy, zatiaľ čo 
príslušníci menšín a ich predstavitelia nemajú nijaké povinnosti, majú len 
práva, ktoré často porušujú práva väčšinového obyvateľstva.] 



 
 
     V závere týchto poznámok (bolo by ich možno uviesť oveľa viac) treba 
povedať, že návrh tohto zákona treba pokladať za výsmešnú provokáciu, 
ktorá sa nemôže stať podkladom právnej normy. Treba ju odmietnuť tak, 
ako bol svojho času odmietnutý menej provokatívny identický návrh 
zákona z dielne SMK. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
V stredu 19.1.2011 budeme pokračovať v tématike prednášok, ktoré sme začali  
koncom minulého roka. Bude to prednáška: Boba Deana: Project Disclosure  

ktorá sa konala na sumite Expolitika 2009 v Barcelone.  

Bob Dean je bývalý příslušníkem amerických tajných bezpečnostních složek, který  

se pohyboval v prostředí, které vyžadovalo bezpečnostní prověrky výše jak "TOP SECRET".  

Jeho zhruba hodinové vystoupení na summitu Exopolitiky v Barceloně je doplněno poměrně  

unikátními fotografickými snímky velmi zvláštních objektů nejen z oběžné dráhy Země, ale i  

z blízkosti Měsíce. Některé z nich byly pořízeny i na jeho povrchu. Mnohé z nich dlouhou  

dobu podléhaly přísnému utajení, nebo se v tomto režimu nachází i v současné době. 

http://www.matrix-2001.cz/clanek-detail/3912-matrix-films-videoprednaska-boba-deana-ze-
summitu-expolitika-2009-project-disclosure/ 

Z ďaľších prednášok to bude: Darshan Sri Bhagavana  

Záznam ze speciálního darshanu, kde Sri Bhagavan mluví o vzestupu vědomí lidstva  

po celé planetě, o historii fenoménu Oneness (Jednoty) a také mluví o tom, co se  

očekává v roce 2011 a v dalších letech i stoletích. 

http://www.deeksha.cz/content/view/188/99/ 

A nakoniec ešte krátka prednáška známeho nemeckého mystika Eckharta Tolleho autora 

známej knižky Magická moc přítomného okamžiku na tému: Nejhlubší pravda lidské 
existence  
http://dotekticha.blogspot.com/ 
http://www.jogin.cz/Eckhart-Tolle-zije-zivot-v-naprostem-TED/ 
  
Teším sa na stretnutie s vami a prajem pekný deň   Palo 
  

Stretnutia CZP sa konajú každú stredu od 17.30 - 20.30 hod. 



v  SK Vajnorská 21,  vchod z Českej ulice                

Vstupné: 2,50 €,  dôchodci a ZP  1,50 €  

Doprava: Električkou 1,2,4, zastávka Odbojárov (1.zastávka za Trnavským mýtom) 

             Peši od Trnavského mýta smer Polus center je to tretia ulica vľavo(Česká) 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Путини палата Putins Palast 
Niekto povedal ze palotu sme prebrali z madarciny. 
palác v madarcine je palota, pochádza však z ruštiny paláta. 
paláta v ruštine znamená palác, je to však zastaralý výraz, terajší výraz je dvorec. paláta 
znamená aj slávnostná sála, sien, snemovna 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Reakcia na  clanok podpredsedu Slovanskej unie, v Spravodaji c. 104  
  
 Vyspelost slovenskeho volica a nie rumunske strigy je co nam moze pomoct! 
 - V prvom rade uz je na case aby sa slovensky volic zacal orientovat a vybral si z plejady 
politickych stran, take ktorym ide naozaj o dobro Slovenska a Slovenskeho naroda v nom. 
- Za druhe si treba uvedomit, ze politika je umenie mozneho! Uz by mal mat slovensky volic 
dost skusenosti ktore politicke strany na Slovensku za existujucej svetovej politickej svetovej 
situacie, dokazali pre Slovensko a Slovensky narod v nom uhrat viac dobra a ktore Slovensko 
a SLovensky narod v nom poskodzovali. 
- Treba prehodnotit, ake boli ekonomicke, kulturne, zamestnanecke, atd pomery za dvoch 
Meciarovych vlad a ake boli tieto za dvoch Dzurindovych vlad! 
Aky vztah a kolko pozitivneho pre Slovensko za danych moznosti vykonali dve Meciarove 
vlady a kolko dve Dzurindove vlady. Pretoze politika je umenie mozneho treba to hodnotit s 
toho co sa za danych okolnosti v prospech Slovenska a Slovenskeho naroda v nom dosiahlo, 
co bolo mozne dosiahnut naviac ale nedosiahlo sa, alebo pre nedostatocne skusenosti, alebo 
pre nedostatocny zaujem o dobro Slovenska a Slovenskeho naroda v nom. 
- Toto treba prehodnotit a mat na ociach pri dalsich volbach! 
V tomto naivita slovenskeh volica je obrovska. Vsade inde by Dzurindu a jeho stranu uz po 
styroch rokoch poslali von z parlamentu, a s nimi aj koalicne strany ktore spoluvladli, na 
Slovensku ho volili 2x!  
Ked sa nastastie podarilo Ficovi prebrat vladu z Dzurindovych ruk a vylepsit ciastocne 
pomery- po 4 pomerne uspesnych rokoch sa dzurindovske kreatury vracaju spat uz po 3 x! 
Media popularizovali viac menej za sucastnych pomerov nevolitelnu stranu LS-NS, ktora 
takto zobrala 2 % z Ficovej vladnej koalicie; Smer-SNS-HZDS. 
A tak takymto trikom kde menej ako 2% rozhodli o tom ze sa dzurindovci tentokrat pod 
kuratelov Radicovej znovu roztahuju po Slovensku- ktore nazyvaju tato krajina! Nech su teda 
plateni z dani tejto krajiny a nie z dani slovenskych poplatnikov!!!! 
Vsade inde by uz ludia vo volbach vykopli Dzurindovsku SDKU z parlamentu a nie to ze by 
im po 3x umoznili vytvorit vladu! 
Dalsim prikladom Slovenskej volicskej naivity je OKS a ludia v tejto strane ako Sebej, Zajac 
a spol. Hoci osamote su nezvolitelny, uz roky sa dostavaju do parlamentu a dokonca do vlady 
Slovenskej republiky na chrbte inych stran ktore ich prijmaju do svojho klubu! Slovensky 
volic musi dat pocitit kazdej takej strane ktora prijme tychto ludi do svojho klubu, ze sa tym 
stane automaticky nevolitelna a vypadne z parlamentu. Cize OKS musi byt pritazov pre kazdu 
stranu ktora prijme tychto ludi do svojho klubu. Pravda to by chcelo uvedomeleho a 
uvazujuceho slovenskeho volica. 



Co vsak robit ked vela Slovakom chyba zdravy politicky usudok? 
Tu nam rumunske strigy nepomozu, treba slovenskeho volica vychovat k zdravemu usudku. 
Robilo sa to mediami, bohuzial medialny priestor ovladol ktosi iny a nie ten co ma na zaujme 
dobro Slovenska a Slovenskeho naroda v nom. 
Ostava vsak internet. Velmi dobru pracu v tomto na zaciatku previedol www. 
prop.sk  bohuzial nestastim bola chybajuca rigoroznost u administratora a tak si tam kazdy 
pisal co chcel az to doslo k tomu ze prispevky najma v diskusii boli zahustene materialmi, 
ktore zamerne odvadzali od potrebnej diskusie do jalovych reci o problemoch ktore sa nas 
Slovakov len malo dotykaju a ktore mi ani riesit nemozeme a diskusie neraz koncili ako 
krcmova debata. 
Vyhodou propu bolo a aj je technicka jednoduchost pri nastartovani do diskusie, alebo pri 
otvoreni novej temy. Myslim ze aj v tom bola jeho oblubenost. 
Nieco take ako prop je potrebne zalozit na serioznejsej a rigoroznej urovni, len tak nebudeme 
mat opatovne vlady ktore nechceme a ktore sa vzdy prederu na povrch proti zaujmom 
Slovenska a Slovenskeho naroda v nom. 
K podnetu napisat tento clanok ma priviedol odkaz uz na spominanom prope v diskusii 
Madarizacia v realii na strane 9 
www.aktuality.sk/180659/jan-slota-som-sokovany-z-praktik-ministerstva-vnutra-sr/ 
  
Z ktorych vyberam niekolko citatov: "Stanovisko ministra vnutra tlmocil jeho hovorca 
G.Grendel v madarcine ajeho vyjadrenie televizia pretlmocila slovenskymi titulkami." 
Dalej sa tam spomina ze za sucastneho ministra vnutra D.Lipsica tam vladnu take pomery ze 
slovensky policajti su prepustany zo sluzieb a su nahradzovany Madarmi z juzneho Slovenska, 
ktory nevedia poriadne slovensky ani ceknut, ako je aj pripad riaditela Krajskej Policie v 
Bratislave. 
Nuz tu nam rumunske strigy naozaj nepomozu. Je len treba hladat spolupracu medzi tymi 
krajinami ktore su rovnako ohrozvane madarskym sovinizmom a tou je aj Rumunsko, ale aj 
Ukrajina a Srbsko, tiez vsak aj Chorvatsko, Slovinsko a Rakusko. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Julia Star 
http://www.youtube.com/watch?v=XuYtfOKPqvI 
http://www.youtube.com/watch?v=2XtOHm9rya4&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Yuri Temirkanov BSO Music Director 
http://www.youtube.com/watch?v=DX3hs-vDO-M 
http://www.youtube.com/watch?v=TcZXV3BTHoU&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=yhhsTBQzw5k&feature=related 
Multi-talented Fazil Say 
 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Fazil Say - Jazz Fantasy on Mozart  
http://www.youtube.com/watch?v=2meeU9OHVPI 
http://www.youtube.com/watch?v=yZPrxvJ69zE&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=sS4F1Y6R134&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=68sChKCObYw&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=fhodWcUW6QU&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=W4MyWBGBjDc&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Hélène Grimaud  
http://www.youtube.com/watch?v=ludRJJymJFE 



http://www.youtube.com/watch?v=d1l6uSyc1R4&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=ZHo38HCtw_4&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=Hh3EungV9P8&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=uMycqzJSB5Y&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=qoWyAyfx-4g&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=1JZzAupJap0&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=OJag7yeVQNU&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
       Cyril a Metod podla Gettinga. 
Cyrilo-metodské pochybnosti 
V rozprávke o príchode vierozvestcov síce veľa pravdy nie je, no dostali 
sa až do preambuly slovenskej ústavy 
29.06.2007 
Odkaz na nich nemáme len na päťdesiatkorunáčke a k ich tradícii sa 
nehlásia len hejslováci, ale pripomína nám ho aj kalendár so štátnym 
sviatkom, ba zmieňuje sa o nich aj preambula ústavy. Hoci ide len o 
mýtus, v ktorom je máločo pravdy. Príchod Cyrila a Metoda bol z 
historického hľadiska len malou epizódou, ktorá po sebe nezanechala 
dedičstvo, ba najnovšie archeologické objavy potvrdzujú, že pri 
propagácii kresťanstva predbehli solúnskych bratov iní misionári. 
Politika namiesto viery: 
Začalo sa to vlastne ešte pred ich príchodom v roku 863. Rastislav, vtedajší vládca Veľkej 
Moravy, 
si len ťažko môže nárokovať veľkú slávu za to, že dvojicu kazateľov k sebe pozval. Na 
samotnej 
viere v Krista a jej šírení vo svojom panstve mu totiž záležalo iste menej než na politike, ktorú 
tým 
sledoval. A politika mala vždy málo do činenia s morálkou. Veľkomoravský panovník sa 
vlastne od 
začiatku snažil o niečo podobné ako naši dnešní politici - včleniť svoj štát do štruktúr Západu. 
To 
bol jeho hlavný cieľ a iba z toho dôvodu sa obrátil na Rím, pod ktorý latinský Západ spadal. 
Až keď 
odtiaľ dostal košom, skúsil šťastie v opačnom tábore, v metropole východného kresťanstva. A 
podľa porekadla, že lepší je vrabec v hrsti ako holub na streche, sa mu aj podarilo dostať z 
Konštantínopola kladnú odpoveď. Veľká Morava nabrala namiesto západného kurzu 
východný, čo 
však bolo stále lepšie ako pozícia osamelého bežca uprostred Európy. Ibaže ani toto 
neprebehlo tak 
romanticky, ako sa zvyčajne opisuje: Rastislav mohol byť z byzantskej reakcie dobre 
rozčertený, 
keďže vlastne vôbec nedostal, čo chcel. Bližšie to vysvetľuje archeológ Vladimír Turčan z 
Archeologického múzea v Bratislave: „Obsahom a zmyslom Rastislavovej žiadosti bolo 
zriadenie 
samostatnej cirkevnej provincie, na čo bol potrebný biskup. Ani jeden zo solúnskych bratov 
však 
nebol v čase príchodu na Veľkú Moravu pravdepodobne vysväteným kňazom. Byzantínci tak 
vlastne darovali loď bez plachiet. V Konštantínopole zrejme nechceli narušiť krehké vzťahy 
so 
Západom. O pápežovom zamietnutí, a teda aj o svojej pozícii náhradníka, dobre vedeli, a tak 



vyslanie nekompetentnej misie bolo vlastne diplomatickým vyjadrením faktu, že rešpektujú 
vzájomné hranice záujmov veľmocí.“ O tom, že vtedajšia elita Veľkej Moravy si učencov asi 
neveľmi vážila, svedčí aj trápny záver ich misie. Keď ich nepotrebovali, bez pardonu ich z 
krajiny 
vyhnali. Koniec koncov, veď o politiku išlo v prvom rade aj Byzancii. 
Výroba vierozvestcov: 
Časy boli tvrdé a v 9. storočí sa na veci pozeralo podstatne inak ako dnes. Písať a čítať vedelo 
v 
Európe pár učencov a na Veľkej Morave to bolo asi ešte o poznanie horšie, veď analfabetom 
bol aj 
sám Svätopluk, ktorý ich neskôr vyhnal. „Bo také ústa, ktoré sladkosť necítia, človeka činia, 
akoby 
bol z kameňa, a ešte väčšmi od človeka z kameňa je mŕtva duša, každá duša bez 
písmen,“ hovorí vo 
svojom známom Proglase Konštantín. Fakt je, že so svojím jedinečným písmom, hlaholikou, 
sa 
natrápil viac-menej márne. „Písmo, ktoré mohlo byť prelomom vo vzdelanosti, zaviedli vo 
veľkomoravskej spoločnosti predčasne,“ komentuje Vladimír Turčan. „Pre kultúrnu úroveň 
domáceho obyvateľstva nemalo praktický význam a v budúcej vzdelanosti strednej Európy 
nezohralo žiadnu úlohu.“ Prednosť sme skrátka dali latinke, ktorú tu napokon už pred 
tisícročím na 
minciach používali Kelti. Konštantínovo písmo dnes používajú Bulhari a Rusi, teda členovia 
východnej cirkvi. Nezdedili sme po solúnskych kazateľoch ani liturgiu, po zákaze slovanskej 
bohoslužby prenášali kresťanstvo do stredoveku latinskí kňazi. Azda najväčším omylom je 
označovať Cyrila s Metodom za vierozvestcov, respektíve apoštolov. V prinesení kresťanskej 
viery 
na naše územie totiž nemali prvenstvo, veď aj v samotnom diele Život Konštantína sa 
pripúšťa, že 
pred nimi tu pôsobili misionári „z Vlách i z Grécka, i z Nemiec“, ba Turčan nevylučuje, že 
ešte 
predtým sa tu pokúšali uplatniť írsko-škótski misionári, ako naznačujú archeologické nálezy. 
Medzi 
tie najnovšie patrí nález z Bojnej neďaleko Topoľčian. Podľa Karola Pietu z Archeologického 
ústavu Slovenskej akadémie vied v Nitre potvrdili unikátne vykopávky názory vedcov: „Časy 
rozkvetu Bojnej patria naozaj do obdobia pred príchodom vierozvestcov. Nie je to nijaké 
veľké 
prekvapenie, len sme si zvykli na predstavu, že Konštantín a Metod boli prví misionári u nás. 
Podľa 
bojnianskych nálezov išlo asi nie o nemeckých, ale možno o severotalianskych misionárov. O 
tom 
svedčia pozlátené plakety s vyobrazením anjelov, s krátkymi nápismi latinkou, ktoré 
pravdepodobne pochádzajú z prenosného oltára, ako aj nálezy bronzových zvonov, ktoré boli 
súčasťou kresťanskej liturgie.“ 
Na druhej strane treba povedať, že nástup nového náboženstva nebol taký priamočiary, ako 
nám ho 
prezentujú. „Ešte dlho po príchode kresťanstva tu pretrvávalo pohanstvo, doklady o tom 
máme z 
nespočetných vykopávok a nálezov,“ podotýka publicista a historik Pavel Dvořák. „Treba si 
uvedomiť, že nový boh nemusel vždy vytlačiť pôvodné slovanské božstvá, prichádzal, aby 
rozšíril 



ich zástup, a preto sa ľudia utiekali raz k pohanským a raz ku kresťanským zvykom.“ Niektorí 
Slovania zostali pohanmi až do 12. storočia a viera sa tu nenastoľovala láskou, ale mečom. 
Happy end?: 
Z hľadiska histórie trval moravský štát veľmi krátko, no ešte kratšie misia solúnskych kňazov. 
Pôsobili tu sotva dve desaťročia a tak neslávne, ako začali, aj skončili. Keď sa totiž na Veľkej 
Morave rozmohol vplyv západných kňazov, došlo k vzájomným treniciam, pri ktorých sa 
Byzantínci preli so západným klérom, Metod dokonca na nitrianskeho biskupa Wichinga 
uvalil 
kliatbu, ktorej ho musel zbaviť pápež. Ideologické konflikty, vnútroštátne záležitosti, ba z 
byzantskej strany možno dokonca aj pokus o prevrat napokon vyústili do toho, že krátko po 
Metodovej smrti jeho žiakov v roku 886 Moravania vyhnali. Nepoznáme ani miesto 
Metodovho 
hrobu. Jeho mladší brat Konštantín stihol ešte predtým prijať v Ríme rehoľné meno Cyril a 
tam aj 
zomrel. Posledných žiakov, ktorých ešte Moravania po krajine ponachádzali, uväznili a potom 
takisto deportovali. Ďaleko má od pravdy aj tvrdenie, že Cyril s Metodom boli „slovenskými 
duchovnými otcami“. Kazateľské duo predsa pôsobilo na Veľkej Morave, kde sa ľudia 
nechápali v 
modernom zmysle ako národ, a ešte predtým boli na podobnej nábožensko-politickej misii u 
ázijských Chazarov. To však neznačí, že bez skresľovania faktov nemôžeme vnímať oboch 
kazateľov sympaticky. „Hoci to trvalo veľmi krátko, predsa urobili veľa, aby obyvatelia 
Veľkej 
Moravy rozumeli tomu, čo im v duchovnej oblasti prinášajú. Cirkevná moc bola síce prísna, 
ale 
mala pravidlá platné pre všetkých. Metod je jednou z najkrajších postáv našich starších dejín. 
Kritizoval napríklad mnohoženstvo spoločenskej elity aj ostatné morálne prešľapy, čím 
dokázal, že 
vôľa a moc svetských vládcov nie je bezbrehá,“ dodáva Pavol Dvořák. 
PETER GETTING 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Arcibiskup Duka: Křesťané čelí plánované likvidaci formou genocidy 

Svůj nesouhlas s přehlíživým postojem politiků, lidskoprávních organizací a médií k sílícímu 
pronásledování křesťanů přišlo v úterý 18. ledna večer vyjádřit na Václavské náměstí v Praze 
přes 200 lidí. Podpořit diskriminované křesťany přišel i pražský arcibiskup Dominik Duka 
s biskupem Václavem Malým, ale také představitelé židovské komunity. 

 Celý článok TU: http://azn.nawebe.net/ukaztemu.php?id=3 

 +++++++++++++++++++++++++++++++ 

Proti diskriminaci křesťanů protestovalo přes 200 lidí 

František Kopečný z Křesťanské mezinárodní solidarity (CSI ČR) varoval před nebezpečím 
islámu v Evropě, který může zcela proměnit jak krajinu, tak kulturu, ale třeba i právní systém 
prosazením práva šaríja.  

Jiří Unger z České evangelikální aliance vytkl médiím nezodpovědný přístup, kdy kvůli 
politické korektnosti neinformují o pronásledovaných křesťanech, ale přitom neváhají zařadit 



zprávu o pálení Koránu pomateným kazatelem, která může spustil lavinu pogromů proti 
křesťanům. Na druhou stranu si nevšímají pálení Biblí, kostelů, a dokonce samotných 
křesťanů. Podle Ungera nemají umírnění muslimové odvahu ani prostředky, aby se 
radikálním souvěrcům postavili na odpor – jako příklad uvedl v Pákistánu oslavovanou 
vraždu paňdžábského guverénra Tasíra kvůli jeho kritice zákona o rouhání.  

Celý článok TU: http://azn.nawebe.net/ukaztemu.php?id=3 

 +++++++++++++++++++++++++++++++ 

Poslanci EP si vypočuli Ashtonovú o prenasledovaní kresťanov 

„EÚ nepripustí, aby boli ľudia pre svoju vieru prenasledovaní,“ vyhlásila Ashtonová v 
Európskom parlamente v Štrasburgu. Potom výslovne odsúdila násilné útoky ako nedávno v 
Egypte a v Iraku. Oznámila, že ministri zahraničných vecí na svojom poradnom zasadnutí 
koncom mesiaca v Bruseli sa budú zaoberať témou náboženskej slobody. „EÚ nepripustí, aby 
boli ľudia pre svoju vieru prenasledovaní,“ vyhlásila Ashtonová v Európskom parlamente v 
Štrasburgu. 

  

Celý článok TU: http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=poslanci-ep-si-vypoculi-
ashtonovu-o-prenasledovani-krestanov&cisloclanku=2011010005 

preposielam Vám link na dva aktuálne listy: 

 +++++++++++++++++++++++++++++++ 

V prvom Aliancia za nedeľu –Slovensko, o.z. píše ministrovi prace soc. veci a rodiny SR 
J. Mihálovi, v ktorom ho žiadame o zaradenie návrhu zákona na ochranu nedele (ktorý 
pripravila AZN v spolupráci s bývalým poslancom NRSR J. Rydlom) do 
Pripomienkového konania Zákonníka prace SR. 

  

Prosíme Vás o vaše modlitby na tento úmysel: 

 „Aby Duch Svätý naplnil srdcia a mysle našich „kresťanských politikov“ a všetkých tých 
verejných činiteľov, ktorí sa podieľajú na príprave a tvorbe pripravovaného Zákonníka prace, 
aby doň bol zapracovaný aj tento náš návrh zákona na ochranu Pánovej nedele“. 

 Od tohto kroku NRSR zavisí či od Pána dosiahneme požehnanie, alebo zlorečenie. Ak sa 
budeme spoločne na tento úmysel modliť, tak Pán naše modlitby aj na orodovanie 
Sedembolestnej Panny Márie, patrónky Slovenska ale i na orodovanie apoštolov Slovákov sv. 
Cyrila a sv. Metoda, ale aj blahoslavenej sestry Zdenky Schelingovej a Vasila Hopku určite 
vypočuje. 

 Celý článok TU:http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=aliancia-za-
nedelu-%96-slovensko-o-z-pise-ministrovi&cisloclanku=2011010006 



 +++++++++++++++++++++++++++++++ 

Opakovaná žiadosť o zaslanie informácie v zmysle zákona o slobode informácií 
o odstraňovaní znaku Červeného kríža. 

dňa 29. 11. 2010 som požiadal komunikačný odbor Ministerstva zdravotníctva SR v zmysle 
zákona o slobode informácií o zaslanie informácií ohľadom odstraňovania medzinárodne 
uznaného znaku „Červeného kríža“ z vozidiel záchrannej služby. Vzhľadom na to, že som do 
dnešného od Vás žiadnu odpoveď na moje otázky nedostal a vzhľadom na to, že na ne 
nevedela odpovedať ani Mgr. Zuzana Rosiarová Kesegová, generálna sekretárka SČK, ktorej 
ste moju žiadosť preposlala, túto svoju doplnenú žiadosť zasielam znova. 

Celý článok TU:http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=opakovana-ziadost-o-zaslanie-
informacie-v-zmysle-zakona-o-slobode-informacii-ohladom-odstranovania-znaku-cerveneho-
kriza&cisloclanku=2011010007 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Co Ty na to? 
 Autorem následujících slov je údajně Dr. Emanuel Tanay, známý a vysoce uznávaný 
psychiatr. Muž, jehož rodina patřila před druhou světovou válkou k německé aristokracii, 
vlastnil řadu průmyslových podniků nemovitostí.  
Když byl tázán, kolik Němců bylo skutečnými nacisty, odpověděl způsobem,který může být 
určující pro náš postoj k fanatizmu: "Velmi málo lidí bylo skutečnými nacisty,ale mnoho 
dalších se radovalo z návratu německé hrdosti a další byli příliš zaneprázdněni, než aby je to 
zajímalo. Byl jsem jedním z těch, kdo pokládali nacisty za bandu bláznů. Takže většina se 
prostě stáhla a umožnila tím, aby se to vše stalo.  Pak, dříve než jsme to zjistili, nás měli v 
hrsti, ztratili jsme kontrolu a nastal konec světa. Má rodina ztratila všechno. Já sám jsem 
skončil v koncentračním táboře a Spojenci rozbili mé továrny." Dnes nám znovu a znovu 
různí experti opakují, že Islám je náboženství pokoje a že velká většina muslimů si přece 
přeje jedině žít v míru."I když toto laické ujišťování může být pravdivé, nemá pražádný 
význam!!!! Je to bezcenné šidítko, které nám má umožnit, abychom se cítili lépe a aby  
poněkud zmenšil (psychický) účinek fanatického řádění ve světě ve jménu... 
Islámu...!!!!!!!!!!!!. Je skutečností, že v současné fázi dějin vládnou Islámem fanatici. Jsou to 
fanatici, kdo vedou každou z 50 válek, které zuří ve světě. Jsou to fanatici, kdo systematicky 
masakrují křesťany či příslušníky domorodých kmenů v Africe a postupně utápějí kontinent v 
přívalu Islámu. Jsou to fanatici, kdo spouštějí exploze bomb, usekávají hlavy, vraždí, nebo 
zabíjejí z důvodů cti. Jsou to fanatici, kdo přebírají mešitu po mešitě. Jsou to fanatici kdo se 
zápalem šíří kamenování a věšení obětí, znásilňování, zabíjení, polévání žen kyselinou, 
likvidací homosexuálů...... Jsou to fanatici, kdo učí mladé zabíjet a stát se sebevražednými 
bombovými .....zabijáky..... Obtížně měřitelnou skutečností je, že mírumilovná většina, 
"mlčící většina....!!!!!!!!!" .....je vyděšena a je vyřazena. 
Komunistické Rusko sestávalo z Rusů, kteří chtěli pouze žít v míru, a přesto komunistické 
Rusko bylo odpovědno za vraždu asi 20 milionů lidí. Mírumilovná většina byla irelevantní a 
umlčena.... Ohromná populace Číny byla rovněž mírumilovná, ale čínským komunistům se 
podařilo zabít ohromujících 70 milionů lidí. Průměrný Japonec před druhou světovou válkou 
rozhodně nebyl sadistickým válečným štváčem. Přesto si Japonsko vražděním a krveprolitím 
razilo cestu Jihovýchodní Asií v orgii zabíjení, které zahrnovalo systematické vraždy 12 
milionů čínských civilistů; většinou byli zabiti šavlí, lopatou a bajonetem. Kdo by mohl 
zapomenout Rwandu, která se zhroutila v krvavém zabíjení.Není snad možno tvrdit, že 
většina Rwanďanů byli mírumilovní lidé?  



Poučení z historie jsou často neuvěřitelně jednoduchá a lapidární, ale přes vše, všechny naše 
schopnosti logického myšlení často přehlédneme nejzákladnější a zcela nekomplikované 
závěry: svým mlčením se mírumilovní muslimové stali zcela irelevantními. Mírumilovní 
muslimové se stanou našimi nepřáteli, jestliže nepozvednou svůj hlas, protože se stejně jako 
Dr. Tanay jednoho dne probudí a  zjistí, že se dostali do područí fanatiků a že "nastal konec 
světa". 
Mírumilovní Němci, Japonci, Číňané, Rusové, Rwanďané, Srbové, Afgánci, Iráčané, 
Palestinci, Somálci, Nigerijci, Alžířané a mnozí další zemřeli, protože mírumilovná většina 
nepromluvila, až pak bylo pozdě.  
Pro nás, kteří to vše sledujeme, aniž bychom se angažovali, platí, že musíme dávat pozor na 
jedinou skupinu, která se počítá: na fanatiky, kteří nás...!!!!!...ohrožují....!!!!!!!!...Ohrožují náš 
způsob života....!!!!!.  
Žádná mešita ani minaret v Evropě....!!!!!, pokud nebude stejné množství křesťanských 
kostelů v arabském světě a také stejné množství křesťanů..!!!!! 
Pedofily civilizovaný svět trestá...a co muslimové, kteří zneužívají 8 leté dívky a mají s nimi 
děti, co Mohamed.. jejich bůh, také měl osmiletou, také byl pedofil...!!!! Přeje si někdo z Vás 
aby za dvě 
desítky..!!!! let znásilňoval nějaký muslimský stařec Vaše vnučky a pravnučky, aby je 
kamenovali, zabíjeli, polévali kyselinou, prováděli ženskou obřízku..!!!! A konečně: každý, 
kdo pochybuje, že se jedná o závažnou záležitost a kdo jen vymaže tento mail, aniž by ho 
poslal dál, ten se podílí na pasivitě, která dovoluje, aby problémy narůstaly. Proto se trochu 
rozmáchněte a  pošlete to dál a dál, a ještě dalším. Doufejme, že tento mail čtou tisíce lidí na 
světě, přemýšlejí o něm  a Pošlou jej dále - než bude příliš pozdě! Evropská unie nás 
nezachrání.....to musíme udělat sami...!!!!! 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

My, takmer tzv. kráľ vitéz, (či viťúz), z vôle ...(???)  predsa nenecháme urážať tzv. maďarský 
národ! My si tu predsa môžeme robiť, čo sa nám zachce! 

SRo ráno 20. aj 21.1.2011: „Na návštevu príde maďarský prezident, ktorého sme pred rokom 
k nám nepustili“. Opakovane, 2 dni po sebe, takéto správy v tzv. verejnoprávnom a najmä 
„objektívnom“ SRo! Demagógovia naozaj 
nevymierajú.                                                                                                      Predsa pred 
rokom sme nestrážili hranicu v Komárne, aby sem neprišiel, len sme mu oznámili, že 
v danom termíne jeho návšteva nie je vhodná. Na moste v KN sa však demonštratívne otočil, 
aby mohol robiť divadlo a manipulovať „svojimi“ súkmeňovcami. Škoda, že pán Slota sa 
včera nemohol opýtať (okrem včera uverejnených otázok) nášho „cteného hosťa“ aj na 
reciprocitu v starostlivosti o menšiny 
a Naďmaroš.                                                                                                                                  
                                                                                                                      Pre tzv. vládu SR, 
najmä pre tzv. predsedu a tzv. predsedníčku veľmi aktuálna 
pesnička:                                                                                                     Ako môžeme 
zvíťaziť, keď nás možno ľahko kúpiť, ako môžeme víťaziť, keď nás možno ľahko predať ?!!! 

http://www.youtube.com/watch?v=ToztGtLo-zE&feature=related 
A este bol sklamany, ze zo Slovenska sa malo Madarov hlasi o madarske obcianstvo. 
„Zatiaľ iba veľmi málo slovenských Maďarov požiadalo o maďarské občianstvo“ 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 



Orbán: Nežeriem slovenské deti. „Spravy o tom ze 
ranajkujem nevinne slovenske deti nie su 
pravdive“ 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Matovič: Nekradnite nám Maďarov. „Mame radi našich 
Madarov, nekradnite nam ich“ 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
http://www.sme.sk/c/5740336/gasparovic-madarsko-tazko-prijima-iny-ako-svoj-nazor.html 

Gašparovič: Maďarsko ťažko prijíma iný ako svoj názor 

Dávať politiku zjednotenia Nemecka do pozície zjednocovania Maďarska je šialené, domnieva sa slovenský 
prezident. 

BRATISLAVA. Prezident SR Ivan Gašparovič víta podpis dohody o severojužnom plynovom prepojení (Veľký Krtíš 
- Vecsés), ktorú by mala podpísať predsedníčka vlády SR Iveta Radičová a maďarským premiérom Viktorom 
Orbánom počas jeho piatkovej (28.1.) návštevy Bratislavy. 

"Je to problém, ktorý sa netýka len nás, ale aj Čechov, Poliakov a ďalších štátov únie," poznamenal prezident. 
Severojužný plynárenský koridor má spájať terminály v Chorvátsku a Poľsku a prechádzať všetkými krajinami 
V4 a Chorvátskom. 

Tento rok bude "rokom V4" 

Ako uviedol prezident v rozhovore pre TASR, napriek problémom, s ktorými vstúpilo Maďarsko na predsednícku 
stoličku EÚ, tvoríme so susednými štátmi jeden celok - V4. "Je aj v našom záujme, aby sa naplnili ciele 
maďarského predsedníctva či už v oblasti Európskej dunajskej stratégie, energetiky, či rómskej otázky," 
vysvetlil. Pripomenul, že tento rok bude "rokom V4 a strednej Európy", keď po Maďaroch prevezmú vedie únie 
Poliaci. "Treba urobiť všetko pre to, aby pozícia V4 bola vnímaná ako racionálna, energická, ktorá dokáže riešiť 
problémy," myslí si Gašparovič. 

Orbánova návšteva sa uskutoční týždeň po tom, ako Slovensko prvýkrát navštívil nový maďarský prezident Pál 
Schmitt. Jeho návštevu hodnotil prezident SR ako prvý krok k tomu, aby sa oba národy začali k sebe inak 
správať. Maďarskému kolegovi navrhol, aby pokračovali v tradícii stretávania sa na pôde univerzít, ktorú začali 
s exprezidentom Lászlóom Sólyomom. 

Nechápe vyjadrenia Orbána 

"Aby sme hovorili s mladými ľuďmi o perspektíve, budúcnosti, aby sme nechali históriu históriou, aby sme si cez 
historické traumy nerobili z mladých ľudí nepriateľov, ale hľadali cesty, ktoré nás budú zbližovať," priblížil 
Gašparovič cieľ, ktorý svojim návrhom sledoval. 

Aj keď prezident Schmitt na ponuku reagoval, Gašparovič sa obáva, že maďarská politika je momentálne v 
pozícii, keď ťažko prijíma iný názor ako svoj vlastný. Nechápe vyjadrenia Orbána, ktorý považuje za svoj vzor 
bývalého nemeckého kancelára Helmuta Kohla pri zjednocovaní Nemecka. "Dávať túto politiku zjednotenia 
Nemecka do pozície zjednocovania Maďarska je šialené," domnieva sa prezident. 

Orbánove snahy nesmerujú k zjednocovaniu Maďarov v rámci jedného štátneho zoskupenia, ale prekračujú aj 
hranice iných štátov, zdôraznil. "Tento pohľad nás upozorňuje na to, že musíme byť veľmi opatrní," dodal. 

Pre nachladnutie možno zruší schôdzku 

Prezident SR Ivan Gašparovič sa pravdepodobne zo zdravotných dôvodov nebude môcť stretnúť s maďarským 
premiérom Viktorom Orbánom. 



"Stretnutie je otázne. Nakoľko sa pán prezident podrobil lekárskemu vyšetreniu, pretože je silne nachladnutý. 
Stretnutie závisí od toho, ako sa zdravotný stav pána prezidenta bude vyvíjať," informovala dnes TASR Martina 
Balleková z Kancelárie prezidenta SR. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Z internetovej posty 
Viki Ráková pochádza „z ešte pôvodného starého Maďarska, teda z Gemera, čo sa 
volá Palóc a hovorí týmto maďarským nárečím“ (STV 1 okolo 16.35). Moderátor ju 
doplnil akousi sugestívnou otázkou: v RS žije viac Maďarov ako Slovákov, však? 

Našťastie Viki aspoň v tomto ho, hoci neisto, opravila. (Pozn.: podľa sčitania r.2001 
bolo Maďarov 35 %, z nich vari polovica cigánskeho pôvodu). To „staré Maďarsko“, 

to našim mienkotvorcom asi nebude prekážať... O tom by vari mohol napísať 
konečne svoju kvalitnú historickú štúdiu Dušan Kováč.                 Témou tejto relácie 
boli slovensko-maďarské vzťahy (nechápem, prečo nie maďarsko-slovenské?) Hostia 

boli 4 Slováci patriaci k maď.nár.menšine, jeden z nich z Komárna. Redaktori sa 
predbiehali v slušnosti a úslužnosti, ale ani na um im neprišlo opýtať sa, či 

opakované poškodzovanie súsošia sv. Cyrila a Metoda v Komárne môže prispieť 
k zlepšeniu vzťahov, alebo čo si myslia o Naďmaroši a pod. Bolo treba zase 

podliezať.... 
      Ďurošport vzápätí ukazoval krasokorčuliara Čecha Brezinu, jeho slušnú jazdu 
komentovali po anglicky: Ček mali už aj v minulosti vynikajúcich krasokorčuliarov: 
Nepelu a Sabovčíka.... (Brezina sa od radosti zo svojho výkonu ukláňal na všetky 

strany tak dlho, že si ani nestihol všimnúť, že mu už dávno nikto netlieska. 
      Relácia „V 4“ na STV priniesla reportáž zo Segedína, kde v rozhlase pracuje 

Slovenka pani Hruboňová, ktorá sa tam vydala a svojim ďeťom „dala znalosť jedného 
cudzieho jazyka“. Jej syn Bencsík hovoril, že jeho materinský jazyk je slovenčina, ale 
rozmýšľa po maďarsky... Ktovie, či si uvedomuje, aký je pôvod jeho priezviska, či mu 

to má kto vysvetliť? 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Reguliho rec. vyšla v "Slovák v Amerike", okt. 2010, s. 17. 
ZÁPAS O SLOVENSKO 

 
    V týchto dňoch vyšiel vo Vydavateľstve Spolku slovenských spisovateľov rozsiahly 
zborník dokumentov Spoločenstva Kresťanské Slovensko (SKS) pod názvom Zápas 
o Slovensko. Je to autorské dielo univerzitného profesora Ábela Kráľa, ktorý je na čele tohto 
občianskeho združenia už dvadsať rokov. Už pri zbežnom prelistovaní čitateľ s obdivom 
zisťuje, že na všetky významné  udalosti v národnom živote Slovákov  SKS zareagovalo 
analytickými rozbormi a úvahami, rozsiahlymi článkami a obrátilo sa s výzvami na ústredné 
štátne inštitúcie i cirkevné osobnosti. Väčšina publikovaných textov už bola uverejnená, ale 
až teraz, keď sú sústredené v zborníku, vidíme cieľavedomosť autora i SKS.  
     Za ostatných dvadsať rokov sa toho v živote nášho národa udialo naozaj veľa. Po páde 
komunizmu sme sa ocitli na rázcestí a museli sme sa rozhodnúť, ktorou cestou ísť. Aj keď 
mnohé rozhodnutia robia konkrétni politici, aj oni sa riadia kolektívnym národným vedomím. 
A dokumenty publikované v predmetnej knihe svedčia o tom, že tu bolo a je aj národné 
svedomie a vďaka autorovi a sponzorom, ktorí vydanie podporili, dostalo aj konkrétnu knižnú 
podobu. Zborník obsahuje iba vybrané texty. Všetky by presiahli možnosti vydavateľa a autor 
do publikácie vedome nezaradil reakcie čitateľov a adresátov viacerých podnetov, čo by bolo 
azda čitateľsky zaujímavé, ale podľa názoru autora by to teraz, s odstupom času, odhalilo 
slabosť a malosť oslovených. Za ostatných dvadsať rokov sa doformovala naša slovenská 
štátnosť, a preto autor nastoľoval nové a nové úvahy o tom, aká má byť, na ktoré odkazy 
z našej národnej minulosti musíme pamätať, z ktorých udalostí sa poučiť. Prof. Ábel Kráľ bol 



v tomto období aj politicky činný. Bol poslancom Federálneho zhromaždenia ČSFR, bol 
i prvým veľvyslancom Slovenskej republiky vo Švajčiarsku. Videl a vidí veľmi dobre do 
politiky, je predvídavý a vie o tom aj kvalitne písať.  Päťstostranový zborník vyšiel 
v neveľkom náklade, a tak sa, žiaľ, sotva dostane do rúk všetkých, pre ktorých by mal byť 
základnou príručkou. 
                                                                               Ivan Reguli            

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
ZÁPAS O SLOVENSKO 

(pokračuje) 

Zamyslenie nad knihou Ábela Kráľa Zápas o Slovensko. 

Zborník dokumentov Spoločenstva Kresťanské Slovensko. 

Vydavateľstvo Spolku slovenských spisovateľov.  

Batislava 2010, 500 s.  

 Jozef Darmo 

 Realita života na Slovensku už zaháňa verejnosť ako stádo k potokom každodennosti 

prežitia. Už nie k prameňom s pradivom pramienkov vôd pramenistých, vyvierajúcich z 

čistých hlbín slovenskej zeme. V toku našich dejín sú už splašky s premnoženými predátormi. 

Ale k vode pramenistej možno sa dostať len výstupom k pramienkom nevinného lona 

slovenskej zeme.  

Takéto myšlienky prichádzajú,  keď sa nám dostáva do rúk zborník esejí a 

dokumentov slovenskej inteligencie z prostredia Spoločenstva Kresťanské Slovensko.  

Projekt vydania myšlienkového aktivizmu tohto spoločenstva otvára prvý zborník 

„Zápas o Slovensko“. Je venovaný výberu aktuálnych esejí jeho zakladateľa profesora PhDr. 

Ábela Kráľa, DrSc., popredného slovenského jazykovedca, publicistu, spisovateľa z podstát 

hodnôt národa, diplomata a vysokoškolského pedagóga. Nemenej významný obsahový 

kontext publikácie tvoria strategické projekty, námety, rezolúcie, memorandá, glosy a kritické 

poznámky adresované politickému spektru v osudových otázkach našej zeme a štátu. Sú tu 

zastúpené aj výzvy k dialógu o štátotvornej doktríne slovenskej štátnosti ako elementárneho 

predpokladu spájania národných síl v budovaní slovenskej štátnosti. 

 

 V súčasnej hlušine bulváru, záplav produkcie pre „masového“ (davového) čitateľa 

komerčného typu a apetítu, čitateľa, ktorý nečíta, ale už iba listuje, ktorý nepremýšľa, ale sa 

iba zabáva, relaxuje, v tejto situácii je to nepochybne kniha, ktorej duchovný obsah si vyžiada 

oveľa dlhší čas, aby sa pre tento typ čitateľa stal aktuálnym. Tento typ čitateľa, ktorý už nemá 

chuti siahnuť k prameňom poučení našich dejín, energetického zdroja poznania súčasných 

generácií dedov, otcov, starších a stredných generácií, musí asi absolvovať vandrovky za 



vlastnými prehrami, ak nie dokonca tragédiami, aby sa ujal postu vlastného bytia a myslenia. 

V tomto zborníku čitateľ dostáva do rúk dielo odvahy a činu. Nenúka reflexiu života v 

živočíšnom bytí. Prichádza dielo, ktoré si žiada pozastavenie v pohľade na realitu života, 

ktorá nás už nielen ako indivíduum, ale aj ako národ zošikúva nadnárodnými pohoničmi 

tínedžerskej politiky do stáda a stádovitého pohybu. 

 Štát bez duchovného základu. Štát chápaný optikou „vodcovského“, 

„zakladateľského“ ópia. Nie ako produkt, výslednica dejinného pohybu národa k suverenite 

svojej svojbytnosti, ale ako zásluha „zakladateľa“ s následnou likvidáciou všetkých, ktorí mu 

k tomuto „zakladateľstvu“ pomáhali. A čo je už tragické, ak sa štátnosť stala prostriedkom 

ako sa dostať k moci.  Štát a moc sa u nás zužitkovávajú pre osobný prospech majetnosti, 

ukájania vlastnej ctibažnosti. Elity národa v súzvuku s pohybom dejín národa, v srdci s 

plameňom vatry, ktoré zapálili oheň národnoemancipačného ducha šesťdesiatych rokov s 

vrcholom rokov 1968 – 1969, boli postupne zlikvidované. Tieto elity v tetive nezvratného 

pohybu národa k svojbytnosti to boli, čo prinútili despotov ateisticko-boľševickej 

partokratickej moci k pádu, a dnes vidia, ako sa poddaní nadnárodných svetovládnych liahní 

priživujú na treťom etablovaní sa slovenskej štátnosti. Zrelosť a rozhľad po tretí raz 

projektovanej štátnosti Slovákov v skutočnosti vysoko prekračoval horizont partokracie a 

príkaz chartistického zvratu ku kapitalizmu. Bol to štátotvorný zdvih už po orbite novej 

dimenzie civilizácie s hlbinným a priestorovým vnímaním aj civilizácie informačnej 

spoločnosti. Tento zdvih bol a je totiž predznamenaním nového obsahu vedomia civilizácie! 

To bol stavebný kameň, ktorý elity národa - v súzvuku s tepom mysle a srdca osvietených 

osobností národov sveta - položili do základov tretej slovenskej štátnosti. Bol a je kameňom 

nového civilizačného zlomu. Slovensko sa mohlo dostať do tohto nastupujúceho civilizačného 

orbitu. Liberálny kapitalizmus a jeho dvojča ateisticko-partokraticko-boľševická partokracia 

vyčerpali totiž svoje civilizačné inovácie. Stali sa prameňom dlhodobej civilizačnej krízy s 

rozvratom národov, so zločinom terorizmu, vraždenia v permanentných vojnách, hĺbenia 

priepasti mamonu a nepredstaviteľnej biedy a utrpenia. 

 Do tohto  marazmu vstupujú Slováci, Moravania a Česi. Slováci už s črtajúcou sa 

projekciou koncepčnej strategickej politiky civilizácie s „ľudskou tvárou“. S rozvetvenými 

projektmi ekonomickej stratégie rozvoja pripravenej tímom okolo H. Kočtúcha. S projektmi 

kultúrneho, vedeckého, duchovného života spoločnosti z dielní vtedajších tvorivých spolkov 

slovenskej inteligencie zjednotenej v Kongrese slovenskej inteligencie a Stálej konferencie 

slovenskej inteligencie. Tento zdvih horizontu slovenskej politiky k štátnosti nepotreboval 

a nepotrebuje  partokratov, ale osobnosti s rozmerom štátnikov. Nie svetovládne sily 



„zomierajúceho času“ liberálneho kapitalizmu osnované na mamone monetárneho kapitálu a 

ich siamske dvojča súperiace o svetovládu na ideológiách osnovanej ateisticko-boľševickej 

partokracie. Tieto sily však nemohli dopustiť k slovu opätovne oslobodzujúcu sa silu národov. 

Pre svoju obapolnú záchranu urobili kompromis „preberania moci“.    

Pohyb národov k vlastnej slobode, suverenite, identite je však nezvratný. Komusi teda 

zostáva iba totálny atak na národy: postaviť národy na koľaj zániku, dosiahnuť ich hodnotový, 

duchovný, etnický rozvrat, a to zločinom, asociálnym zbojstvom realizovanej politiky – 

všetkými, liberálnemu kapitalizmu vlastnými prostriedkami.  

Xenofóbia? Nové hodnoty máme už na živej scéne vraj „novej“ demokracie! Sloboda 

bez slobody. Rovnosť, ale v cynizme zbohatlíkov a zúfalstva miliónov na smetiskách mizérie. 

Bratstvo z gilotíny masového vyvražďovania celých národov. Dnes, bohužiaľ, nemáme 

štátnikov. A ak by sa z popola národa aj zdvihli, oblohu našej štátnosti hneď zatienia roje 

supov, treťosektorových a parazitných čechoslovakistických kobyliek a komárov.  

Partokracia sa nám už príčinlivo prevteľuje zo šiltovky revolucionárov do hávu 

operencov nakradnutých latifundií. Už sú majetní, teda sú! Nemáme štátnikov, a teda ani 

stratégov gazdovskej politiky celonárodnej projekcie. Máme však požehnane parazitov, 

údržbárov vlastných partokratických sinekúr. Až sem sme sa dostali. Na štátotvornom pohybe 

národa prisatí „štátotvorci“ zlikvidovali štátotvorcov. A reakcia na to: „Vidím, ako z tohto 

popola? Ľudia neodišli, sú naštvaní, ale v tom zmysle, že ich to motivuje k vyššiemu 

výkonu...“ (Sme č. 11/2010, s. 4).  

Slovenská štátnosť je dnes v moci partokratov, čo ju nechceli. Presnejšie: boli a sú v 

žolde tých, čo sledujú jej upratanie zo stredoeurópskeho globalizovaného, majetkovo už 

anektovaného priestoru. Ich hlavnou službou už nie je služba národu. Za účastiny na 

drancovaní Slovenska je už ich programom „urovnávať“ koridory „zahraničným“ investorom, 

ktorí si užívajú lacnú pracovnú silu a skupujú našu národnú nemovitosť i movitosť.  

Slovensko už nie je samo sebou. Už je klondajkom príležitostí, lupičstva a zločinu. Vláda 

gazduje iba na našich daniach! 

 

 A tak nám, čitateľom, dostáva sa v tejto situácii do rúk dielo našej vlastnej žatvy, 

obetavosti, odvahy, ducha i lásky, oltára svojpomoci. A je už pre nás, Slovač, príznačné, že za 

materiálnou nevyhnutnsoťou, aby podobné dielo vnútornej ľudskej spovede, aktivít za národ, 

vyšlo, nie sú celebrity zbohatlíkov z našej majetnosti, ale skutoční obyčajní darcovia srdca. Sú 

medzi nimi MUDr. Ľudovít Pavlo, mecén Nadácie Matice slovenskej. A už len tí najbližší z 

rodinného zázemia. Ako „pridaná hodnota“ práca a obetavosť pracovníkov Matice slovenskej, 



ktorí zabezpečovali technickú realizáciu prípravy textu pre tlač, a Vydavateľstva Spolku 

slovenských spisovateľov a jeho riaditeľa, ktorí dielo vydali a prevzali aj robotu na jeho 

redistribúcii občanom našej vlasti. 

 Áno, také je vydavateľské návestie času, v ktorom vstupuje do siene pozornosti 

čitateľa dielo, ktoré nepohládza. Nespúšťa rolety mihalníc k spánku, ale je úsvitom zorí k 

spamätaniu sa. Aj preto je otváranie knihy „Zápas o Slovensko“ zažíhaním svetla v našom 

národnoštátnom príbytku. Už sled častí, obsahových predelov publikovaných esejí so škálou 

rozmanitosti pohľadov a prístupov, komentovania nami žitej reality vypovedá jasne: 

Zobúdzanie. Slovensko na rázcestí. Dnešná demokracia a sloboda. Príznaky našej slabosti. 

Naša neschopnosť jednoty. Naša kresťanská politika. Kresťanský štát? Štátna doktrína SR. 

Naša materinská reč. Z duchovných krádeží a neprávd. Z politického a kultúrneho koša. Z 

korešpondencie, listov, manifestov, protestov SKS adresovaných predstaviteľom štátnej a 

vládnej moci, kultúry, médií – to sú dramatické zastavenia sa nášho národa v jeho výstupoch 

na Golgotu súčasnosti.  

Zborník Zápas o Slovensko je publicistická, esejistická našich vstupov do seba a seba do 

priestoru národov Európy a sveta: freska „O zacyklení človeka bôžikom zisku“ (s. 108), ale i o 

tom: „Má Slovensko poslanie?!!“ (s. 34), „Sme kresťanský národ?“ (s. 123), „Slovensko v 

duchovnej kríze?“ (s. 130), „Národné a historické vedomie. Láska k svojeti a domovu“ (s. 

167), „Slovenská politika – budúcnosť Slovenska“ (s. 172). Atď. 

 Predkladané dielo nie je zborníkom esejistických monológov v časovom slede ich 

mediálnej publicity v periodikách a časopisoch. Je „nóvum“ v kompozícii, osnovou 

prezentácie. Nám, národu, kladie na srdce súčasne výzvu doby – ubrániť seba a štát. Štát a 

tým aj seba. Je dialógom kladenia otázok a odpovedí súčasne. Dielo je energiou, svetlom 

myšlienok, kladenia ďalších otázok na premýšľanie. A je želaním autora esejí, želaním celého 

Spoločenstva Kresťanské Slovensko, „aby sa tieto myšlienky brali ako dobre mienená rada, 

alebo ako upozornenie na niečo, čo je viditeľné z väčšieho odstupu. Toto pozorované 

„niečo“ chápeme však ako náš spoločný slovenský záujem a spoločný majetok..., ktorý treba 

chrániť a zveľaďovať“ (s. 251). „Chceli sme, chceme dosiahnuť internú diskusiu o týchto 

otázkach...“ (s. 251). 

 Za posolstvom diela, ktoré sa dostáva do rúk našim čitateľom nestojí iba sám autor 

esejí, ale celé národnými aktivitami žijúce, mysliace a tvoriace Spoločenstvo Kresťanské 

Slovensko. Tým viac, že autor ich aj sám predkladá - pri zachovaní svojej výlučnej autorskej 

autenticity, autorskej osobnosti - aj ako „produkt“ aktívneho ducha členov spoločenstva SKS. 



V jeho aktivitách mnohé texty esejí vznikali (s. 5). Dokumentárna časť publikácie je toho 

dokladom. 

 Dielo je tak nielen „časová aktualita“. Je to už v mnohom historický dokument o 

aktivitách jedného z početných zoskupení slovenskej národne zmýšľajúcej inteligencie. Teda 

aktívnej duchovnej sily a obety v zápase o Slovensko. Je to encyklopédia a terapia našej 

mysle, nášho ducha zároveň, ktorú veľmi potrebujú najmä naši politici, naša inteligencia 

i slovenská mládež. Jej bodkou ako závet súčasníkom a potomkom zostáva memento: „Zápas 

o Slovensko“ (národný, politický aj duchovný) pokračuje...! Sme schopní uvedomiť si 

to? 

 A tak teda na záver:  

Dielo, ktoré slovenský čitateľ dostáva do rúk, prináša práve toto poznanie. A dúfajme, že 

poznanie opätovne kriesi našu rozvahu i odvahu ku kresťanským národným a občianskym 

postojom a súčasne predznamenáva priestor našich budúcich krokov a rozhodnutí... 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Pride snad cas, ked budu sudeni ludia co podlahli natlaku americkeho velvyslanca a povolili 
ponad Slovensko prelety lietadiel na „humanitarne bombardovanie“. 

Uloupené KOSOVO 
Trochu z jiného pohledu. 57 min.  

Nový film ULOUPENÉ KOSOVO, který názorně a reálně ukazuje, jak může dopadnout stát, 
ve kterém získá majoritu nějaká národnostní menšina z kulturně odlišného prostředí. 

Pikantností tohoto filmu je fakt, že ačkoli je natočen Českou televizí, nebyl po zásahu 
cenzorky nikdy odvysílán. Šiřte tento film, upozorněte na něj své přátele a známé. 

Bombardujte dotazy Českou televizi, jak je možné, že utrácí koncesionářské poplatky za 
cenzurování "názorově nekorektních" filmů. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Film, který se nesměl na ČT nikdy odvysílat - vzpomeňme na Mnichov! 
 

http://video.google.com/videoplay?docid=4554948078128880143 

 
Konecne som pochopila, ze nie len u nas je to takto:  
 
                 http://www.videacesky.cz/ostatni-zabavna-videa/mark-gungor-pribeh-dvou-mozku 
                 http://www.videacesky.cz/skece/mark-gungor-pamet-a-multi-tasking 
Eslavos-Slavs-Slaveni-Slawianie  
  Ako môžeme zvíťaziť, keď nás možno ľahko kúpiť, ako môžeme víťaziť, keď nás 
možno ľahko predať ?!!! 
http://www.youtube.com/watch?v=ToztGtLo-zE&feature=related 
Slovanské vlajky  
http://www.youtube.com/watch?v=n7MO0q-Msjg&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=4vYSCoNJ8Gc&feature=related 



http://www.youtube.com/watch?v=9dW3VgrOYmA&feature=related 
www.leohao.ru 
The Secrets of Slavic Civilization (1)  
http://www.youtube.com/watch?v=H6LmtRnEaAY&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=aJU7k5x6KAU&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=YxYRddTXT1M&feature=related 
http://www.youtube.com/watch?v=-fk8rM2syAg&feature=related 
 
Praslavjanskaja pismennost: Granjevic 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
PROKOFIEV - Romeo & Juliet – Ballet 
http://www.youtube.com/watch?v=ZB3sd2BAxys 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Hallelujah 
http://www.youtube.com/user/AlphabetPhotography 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
zmes krásnych klasických melódii. 
http://www.saigonocean.com/nghenhacHoaTau/jukebox.swf 
 
Chopin - Nocturne N°20 opus posthume 
http://www.youtube.com/watch?v=RoQzJVxLucs 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Eslavos-Slavs-Slaveni-Slawianie 

  Ako môžeme zvíťaziť, keď nás možno ľahko kúpiť, ako môžeme víťaziť, keď nás možno 
ľahko predať ?!!! 

http://www.youtube.com/watch?v=ToztGtLo-zE&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Lod ktora sa plavi do neznama - Islamizace světa 
http://www.youtube.com/watch?v=1SmApIneAw4&feature=player_embedded 
Je pravda ze civilizacie sa nikdy nedokazali zviechat z vlastneho padu aj ked si ho 
uvedomovali. Zaujimalo by ma ci je niecoho takeho schopne krestanstvo. Sucasny stav 
Zapadu nie je nicim inympodla mna ako dosledkom porazky krestanstva na Zapade. W. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Lipsizacia policie 
http://www.aktuality.sk/clanok/174350/vedenie-policie-sa-zbavuje-desiatok-vysetrovatelov/ 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Najvacsi kradosi v Cesku 
http://www.lidovky.cz/cesi-jsou-opet-nejlepsi-z-evropanu-v-kradeni-v-obchodech-p2j-
/ln_domov.asp?c=A110121_082344_ln_domov_mev 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Italský kněz posmrtně vyznamenán státem Izrael 

http://res.claritatis.cz/zpravy/z-domova/-italsky-knez-posmrtne-vyznamenan-statem-
izrael/4381?SSID=f18b8f01527d80b5138fa20a5eb06d6f 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 



http://res.claritatis.cz/zpravy/z-domova/billboard-u-splitu-prosi-pannu-marii-aby-ochranila-
zemi-od-eu/4432 
Chorvatští odpůrci Evropské unie 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Disko tanec 
http://www.youtube.com/watch?v=wMAaBlcNy74 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Opera do ulic 
http://www.youtube.com/user/AlphabetPhotography 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Crazy George Bush 
http://www.youtube.com/watch?v=2s1LoRgBVqU&feature=watch_response 
Is Bush an "Idiot"? 
http://www.youtube.com/watch?v=whhbPVrb5KM&feature=related 
george bush is funny video BLOOPERS! 
http://www.youtube.com/watch?v=BqLvBUSJucg&feature=related 
Bush- Drunk 
http://www.youtube.com/watch?v=lHSiqQpg7Uc&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
French president Nicolas Sarkozy drunk at G8 
http://www.youtube.com/watch?v=1uxb0JHqzlA&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Mr. Bean goes to the swimming pool 
http://www.youtube.com/watch?v=a4cmrMJul1g&feature=related 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Musil Miroslav, Biagini Antonello:Milan Rastislav Stefanik vo svetle 

talianskych archivov Milan Rastislav Stefanik vo svetle talianskych 

archivov  

Autor : Musil Miroslav, Biagini Antonello  

Vydavatel: Nadacia pre zachranu kulturneho dedicstva  

Cena: 20,00 €  

Kniha prinasa komentovane dokumenty vo vztahu k Milanovi Rastislavovi 

Stefanikovi z archivov Ministerstva obrany a Ministerstva zahranicnych veci 

Talianskej republiky v Rime. Pomaha rozsirit... 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Bezpecnost na letisti v Moskve provadela Izraelska ICTS 

http://careandwashingofthebrain.blogspot.com/2011/01/israeli-security-firm-icts-
helped.html 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Komisia vyzýva Slovenskú republiku, aby zabezpečila náležitú likvidáciu vozidiel po 
dobe životnosti 

Európska komisia vyzýva Slovensko, aby zosúladilo vnútroštátne právo 
s pravidlami EÚ týkajúcimi sa vozidiel na konci životnosti. Komisia je 
znepokojená pretrvávajúcimi nedostatkami v zapracovaní pravidiel EÚ do 
právnych predpisov SR. Na odporúčanie Európskeho komisára pre životné 
prostredie Janeza Potočnika Komisia zasiela odôvodnené stanovisko. 
Slovensko musí vyhovieť tejto žiadosti do dvoch mesiacov. V opačnom 
prípade môže Komisia postúpiť túto vec Európskemu súdnemu dvoru. 



Európska Komisia varuje Slovenskú republiku pred nedostatkami v transpozícii 
právnych predpisov EÚ o vozidlách po dobe životnosti. Súčasné právne predpisy SR 
nepovzbudzujú výrobcov vozidiel v dostatočnej miere, aby sa vyhýbali používaniu 
nebezpečných materiálov, a pojem „nebezpečné materiály“ nie je jednoznačne 
vymedzený. Komisia vo formálnej výzve adresovanej Slovenskej republike 
z 8. októbra 2009 poukázala na niekoľko medzier a nedostatkov, ale Slovenská 
republika do dnešného dňa novelizovala len jeden právny predpis a Komisiu 
informovala o tom, že má v úmysle prijať nový zákon o odpade v roku 2011 s cieľom 
vyriešiť ostané porušenia predpisov EÚ. Keďže ide o značný časový sklz pri 
odstraňovaní nedostatkov identifikovaných v roku 2009, Komisia zasiela odôvodnené 
stanovisko. 

Pozadie   
Smernica 2000/53/ES o vozidlách po dobe životnosti má za cieľ znížiť množstvo 
odpadu z týchto vozidiel. Členské štáty sú povinné vybudovať zberné systémy 
a zabezpečiť prepravu vozidiel do autorizovaných spracovateľských zariadení 
a ich demontáž pred spracovaním. Zároveň musia zabezpečiť spätné získanie 
všetkých súčiastok nebezpečných pre životné prostredie. Prioritou musí byť opätovné 
využitie alebo zhodnotenie súčiastok vozidiel. Viac informácií o politike odpadov z 
vozidiel po dobe životnosti nájdete na: 
http://ec.europa.eu/environment/waste/elv_index.htm 

Podrobnosti o právnych predpisoch EÚ o odpadoch sú dostupné na:  
http://ec.europa.eu/environment/waste/index.htm  
Aktuálne štatistické údaje o porušeniach právnych predpisov sa nachádzajú 
na:  
http://ec.europa.eu/eu_law/infringements/infringements_sk.htm  
MEMO/11/45  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Naléhavý vzkaz od Little Grandmother: Noste na krku křišťál! 
http://www.byzon.cz/?cat=51 

Little Grandmother: Křišťál vás spojí s matkou Zemí 

Naléhavý vzkaz od Little Grandmother: Noste na krku křišťál!   9. 12. 2010 

Matka Země se probouzí. V těchto dnech probíhá mnoho věcí. A my se musíme vzájemně 
spojit v lásce a napojit se na milovanou matku Gaiu. To je velmi důležité, drahá rodino, a 
velmi brzy o tom napíšu více. 

Prozatím vás prosím: Obstarejte si malý krystal a noste ho na krku. Je čas, abychom se 
znovu spojili s Matkou. Malý kousek krystalu na jednoduché kožené šňůrce nebo jiném 
přírodním materiálu. Nemusí být velký, stačí malý. Dejte ho i svým dětem a svým milovaným. 
Energie matky Země je obnovována přes milující lidské bytosti a její krystaly, obnovuje se 
její srdce a její spojení s naší energií. Je to důležitější, než zde mohu vyjádřit. Ale udělejte to 
prosím, má rodino, a noste krystal ve dne v noci. Více bude vysvětleno později. 



Ale udělat je to třeba teď, ne později. Spojte se dohromady a noste opět krystaly, které nás 
sjednocují s mateřskou energií naší planety. Předtím, než si dáte krystal na krk, držte ho v 
rukou a modlete se z celého srdce, z celé své dobroty svého velkého Já Jsem, aby se lidský 
rod sjednotil v lásce s krystaly matky Země a v její lásce, v jejích záměrech a jejím vědomí. 
Noste v lásce kousek posvátné matky kolem svého krku, tak, aby se krystaly probuzené 
energií planety Země spojily s vámi. Tak se opět spojíme, jak tomu bylo kdysi v době 
Atlantidy, kdy matka Země a její děti byly Jedno! 

Prosím, předejte tuto informaci těm, které milujete. Umožněte všem členů Kmene mnoha 
barev slyšet moje slova a napojit se jeden na druhého a na Matku pomocí malého čirého 
krystalu. 

Pouhý čirý křišťál .. a prosím, podělte se o tuto informaci. Lidské děti si opět vzpomenou, kdo 
jsou a kde stojí, aby chránily svou matku a sebe skrze lásku. My jsme ti, na které se čeká, a 
přišel čas spojit se opět s matkou Gaiou. Ať naše srdce bijí jako jedno. K tomu je potřeba čirý 
křišťál!!! 

Little Grandmother 

http://www.tribeofmanycolors.net/news-and-urgent-messages/advice-of-crystal-usage-
now.html 

odkaz na český překlad: http://orgo-net.blogspot.com/2010/12/little-grandmother-kristal-vas-
spoji-s.html 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Tak tu je ten dvojaký meter kádeháckej morálky. Rád by som sa opýtal otca Srholca, či aj v 
tomto prípade červeným krížom preškrtne pred kamerou dajaký portrét politika na spôsob 
čiernej mágie, ako to urobil na internetovej stránke Týždňa pred voľbami s portrétom Fica!!! 

Ďurkovský vystúpi z KDH, bude nezávislý 

Bývalý primátor Andrej Ďurkovský predsedníctvu KDH vysvetľoval PKO aj 
privatizáciu vodární. Po kritike sa rozhodol vystúpiť zo strany. 

„Verím si," hovoril exprimátor Bratislavy Andrej Ďurkovský, keď prichádzal včera popoludní 
na rokovanie Predsedníctva KDH. To mu však neuverilo. Krátko po deviatej večer už 
Ďurkovský oznámil, že sa vzdáva členstva v strane. 

„Navrhol som, že sa vzdám členstva v KDH. Predsedníctvo môj návrh akceptovalo, Členstva 
sa vzdávam, aby som neublížil KDH," povedal bývalý primátor Bratislavy a dnes poslanec 
Národnej rady po rokovaní Predsedníctva KDH, ktoré si ho predvolalo, aby vysvetlil viaceré 
škandály z čias vedenia mesta. 

Kauzy 

• nepriehľadné prideľovanie mestských bytov,  
• sporné rozhodnutie v prípade búrania PKO,  
• poverenie developerovi, aby zastupoval mesto vo veci PKO,  
• skrytá privatizácia bratislavských vodární.  



Ďurkovskému vyčítajú najmä prevody v Bratislavskej vodárenskej spoločnosti označované za 
skrytú privatizáciu a to, že umožnil búranie budovy PKO. 

Rokovanie predsedníctva trvalo šesť hodín, predĺžila ho aj modlitba za obete po výbuchu na 
moskovskom letisku. 

Odmietol odchod z parlamentu 

Keď si členovia Predsedníctva KDH vypočuli Ďurkovského obhajobu, jeden z nich ho vyzval, 
aby vrátil poslanecký mandát. Ďurkovský sa potom postavil sám pred novinárov. Oznámil, že 
radšej ako by sa vzdal mandátu odchádza zo strany. Odmietol povedať, kto ho vyzval na 
odchod z parlamentu. 

KDH nemôže Ďurkovského pripraviť o mandát príkazom, vzdať sa ho môže iba dobrovoľne. 
Ďurkovský tak bude nezávislým poslancom aj mimo klubu KDH. Sľúbil, že bude hlasovať 
spolu s koalíciou. 

O svojej pravde chce teraz presvedčiť verejnosť. Povedal, že sa pokúsi kauzy vysvetliť a 
potom požiada o opätovný vstup do KDH. „Dozrel čas, aby sme prijali zásadné rozhodnutie," 
hovoril pred rokovaním Predsedníctva šéf klubu KDH Pavol Hrušovský. 

Ďurkovský z KDH odíde, v parlamente však zostane 
Pohrozenie vylúčením 

Kriticky sa k Ďurkovského nevysvetleným kauzám vyjadroval už predtým minister vnútra a 
podpredseda Daniel Lipšic. Do centrály KDH  prišiel aj  šéf dozornej rady bratislavských 
vodární Karol Kolada. „Vysvetľovať," povedal poslanec KDH Abrhan. 

Ďurkovskému chceli podľa  kuloárov strany kresťanskí sami pohroziť vylúčením v prípade, 
že by sa odmietal vzdať mandátu. 

Ďurkovský bol zakladajúcim členom KDH, na popredné miesto kandidátky ho presadzoval 
líder KDH Ján Figeľ. 

Mesto mu pridelilo pod vedením Ďurkovského v minulosti byt. Za zlomkovú cenu ho Figeľ 
odkúpil. Keď na to denník SME vlani upozornil, sľúbil, že ho venuje charite. Doteraz sa tak 
nestalo. 

Figeľ je presvedčený, že Ďurkovský konal podľa svojho svedomia 

Predseda KDH Ján Figeľ je presvedčený, že exprimátor Bratislavy Andrej Ďurkovský konal 
na základe svojho poznania, kompetencií, ale aj svedomia. „KDH nezasahovalo do konania 
samospráv. Tieto témy sú niekedy účelovo s KDH spájané,“ povedal dnes Figeľ po 
sedemhodinovom rokovaní predsedníctva strany, ktoré sa zaoberalo kauzami pripisovanými 
Ďurkovskému a to údajné prekračovanie právomocí pri búraní PKO a tichá privatizácia BVS 
krátko pred komunálnymi voľbami. Podľa neho spoločným víťazstvom je dohoda, že 
Ďurkovský nechce priťažovať situácii a hnutie zároveň nemôže priamo riešiť situácie v 
kauzách. „Postoj predsedníctva bol vyjadrený konsenzom,“ dodal. 



Exprimátor Bratislavy Andrej Ďurkovský odchádza z KDH a stáva sa nezávislým poslancom 
NR SR. V parlamente však bude naďalej podporovať vládnu koalíciu. Ďurkovský je prvým 
nezávislým poslancom v tomto volebnom období. Vládna väčšina tak disponuje 78 
poslancami. Figeľ oznámi v utorok toto rozhodnutie koaličným partnerom. „Dospeli sme k 
dohode na ukončení členstva Ďurkovského v KDH. Očakávam, že aj tento krok pomôže k 
dôslednému objasneniu všetkých krokov. Má to dopad aj na parlamentnú pôdu. Oceňujem 
rozhodnutie Ďurkovského, že bude podporovať vládnu koalíciu, teda sa nemenia mocenské 
pomery v NR SR,“ vyhlásil. Figeľ chce, aby sa Ďurkovský do KDH vrátil čo najskôr. 
Exprimátor avizoval, že tak urobí, keď objasní jemu pripisované kauzy. 

Figeľ odmietol, že Ďurkovský bol kedysi jeho človekom. „Bol krajským lídrom. Jeho 
postavenie v hnutí je dané viac regionálnymi štruktúrami. V hnutí sú všetci moji,“ zdôraznil. 

Ďurkovský má podľa Figeľa teraz priestor na obhajovanie krokov spolu s ďalšími, ktorí 
pôsobia v štatutárnych orgánoch. „Akoby bola podcenená komunikácia s verejnosťou pri 
budove PKO,“ konštatoval. Už dnes na predsedníctve bol spolu s Ďurkovským predseda 
dozornej rady Bratislavskej vodárenskej spoločnosti a člen KDH Karol Kolada. Figeľ 
ubezpečil, že vedenie KDH nezasahovalo do kompetencií samosprávnych orgánov. 

Ďurkovský: Keby nebolo mňa, BVS by bola dávno sprivatizovaná 

Predovšetkým zahraniční investori mali veľký záujem, aby Bratislavská vodárenská 
spoločnosť (BVS), a.s., bola sprivatizovaná. 

"Za osem rokov, keby nebolo mojej osoby, bola by táto spoločnosť dávno sprivatizovaná," 
povedal dnes po rokovaní predsedníctva KDH bratislavský exprimátor Andrej Ďurkovský 
ohľadne údajnej skrytej privatizácie BVS formou navýšenia základného imania v jej dcérskej 
firme Infra Services, a.s. 

Zdôraznil, že BVS je najzdravšou firmou na vodárenskom trhu. "BVS nebola sprivatizovaná," 
zdôraznil s tým, že vodárne podávali projekty a uplatňovali si nároky na financie z Európskej 
únie. 

Predseda Dozornej rady BVS Karol Kolada povedal, že je možné vrátiť situáciu pred 
navýšenie základného imania v dcérskej spoločnosti vodární Infra Services ako navrhol 
súčasný bratislavský primátor Milan Ftáčnik, ktorý povedal, že pravdepodobne došlo k 
tunelovaniu BVS. Podľa Koladu treba zvolať mimoriadne valné zhromaždenie akcionárov. 
Ale zrejme je treba počítať so sankciami, ktoré by si mohol uplatniť víťaz súťaže o navýšenie 
imania, dodal. 

Ďurkovský uviedol, že bližšie informácie o činnosti BVS zverejní spoločnosť na tlačovej 
besede v utorok 25. januára. V súvislosti s údajnou výmenou dvoch žiaroviek za vysokú sumu 
uviedol, že boli vykonané pravidelné kontrolné merania v rámci celej budovy pre 
vypracovanie i revíznej správy. "Suma, ktorá bola vyplácaná, bola vyplácaná za všetky 
činnosti. To, že pri týchto činnostiach došlo aj k výmene dvoch žiaroviek, neznamená to, že 
dve žiarovky znamenali sumu 400 eur," vysvetlil. 

Na margo kauzy s bytom v mestskej časti Staré Mesto pre Jána Figeľa povedal, že priestor bol 
Figeľovi pridelený v zmysle pravidiel. "Bol to nebytový priestor do ktorého on (Figeľ) musel 
investovať," povedal Ďurkovský, ktorý bol v tom čase staromestský starosta. 



http://www.sme.sk/c/5735979/durkovsky-vystupi-z-kdh-bude-nezavisly.html 
––––––––––– 
Z internetovej diskusie 
KDH..ste pre mna jedna odporna banda, odgrcol by som si na vas rovnako ako na vsetky 
svinstva, ktore ste pred volbami kritizovali...Figelko a spol., nie ste o macny mak lepsi ako to 
co tu bolo doposial... 
ak si myslite, ze teraz po samospravnych volbach tu budete hrat divadielko, pritom 8 rokov 
ste dobre o jeho prehmatoch vedeli, tak ste na omyle...mozno vam uveri par babiciek, ale 
normalny volic nie...odpluvam si, a to este aj od stastia, ze som vas prekukol a nikdy 
nevolil....zvracat, zvracat, zvracat  
–––––––––––– 
aby sa stal nezavislym a dufaju, ze teraz budu moct vykrikovat ze uz nanho nemaju dosah.. 
MAJU! 
Organy cinne v trestnom konani PROSIM PREBERTE SA! Začnite vyšetrovanie a podajte 
návrh na zbavenie poslanca imunity... Jaj, zabudol som.. cirou nahdou su tieto organy zas len 
v moci KDH...  
–––––––––– 
okrem tej tomiho perly: 
"Figeľ chce, aby sa Ďurkovský do KDH vrátil čo najskôr. " 
ma šokovala aj ďalšia: 
Oceňujem rozhodnutie Ďurkovského, že bude podporovať vládnu koalíciu, teda sa nemenia 
mocenské pomery v NR SR,“ vyhlásil FIGEL 
a keby Ďurkovskému ten mandát vzali a dostal by ho ďalší náhradník z KDH, vari by sa 
MOCENSKE pomery zmenili??? 
nekomentujem Figeľovu zvrátenosť, že najviac ho tešia zachované MOCenské pomery ... 
kresťan a demokrat par excellance :(  
 
aq potom mal Durkovsky s krestanskou pokorou mandat odovzdat. Vsetci by sa potom 
spolocne mali opat pomodlit a pobrat sa domov. Poniektori potom na odbor vysetrovania 
zavaznej trestnej cinnosti. Pani z KDH opat narodu ukazali, ze su rovnaki ako slotovci, alebo 
meciarovci. Plna huba krestanskych reci, ale skutek utek. To je skutocne uzasny postih, ze sa 
vzdal clenstva v KDH. Chudak Durkovsky, teraz kvoli tomu nebude mesiace spavat. Ked za 
komunistov vyhodili zo strany, tak si prisiel casto o robotu. O co prisiel Durkovsky? To opat 
sa mame uspokojit LEN s moralnym odsudenim? Zacne uz v tejto republike niekto veci riesit 
poriadne? I sama preemierka permamentner hovori Padni komu padni. Len zatial este nikto 
nepadol. 
Vobec by ma neprekvapilo, keby prave z tychto dovodov uzavreli dohodu: "Teraz sa vzdas 
clenstva v strane, poslanecky mandat ti ostane, za to budes podporovat koaliciu, casom snad 
emocie plebsu ale hlavne hnusnych novinarskych hyen pominu, v dalsich volbach si naspat. A 
ak ta aj neprijmeme spat (vies, treba aby pozadie pre stranu ostalo rovnake- len Boh vie, 
dokedy tie hyeny budu besniet), neboj, mame Dana, ktory kontroluje policiu a s Luciou uz 
dokoncuje legislativne pripravy na prevzatie kontroly nad prokuraturou. Neboj sa, Andrej, za 
tvoje sluzby sa o teba postarame!"  
Andrej: "To vam aj radim chlapci. Na bezpecnom mieste mam uschovany poriadny kufrisko s 
velmi zaujimavym obsahom- pre pripad, ze by sa mi necakane nieco prihodilo. Som rad, ze si 
rozumieme."  
–––––––––––––– 
Andrej ich drží za vajcia       veď rozkrádali spolustranícky 
––––––––––––––––––– 



http://www.cas.sk/clanok/18977...  
„Výmena dvoch žiaroviek, ktoré si dovtedy BVS dokázala urobiť sama za 10 €, stojí cez 
Infraservices 560 €,“ uviedol príklad Milan Ftáčnik. Táto zmluva bola pôvodne podpísaná na 
tri roky a potom samala  
každý rok predlžovať 
 
To, že ho "vyhodili" zo strany je len divadielko pre ľudí, no ako nezávislému poslancovi sa 
otvárajú nové možnosti: Budem hlasovať ZA či PROTI?  
Koľko ponúknete? 
Ake irónicke...popri rozoberaní korupcie, špinavosti, zlodejiny sa pomodlili za ľudí na 
Moskovskom letisku. Proste KDHáci.  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
http://www.delet.sk/zivot-a-judaizmus/nabozenstvo/preco-zidia-nepovazuju-jezisa-za-
spasitela 

Prečo Židia nepovažujú Ježiša za spasiteľa 

Pred 2000 rokmi neprijali Židia kresťanské vnímanie Ježiša ako Mesiáša.  Pokúsime sa 
vysvetliť túto najčastejšie Židom adresovanú a  pálčivú otázku nie preto, aby sme iné 
náboženstvá znevažovali, ale aby sme vyjasnili židovský postoj a aby využili príležitosť 
na otvorené a zmysluplné hľadanie porozumenia, lebo či chceme či nechceme, naša cesta 
ku spáse vo svete, ktorý je len jeden pre všetkých, je aj tak spoločná.  

 Židia neprijali Ježiša ako Mesiáša, lebo 

1. nenapĺňal mesianistické proroctvá  
2. nemal dedičné predpoklady na Mesiáša  
3. biblické citácie, ktoré sa majú týkať Ježiša, sú nesprávne preložené  
4. Ježišova viera sa neopierala o spasenie národa  

Čo je podstatou Mesiáša? Kto je Mesiáš? 

Výraz mesiáš je obdobou hebrejského slova „mašiach“- pomazaný. Obvykle ním titulovali 
osobu, určenú na službu Hospodinovi, lebo ju pomazali olejom. (Exodus 29:7, I Kniha kráľov 
1:39, , Jeremiáš II Kniha kráľov 9:3) Nakoľko každý kráľ a najvyšší kňaz boli pomazaní 
olejom, nazývame ich „pomazanými“ (mašiach alebo messiah).  Napríklad „Hospodin zakázal, 
aby som (ja, Dávid) zdvihol ruku na Pánovho pomazaného (Saula)...“ (I Samuel 26:11, 
Samuel 23:1, Izajáš 45:1, Žalmy 20:6) Ako vznikla židovská koncepcia Mesiáša? Jedným 
z ústredných leitmotívov biblických proroctiev je prísľub dokonalej budúcnosti, 
charakterizovanej mierom na celom svete a uznaním Hospodina. (Izajáš 2.1-4, Ozeáš 2:20-22, 
Ámos 9:13-15, Izajáš 32:15-18, 60:15-18, Míka 4:1-4, Zachariáš 8:23, 14:9, Jeremiáš 31:33-
34) 

V mnohých proroctvách nachádzame pasáže o potomkovi kráľa Dávida, ktorý  bude vládnuť 
vo prorokovanom veku dokonalosti (Izajáš 11:1-9, Jeremiáš 23.5-6, 30:7-10, 33:14-10, 
Ezechiel 34:11-31, 37:21-28, Ozeáš 3:4-5) Nakoľko každý kráľ je podľa zvyku pomazaný, aj 
pomazaného kráľa budúcnosti nazývame Mesiášom. Vyššie uvedený popis je v Biblii jediný, 
kde sa uvádza, že ten, kto príde v budúcnosti, je potomkom kráľa Dávida. Mesiáša spoznáme 
v kráľovi Izraela v dokonalom svete budúcnosti. 



 1. Nenaplnené mesiášske proroctvá 

Čo má Mesiáš vykonať? 

Podľa Biblie: 

1. vybuduje Tretí chrám (Ezechiel 37:26-28)  
2. všetkých Židov zhromaždí v zemi izraelskej (Izajáš 43:5-6)  
3. uvedie dobu svetového mieru a skončí s nenávisťou, zlobou, utrpením a chorobami. 

„Národ nezdvihne meč proti národu a človek viac vojnu nepozná.“ (Izajáš 2)  
4. Viera v Hospodina sa rozšíri po celom svete a ľudstvo bude ako jeden.: „Hospodin 

kráľom celého sveta bude –  od toho dňa Boh bude jeden a jedno bude meno 
jeho.“ (Zachariáš 14)  

Ak ľudský jedinec nespĺňa čo len jednu Zákonom určenú podmienku, nie je Mesiášom. 
Nakoľko nikto ešte nenaplnil biblický popis budúceho kráľa, Židia na príchod  Mesiáša stále 
čakajú. Nikoho, kto sa kedy prehlasoval za mesiáša, ako napríklad Bar Kochba, Šabataj Cvi 
vrátane Ježiša za Nazaretu, preto nesmeli akceptovať. Kresťania namietajú, že Ježiš dané 
podmienky splní po svojom druhom príchode. Židovské biblické pramene však uvádzajú, že 
Mesiáš naplní proroctvá okamžite a priamo a Biblia koncept akéhosi druhého príchodu 
nepozná. 

2) Chýbajúce predpoklady  

A. Mesiáš ako prorok 

Prorok (navi) je nielen veštec, ale aj „hlásateľ“ božej vôle. Napomína, varuje pred trestom 
Mesiáš bude po Mojžišovi najväčším prorokom v histórii. (Targum – Izajáš 11:2, Maimonides 
– Jad tešuva 9:2). Proroctvá možno v Izraeli vyslovovať, až keď zem bude obývať väčšina 
svetového židovstva, čo sa od roku 300 pred n. l nestalo. V Ezrových dobách sa väčšina Židov 
odmietla vrátiť z Babylonu do Izraela, preto smrťou posledných prorokov Hagaja, Zachariáša 
a Malachiáša proroctvá museli skončiť. Ježiš sa na scéne objavil cca 350 rokov po skončení 
proroctiev. 

 B. Potomok Dávida 

Podľa židovských prameňov sa Mesiáš narodí ľudským rodičom a bude mať  normálne 
ľudské vlastnosti ako ostatní ľudia. Nebude polobohom ani nebude mať nadprirodzené 
vlastnosti. Z otcovej strany musí Mesiáš pochádzať od kráľa Dávida (pozri Genezis 49:10, 
Izajáš 11:1, Jeremiáš 23:5, 33:17, Ezechiel 34:23-24). Podľa kresťanov bol Ježiš plodom 
panenského zrodu, nemal otca – tým nie je splnená požiadavka na pôvod, odvodený od 
Dávida po otcovej línii. 

 C. Dodržiavanie Tóry 

Mesiáš privedie Židov k  dodržiavaniu Tóry. Tóra uvádza, že všetky jej prikázania sú záväzné 
na večné veky a ktokoľvek by chcel v Tóre zmeniť čo len písmeno, sa okamžite sám 
identifikuje ako falošný prorok. (Deut. 13:1-4). 



V Novom zákone Ježiš protirečí Tóre a podľa neho mnohé prikázania viac neplatia. Napríklad 
Ján 9:14 zaznamenáva, že Ježiš na šabat miesil, preto farizeji vyhlásili (verš 16), 
„Nedodržiava šabat.“ 

 3) Nesprávny preklad veršov  

Biblické verše možno pochopiť len štúdiom pôvodného hebrejského textu – štúdium odhaľuje 
v kresťanskom preklade množstvo nezrovnalostí. 

A. Zrodenie z panny 

Kresťanská myšlienka o panenskom počatí má pochádzať z Izajáša 7:14 – vo verši sa píše, že 
„alma“ porodí. Výraz „alma“ znamenal vždy mladú ženu, lenže kresťanskí teológovia 
o storočia neskôr zamenili mladú ženu za pannu, čo ladilo s pohanskými 
náboženstvami  prvého storočia, v ktorých bohovia často oplodňovali smrteľné ženy. 

B. Trpiaci služobník 

Kresťanstvo hlása, že kapitola 53 z Izajáša charkterizuje Ježiša ako„trpiaceho služobníka“. 
V skutočnosti Izajáš 53 priamo nadväzuje na tému za kapitoly 52 a popisuje vyhnanstvo 
a spásu židovského národa. Proroctvá sú písané v jednotnom čísle, lebo „Židia, židovstvo, 
židovský národ, Izrael“ sa považuje za jednu jednotku. V celom židovskom písomníctve sa 
opakovane o Izraeli, služobníkovi Hospodina, preto hovorí v jednotnom čísle (pozri Izajáš 43: 
Izajáš fakticky nie menej ako jedenásť ráz v kapitolách pred kapitolou 53 píše, že Izrael je 
služobníkom Hospodina. Presný text Izajáša 53 jednoznačne (a ironicky) konštatuje, že 
židovský národ je  v rukách národov sveta „bitý, drtený a ako ovca vedený na porážku“. 
Obdobné popisy a vykreslenie židovského utrpenia nájdeme v celom židovskom písomníctve 
(pozri žalm 44). Izajáš 53 uzatvára, že keď bude židovský ľud vykúpený, ostatné národy 
uznajú a príjmu zodpovednosť za veľké utrpenie a smrť Židov. 

  

4) Židovská viera spočíva výlučne v zjavení pred národom a v spáse celého národa 

Zakladateľmi tisícok náboženstiev v histórii boli jednotlivci, ktorí sa snažili ľudí presvedčiť, 
že oni sú skutočnými poslami či  prorokmi božími. Osobné zjavenie je však veľmi chabou 
základňou náboženstva. Nikdy totiž nie je isté, či je pravdivé. Keďže ostatní nepočuli, ako 
Boh s onou osobou hovorí, ostáva im len veriť slovám. Aj keď oná osoba k osobnému 
zjaveniu pridáva zázraky, ani to ešte nie je dôkaz, že je skutočným prorokom. Zázraky nič 
nedokazujú. Dokazujú len, (predpokladajme, že nie sú falošné) že daná osoba má isté 
schopnosti, čo nemá nič spoločné s nárokovaním si postavenia proroka. Judaizmus sa v jadre 
svojej viery nespolieha na zázraky. Základom viery v judaizme je spása ľudu – a Boh hovorí 
k celému národu., vtedy Náboženstvo má skutočný zmysel, ak je zakladateľom náboženstva 
Hospodin a Hospodin hovorí s každým, nie len s vybranou osobou. 

 Maimonides píše (Základy Tóry, kap. 8) 

Židia neveria v Mojžiša, nášho učiteľa, pretože robil zázraky. Ak by čiakoľvek viera mala 
spočívať na zažitých zázrakoch, zotrvá onen človek v pochybnostiach. Veď zázraky môžu mať 
eskamotérsky či kúzelnícky pôvod. Mojžišove zázraky v púšti sa udiali, lebo boli potrebné 



a nie, aby nimi dokazoval svoju výnimočnosť a postavenie proroka.Čo je teda podstatou 
židovskej viery? Zjavenie na hore Sinaj. Videli sme na vlastné oči a počuli sme na vlastné uši, 
nezáviseli sme na svedectve iných...ako je povedané „zoči voči hovoril Boh s tebou...“ Tóra 
tiež konštatuje: „Hospodin neuzavrel zmluvu s našimi praotcami, ale s nami, so všetkými, 
ktorí tu dnes žijeme.“ (Deut. 5:3)  

 Judaizmus nie sú zázraky. Je to osobné, očité svedectvo každého muža, ženy a dieťaťa, ktorí 
pred 3 300 rokmi stáli na hore Sinaj. 

 Čakanie na Mesiáša 

Svet zúfalo túži po mesiášskom vykúpení. A rozsah, do akého sme si vedomí problémov 
v spoločnosti, bude aj rozsahom našej túžby po vykúpení.  Podľa Talmudu totiž bude prvá 
otázka, ktorú dostane Žid na súdny deň „Túžil si po príchode Mesiáša?“ Ako možno príchod 
Mesiáša urýchliť? Veľkoryso milovať všetkých ľudí a dodržiavať zákony Tóry (najlepšie, ako 
dokážeme) a v tomto smere podporovať a podnecovať ostatných. Napriek depresiám 
a nešťastiam sa zdá, že svet k spáse predsa len speje. Očividným znakom je návrat Židov do 
zeme izraelskej a opätovný rozkvet krajiny. Zjavný je aj mohutný návrat mladých ľudí 
k Zákonu. Mesiáš môže prísť v ktorýkoľvek deň. Jeho príchod závisí od našich skutkov. 
Hospodin je pripravený, ak sme pripravení my. Ako povedal kráľ Dávid: „Vykúpenie príde 
dnes – ak pozornosť hlasu Jeho venuješ.“ 

 Poznámky 

1. Maimonides odvodzuje podstatné časti „Sprievodcu pre zmätených“ od základnej 
myšlienky, že Boh je netelesný, t.j. neberie na seba fyzickú podobu.  Boh je večný, nadčasový. 
Nekonečný, presahuje priestor. Nemôže sa zrodiť, nemôže umrieť. „Boh nie je 
smrteľný.“ (Tóra, 23:29) 

  

2. V tvrdení, že Jozef adoptoval Ježiša a a tak Ježiš adopciou získal požadovaný pôvod, sú 
dva problémy: 

a) Biblia nepozná nadobudnutie otcovskej kmeňovej línie adopciou. Ak kňaz adoptuje syna 
z iného kmeňa, synovi adopciou nevznikne na kňazskú funkciou nárok.  
b) Jozef nikdy adopciou nemohol odovzdať, čo mu nepatrilo. Jozef pochádzal od Jekoniáša 

( Matúš 1:11), čím spadal pod zákaz (vychádzajúci z kráľovej kliatby), že nikto z jeho 
potomkov ako kráľ nesmie zasadnúť na Dávidov trón (Jeremiáš 22:30, 38:30). 

 Aby vyriešili túto prekážku, obhajcovia tvrdia, že Ježiš od kráľa Dávida pochádza cez svoju 
matku Máriu, ktorej predkom má podľa byť Lukášovej tretej kapitoly kráľ Dávid. Tvrdenie 
obsahuje štyri základné problémy. 

a) Na pôvod Márie k Dávidovi niet dôkazov. Tretia kapitola Lukáša sleduje Jozefov pôvod, 
Máriin nie. 
 
b). Aj keby sme vysledovali Máriin pôvod až k Dávidovi, Ježišovi to nepomôže, lebo ako 
kmeňový pôvod  platí len línia otca, nie línia matky. Cf 1:18, Ezráš 2:59. 



 
c) Keby sme aj uvažovali líniu matky, Mária nepochádzala z  mesiášskej rodiny. Podľa biblie 
musí byť Mesiáš potomok Dávida cez Dávidovho syna Šalamúna (II Samuel 7:14, I Kroniky 
17:11-14, 22.9-10, 28:4-6). Tretia kapitola Lukáša nie je v tomto prípade relevantná, popisuje 
totiž líniu Dávidovho syna Natana a nie Šalamúna (Lukáš 3:31). 

d) Lukáš 3:27 uvádza v genealogickom zozname Šeltiela a Zorobábela. Obaja sa objavujú ako 
potomkovia prekliateho Jekoniáša aj v Matúšovi 1:12. Máriin pôvod v tomto smere by ju teda 
tiež ako rodičku Mesiáša diskvalifikoval. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Anglická kniha "Jews in Russia" (Židia v Rusku) menovite uvádza 550 najvyšších dnešných 
predstaviteľov boľševizmu aj ich "úradné" postavenie. Ústredná rada ľudových komisárov sa 
skladá z 3 Rusov, 2 Arménov a 17 Židov. V komisariáte vojny sedí 8 Lotyšov, 1 Nemec, 
žiadny Rus a 34 Židia (Bronštejn-Trockij, Fišman, Romm, Mejčik, Lievenson, Posern, 
Gubelman, Kalmanovič, Beckmann, Glucman, Jusmanovič, Giršfeld, Lechtner, Šulmann, 
Nasengolc, Eseiger, Cake, Silbermann a ďalší). Komisariát vnútra je zložený z 2 Rusov, 1 
Lotyša, Arména, Poliaka a 45 Židov (Apfelbaum-Zinoviev, Goldenrudin, Ender, Sönigštajn, 
Krachmal, Šrajdr, Sayermann, Meynkmann, Model, Josselevič, Šklovskij, Kneisic, 
Rasmirovič, Kronberg, Ryvkin, Sverdlov, Efitkin, Blumkin (vrah nemeckého vyslanca 
Mirbacha), Fines, Sachs a ďalší). Komisariát zahraničných vecí tvorí 1 Rus, 1 Armén, 1 Lotyš, 
1 Nemec a 13 Židov (Joffe, Margolin, Levien [ "bavorský" ľudový splnomocnenec], Akselrod 
[vyslanec vo Vilne], Beck [delegát v Paríži a Londýne spolu s Liebermannom] , Grünbaum a 
pod. Pripájam k nim ešte Litvinova-Finkelstein v Revale (Tallin) a Gillersohna v Prahe. 
Potom, čo bol vypovedaný Šklovskij zo Švajčiarska, sedí Šermann v Lucerne, Morovskij v 
Taliansku, Vigdor Kopp, Samuel Reich a ďalší v Berlíne atď . Podobne to pokračuje aj vo 
všetkých ostatných komisariátoch. Na ruské provincie dohliada 23 komisárov, z nich 21 
Židov (Chajkis na Sibíri, Berlinskij v Kazani, Lievensohn na Done, Sackheim v Jaroslave, 
Isaak Lauk v Donecku atď). Je samozrejmé , že hlavný štáb ohlupujúcej propagandy, 
žurnalistika je takmer úplne židovská. "Pravdu" riadi Kuhn, Lurje, Diamant, Alperovič, 
Steklov-Nachmakes a ďalší, noviny "Volja Truda" Katz, Sachs, Poljanskij, "Znamja Truda" 
Lander, Levin, Davidson a iní. Na hospodárske noviny dozerajú Bernštajn, Goldberg, 
Goldmann, Eliassohn, Rafalovič atď. Medzi 42 tlačovými diktátormi je len jediný Nežid, 
žalostný Maxim Gorkij. A konečne "všeruská" exekutíva pozostáva z Lenina (ktorý je 
jednými označovaný za Rusotatara, inými za kalmyckého Žida) a 33 Židov (prezident 
Sverdlov, Blajchman, Abelmann, Šmidovič, Katz-Kamkov, Gimmer-Suchanov, Levickij, 
Goldštajn a ďalší). 
 
Slovom, 34 Lotyšov, 30 Rusov, niekoľko Arménov, Poliakov, Čechov a 447 Židov! Tak 
vyzerá "ruská" sovietska vláda! 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Opäť vedomostná ekonomika 

15. januára 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
Už niekoľko rokov naša tlač a aj ostatné média vtláčajú ľuďom pojem vedomostná 
ekonomika, znalostná ekonomika, či vzdelanostná ekonomika. Vláda ide ďalej a chce zriadiť 
akúsi radu vedomostnej ekonomiky. Pojmy k nám „doleteli“ z USA. Pojem ako prvý použil 
P. Drucker, len žiaľ v inom zmysle (tiež ťažko prijateľnom). V krátkom slovníku slovenského 
jazyka sú oba termíny objasnené. Napríklad vedomosť definuje ako poznatky nadobudnuté 



štúdiom. Ale pojmy znalosť, poznatok a vedomosť definuje logika a filozofia, a to vedecky, 
hlboko a dôkladne. Pojem ekonomika zasa definuje ekonomická veda. Rozumie sa ňou to, či 
vidíme, ak letíme nad krajinou vo výške 200 m v helikoptére, teda polia, kameňolomy, lesy, 
továrne, rieky a ľudí, ktorí z týchto zdrojov vyrábajú to, čo potrebujú na prežitie, na 
uspokojenie svojich potrieb. Preto je pre mňa vedecky zmysluplne neprijateľné spojenie 
dvoch slov do „pojmu“ vzdelanostná ekonomika. Ale predsa sa zamyslím nad týmto 
zloženým termínom. Začnem pojmom vzdelanosť. Aj zato, že v súčasnom svete akoby strácal 
svoj obsah. 
Myšlienka vzdelanosti nie je nová, naopak v službách pokroku bola najväčším prínosom 
európskeho osvitenectva. Jedným z jejho predstaviteľov bol aj náš A. F. Kollár. V dielach 
vedcov z rôznych odborov nachádzame tvrdenia, že hnacou silou osvietenectva bola veda, z 
ktorej svoju energiu čerpali všetky neskoršie  technologické a spoločenské zmeny. Odvážim 
sa povedať, že veda v tom období pôsobila v rovnováhe oboch svojich hlavných funkcií: po 
prvé, presadiť sa v technických aplikáciách, a po druhé, sýtiť všeobecnú vzdelanosť ľudí. 
Očakávalo sa, že práve vzdelanostná funkcia vedy postupne osvieti a kultivuje celú 
spoločnosť. To vlastne vyjadruje aj pojem európske osvietenstvo. Očakávanie sa doposiaľ 
úplne nepresadilo, nestalo realitou. Čosi ma núti tvrdiť, že teraz sa vzdelanosť vytráca, a dnes 
v globalizovanom svete sa stáva skoro zbytočnosťou (zvolení starostovia nevedia čítať). 
Ľudia na vzdelanosť ako múdrosť  rezignujú, verejnosť intelektuálne stagnuje. Akoby sa 
chcela iba zabávať a priam sa stáva sociálne bezradnou. Politické reprezentácie, ktoré sa cez 
bilboardy vtláčajú ľuďom do ich priazne, a ich hodnota a správanie nepriamo odrážajú dnešný 
úpadok vzdelanosti. Zvýrazniť chcem to, že vedomosť je zdrojom ekonomického rozvoja, 
obohatenia ekonomiky. Dnes je už surovinou aj umelá hmota. Vzdelanosť pretvára 
ekonomiku, vytvára nové zdroje. 
Vzdelanosť, osvetu a rozumné zákonodarstvo hlásali už osvietenci. A to je dôležité aj pre 
ekonómov, ktorí predovšetkým analyzujú výdobytky civilizácie z hľadiska ich príspevku do 
bohatstva spoločnosti, jej výrobného procesu a rozdeľovania vyrobených hodnôt. Nemôžem 
nespomenúť príspevok našich velikánov. Otec vodných turbín J. A. Segner (dielo 
publikované v 1750) vlastne roztočil kolesá zahraničného obchodu. J. K. Hell a jeho metóda 
odčerpávania vody v baniach znamenala obrovskú zmenu produktivity práce. Predtým ju 
odčerpávalo 1000 ľudí a 380 koní, ale márne. Jeho riešenia znamenali víťazstvo človeka nad 
problémom a prebral ho aj svet. Už vôbec nemôžem zabudnúť na nášho tretieho velikána J. M. 
Petzvala, lebo zásluhou jeho diela vidíme do vesmíru. V roku 1840 vďaka tomu, že dokázal 
riešiť diferenciálne rovnice vypočítal portrétový objektív a v roku 1857 krajinársky. Objektív 
mal 16 ráz väčšiu svetelnosť ako dovtedajšie. Rozbehla sa výroba ďalekohľadov a 
mikroskopov, tak potrebných vo vede a v reálnom živote. 
Týmito myšlienkami som naznačil, že spôsob výroby v hospodárstve (ekonomike), ktorý bol 
určujúcim doposiaľ (dobre to naznačili uvedené príklady), teda napr. aj v 20. storočí, bude iste 
vystriedaný inou formujúcou sa technológiou a teda aj novou spoločnosťou. Hospodárstvo sa 
však nestane vedomostným. Vedomosť je plodom rozumu človeka. Totiž v dobe 
spomenutých velikánov, aj napriek úspechom vedy, ľudia lopotili, zažívali biedu. Avšak, ak si 
všimneme aj priemyslovú spoločnosť po roku 1850, hlavne chmúrne romantické obrazy 
drsného priemyslového veku, nebol všeobecný blahobyt. Ale výrobné procesy využívali 
vedecké poznatky. Zásluhou N. Teslu sa rozsvietili výrobné haly a stroje poháňal elektrický 
prúd. Vysoké pece, oceliarne a továrenské haly sa skutočne v pokročilých štádiách vývoja 
spoločnosti, civilizácie stali exotickým javom. Celé niekdajšie industriálne regióny, napríklad 
Porúrie, prestali existovať ako priemyslové oblasti, a nič tento transformačný proces zdanlivo 
necharakterizuje lepšie ako fakt, že v miestach, kde kedysi z vysokých pecí šľahali plamene, 
sú dnes počitačovo animované zážitkové (zábavné) zóny (Nitra, Bratislava,…), ktoré 
ponúkajú novej spoločnosti služby spočívajúce na vedeckom výskume, elektronike. 



Skutočnosť je taká, že určité formy priemyslovej výroby už nie sú vidieť, neznamená, že 
neexistujú, len boli často premiestnené. Vysoké pece oceliarne, komíny petrochemického 
priemyslu horia a kúria rovnako ako predtým (Slovnaft), ale často aj v iných, lacnejších 
oblastiach sveta. Základnú štruktúru industriálnej výroby nezmenila digitálna revolúcia, 
pokrok vedy a techniky v tejto štruktúre nezmenil vôbec nič; naďalej sú výrobné pásy v 
automobilkách. Trh a vlastníctvo pretrvávajú. Zmenila sa distribúcia outputu, vyrobených 
hodnôt. Za Márie Terézie rozhodol feudál, že každý 10. petrenec bude poddaného. Až potom 
rozdeľoval trh a vznikla teda trhová ekonomika so súkromným vlastníctvom. Les už patrí 
komusi. Priemyslová výroba ekonomiky totiž nie je definovaná tým, aké suroviny, akými 
technologickými procesmi a na aké produkty spracováva; definovaný je iba určitý spôsob 
výroby tovarov všetkého druhu. Povedané nadnesene, aj vedenie (vedomosť) je prudkým 
spôsobom industrializované! Riešenie diferenciálnej rovnice urobí počítač. Nejdeme od 
priemyselnej spoločnosti k spoločnosti vedenia, práve naopak – vďaka vedeniu, vedomostiam 
človek „vidí a vie nakresliť“ DNA, vyrobí umelé „srdce“ atď. Spoločnosť vedenia, poznatky, 
mení spôsoby priemyselnej výroby. A ekonóm, ten  práve analyzuje zdroje možností 
civilizácie a mal by optimalizovať distribúciu outputu, aby boli uspokojené potreby ľudí. 
Trhy nie sú také múdre. To sa vyhovárajú politici a bankári, že trhy to neprijali. Ekonóm však 
musí poznať ekonomické zákony, ktorými sa riadi ekonomika, v nej prebiehajúce procesy 
výroby , distribúcie a akumulácie outputu. Teraz hlavne ekonomické zákony na finančných 
trhoch. Tie neboli za Márie Terézie. Ale veda bola! Existuje vedomostná báza, nie 
ekonomika. 
Na záver by som rád uviedol toto. Spoznávaním nepoznaného sa dostávame stále vyššie, 
nepoznaním poznaného, čo teraz dokumentuje vláda, chorobne upadáme. Skúsenosť je síce 
dobrá škola, iba školné je drahé. Veď ťažké je spravovať ľud, ktorý veľa vie. Vzdelaní ľudia 
sú všetko iné len nie bezproblémovo fungujúce flexibilné klony.  
Prof. Jaroslav Husár 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Kríza očami laika 
25. januára 2011 

(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
www.pansu.sk január 2011 

Uvedomujem si, že čo je tu napísané je veľmi zjednodušené, niekde možno aj nepresné, v 
niektorých otázkach možno nie celkom správne. Politici, ekonómovia, finančníci majú 
možnosť argumentmi veci uviesť na pravú mieru. Ale tak ako ktokoľvek iný aj ja mám právo 
na názor a jeho prezentáciu. Napriek nevyhnutným zjednodušeniam a možným nepresnostiam 
som presvedčený, že problémy sú reálne, zodpovedajú skutočnosti dotýkajú sa nás 
každodenne. Toto poznanie nie je pre mňa žiadnou satisfakciou a nie je vôbec povzbudivé. 
Naopak veľmi, veľmi smutné. 

Niet v súčasnosti dňa, že by nás masmédiá neinformovali o kríze a o spôsoboch ako ju 
zlikvidovať. Prognózy sú raz optimistické, inokedy pesimistické, dozvedáme sa o tom že nás 
chcú zruinovať špekulanti a finanční piráti typu pána Sorosa, ale že nás zachráni akýsi euroval, 
kde však nie je dostatok financií. Počúvame o tom, že sa eurozóna rozpadne, potom zase že sa 
nerozpadne, ale niektoré členské štáty z nej budú vylúčené. Slovensko údajne nie, ale šéf 
parlamentu volá po vypracovaní „plánu B“, ktorého cieľom má byť návrat ku korune. Zatiaľ 
ešte nie ku kráľovskej, dokonca ani ku svätoštefanskej, či korune Václava IV., ale iba k tej 
našej, malej, slovenskej. 

My, čo nemáme ekonomické vzdelanie, čo si pod makroekonomikou predstavujeme príjmy a 
výdaje rodinného rozpočtu a vo financiách rozumieme ako-tak číslam na bankovom účte v 
kredite a debete nanajvýš v stovkách euro (ale nevieme si vypočítať ani úroky, lebo je na to 



niekoľko spôsobov), teda my, laici by sme sa nemali starať o eurozónu, ani o eurovaly, kde sa 
čísla pohybujú v exponentoch deväť a vyššie. Ale človek je tvor zvedavý, najmä keď mu deň 
čo deň servírujú pod nos veci, ktorým síce nerozumie, ale práve preto chce o nich čo 
najzasvätenejšie hovoriť. Veď ak tomu rozumejú novinári, vari sme my ostatní sprostejší? 

Pravdaže, človeku nevzdelanému, ktorému teória ekonomiky a akési keynesiánske pravidlá či 
vzorce nič nehovoria, o Hayekovi počul len v súvislosti s SaS a Stiglitza si možno mýli s 
mexickým hercom, ostávajú otázky krízy španielskou dedinou aj po prečítaní tisíc článkov a 
veci sa mu javia inak ako odborníkom na slovo vzatým. Musí si veci zjednodušiť, lebo jeho 
ekonomické IQ to bezpodmienečne vyžaduje kvôli udržaniu si adekvátnej úrovne 
sebavedomia. Vymýšľa si otázky a sám si na ne aj odpovedá. Čo určite nie je cesta ako sa 
dopracovať k Nobelovej cene, ale k vlastnému uspokojeniu to často postačuje. 

Prvá otázka, ktorá človeka v súvislosti s finančnou krízou napadne sa týka príčiny prečo 
vôbec vznikla. Nezačne od Woodrova Wilsona a stvorenia FED (ktoré evokuje stvorenie 
finančného sveta na tomto svete), lebo ak aj o FED-e počul myslí si, že je to seriózna štátna 
firma vytvorená na reguláciu ekonomiky finančnými nástrojmi a nie zoskupenie najväčších 
boháčov Ameriky. Záchrana štátov, Európy, či sveta je podľa neho už len spôsob ako riešiť 
dôsledky. Rozmýšľa takto: Ak si odo mňa niekto chce požičať peniaze, spýtam sa ho ako, 
kedy a z čoho mi ich chce vrátiť. Ak sú jeho argumenty presvedčivé, tak mu požičiam. 
Prípadne si vyžiadam dokumenty, ktoré reálnosť splatenia potvrdia. Ak dohodnuté 
podmienky neplní, nielen že mu už nikdy nepožičiam, ale upozorním aj ďalších potenciálnych 
veriteľov na nebezpečenstvo. Ak peniaze nedostanem späť, je to moja chyba a určite 
nepôjdem zo rodičmi alebo za susedmi, aby mi ich vrátili oni. Aj jedni, aj druhí by mi začali 
klásť otázky, ktoré by ma asi usvedčili z vlastnej hlúposti. 

A tu sa ekonomicky nechápavý človek dostáva k prvej dileme. Banku považuje za 
podnikateľský subjekt, ktorá ho často úplne bezdôvodne oberá o peniaze. Myslí si, že ak 
banka požičia (za úžernícky úrok) komukoľvek peniaze, mala by niesť aj riziko, že mu ich 
niekto nevráti. Stáva sa to málokedy, lebo banka si platí odborníkov s vysokým ekonomickým 
IQ, takže riziko sa blíži k nule. Je teda pre človeka so sedliackym rozumom nepochopiteľné 
keď si prečíta v novinách, že Nemci majú v takzvaných rizikových krajinách pol bilióna 
dolárov. (Pre tých čo matematiku nemajú veľmi v láske uvádzam, že je to 
500.000.000.000 US $). Prečo ich tam, preboha, dávali? Komu? Prečo si ich nepýtajú späť? A 
čo nás je do toho? Veď my sme neboli členmi únie, keď sa toto všetko varilo! (Určite si nikto 
nemyslí, že by nás do EÚ prijali iba preto, aby sme im pomáhali s riešením problémov ich 
bánk.). 

Druhá otázka, ktorá obyčajného človek napadne, znie: Čo je to vlastne kríza? Občas totiž 
počujeme čísla o tom, o koľko sa znížil bankám zisk. Zdôrazňujem pre tých, čo si to poriadne 
neprečítali, že banky nie sú v „červených číslach“, ako sa v múdrych kruhoch zvykne hovoriť, 
ale majú nižší zisk. (Podľa niektorých zdrojov dosiahli francúzske a nemecké banky v čase 
vrcholu krízy čistý zisk vo výške viac ako 300.000.000.000 €!) Vážnejšia, a zároveň aj 
dôležitejšia otázka je, prečo niektoré banky nenechá únia skrachovať. A ako je možné, že 
bankový dohľad, ak nejaký existuje, dopustil takýto stav. Bankárov sa treba spýtať, ako 
uzatvorili zmluvy zo zodpovednosti za škodu s konzultačnými a poradenskými firmami, ktoré 
im dávali podklady o subjekte, ktorému požičiavali: Bez ohľadu na to, či bol súkromný, alebo 
štátny. Aké sankcie voči nemu uplatnili? Prečo si nepýtajú peniaze od nich a otravujú iné 
štáty? Keď Slovensko vstupovalo do EÚ muselo plniť určený čas prísne finančné kritériá. 
Západné štáty ich dodržiavať nemusia? Posudzujú sa štáty dvojakým metrom? Odpoveď je 
„Áno, posudzujú“. Toto sme vedeli dávno a nemuseli sme poznať ani maastrichtské kritériá, 
lisabonskú zmluvu, či pravidlá ECB. Nebolo treba aby nám to predseda parlamentu 
pripomínal. Skôr nám mal povedať aký postup, spoločne s ostatnými novými členmi EÚ, 



alebo aspoň v rámci V-4, bol dohodnutý alebo sa pripravuje, aby sa diskriminácii na náš účet 
zabránilo. 

Súčasná kríza sa netýka len bánk, v rovnakej polohe sú aj investori, ktorí realizovali projekty 
v krízových krajinách a teraz čakajú, že im niekto druhý dá peniaze, ktoré očakávali od 
objednávateľa. Kde je tu logika, kde kapitalistický systém, trh, podnikateľské riziko, zmluvy, 
zákony, súdy, bankroty a čo ja viem čo ešte? U nás skrachovalo množstvo investorov a 
podnikateľov a nikto o nich ani nezakopol.  

Aby sme však neboli k západnej Európe nespravodliví pripomeňme, že aj u nás vznikla taká 
„naša“ malá kríza, keď sa kamsi stratili peniaze z bánk. Nebolo ich zase tak málo na naše 
pomery: v deväťdesiatych rokoch okolo stotridsať miliárd korún niečo znamenalo. 
Ekonómovia a finančné kruhy tiež stvorili akýsi „slovakval“ na záchranu a nazvali ho Prvá 
konsolidačná. Všetky tzv. “klasifikované pohľadávky“ – inými slovami peniaze rozkradnuté v 
zmysle zákona – skončili vo fiktívnej banke dlhov. Občania nerozumeli, ako môže existovať 
banka, ktorá má aktíva aj pasíva výlučne iba dlhy, ale zrejme to ide. Dlhy stále splácame a 
budú ich splácať asi aj naše deti, len o tom už dnes nikto nehovorí. Pravdou ale je, že sme 
nikoho o pomoc nežiadali. Náš občan, ktorý je a bude zainteresovaný na splácaní dlhu Grécka, 
Írska a bohvie koho ešte sa pýta, prečo to tak ako naši múdri financi neurobili aj Nemci, 
Francúzi, Briti a ostatní, ktorí požičiavali. Obávam sa, že sa odpovede nedočkáme. 

Laikovi sa v mysli objavujú ďalšie otázky, ktoré akoby visia vo vzduchu a nikto ich otvorene 
nevysloví. Čo sa stane, ak nejaká banka skrachuje? Znamenalo by to krach eurozóny, alebo 
dokonca EÚ? Ako môže banka zbankrotovať, keď robí transfery a operácie s fiktívnymi 
peniazmi? Ako môže zbankrotovať, keď vytvára zisk? Prečo by ju mali sanovať ľudia, ktorí 
nikdy jej služby nevyužili, ktorí od nej nedostali ani cent?  

Bankári a podnikatelia by sa mali riadiť filozofiou, ktorú vyznávajú mnohí moslimovia: Alah 
dal, Alah vzal. Židia a kresťania sa v minulosti, keď uznávali morálne hodnoty deklarované 
Mojžišom ako božie prikázania, tiež stavali k veciam stoicky a vravievali „Pán Boh dal, Pán 
Boh vzal“. Dnes to pre nich platí iba na päťdesiat percent: Pán Boh dal, ale ak vezme, niekto 
nám to pekne-rúče zaplatí. 

Prakticky hneď potom ako sa pristúpilo k „záchrane“ Grécka ozvali sa hlasy – aj z Bruselu – 
že Grécko nebude plniť podmienky za akých mu pomoc bola poskytnutá. Obyčajný občan 
krúti neveriacky hlavou a pýta sa, prečo teda Grécko dostalo peniaze. To už páni z Bruselu 
naozaj stratili súdnosť a zdravý rozum? Alebo peniaze išli hneď do európskych bánk, ktoré 
Grécku požičiavali? Následne sa začalo diskutovať ako to bude s plnením podmienok zo 
strany Írska, prípadne Portugalska. Podľa OECD by „EU mala byť pripravená zastaviť 
finančnú pomoc krajinám, ak nebudú plniť podmienky záchranného úveru“. Prečo OECD a 
nie príslušný orgán EÚ? Aký je scenár ak zachraňované štáty nebudú plniť k čomu sa 
zaviazali? Existuje nejaký vôbec? Budeme im platiť doživotne?  

Predpokladajme, že sa naozaj tak stane a úverová pomoc sa zastaví. Čo sa stane? Nikto nám 
to zatiaľ nevysvetlil. Hoci by to bolo veľmi užitočné. Rozsype sa EÚ? Hlúposť. Nič také sa 
nestane. V USA nejaké banky skrachovali a zemeguľa sa točí ďalej rovnakým smerom a pán 
Obama ostal prezidentom. Nenastal žiadny domino efekt, ako sa nám snaží niekto nahovoriť 
že postihne Európu. Jednoducho, niekoľko bohatých už možno nebude viac bohatnúť a budú 
si v pokoji užívať nahrabané peniaze. 

Aby sa zachránila eurozóna vytvoril sa akýsi „Európsky mechanizmus finančnej stability“ so 
sumou trištvrte bilióna eur, ktorý mal úlohu zabezpečiť financovanie vládnych deficitov 
Portugalska, Írska, Grécka a Španielska. Lenže, ako nás učia odborníci, „za krízy sa 
krátkodobé pasíva bánk prakticky stávajú vládnym dlhom“. Tomu už ekonomický analfabet 



rozumieť určite nemôže. A neviem, či len analfabet. Nerozumie ani ďalším ekonomickým 
termínom súvisiacim s krízou ako sú garancia verejného dlhu, pasíva bankových sektorov, 
insolvencia suverénneho aktéra a ich vzájomné súvislosti. Rozumie však výstrahe, že „vlády 
by sa nemali nechať tlačiť do platobnej neschopnosti len preto, aby zachránili všetky banky“. 
Na to už prišiel aj ekonomický ignorant bez toho, aby bol, napríklad, riaditeľom Centra pre 
štúdium európskych politík. 

Niektorí z odborníkov vidia hlavnú príčinu vo „virtualizácii finančného sektora, ktorý so 
odtrhol od reálnej ekonomiky“. Neodborník si to vysvetľuje – možno úplne nesprávne – že sa 
narába s obrovským množstvom fiktívnych peňazí bez reálnej hodnoty a s ďalším veľmi 
vysokým počtom bankoviek, ktoré nie sú ničím kryté a ktoré sa vytlačili rovnako 
nezodpovedne ako boli nezodpovedné rozhodnutia vysokých politikov a finančníkov. 

Je zbytočné špekulovať, či sa EÚ z krízy zotavuje, či sme ešte len v jej polovičke, na začiatku, 
či bude po Grécku a Írsku nasledovať Portugalsko, Španielsko alebo Taliansko. Skutočnosťou 
ostáva, ako vyhlásil K. Rogoff, profesor ekonómie na Harvarde a niekdajší hlavný ekonóm 
Medzinárodného menového fondu, že „Európa nemá žiadny mechanizmus riešenia vládnych 
bankrotov a že ho potrebuje“. V ostatnom čase sa objavujú vyhlásenia aj ďalších významných 
odborníkov o tom, čo Európa nemá a mala by mať. A my, zainteresovaní iba do splácania 
cudzích dlhov sa pýtame, prečo títo odborníci niečo už dávno nevymysleli. Zvyšovať dane, 
brať ľuďom z peňaženky je najjednoduchší, ale veľmi nebezpečný nástroj plnenia štátnej kasy. 
Ak sa zníži príjem občanov, zníži sa ich kúpyschopnosť, budú menej kupovať, požičiavať si, 
bude sa teda menej vyrábať, čo bude mať za následok prepúšťanie alebo aspoň nižšie zárobky, 
čo ďalej zníži kúpyschopnosť, bude sa ešte menej kupovať... atď. Teoreticky sa toto 
makroekonomické perpetum imobile zastaví na nule. To pravdaže nikto nechce, ani bohatí ani 
chudobní. 

Z toho čo je napísané by sme mohol dospieť k záveru, že celá záchrana štátu je zameraná na 
záchranu bánk a investorov, ktorí ľahkomyseľne podnikali kvôli zisku. Inými slovami, 
zachraňujeme preto, aby bohatí boli ešte bohatší. Je pravdou, že vec je komplikovanejšia, lebo 
keby zbankrotovalo mnoho investorov, malo by to za následok zvýšenie nezamestnanosti, to 
znamená zníženie kúpyschopnosti, zníženie výroby ... – tak ako je to uvedené vyššie. Veci sa 
majú však asi inak. Japonsko je, údajne, zadĺžené na 225% HDP, USA na 93%. A nikto 
nehovorí, že patria medzi krízové štáty. Opäť jeden fakt, ktorému nezasvätení nerozumejú. 
Keď by sa občan začal o veci zaujímať podrobnejšie, pravdepodobne by narazil na veľa 
takýchto nevysvetliteľných skutočností, tak to nechá radšej plávať. 

Ako teda ďalej, ako vyviaznuť z tohto marazmu? V bežnej tlači sa žiadne rozumné úvahy ako 
odstrániť príčinu krízy neuvádzajú. Ešte tak informácia, že ministri eurozóny sa nedohodli. V 
televízii ich vidíme usmiatych, v priateľskom rozhovore, takže sa pozorovateľovi musí zdať, 
že problém nie je nijako závažný. Z vyjadrení odborníkov, ktoré možno v serióznejších 
novinách predsa len nájsť, to už také ružové nevyzerá. Skôr možno konštatovať opak. Okrem 
uznávaných moderných ekonómov, ktorých vraj politici odmietajú počúvať, sa dokonca 
začínajú citovať názory Lenina, Marxa, spomínajú sa revolúcie a znárodnenia, štátna kontrola 
bankových a finančných inštitúcií a nejaká.- zatiaľ nedefinovaná – forma diktatúry. To sme 
dopracovali!  

V minulosti vojny riešili aj vznik potenciálnych hospodárskych kríz – hoci nie všetkých a 
všade. Ani dnes nie je možné túto alternatívu vylúčiť, hoci táto vojna by sa už neodohrávala 
iba v Európe a mala by určite charakter odlišný od všetkých predchádzajúcich. Stačilo by 
zlikvidovať počítačové siete a rozvodné siete elektriny. Všetko by zastalo a keďže v 
takzvaných civilizovaných krajinách ľudia nie sú pripravení na život bez elektrickej energie 
výsledok by mohol byť podobný ako v prípade vojnového konfliktu. Navyše, existujú dnes 



ďalšie humánne zbrane (napríklad neutrónové bomby), ktoré vylúčia výskyt vojnových 
invalidov, zajatcov alebo veteránov tretej svetovej vojny. O partizánoch ani nehovoriac. 
Napriek všetkému, je takéto riešenie veľmi málo pravdepodobné. Skôr sa môžeme dočkať 
katastrofy súvisiacej s drancovaním životného prostredia. Odhaduje sa, že na adaptačné 
procesy, ktoré by vrátili prostredie okolo nás na adekvátnu úroveň, by bolo potrebných dva a 
pol až tri bilióny dolárov. To by sa americké rotačky dosť zapotili, pokiaľ by ich vytlačili. 

Že kapitalizmus je na konci svojho vývoja je odborníkom jasné už nejaký čas. Problém je, čo 
s tým ďalej. Základným kameňom úrazu je priepastný rozdiel medzi vrstvou bohatých a 
chudobných, ktorý sa ďalej zväčšuje. A tu sme pri koreni čiastkového riešenia. V moderných, 
takzvaných demokratických systémoch chýba prvok solidarity. Princíp je jednoduchý: ak 
potrebujeme niečo vyrábať, čo si nevie na seba zarobiť, ak sú nevyhnutné služby, ktoré sú 
stratové, tak ich musíme dotovať. Jednak kvôli výrobkom a službám, jednak kvôli práci a 
zárobku ľudí, ktorý by mal byť dosť vysoko nad hranicou chudoby a poníženia. Na program 
dňa sa teda dostáva otázka príjmu nielen bankárov a im podobným, ale aj bruselských 
zástupcov, športovcov či advokátov, sudcov, notárov. Aké výrazné hodnoty prinášajú pre 
spoločnosť, že sú odmeňovaní desať krát, sto krát i tisíc krát viac ako bežný zamestnanec. No 
žiadne. Mnohokrát dokonca škodia. 

Socializmu, okrem iného, vyčítali politici spoza železnej opony takzvané. krížové dotácie. 
Dnes sa v inom, oveľa širšom a hrozivejšom rozmere používajú na deformované dotácie do 
poľnohospodárstva a na „záchranu“ celých štátov. Socializmu bolo vyčítané centrálne 
riadenie, v súčasnosti sa z Bruselu – zdôraznime nespravodlivo – vykonáva.  

Objavil sa aj názor, že riešeniu by pomohlo odstránenie korupcie. Tomu už začína rozumieť 
aj našinec. Dokonca aj krajine, ktorá nie je „krízová“ – Slovensku by to pomohlo. Odhaduje 
sa, že len u nás sú to miliardy eur ročne. A čo potom v celej Európe, kde to nie je asi oveľa 
lepšie. Ale toto riešenie je ešte menej pravdepodobné ako tretia svetová vojna. 

Akékoľvek navrhované riešenia sa odsúvajú do nepochopiteľných časových dimenzií. Majú 
sa zaviesť riadené bankroty – za dva roky. Občan sa pýta načo je dvojročná lehota, keď kríza 
tu už je a za dva roky môže byť ešte rozsiahlejšia. Ak by niekto namietal a zdôrazňoval akúsi 
opatrnosť, alebo dokonca nedôveru investorov, tak sa opäť dostávame na začiatok, kde sme 
hovorili čosi o riziku podnikania, ako jedného zo základných atribútov kapitalistického 
systému. 

Už nechceme kapitalizmus? Alebo ho nechceme v tejto podobe? V poriadku. Znárodnime 
banky a ostané finančné inštitúcie, sociálne a zdravotné poisťovne, nech štát prevezme späť 
výrobné podniky, ktoré sú zrelé na bankrot a ustanoví rozumnú odvodovú povinnosť tým, 
ktorí majú neprimerane vysoký zisk. Rozumnú z pohľadu potrieb štátu, nie vlastníka.  

Cítim už vlnu odporu a nevraživosti, ktorá sa zdvíha po prečítaní týchto riadkov. Počujem ako 
ma nazývajú komunistom, ľavičiarom, rebelom, revolucionárom a možno aj horšie. A pritom 
nie som ani tým, ani oným, ani som nikdy nebol. Dokonca nie som ani chudobný, ani 
nezamestnaný, nemám vysoké pôžičky a hypotekárne úvery. Som iba obyčajný človek, akých 
je v Európe viac ako dve stovky miliónov. Obyčajný človek, ktorých majú boháči na háku. 
Hoci zbohatli z ich „mozoľov“. Jediným mojím nedostatkom je, že sa na veci pozerám ľudsky. 
To dnes nie je in. 

Z Bruselu sa začínajú ozývať hlasy o zvýšení zamestnanosti najmä mladých ľudí a sú už 
dokonca prezentované aj teórie, ako to dosiahnuť. Predpokladajme na chvíľu, čisto teoreticky, 
že sa podarí zamestnať väčšinu z tých 23 miliónov nezamestnaných v EÚ. Ako by k tomu 
mohlo prísť a aké by boli dôsledky? 

V zásade existujú dve cesty:  



1. Vytvoriť nové pracovné miesta. Ak by sa poslali všetci pracujúci dôchodcovia domov, 
znížila by sa požiadavka na počet nových miest; to isté by nastalo, ak by sa znížil vek 
odchodu do dôchodku. To však žiadne vláda nechce, lebo nemá na dôchodky. Takže 
toto radšej nie. 
 
Čo znamená vytvoriť nové pracovné miesta? Znamená to potrebu kapitálu, investičné 
projekty, nové podnikateľské subjekty. Dôsledkom je zvýšená výroba. Aby sa 
kupovalo viac výrobkov, musia ľudia dostávať vyšší plat – tu je prvá vážna prekážka. 
Zamestnávatelia a vlastníci firiem nemajú záujem pridávať svojim zamestnancom,  
pokiaľ nie sú k tomu nejako prinútení. Výsledkom by bola ešte väčšia nadvýroba, ako 
je v súčasnosti. Druhá prekážka je spôsob, ako prinútiť súkromníka aby podnikal, keď 
nemá zaistený odbyt. Štátnymi subvenciami alebo aspoň garanciami úverov? Tým by 
sa minul cieľ, lebo opäť by sa len štát zadlžoval. Toto nevyzerá na racionálna riešenie.  

 
Treba však zhodnotiť aj inú stránku veci a tou je zvýšenie spotreby energií, rýchlejšie 
vyčerpávanie prírodných zdrojov, väčšie skládky odpadu. Teda, ešte väčšie 
pľundrovanie našej planéty, rozsiahlejšie ničenie životného prostredia a všetky 
negatívne dopady s tým súvisiace. Ale európski poslanci majú možno formy a cesty, 
ktoré sú pre nás, obyčajných smrteľníkov nepochopiteľné a preto nám ich nezavesia na 
nos. Určite to však nie je recyklácia, lebo tá rieši iba nepodstatnú časť problémov, o 
ktorých sa tu píše. Nehovoriac o tom, že nikto ešte neurobil analýzu čo taká recyklácia 
stojí, koľko energie na ňu treba, aké zariadenia sa musia vyrobiť, atď.   

 
2. Druhou cestou je podstatné zníženie produktivity výroby i služieb. (Už cítim, ako 

podnikateľom a ekonómom začína vrieť krv v žilách a ako zatínajú päste.) Chápem, že 
je to na prvý pohľad absurdné riešenie, najmä keď si spomenieme na závery 
odborníkov, ktorí produktivitu práce na Slovensku považujú za nízku. A keď si 
spomenieme na plagáty s vyjadrením manažéra Kia, ktorý znie: Slováci musia viacej 
pracovať. (Nemienim sa zaoberať otázkou čo je účelom, životným poslaním a cieľom 
človeka na tejto zemi, či je to zvyšovanie produktivity, práca od svitu do zotmenia, 
večné naháňanie, stres, nervy, neurózy, psychické poruchy, samovraždy. Otázkou by 
sa mali zaoberať sociológovia, psychológovia, lekári aj možno konštatovať, že je to 
oblasť politikmi a boháčmi absolútne ignorovanú.) 

 
Socializmu bol vo všeobecnosti považovaný za hospodársky systém s prezamestnanosťou. 
Dnes by vlastník podniku privítal, keby jedinými zamestnancami bol generálny riaditeľ a 
vrátnik. To by sa šetrilo na mzdách a odvodoch! Druhým cieľom je, aby nemusel nič zo zisku 
odvádzať štátu. Zabúda na to, že ak by sa takýto model uviedol do praxe, ľudia by zomierali 
od hladu, smädu a zimy a nebol by nikto, kto by jeho výrobky kupoval. Približne rovnakú 
predstavu mali asi aj západné štáty keď nám diktovali kvóty poľnohospodárskych výrobkov a 
(s pomocou našich zapredancov) likvidovali naše výrobné podniky. A dnes, odrazu je 
nedostatok niektorých potravín, pokles príjmov spôsobil zníženie kúpyschopnosti 
konzumentov a celý model sa pomaly ale isto rúca. Snaha bude otvoriť trhy v Rusku a na 
Ukrajine pre západné výrobky. (Preto tá ukrajinská „oranžová revolúcia“.) Aby sa našli noví 
kupujúci. Na ako dlho?  
 
Ak si niekto myslí, že na západe sa pracuje až sa práši, tak je na veľkom omyle. Západ už 
zabudol pracovať – česť výnimkám. Pracujú zaňho (a naňho) ľudia v Číne, Indii, Indonézii a 
inde. Medzi iným aj v strednej a východnej Európe. Čo teda robia oni? Ak má niekto 
skúsenosti s prácou vo firme, ktorej vlastníkom je, napríklad, nemecká spoločnosť, tak vie, že 



hlavnou náplňou a požiadavkou je vypĺňanie tabuliek a písanie správ. Bolo by veľmi 
zaujímavé pozorovať čo by sa stalo, keby si zo dňa na deň museli štáty EÚ vyrábať všetko 
sami. To sa však nestane, takže sa môžeme iba nepresne domnievať o dôsledkoch. 
 
Ak by sa povinne musela znížiť produktivita firiem malo by to pozitívne dopady na celú 
spoločnosť. V prvom rade by sa podstatne znížila nezamestnanosť v pomere ku zníženiu 
produktivity. Zvýšili by sa príjmy do štátneho rozpočtu, čo by pozitívne ovplyvnilo verejné 
služby, ako zdravotníctvo, školstvo, sociálne služby, dopravu, cestné komunikácie, ochranu 
občana a ďalšie odvetvia financované štátom. Zostalo by aj na dotácie do poľnohospodárstva. 
Zvýšila by sa životná úroveň, kúpyschopnosť obyvateľov, znížilo sociálne napätie, zlepšili 
medziľudské vzťahy. Lenže – to sa nestane. Po prvé, doposiaľ sa žiadna ekonomická teória 
nezapodievala myšlienkou riadeného znižovania produktivity, po druhé, bohatí nedovolia 
politikom a ekonómom o niečom takom uvažovať. 
 
Keď uvažujeme o úrovni produktivity skúsme si na chvíľu predstaviť, že by sa na celom svete 
jeden rok nevyrábalo nič okrem potravín. Uznávam, že je to nepredstaviteľná predstava. 
Otázka ale je, čo by sa v takom prípade stalo? Odpoveď: nič! Vôbec nič. Ani by sme si to 
nevšimli. Predstavme si inú situáciu, kedy by sa vyrábalo ako teraz, ale nikto na celom svete 
by si za rok nekúpil nič okrem potravín. Pocítilo by to ľudstvo? Ani najmenej. S tým čo 
máme – hádam okrem zubnej pasty, mydla, toaletného papiera a podobne – by sme v pohode 
vydržali dva, možno aj tri roky. Ani to sa nestane. Prečo? Sme zvyknutí nakupovať aj keď 
nepotrebujeme, sme naučení tráviť čas v obchodoch namiesto v prírode. Niečo by sa ale 
predsa stalo – nečerpali by sa prírodné zdroje, zlepšilo by sa životné prostredie, začala by sa 
regenerovať ozónová vrstva. 
 
Nechcem sa rozpisovať o zámernom znižovaní kvality výrobkov, o výrobe náhradných dielov 
vo forme blokov a nie komponentov, o konštrukcii, ktorá už vopred vylučuje opravu 
svojpomocou, niekedy aj v servise, o cene náhradných dielov a práce, ktorá nabáda na kúpu 
nového výrobku namiesto opravy – ako modelu na umelé zvýšenie nákupu výrobkov. Za toho 
zatracovaného socializmu sme pračku kupovali najviac raz za desať-pätnásť rokov, 
chladnička vydržala ešte oveľa dlhšie, žehlička sa pokazila až keď nám padla na zem, 
pohodlne sa dala vymeniť každá súčiastka, náhradných dielov bol relatívny dostatok a servisy 
neboli o nič horšie ani lepšie ako tie terajšie. Iba lacnejšie. Mizerná kvalita potravín je 
všeobecne známy fenomén. Nielen preto, že do mäsa dávajú vodu, do chleba otruby, že ich po 
dobe expirácie prebaľujú s novým dátumom spotreby, že pokazené mäso dezinfikujú a farbia 
hypermangánom. Naše deti a vnúčatá nevedia čo je mlieko, jogurt, normálny chlieb, zdravé 
mäso. dobré zemiaky. A vlastne ani nikdy neochutnali toľko propagovanú pravú, pôvodnú  
Coca Colu. 

Niekde som čítal, že jedným z dôvodov vytvárania tohto pomýleného sveta, plného nenávisti, 
zloby, hrubosti, násilia, chodby, bohatstva a ekonomických kríz je kríza hodnôt, vyplývajúca 
z toho, že „technologický vývoj civilizácie predbehol mravný vývoj“. Ak sa pozrieme dozadu, 
do neďalekej histórie, ktorú si ešte niektorí môžu pamätať, zistíme, že v období keď začal 
masívny rozvoj technológií, morálny vývoj Európy bol v poriadku a vyznávané morálne 
hodnoty zodpovedali etickým princípom, na základe ktorých by malo ľudstvo existovať. Ich 
degradácia išla ruka v ruke so zvyšovaním materiálneho blahobytu a do dnešného hrozivého 
štádia sa dostala aj vďaka pomýleným definíciám demokracie a ich uplatňovaním v živote. V 
dnešnom svete nemá miesto zdravý ľudský um, mocenskými nástrojmi sú potláčané 
myšlienky, ktoré nevyhovujú mocným a bohatým. Vytvorila sa vrstva modernej šľachty, s 
podobným postavením, právami a privilégiami ako mala za feudalizmu. Zlikvidovala sa 
stredná trieda, ktorá bola nositeľom skutočných hodnôt a ktorá vytvárala stabilnú hospodársku 



základňu pre zdravý vývoj spoločnosti. Dnes jej už nie je treba. Peniaze sa vytlačia a výrobky 
vyrobia chudáci v Ázii. 

Pani A. Merkelová vraj vyhlásila, že dôchodcovia musia počítať s tým, že sa budú mať horšie 
ako ich predchodcovia pred dvadsiatimi – tridsiatimi rokmi. Veľmi smutné konštatovanie. 
Chcela tým naznačiť, že ďalšia generácia dôchodcov, o dve či tri desiatky rokov sa bude mať 
ešte horšie ako tí dnešní? Je to možné. Znamenalo by to ale, že politici sa vzdali hľadania 
riešenia, ktoré by viedlo k sociálnej spravodlivosti a spokojnosti ľudí. Ľudia ich začínajú 
zaujímať iba mesiac pred voľbami a jeden deň po nich. A pritom je riešenie také jednoduché. 
Stačilo by zmeniť prerozdeľovanie ziskov. Nikto predsa neverí, že tí čo sú ministrami, 
premiérmi, alebo sú na vysokých manažérskych postoch sú najmúdrejší, najšikovnejší, 
najlepší. Napriek tomu majú obrovské príjmy, ktoré ani len približne nezodpovedajú ich práci 
a zodpovednosti. Nepatria im, ale tým, čo na nich robia, novodobým otrokom a poddaným. A 
zabúdajú na históriu. Nechcú si pripustiť, že raz to prestane otrokov baviť... 

Ing. Ján Klinčok 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Vyhlásenie 
Panslovanskej únie 

č. 4/2011 
z 24. januára 2011, 

ku krvavému teroristickému útoku na letisku Domodedovo 
 
Dnes, v pondelok  24. januára 2011 otriasol moskovským letiskom Domodedovo a celým 
civilizovaným svetom, ďalší teroristický útok islamských teroristov. Viac ako 35 mŕtvych 
a 130 zranených, z toho 50 ťažko zranených, má na svedomí útok samovražedného 
atentátnika. 

Ide o najhorší útok v Moskve od vlaňajšieho marca, keď na staniciach moskovského metra 
Lubjanka a Park Kultúry usmrtili dve samovražedné útočníčky z Dagestanu 39 ľudí. V 
novembri 2009 zahynulo 26 osôb pri explózii vlaku idúceho z Moskvy do Petrohradu. 

K teroristickým útokom sa zvyčajne hlási vodca severokaukazských islamských povstalcov 
Doku Umarov, ktorý sám seba označuje za emira Kaukazského emirátu.  

Doku Umarov však nie je povstalec, ale obyčajný terorista a ako teroristu by ho malo súdiť 
a odsúdiť nielen Rusko, ale celý svet. Bez ohľadu na názor síl, ktoré programovo a dlhodobo 
Rusko démonizujú a ktoré peniazmi, zbraňami a propagandou kaukazských teroristov 
podporujú.  
 
Panslovanská únia odsudzuje krvavé útoky islamských teroristov, ktorá spáchali na civilistoch 
na moskovskom letisku a vyjadruje úprimnú sústrasť pozostalým po obetiach tohto hrozného 
činu a celému ruskému ľudu. Žiadame o čo najprísnejšie potrestanie vinníkov. Zároveň 
protestujeme proti cynickej dvojtvárnosti „novodobých horlivcov demokratov“, ktorí svojimi 
postojmi aj konaním prilievajú olej na teroristickú vatru. Teroristický útok – ako zdôrazňuje 
Organizácia spojených národov – je vždy neospravedlniteľným zločinom, nech by ho jeho 
aktéri a ich pomáhači zakrývali akýmkoľvek kepienkom.  
Predsedníctvo Panslovanskej únie 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
ASPARTAM JE JED! 
14. dubna 2010 | http://karolinaloskotova.blog.cz  



CO ZPŮSOBUJE ASPARTAM: 
poruchy endokrinního sytému, alzheimerovu nemoc, otrava methanolem, příznaky strachu, 
arthritida, astma, astmatické reakce, bolest břicha, problémy kontroly cukru při diabetes, 
hyper- a hypo-glykémie, rakovina mozku, poruchy dýchání - těžkost, dušnost, pálení očí a v 
krku, bolesti při močení, bolesti svalů, křeče, vystřelující bolesti, necitlivost v nohách, svírání, 
závratě či nestabilita, bolesti hlavy, hučení v uších, záchvaty úzkosti, nesrozumitelné 
vyslovování (,,patlání" řeči), nejasné vidění, ztráta paměti, bolesti kyčelních kloubů, 
chronický kašel, chronická únava, deprese, průjmy, únava, extrémní žízeň, nebo hlad, těžké 
defekty plodu u těhotných žen, skleroza multiplex, Parkinsonova nemoc, kožní tuberkuloza 
projevující se lupomy (uzlíky - takové boule na hlavě), JE EXTRÉMĚ NEBEZPEČNÝ PRO 
DIABETIKY (kteří si tohle umělé sladidlo dávají místo cukru!!!!), zapříčiňuje OBEZITU 
(protože formaldehyd z aspartamu se hromadí v buňkách), poruchy prokrvení, vypadávání 
vlasů, poruchy srdce, vysoký krevní tlak, impotence, potíže při sexu, poruchy koncentrace, 
alergické reakce, stavy paniky, fobie, poruchy mluvy, infekční nemoci, záněty v krku, 
poruchy spánku, záchvaty připomínající epileptické záchvaty,svědění a poruchy kůže, otoky, 
včetně otoku očí, křeče svalů, postupná úplná ztráta zraku, nevolnost, zvracení, poruchy 
sluchu, pískání v uších, menstruační obtíže, změny cyklu, bolesti končetin, otoky končetin, 
změny charakteru osobnosti, poruchy polykání, ADH/ADHD u dětí, poruchy vidění, přibírání 
na váze, vodnatění organismu, neurologická onemocnění, prudké bolesti hlavy, dále byl při 
užívání aspartamu zjištěn 16x větší výskyt mozkových nádorů... a tento seznam ještě stále 
není ani zdaleka úplný.... na otravu aspartamem můžete i zemřít... 
 
Díky aspartamu se již zřítilo pár letadel, protože piloti zničehonic oslepli, nebo dostali 
záchvaty... proto je u leteckých společností konzumace výrobků s aspartamem přísně 
zakázána. (Pilotům to řeknou, ALE VÁM NE!!!) 
(seznamy příznaků pochází z německého časopisu ,,Raum und Zeit") 
 
Uvědomte si laskavě, co vám tady říkám! Tráví vás tu jako krysy... vám je to jedno?!? 
 
A nyní přistoupím k ostatní problematice tohoto svinstva... věřím, že nyní si už konečně 
uvědomujete závažnost tohoto varování... 
 
Z jedné studie vypracované za spolupráce s webovou stránkou www.aspartamekills.com: 
 
,,V první řadě je třeba připomenout fakt, že pokud Američané napíší (vidíte? V Americe je z 
toho obrovský skandál a tady o tom nikdo neví!!!!), že něco bylo podrobeno vědeckénu 
výzkumu, pak to byl opravdu tvrdý vědecký výzkum. Z našeho pohledu na nás stránka dýchla 
pocitem velké naléhavosti, protože jak známo, pokud se v USA něco závažného provalí na 
světlo světa, tak je z toho veliký skandál, protože skandály v USA vždy byly závažné. 
Sama stránka má 1000 návštěv denně, jak píše webmaster. A pokud se něco doopravdy 
provalí, tak to musí být věc velmi závažná, protože kde jinde, než v zemi neomezených 
možností je byrokracie ,,obor", který živí hodně lidí a má dostatečně dlouhé prsty na to, aby 
zastavila zárodky počínajícího skandálu. Zde evidentně nestačila. 
Jednu věc však nelze popřít. Pokud si tisíce lidí stěžují na sladidlo aspartam, tak 
přinejmenším na něm nemůže být něco v pořádku. A pokud několik univerzit a lékařů 
nezávisle na sobě dojde ke stejným výsledkům, potom  to již na sto procent něco v pořádku 
není. A pokud sama velká FDA zveřejnila zdokumentovaných 92 symptomů, které 
vyvolává aspartam, tak na tom již zcela jistě něco bude. Otázkou zůstává, proč bylo 
povoleno něco takového přidávat do potravin. (!?!) Otázkou je, proč FDA schvaluje ročně 
léky, jejichž vedlejší účinky mohou být velmi nebezpečné... Mnohokrát se potvrdilo, že 



instituce FDA je institucí, jež slouží farmaceutickým a potravinářským lobby, které si za své 
úplatky mohou leccos dovolit. Typický příklad je aspartam. 
Teď k otázce methanolu a formaldehydu. 
Co se týče samotného aspartamu, tak ten se rozkládá již při 30°C (zde je uvedeno 30, ve 
skutečnosti je to už 29,4!) na jednotlivé složky. Tímto je urychlována absorbce methanolu. 
Toto je pouze počáteční stupeň jeho rozkladu, dále se totiž přeměňuje na kyselinu mravenčí 
( Přeměňuje se na nefyziologickou D-formu kyseliny mravenčí - PRUDKÝ BUNĚČNÝ 
JED - vesmír je duální, proto tato kyselina je pravým opakem přírodní kys. mravenčí, která je 
dokonce léčivá.) a formaldehyd. (Formaldehyd je život ohrožující neurotoxin.) 
EPA vydala následující stanovisko k methanolu v lidském těle: ..."Jeho maximální 
doporučená denní návka je 7,8 miligramu denně... Jeden litr dietní limonády obsahuje 
okolo 56 miligramů methanolu. ,,Vyznavači" aspartamu potom v průměru tímto 
přijmou více než 250 miligramů methanolu denně, čili zhruba 32x více než limit EPA." 
(umíte si představit, co to s vámi dělá?!?) 
Nejznámější následek požití methanolu jsou problémy se zrakem. (Jediný lok této látky stačí 
k tomu, aby člověk během jediné vteřiny oslepnul!) Formaldehyd je známy karcinogen, 
zapříčiňující mimo jiné poškození sítnice, ovlivňuje replikaci DNA a způsobuje porodní 
defekty.(!!!!!) 
Roku 1993 FDA vydala nařízení, kde se muselo na etikety sladidla NutraSweet uvádět, že 
nesmí být vystaven teplotám nad 30°C. (Jaká je tělesná teplota?!?!!!!) 
O tři roky později, 27.června roku 1996 bylo toto upozornění samotnou FDA zrušeno a 
aspartam se mohl používat (beztrestně!!!) do všech pokrmů, včetně zahřívaného zboží. 
(!!!!!) 
...Aspartam bude asi jen další smutnou kapitolou o úplatcích, zastírání pravd, 
podplácení a klamání všech spotřebitelů, mocnými potravinářskými lobby, které mají dost 
peněz na to podplatit i samotnou FDA, která je svým způsobem také zkorumpovaná... 
Co se týče našeho bílého zlata (cukr), toto zlato je zlatem pro ty, kteří jej prodávají, 
nikoliv pro ty, kteří jej konzumují. Každý, kdo má zdravý selský rozum, si může uvědomit, 
že bílý cukr není nic jiného, než čístá sacharoza, která tělu nepřináší nic, jen bere vitaminy a 
minerály a narušuje hladinu cuku v krvi. Jediné, co je na ní příjemné, je sladká chuť. Ovšem v 
porovnání s aspartamem je vlastně neškodný. 
A co diabetici, kteří cukr nemohou a kterým američtí lékaři nedoporučují konzumovat 
NutraSweet, protože vyvolává mnoho diabetických komplikací? (Ostatně ví toto Česká 
společnost diabetiků, která aspartam doporučuje?) (!!!!!)" 
 
Vždyť existuje ječmenný a rýžový slad, ovocný cukr, med... a také rostlina Stevia, která je 
mnohem sladivější než samotný aspartam... ta je bohužel zakázaná... proč? Protože byste byli 
nedej bože zdraví... ale vždyť jim tady nejde o vaše dobro... pochopte to už konečně! Jde jim 
o jejich kapsy! - Aspartam je vedlejší produkt nějaké sračky.. to je přece mnohem levnější, 
než pěstovat Stevii, navíc tím podporují slavnou farmacii, která se na vašich nemocech 
přiživuje jako pijavice!!! 
 
Aspartam byl jednu dobu v Americe používám jako biologická zbraň a dnes vám to 
cpou do jídla!!!!! 
 
Dále budu pokračovat velice stručným výtahem z knihy ,,VÍM, CO JÍM - průvodce ,,Éčky" v 
potravinách": 
 
,,Aspartam je syntetické sladidlo a látka zvýrazňující aroma. Byl objeven náhodně při vývoji 
léku na žaludeční vředy a v přírodě se přirozeně nevyskytuje. Aspartam byl považován za 



dokonalé umělé sladidlo a výrazně přispěl k rozmachu průmyslu nízkokalorických potravin. 
Látka je asi 180x sladší než cukr. 
...je stabilní v pevném stavu, často se proto používá v sypkých a tabletovaných výrobcích (to 
jsou hajzlové, co?). Používá se jako stolní nízkokalorické sladidlo (stolní sladidlo IRBIS) a 
jako sladidlo v sypkých směsích pro výrobu nejen nízkokalorikých, ale i běžných nápojů 
(nápoj v prášku Tang). Setkáme se s ním ve žvýkačkách (Wrigley) a v jogurtech (Yoplait 
Light, Danone Vitalinea). 
... Ve vysokých dávkách způsoboval aspartam neurotoxické účinky u hlodavců... 
...Jedinci trpící vzácnou genetickou poruchou zvanou fenylketonurie se musí vyhýbat 
potravinám obsahujícím aspartam... 
...Aspartam je spojován s rakovinou mozku, která se v západním světě vyskytuje stále 
častěji... 
... Pozor, aspartam zvyšuje chuť k jídlu, i když se jedná o nízkokalorické sladidlo, které 
většina lidí používá ke snižování váhy. (!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!) Podle některých konzumentů 
jsou nápoje slazené aspartamem návykové. Tito jedinci jsou schopni vypít až 15 
plechovek denně. U citlivých jedinců se po požití dietních limonád dostavují různé obtíže, 
například bolesti hlavy, či závratě, svědivé vyrážky a PORUCHY CHOVÁNÍ ( u dětí)." 
 
Tato skutečnost je již několikrát ověřena...v německu byla žena, jejíž dítě bylo extrémě 
agresivní, neovladatelné a vše ničilo... po vysazení aspartamu po poradě s lékařem (asi jediný 
rozumný lékař na světě) se z něj stal hotový andílek, při opětovném podávání aspartamu se 
všechny dřívější účinky vrátily. 
 
Dále... oficiální magazín amerického vojenského letectva uveřejnil v květnu 1992 následující 
text: 
,,Účinky aspartamu i když je přijímán ve velmi malých dávkách, mohou v těhotenství 
postihnout plod. Poruchy s souvislosti s aspartamem se u lidí projevují už i při malých 
dávkách, obsažených v jediné žvýkačce. 
...Fda neudělala a nedělá vůbec nic pro varování veřejnosti... 
...Jak oznámil magazín OMNI (květen roku 1994): FDA schvaluje zabijácké drogy jako na 
běžícím pásu... 51% léků schválených právě Federální agenturou pro potraviny a léčiva 
představuje vážná rizika a může vyvolat nepříznivé reakce, vedoucí k trvalé invaliditě či 
úmrtí... na předepsané léky umírá každoročně 80-120 000 Američanů. Toto zvěrstvo 
souvisí jen s penězi a už nemá vůbec nic společného se zdravotnictvím. Monsanto vytěží 
ze svého toxického aspartamového dolu přinejmenším miliardu ročně. Za to si může a také 
kupuje mnoho úředníků! Proč FDA povoluje smrtící drogy? FDA totiž nepracuje pro lidi, ale 
pro průmysl." 
 
Molekula aspartamu se skládá ze tří složek: kyseliny asparagové, fenylalaninu a 
metylalkoholu. Už při 30°C se začíná vysokou rychlostí rozpadat. 
Náklaďáky naložené dietními limonádami stály v průběhu operace Pouštní bouře po 
celé týdny pod horkým arabským sluncem, a v důsledku toho si tisíce zdravých 
amerických mužů a žen po celé měsíce pochutnávalo na formaldehydovém koktejlu. Po 
návratu domů se u nich projevily příznaky choroby, nazývané ,,syndrom války v 
Perském zálivu"! 
 
MSDA požadovala, aby byl aspartam v limonádách zakázán! To se ovšem nestalo a 
jakmile začaly cinkat pokladny, byly všechny námitky rychle zapomenuty. 
 
 



Zásoby formaldehydu se ukládají v tukových buňkách, obzvlášť na kyčlích a stehnech. 
Od doby, kdy byl NutraSweet propuštěn na trh, epidemie obezity doslova explodovala! 
Chcete být pořádně tlustí? Pijte hodně Coly Lite! Později k tomu jako malý bonus 
můžete dostat ještě cukrovku, oslepnout, podlehnout chronické únavě a nakonec přijde 
zubatá s kosou. 
 
Radím všem pacientům s cukrovkou a hypoglykémií, aby se důsledně vyvarovali konzumace 
aspartamu!!! - zahoďte ta odporná sladidla a pěstujte na černo Stevii! 
 
Nervový chirurg, Russell Blalock ve své knize ,,Excitotoxins, taste that kills" (Excitotoxiny, 
chuť která zabíjí) píše: ,,U aspartamu mne vážně znepokojuje jeho souvztažnost s mozkovými, 
stejně jako pankteatickými, děložními a vaječníkovými nádory a skutečnost, že provokuje 
takové množství syndromů k nerozeznání podobných příznakům Alzheimerovy choroby." - 
Tohle mluví za vše. 
 
Aspartam je nejsmrtelnějším toxinem v naší společnosti!!!!!! 
 
Na všech výrobcích obsahujících aspartam by měla být následující výstraha: 
 
POZOR! TENTO PRODUKT OBSAHUJE JEDOVATOU CHEMICKOU SLOUČENINU: 

DRŽET MIMO DOSAH LIDÍ! 
GENOCIDNÍ! 

CO MŮŽETE UDĚLAT? - ŘÍKEJTE TO VŠEM! 
 
Aspartam má mnoho názvů (zdokumentovaných je asi padesát, dnes už jich bude více), ale 
nejznámější a doufám, že snad i nejpoužívanější jsou tyto: 
 

Aspartam, Acesulfam K, Irbis, Sponful, NutraSweet, Fenylalanin, E-951, E-953 
(pravdpodobně i E-954 a E-955.) 

 
Dnes vás milí přátelé už tráví tímto jedem skoro všude, ale mohu vás alespoň varovat před: 
 

Veškerými žvýkačkami, Znojemské okurky, některé marmelády, jogurty, stolní sladidla, 
některé majonézy, hořčice, saláty, vitaminové přípravky, ovoce a zelenina v sladkokyselém 

nálevu, některé druhy piv, včetně nealko, dětské preparáty... 
 
Tento seznam samozřejmě není úplný, snad jen ještě jedna rada: 
Pečlivě čtěte obaly, jakmile uvidíte aspartam, vůbec se nerozmýšlejte, okamžitě výrobek 
vraťte do regálu a koukejte si najít něco jiného... 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Niečo na tému "masaryková humánna" 1.ČSR 

Historické rozhľady VI/2010 - 1. vydanie, ročník VI (počet strán 198). 

Tlač: Vydavateľstvo a Tlačiareň Spolok Slovákov v Poľsku, Krakov 

Článok: Spomienka na Habursko-čertižňanskú vzburu v r. 1935 za 1.ČSR - str. č.121 

 Citujem z obsahu: 



"Ako v každej postkomunistickej krajine, aj v Československu a špeciálne na Slovensku - 
vyvstala po r.1989 otázka nového hodnotenia (pozn. slovenských!) národných dejín. Pokiaľ 
ide o obdobie 20. storočia, medzi historikmi a intelektuálmi prevládol názor, že 
najpozitívnejším a najprínosnejším bolo obdobie I.ČSR. Medzivojnové Československo (pozn. 
ktoré vzniklo ešte počas I. svet. vojny a na základe výsledkov vojny ...) sa neraz označovalo 
ako "ostrov slobody a demokracie", zvýrazňuje sa masarykovský "humanizmus" kladený do 
kontrastu s neskoršími nedemokratickými režimami. 

Tento trend sa ešte zvýraznil v posledných rokoch, keď našu spoločnosť (najmä však média) 
ovládla ideológia tzv. politickej korektnosti. Kým v prípade I.SR si táto nová ideológia 
vyžaduje negatívne hodnotenie, ba priam totálne osúdenie, v prípade I.ČSR je to presne 
naopak! Z masarykovskej republiky sa stal priam ideál, pričom sa úmyselne obchádzajú aj 
mnohé závažné negatíva, ktoré boli verejne známe či publikované v predchádzajúcich 
desaťročiach. Nositelia hlasov kritických  k 1.ČSR (a k jej hlavným predstaviteľom) sú 
spájaní s extrémizmom".  

Výsledkom je vytvorenie takého spoločenského ovzdušia, že predstaviteľovi 1. SR si dnes nik 
nedovolí odhaliť ani len malú pamätnú tabuľku, no v prípade predstaviteľa 1.ČSR sa, naopak, 
demonštratívne odhaľuje socha v nadživotnej veľkosti. Domnievame sa, že dnes vyše 70 
rokov po zániku tohto politického útvaru treba jednotlivé historické  periódy 20. storočia 
hodnotiť objektívne a vývážene. V prípade I.ČSR to značí, že okrem dnes často 
vyzdvihovaných a nepopierateľných pozítív nemožno zabúdať ani na negatíva. ...  

I. ČSR nebola schopná státisícom vlastných občanov zabezpečiť prácu, ani základnú obživu... 
kde situácia hraničila priam so zúfalstvom... Dôsledkom bolo masové (pozn. státisícové ...) 
vysťahovateľstvo, demonštrácie či štrajky... 

Po roku 1990, v akomsi opare demokratizácie, sa pozornosť sústredila na vyhľadávanie 
"demokratických tradícií" hlavne z obdobia I. ČSR. Mnohé pre 1.ČSR nepríjemné fakty 
akoby zmizli. Len okrajovo sa spomenú historikmi, ešte menej v publicistike či v médiach. 

Dnes už málokto vie, že počas necelých 20 rokov demokratickej 1.ČSR došlo k až 84 
prípadom bodákových útokov či streľby žandárov do ľudí, ktorí demonštrovali za svoje 
sociálne práva. Ich výsledkom bolo 119 mŕtvych. Na porovnanie - žandárstvo "totalitného 
režimu" slovenského štátu neusmrtilo ani jediného demonštrujúceho robotníka. Ba po svojich 
robotníkoch ani nestrieľalo ... " Koniec citátu. 

 P.S. Porovnávajme a rozmýšľajme, čo s históriou robia (väčšinou zahraniční) vlastníci médií.  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Vytváranie pracovných miest 

Politici veľmi radi ľuďom sľubujú, ako im všetkým "zaobstarajú prácu". Hlupáci to radi 
počúvajú - aj keď žiaden politik nikdy žiadnu skutočnú pracovnú príležitosť nevytvoril, ani 
nikdy nevytvorí. A preto je toto jeden z najväčších politických podvodov! 

Človek nemusí byť génius, aby pochopil, že vynaloženie okolo 150 000 Eúr (!?!) na jedno 
miesto je nielen neuveriteľne predražené, ale aj to, že aspoň 145 000 Eúr z toho išlo niekomu 
"do vačku"!! 



Väčšina normálnych ľudí sa určite opýta prečo Generálna Prokuratúra s takýmto mrhaním 
verejných zdrojov nič nerobí? A to aj napriek (po)chabým výhovorkám, že "žiaden zákon 
nebol porušený". 

Problém však je, že ľudia, ktorí "zinkasovali" tých 145 000 Eúr, sú tí istí čo píšu tie 
neporušiteľné zákony! 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Halo Slováci, 

v roku 2012 letíme na Slovensko a pristaneme na letisku TRI-DUBY-SLIAČ.  

Ďalšia modernizácia letiska Sliač vďaka projektu NATO  (Publikované dňa: 21.01.2011) 

Na základe návrhu Slovenskej republiky a rozhodnutia NATO bude na letisku 

Sliač do roku 2012 realizovaná výstavba skladu pohonných hmôt a mazív v 

hodnote viac ako 5 miliónov Eur. Projekt bude financovaný z prostriedkov 

členských štátov organizácie v rámci spoločného financovania na podporu 

strategických spôsobilostí NATO. Výstavbu bude realizovať subjekt, ktorý 

vzíde z medzinárodného výberového konania. 

 Ide o ďalší z projektov bezpečnostných investícií, vďaka ktorým NATO v 

ostatných troch rokoch investovalo do budovania operačnej spôsobilosti na 

Sliači viac ako 32miliónov Eur. 

Modernizácia letiska podľa kritérií a štandardov NATO otvára nové možnosti 

spolupráce s leteckými silami Aliancie a prispeje k zvýšeniu 

akcieschopnosti ozbrojených síl Slovenskej republiky. Tento projekt NATO má 

však význam aj pre poskytovanie civilnej leteckej prevádzky, ktorá bude pre 

bežných občanov využívajúcich letisko na Sliači kvalitnejšia. 

 Tlačový odbor Ministerstva zahraničných vecí SR 

Telefón:  00421-2 / 5978 3981 

Fax:  00421-2 / 5978 3999 (3989) 

E-mail:  tlac@mzv.sk 



 Letisko Sliač 

 Letisko Sliač (historický názov Tri Duby) je medzinárodné letisko pri mestách Sliač, Banská 
Bystrica a Zvolen na strednom Slovensku. Momentálne je uzavreté z dôvodu generálnej 
opravy vzletovej a pristávacej dráhy. Predpokladaný termín obnovenia prevádzky bol 
presunutý z mája 2010 až na apríl 2011.[1] 

 Tri Duby bolo najdôležitejším povstaleckým letiskom počas Slovenského národného 
povstania. Veliteľom letiska počas povstania bol Belo Kubica. V rokoch 1968-1991 tu malo 
svoju základňu i letectvo sovietskej Strednej skupiny vojsk 

 Od 6. mája 2009 prebiehala na letisku rekonštrukcia a predĺženie vzletovej a pristávacej 
dráhy, ktorá zabraňovala akýmkoľvek príletom a odletom vojenských aj civilných lietadiel.[6] 
Koncom mája 2010 boli rekonštrukčné a stavebné práce na vzletovej a pristávacej dráhe 
ukončené, avšak prvé lietadlá budú môcť na letisku pristávať až v apríli 2011. Dovtedy musí 
letisko prejsť nastavením a certifikovaním navigačných a zabezpečovacích systémov.[7] 

Rekonštrukciu v nedávnom období podstúpila aj vybavovacia plocha pre lietadlá, postavené 
bolo tiež nové parkovisko. Taktiež boli obnovené a čiastočne rožšírené priestory terminálu pre 
cestujúcich.[8] Po dokončení rekonštrucie dráhy je naplánovaná stavba nového odletového 
terminálu za takmer 830 000 eur. 

Uvedené investície boli financované aj z fondov Európskej únie a NATO.[9] 

Letisko je schopné prijímať lietadlá s kapacitou maximálne 160 cestujúcich (napríklad ako je 
Boeing 737-700). 

Prevádzkovateľom letiska je spoločnosť Letisko Sliač, a. s. 

Do konca roku 2009 boli akcionármi letiska Ministerstvo obrany SR (67,053%), 
Banskobystrický samosprávny kraj (16,972%) a mesto Zvolen (15,975%).[10] 

S platnosťou od januára 2010 boli všetky akcie za symbolickú sumu spoločne predané štátu. 
Letisko sa tak zaradilo medzi zvyšné štátne letiská v Poprade, Žiline a Bratislave. Prevod 
akcii bol uskutočnený najmä preto, aby bol zachovaný resp. obnovený civilný charakter 
letiska. Ministerstvu obrany SR, ktoré bolo doteraz najväčším akcionárom letiska, totiž správa 
o civilné letisko zo zákona vôbec neprislúcha. Kraje a obce zas mali problémy s nákladným 
financovaním letiska. 

http://zvolen.sme.sk/c/5391519/po-rocnej-rekonstrukcii-otvorili-letisko-sliac.html  

V liečivých kúpeľoch na Sliači si mozeme SRDIECKO liecit. 

Vo svete sú známe štyri kúpeľné miesta, v ktorých vyvierajú minerálne pramene 
prirodzenej izotermickej teploty s vysokým obsahom kysličníka uhličitého. Iba jeden z 
týchto prameňov sa nachádza v strednej Európe, a to v liečivých kúpeľoch na Sliači. 
Minerálne žriedla týchto kvalít s usmernenou odbornou lekárskou starostlivosťou a s 
použitím komplementárnych liečebných prostriedkom možno úspešne použiť na liečbu 
pacientov, ktorým životné tempo a civilizácia našich čias poškodili srdce a cievy. 



http://a-z-kupele.slovenske.info/SK-Kupele-Sliac-k7-sk.html 

Prajem pekny vecer,                         Dusan Bystricky 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Mesto vo figelitke                                               Michal Havran, teológ, šéfredaktor 
Jetotak.sk  24. januára 2011                            Nikdy nebolo jasné, či 
Kresťanskodemokratické hnutie je, alebo nie je politickou vitrínou rímskokatolíckej cirkvi. V 
90. rokoch minulého storočia sa v strane vyskytovalo aj protestantské krídlo, ktoré 
rýchlo skolabovalo alebo sa presťahovalo, povedané jazykom neogardistov, do 
"luteránsko-židovskej" Demokratickej strany, z ktorej dnes ostalo hanebné torzo.                                                                                                                                              
Politika tichej vody, ktorou si KDH budovalo obraz zodpovednej strany na pevných 
základoch a zásadách, sa zakladala na tom, že vatikánska diplomacia vie lepšie, čo je pre 
slovenského voliča dobré, ako on sám.                                                                                     
Liberálny volič vyčítal KDH a jeho odštiepeneckým sektám, ktoré sa z času na čas objavili, 
kadečo. Nepríčetnú snahu presvedčiť verejnosť, že zmluva s iným suverénnym štátom - 
Vatikánom je nadradená slovenskej ústave. Bludy o liečbe homosexuality. A bezohľadné 
presadzovanie reštitučných nárokov cirkvi na majetky, ktoré získala aj 
prenasledovaním "heretikov", protestantskej šľachty, vyvlastňovaním a účelovými 
exkomunikáciami.                                                     Vždy však panovalo presvedčenie, že 
KDH je "zásadovou stranou", ktorá sa nespojí s Vladimírom Mečiarom, zruší jeho amnestie a 
nepôjde za "istú hranicu", ktorú všetci ostatní prekračujú.                                                                                                                                       
Ukazuje sa, že blahodarné vyžarovanie misionárskeho pohľadu na svet sa môže rýchlo zmeniť 
na grimasu. Nie je najmenší dôvod myslieť si, že sa morálna degenerácia, ktorá sa 
zmocnila detichtivých duchovných, neprejaví aj popraskaním politických vitrín cirkvi.                                                                   
Netuším, či si v KDH osvojili v prípade Bratislavy koncept sv. Augustína o Civitas Dei - 
Božom meste, a ak áno, čo tým myslia. Nechce sa mi totiž veriť, že by bývalý primátor 
Andrej Ďurkovský mohol napríklad poveriť súkromnú "rozvíjaciu" spoločnosť "Hen 
búra" riadením mesta bez toho, aby o tom nevedeli v strane, ktorej je poslancom. 
Netreba zabúdať, že Ján Figeľ, ktorý si zrejme pomýlil verejné blaho s realitnou 
kanceláriou, sa s Ďurkovským k sebe lepili na volebných bilbordoch vo vrúcnej 
kresťanskej láske. Niektoré balkánske legendy hovoria, že upíri na svoje obete nepoľujú. 
Aj po smrti ostávajú zvrátene ľudskými. Svoju jedinú obeť neusmrtia hneď pri prvej 
hostine, ale pekne si ju zanesú do komôrky v Karpatoch, a tam z nej postupne cuckajú. 
Opatrne, aby neskonala a mala dosť síl na to, aby udržiavala pri živote aj svojho 
nadprirodzeného parazita. Bratislava síce Balkánom nie je, no KDH sa k nej správalo za 
posledných 20 rokov ako k zhypnotizovanej obeti. Na upírov usporadúvala cirkev podľa 
úradných záznamov ešte v 19. storočí poľovačky vo všetkých kútoch habsburskej monarchie. 
KDH svoju obeť – hlavné mesto Slovenska vysávalo bez toho, aby sa muselo niekomu 
spovedať. A za celý ten čas sme nepočuli ani jediné cirkevné varovanie na adresu strany, 
ktorá sa podľa potreby pýši alebo vyhráža svojimi údajnými nadštandardnými vzťahmi 
vo Vatikáne. Strany ekumenickej, ktorá pre "Plenta Group" posvätila predaj mestskej 
vody a z PKO vynášali ducha minulosti vo figelitkách.                                                                         
S balkánskymi legendami má KDH okrem formy spoločnú aj podstatu. Aj po vlastnej 
smrti žije naďalej s požehnaním. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 



KDH: živý mŕtvy chrobák                                       Peter Javůrek | 
26. januára 2011                                                                                               Kresťanskí 
demokrati pokračujú v komédii. Škandály nepopierajú, len sa k nim akosi nehlásia. 
Čakajú, že všetko časom vyhnije? Žiaľ, ako všetci vieme, takéto čakanie na Slovensku 
nebýva márne. Potom by sa však nemali do procesu hnitia sami vkladať, ako to robí Ján Figeľ. 
Už ani pozícia mŕtveho chrobáka nebýva akurát vzorom morálky. No keď je pri hraní 
mŕtveho niekto až taký aktívny ako predseda KDH, je to navyše ešte smiešne.     Keď 
zasadá vedenie politickej strany s jediným bodom programu – zaujať stanovisko ku 
škandálom týkajúcim sa jej predstaviteľa – zvyčajne to má svoj vopred daný účel. Ním je 
dištancovanie sa od nehodného funkcionára a jeho praktík. Inými slovami, pokus o očistu 
strany v očiach verejnosti. Ak však náhodou niekto očakával, že takýto prístup sa bude týkať 
aj KDH, nedočkal sa. Pondelkové zasadnutie ku kauzám exprimátora Bratislavy Andreja 
Ďurkovského bolo všetkým možným, len nie očisťovaním povesti KDH...  
Kvôli úplnosti si povedzme, že „stranícka inkvizícia“ môže v niektorých prípadoch 
postupovať aj opačne: s aférami zaťaženým funkcionárom sa stotožní a podujme sa ho 
verejne obhajovať. Lenže ani toto nie je prípad Figeľa a jeho strany. Pravdupovediac, 
podľa konečného výsledku, s ktorým potom vyšli pred médiá, je vlastne záhadou, čo tam 
tí činovníci KDH za zatvorenými dverami celých šesť hodín riešili.  
Ďurkovský svoj odchod zo strany s kamennou tvárou novinárom interpretoval ako 
prinajhoršom samopotrestanie, keďže si ho vraj vymyslel a navrhol sám. Členovia 
predsedníctva, ktorí ešte pred jeho príchodom na rokovanie plamennými hlasmi žiadali, 
aby ho strana donútila vzdať sa poslaneckého mandátu a všetky jeho argumenty ich 
potom obmäkčili len natoľko, aby ho donútili teda aspoň vystúpiť zo strany, pri jeho 
mučeníckej dezinterpretácii len neveriaco otvárali ústa. A mlčali. Nuž a postoj predsedu 
Figeľa, ktorý formálne súhlasí s Ďurkovského odchodom, ale zároveň dúfa v jeho návrat „čo 
možno najskôr“, už nie je ani dosť veselý na to, aby mohol byť nazývaný aspoň fraškou.  
Kauzy tichej privatizácie bratislavských vodární, búrania PKO či netransparentného 
rozdávania bytov, sú verejnosti dobre známe. Až príliš známe na to, aby mohol ktokoľvek z 
KDH dnes ľudí presviedčať, že čierna je vlastne len tmavší odtieň bielej. Je preto 
neuveriteľné, že sa jeho predseda o to stále pokúša.  
A možno to nie je až také neuveriteľné. Stačí sa len oprostiť od obrazu nebesky cnostnej a 
čisto idealistickej strany, aký o sebe KDH šíri. Stačí iba zaradiť KDH tam, kam patrí: 
medzi ostatné podnikateľské subjekty používajúce ideológiu ako marketingovú stratégiu. 
Čiže medzi ostatné politické strany u nás. Túto charakteristiku nevymetie ani tona 
kadidla na ministerstve dopravy. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Monokracia prokuratúry                                              Štefan Beneč, námestník krajského 
prokurátora v Košiciach  27. januára 2011                                 Z našich médií sa čitateľ 
mohol dozvedieť, že sa pripravujú zmeny legislatívy, ktoré majú údajne oslabiť monokratický 
systém prokuratúry. Pričom prokurátori majú niesť "procesne väčšiu nezávislosť, aby nemohli 
do ich činnosti zasahovať nadriadení prokurátori tým, že im vec odnímu alebo dajú pokyn, 
ako majú rozhodnúť". V úsilí zachovať vecnú rovinu dovolím si uviesť fakty z odbornej 
literatúry, ktoré sa týkajú verejnej žaloby vo viacerých demokratických krajinách.  
Francúzsky verejný žalobca "je povinný rešpektovať pokyny svojho nadriadeného s 
výnimkou prípadu, keď vystupuje pred súdom. Vzťahy medzi generálnym odvolacím a 
prvostupňovým orgánom verejného žalobcu sú založené na hierarchii a pomerne tuhej 
monokracii".  
Obdobná je situácia v Taliansku: "Verejná žaloba je navonok deklarovaná ako 



decentralizovaná sústava, čo však neznamená, že jednotlivé stupne sú absolútne vzájomne 
nezávislé. Každý stupeň má vnútornú hierarchiu založenú na vzťahu medzi vedúcim a jeho 
zástupcami. Tí sú oprávnení odchýliť sa od pokynu vedúceho len v prípade konania pred 
súdom. Vyšší stupeň má právo zrušovacie a právo atrakcie konkrétnej veci do svojej 
pôsobnosti a právo dozoru nad činnosťou nižšieho stupňa."  
V Nemecku "federálny verejný žalobca, ako aj štátni verejní žalobcovia stoja na čele 
hierarchického systému a tento systém sa zakladá na vnútornej monokracii. Právna úprava 
týchto vzťahov je pomerne prísna a neumožňuje, aby verejný žalobca odmietol splnenie 
pokynu svojho nadriadeného s výnimkou pokynu, ktorý je nezákonný".  
Podľa slovenskej právnej úpravy "nadriadený prokurátor je oprávnený vydať podriadenému 
prokurátorovi pokyn, ako má postupovať v konaní a pri plnení úloh, vykonať úkony 
podriadeného prokurátora alebo rozhodnúť, že ich vykoná iný podriadený prokurátor... V 
konaní pred súdom nie je podriadený prokurátor viazaný pokynom nadriadeného prokurátora, 
ak v priebehu konania nastane zmena v dôkaznej situácii. Podriadený prokurátor je povinný 
odmietnuť splnenie pokynu, ak by jeho splnením spáchal trestný čin, priestupok, iný správny 
delikt alebo disciplinárne previnenie... Ak podriadený prokurátor považuje pokyn za rozporný 
s právnym predpisom alebo so svojím právnym názorom, môže písomne požiadať 
nadriadeného prokurátora, aby mu vec odňal. Žiadosť musí odôvodniť. Nadriadený 
prokurátor jeho žiadosti vyhovie a vybavením veci poverí iného prokurátora alebo ju vybaví 
sám“ (§ 6 zákona č.153/2001 Z.z. o prokuratúre).  
Z citácie z odbornej literatúry - z pera významného odborníka, českého profesora trestného 
práva Jaroslava Fenyka (Veřejná žaloba I, Historie, současnost a možný vývoj veřejné žaloby, 
2001) - ako aj z platného slovenského zákona o prokuratúre bez akéhokoľvek komentára si 
každý môže urobiť potrebné závery a hádam poslúži ako inšpirácia.  
Je však zrejmé, že súčasná právna úprava, pokiaľ ide o pokynovateľnosť v rámci hierarchie 
pri rozhodovacej činnosti prokurátora, zodpovedá úpravám v demokratických a právnych 
štátoch. Aj pokiaľ ide o právo atrakcie (napr. Taliansko), má nadriadený prokurátor možnosť 
odňať vec podriadenému prokurátorovi a vybaviť ju sám.  
Celkom na záver treba poznamenať, že v rámci negociačných rokovaní pri vstupe 
Slovenskej republiky do Európskej únie sa neuvádzali žiadne úlohy ohľadom postavenia 
prokuratúry v systéme našich štátnych orgánov. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Fico siahol poisťovniam na zisk protiústavne Aktualizované | Rozhodlo o tom dnes 
plénum Ústavného súdu pod vedením predsedníčky Macejkovej. Zákon o zdravotných 
poisťovniach (a dohľade nad zdravotnou starostlivosťou, ktorý zakazuje zisk ZP a obmedzuje 
ich nakladanie s kladným hospodárskym výsledkom, nie je v súlade s ústavou.  
Rozhodlo o tom dnes plénum Ústavného súdu SR pod vedením jeho predsedníčky Ivetty 
Macejkovej.  
V obsiahlom podaní, ktoré bolo na ÚS doručené 15. októbra 2008, skupina 49 poslancov 
namieta nesúlad niektorých ustanovení zákona o zdravotných poisťovniach a dohľade nad 
zdravotnou starostlivosťou s Ústavou SR a medzinárodnými zmluvami, ktorými je SR 
viazaná.  
Novelu zákona o zdravotných poisťovniach prijal parlament v októbri 2007. Následne ju 
prezident SR 19. novembra podpísal. Podľa právnej normy musia zdravotné poisťovne vrátiť 
prípadný zisk z verejného zdravotného poistenia späť do systému zdravotníctva. Súčasne sa 
výdavky na správnu réžiu poisťovní znížili zo štyroch na 3,5 percenta. Zákon zároveň 
umožňuje zdravotným poisťovniam prevádzať si medzi sebou poistné kmene za úhradu.  
"Tento zákon, ktorý predložil do NR SR pán minister zdravotníctva, má predovšetkým pre 



stranu Smer-SD obrovský programový, strategický význam. Tým, že tento zákon prešiel, sme 
zásadným spôsobom vstúpili do rozhodnutí predchádzajúcej pravicovej vlády, ktorá umožnila 
súkromným poisťovniam, aby si vytvárali zisk z verejných zdrojov, teda z peňazí, ktoré ľudia 
do týchto zdravotných poisťovní vložili. Na základe schváleného zákona platí, že doteraz 
nebudú môcť zdravotné poisťovne tvoriť zisk z verejných zdrojov, teda z tých peňazí, ktoré im 
posielajú ľudia a všetky peniaze, ktoré vyzbierajú ako zdravotné poistenie , musia vrátiť 
naspäť do systému zdravotníctva," uviedol vtedy predseda vlády SR Robert Fico.  
Podľa podania poslancov toto znenie zákona zasahuje neústavným spôsobom do práva 
vlastniť majetok, ako aj priamo do vlastníctva majetku. V podaní je spochybnená aj 
argumentácia verejného záujmu. Podľa poslancov bol pôvodný zámer vlády SR vyvlastniť 
zdravotné poisťovne tak, aby tu ostala jedna verejnoprávna poisťovňa. Ako sa ďalej v podaní 
uvádza, štát zvolil nový protiústavný prostriedok k dosiahnutiu želanej prevahy verejného 
sektora v segmente zdravotného poistenia.  
V odôvodnení nálezu ÚS Macejková uviedla, že súčasné znenie zákona zasahuje do 
očakávaných výsledkov hospodárenia, s čím akcionári ZP nemohli dopredu počítať. Ďalej 
zákon zasahoval do práva podnikať a vytvárať zisk a takisto do princípov právneho štátu, kde 
sa vyžaduje princíp istoty a princíp proporcionality.  
ÚS zaviazal NR SR uviesť zákon do súladu s Ústavou SR. Ak tak neurobí do šiestich 
mesiacov, toto znenie zákona stratí platnosť.   

Chronológia pojednávaní v súvislosti so zákonom o zdravotných poisťovniach na 
Ústavnom súde 
25. októbra 2007  Slovenský parlament schválil na svojej 14. schôdzi 76 hlasmi novelu 
zákona o zdravotných poisťovniach, z ktorej vyplýva, že zdravotné poisťovne budú musieť 
vrátiť prípadný zisk z verejného zdravotného poistenia späť do systému zdravotníctva. Podľa 
pozmeňujúceho návrhu Antona Bobríka (Smer-SD) poisťovne kladný hospodársky výsledok 
budú musieť použiť spôsobom, ktorý neohrozí dostupnosť zdravotnej starostlivosti. 
Zdravotné poisťovne budú môcť slobodne nakladať so ziskom z komerčného zdravotného 
poistenia. 
 
15. októbra 2008 - Ústavnému súdu SR bol doručený návrh skupiny 49 poslancov Národnej 
rady (NR) SR na začatie konania o súlade zákona o zdravotných poisťovniach, dohľade nad 
zdravotnou starostlivosťou a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 
predpisov. 
 
25. februára 2009 – Plénum Ústavného súdu SR na neverejnom zasadnutí pod vedením jeho 
predsedníčky Ivetty Macejkovej prijal na ďalšie konanie návrh skupiny poslancov, ktorí 
namietali nesúlad niektorých ustanovení zákona o zdravotných poisťovniach a dohľade nad 
zdravotnou starostlivosťou s Ústavou SR. 
 
31. marca 2010 – Ústavný súd odročil prerokúvanie podania skupiny poslancov o takzvanom 
zákaze zisku zdravotných poisťovní na neurčito. V krátkom odôvodnení predsedníčka ÚS 
Ivetta Macejková uviedla, že ÚS potrebuje, aby bolo predložené nové stanovisko vlády SR k 
prerokúvanej veci, pretože podobné konanie sa v súčasnosti prerokúva na Európskej komisii. 
Ďalej Macejková uviedla, že ÚS eviduje podobné podanie z Okresného súdu Bratislava I a je 
potrebné preveriť, či sa obe veci nedajú spojiť. 
Nech nás žalujú, my sa nebojíme "Ak sa chcú so štátom ťahať za prsty - nech sa páči, my sa 
od strachu netrasieme." Aj takto hodnotil v minulosti predseda Smeru-SD Robert Fico snahy 
poisťovní o súdne spory kvôli zákazu zisku.                                                                                                                                  
Mikloš Nález Ústavného súdu (ÚS) SR, ku ktorému dnes dospelo plénum ÚS, jasne dokazuje, 



že bývalý premiér Robert Fico (Smer-SD) je nielen zbabelec a slaboch, ale aj mizerný právnik.                                                                                                                          
Aktualizované  Zákon o vyvlastňovaní pozemkov pod diaľnicami, ktorý prijala bývala vláda, 
je protiústavný. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Vraždy bývalého režimu nik nepotrestá                                   Zastrelení, zabití elektrickým 
prúdom, roztrhaní mínami či československými vlčiakmi. Tak zomreli stovky Slovákov, ktorí 
sa počas komunizmu pokúšali utiecť do demokratických krajín. Dodnes za to nebol nikto 
potrestaný. Zodpovednosť však za to podľa trestného oznámenia Ústavu pamäti národa nesie 
aj bývalý tajomník Komunistickej strany Československa Vasil Biľak (93). "Medzi osobami, 
ktoré nesú najvyššiu zodpovednosť za vražedný režim na hranici, sú uvedení aj funkcionári 
KSČ, ktorí v rámci vojensko-politického orgánu usmerňovali činnosť Pohraničnej stráže. 
Medzi týmito osobami sa nachádza aj Vasil Biľak,“ povedal HN riaditeľ sekcie dokumentácie 
Ústavu pamäti národa Ľubomír Morbacher. Biľak totiž dával pokyny, ktorými sa pohraničníci 
riadili.  
Dôkazy ÚPN nestačia  
Trestné oznámenie ÚPN podal ešte v máji 2008 po tom, čo sa im podarilo odhaliť okolnosti 
smrti 42 ľudí. Prípad sa však zrejme nedostane na súd, podobne ako Biľakovo ďalšie stíhanie 
za to, že mal v roku 1968 pozvať do Československa cudzie vojská na záchranu socializmu. 
To údajne plánuje prokuratúra prerušiť, lebo už pomreli všetci svedkovia. Ich staršie 
výpovede i dôkazy ako pozývací list pritom k dispozícii má.  
Vraždy na hraniciach zase podľa našich informácií nechce trestať, lebo vraj nešlo o zločiny 
proti ľudskosti. Ak totiž dnes niekto udá niektorého z komunistických funkcionárov, jeho 
trestné oznámenie môže byť odmietnuté s tým, že čin je premlčaný. Výnimka sa vzťahuje len 
na trestné činy proti ľudskosti.                                                                                                     
Generálna prokuratúra však krajským prokuratúram údajne rozoslala právny výklad, podľa 
ktorého v prípade trestných oznámení ÚPN nešlo o zločiny proti ľudskosti, ako je napríklad 
perzekúcia skupiny ľudí. Naopak, podľa nej to boli individuálne akcie , keď ľudia utekali za 
lepším platom či z mladíckej nerozvážnosti. Podklady ÚPN tiež vraj nestačia na to, aby boli 
prípady posudzované ako iné trestné činy, napríklad vraždy či zneužívania právomocí 
verejného činiteľa. "Ak sa prokuratúra nestotožní s kvalifikáciou týchto skutkov ako zločinov 
proti ľudskosti, budú všetky premlčané,“ konštatoval Morbacher. Prokuratúra sa k prípadu 
zatiaľ oficiálne nevyjadrila.  
História verzus právo  
Podľa knihy Zločiny komunizmu na Slovensku 1948 - 1989 bolo za politické trestné činy 
odsúdených vyše 71-tisíc ľudí celkovo na 83 615 rokov väzenia. Funkcionárov, ktorí o ich 
osude rozhodovali, sa však nedarí posadiť za mreže. Aj tí odsúdení, ako posledný šéf ŠtB 
Alojz Lorenc či prednovembrový šéf Mestského výboru KSČ v Prahe Miroslav Štěpán 
skončili len podmienečnými či krátkymi trestami.                                                                         
Nový systém totiž dal bývalým komunistom možnosť obrany. "To, čo je historický fakt, 
tak to nestačí pre potreby trestného stíhania a vyvodenia trestnej zodpovednosti. To je 
skúsenosť aj zo súdnych siení v Českej republike,“ hovorí bývalý šéf českého Ústavu pre 
štúdium totalitných režimov Pavel Žáček. "Tak či tak to označenie zradca všetkým tým 
ľuďom typu Vasila Biľaka zostáva,“ uzavrel. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Všetky Ficove choroby                                                          Chcete vidieť všetky choroby 
Ficovho vládnutia v jednom? Stačí sa pozrieť na prípad analýzy výhodnosti PPP projektov, 
pre ktoré teraz začala polícia trestné stíhanie. Podozrenie tu je na všetky symptómy: 1. 



Stúpajúca horúčka s následkom zatmenia mysle. V začiatkoch vládnutia Smeru to ešte 
vyzeralo, že Fico sa pokúsi udržať koaličné strany aspoň v nejakých mantineloch. Ku koncu 
už koaliční lídri otvorene hovorili, že dvadsať percent z každého tendra ide do vrecka, a 
dokonca boli ochotní ísť tak ďaleko, že ak im skrátka nevyhovovala nejaká analýza, pomenili 
v nej čísla a bolo. To už je len pol kroka od bezostyšného nemaskovaného kradnutia. Podobnú 
vývrtku bolo vidieť vo vzťahu k menšinám, médiám či k právam občanov. Strach pomyslieť, 
čo by sa dialo, keby v tejto extáze dostali ešte štyri roky. 2. Neduhy hlasu. Vyšetrovanie 
čachrov s PPP analýzou je záslužné, lenže ak aj nevyšumí do stratena, je tu riziko, že sa 
zastaví pri nejakom nižšom úradníkovi. Je pritom jasné, že ak sa podvody diali, musel o nich 
vedieť minister dopravy Vážny. A ak by ten konal v takej zásadnej veci za chrbtom 
premiérovi, asi by teraz nebol tieňovým ministrom. Keďže ním je, musel byť Fico spokojný s 
jeho výkonom. Tu sa už dostávame k úplne inému vyšetrovaniu, ktoré, žiaľ, momentálne stojí 
– vyšetrovaniu nahrávky Ficovi podobného hlasu a zmlúv, v ktorých sa predávali fleky a 
kšefty. 3. Zlyhanie imunity. Je nepredstaviteľné, že by sa za minulej koalície niekto rozhýbal 
k vyšetrovaniu analýzy. Nič sa nedialo vo veci nástenky, emisií, pozemkov, ničoho. Aj keby 
to niekomu napadlo, Kaliňákova polícia, Trnkova prokuratúra a Harabinove súdy by sa už 
postarali, aby bol nález negatívny. Súdiac podľa priebehu tajnej voľby generálneho 
prokurátora ani táto koalícia nie je až taká čistá, ale stále je šanca, že aspoň časti ľudí pri moci 
ide o nejaké ozdravenie. Ak je v niečom zásadný rozdiel medzi minulou a súčasnou koalíciou, 
tak je to práve v tomto – či už ide o stavanie diaľnic, hodnotenie PPP projektov, alebo 
vyšetrovanie prešľapov, je tu nádej, že sa aspoň občas budú brať do úvahy aj také veci, ako sú 
zákon, hospodárnosť, slušnosť a spravodlivosť.                Za Fica tu boli podmienky 
absolútne nezlučiteľné s ich životom.    25. 1. 2011 Lukáš Fila 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Spoločná prehra KDH 

To, že si predsedníctvo KDH vynútilo odchod Andreja Ďurkovského zo strany, je 
správne, ale nedostatočné. Ján Figeľ navyše preberá nedôveryhodnú Ďurkovského 
rétoriku. 

Dohodu, že sa Andrej Ďurkovský vzdá členstva v strane a KDH nebude priamo riešiť jeho 
kauzy, označil predseda Figeľ za „spoločné víťazstvo“. Viac ako na víťazstvo sa však táto 
dohoda podobá na spoločnú prehru. Ďurkovský prehral, lebo aj keď nechcel, odísť musel. 
KDH nevyhralo, lebo aj po jeho odchode naďalej hrá exprimátorovu hru. 

Prichádzajúc na rokovanie predsedníctva Ďurkovský tvrdil, že si verí. Dlhé hodiny sa usiloval, 
aby mu uverili aj jeho kolegovia. Zjavne mu nešlo len o to, aby „neublížil KDH“, lebo v 
takom prípade by rokovanie netrvalo šesť hodín. K návrhu, že sa vzdá členstva v strane, 
dospel bratislavský exprimátor až vtedy, keď zistil, že by mu ho aj tak vzali. 

To, že si orgán KDH vynútil Ďurkovského odchod zo strany, bol správny krok, ale nie 
dostatočný. Predsedníctvo malo exprimátora vyzvať, aby sa vzdal mandátu poslanca. 
Pretože to neurobilo, fakticky sa od Ďurkovského a jeho káuz nedištancovalo.                      
Z vyjadrení predsedu Figeľa vyplýva, že aj po odchode Ďurkovského chce pokračovať v jeho 
predstavení. 

Reči exprimátora o tom, ako ľutuje, že sa mu nepodarilo viac medializovať niektoré 
svoje kroky dopredu, sú od základu falošné. Na sklonku svojho primátorovania sa nielen 



nesnažil čokoľvek sám a vopred medializovať, ale odmietal sprístupniť i to, čo bol 
povinný zverejniť. 

Trápne a nedôveryhodne znejú aj jeho vyhlásenia, že verejnosti dôveryhodne vysvetlí všetky 
svoje kroky, a potom sa do KDH vráti. Bratislavskí aktivisti, jeho nástupca vo funkcii i médiá 
dlhé mesiace Ďurkovského úpenlivo žiadali, aby svoje kroky vysvetlil. Keby dôveryhodné 
vysvetlenie mal, už by ho poskytol. 

Ako môže exprimátor presvedčiť verejnosť, keď jeho osobné vysvetlenie nepovažovalo za 
dôveryhodné ani predsedníctvo jeho vlastnej strany? 

Predseda Figeľ, ktorý hovorí, že exprimátor má teraz priestor na obhajovanie svojich krokov, 
preberá Ďurkovského rétoriku a spolu s ním sa snaží vyvolať dojem, ako keby ešte nebolo 
známe, či sa Ďurkovský nejakých prešľapov vôbec dopustil. 

Okolnosť, že iba jediný člen predsedníctva strany vyzval exprimátora, aby sa vzdal mandátu, 
vypovedá o tom, aký je Daniel Lipšic osamelý, keď chce, aby sa KDH aj voči vlastným 
ľuďom správalo tak, ako hovorí, že sa treba správať, keď ide o ľudí iných strán. 

utorok 25. 1. 2011  Marián Leško 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Válka                   Oskar Krejčí                                                                                                  
Nakladatelství Professional Publishing vydalo tento týden novou knihu politologa Oskara 
Krejčího s prostým názvem Válka. Přinášíme ukázku z této útlé knihy.                                         
Několik dní poté, kdy se Česká republika stala členem NATO, zapojila se do války aliance 
proti Jugoslávii. Od té doby se vojáci Armády ČR zúčastnili a účastní dalších vojenských misí 
– a to i v zemích, s nimiž Česko nikdy nemělo žádné vážné spory či je s nimi dokonce vázalo 
mnohaleté přátelství.  
 
Česko nemá imperiální či koloniální minulost. Může se chlubit i tím, že součástí její politické 
kultury je výrazný antimilitarismus. Tyto přednosti se na počátku 21. století snadno mohou 
změnit v nevýhodu: jelikož Česko nemá dobyvačnou minulost, postrádá i tradici 
intelektuálních sporů o válce. Je tudíž nutné udělat vše pro to, aby diskuse na toto téma byla 
zahájena.                                                                                                                                             
Každá válka je projevem selhání lidského rozumu. Začala proto, že se lidé nedokázali 
dohodnout o hodnotách, které byly předmětem sporu – proto sáhli k fyzickému násilí. Válka 
je organizované zabíjení lidí lidmi, které navíc doprovází mučení, znásilňování, loupení.               
Co vznešeného lze shledat na tom, že se lidé vzájemně zabíjejí a zraňují? Že si ničí rodiny, 
plundrují majetek, devastují materiální i duchovní kulturu, militarizují společnost? Na tom, že 
rozvracejí ekonomiku, pustoší životní prostředí, šíří nemoci? Co dobrého přinesly výboje 
Alexandra Makedonského? Jak se ptal americký psycholog William James: Čím se tento 
velikán lidských dějin liší od masového vraha?                                                                                       
Válka vyžaduje nejlepší i nejhorší vlastnosti člověka. Lidé jako Hanibal, Napoleon či 
Georgij Žukov byli bezesporu geniálními organizátory. Pravděpodobně nikde není 
koncentrováno více lidského umu než v jaderných ponorkách, letadlových lodích či systému 
GPS. Jenže války nepřinášejí pouze příklady sebeobětování pro druhé, přátelství, 
hrdinství. Válka také dává průchod lidské krutosti, lstivosti, proradnosti – dokonce je 
dosažení vítězství zpravidla vyžaduje.                                                                                                     
A konce nevidět… Podle Stockholmského institutu pro výzkum míru (SIPRI) se lidé na 



počátku roku 2010 zabíjeli v 17 velkých ozbrojených konfliktech.Veřejně se diskutuje o 
možnosti vojenského útoku proti Íránu, ve skrytu o možnosti války v důsledku změny 
světového hegemona. Smíří se Spojené státy s tím, že jsou sice stále nejsilnější vojenská 
mocnost, ale ekonomicky zaostávají za Čínou? Vždyť mnoho nechybí k tomu, aby 20. století, 
které bylo nazýváno americkým stoletím, vystřídalo 21. století – jako století čínské…                  
Válka v Afghánistánu a Iráku 

<  
zabití vojáci  

  
zahraniční místní 

zabití civilisté  
běženci  
leden 2010 

Afghánistán     

10/2001  
– 8/2010 

1912 8587 8813 

vnitrostátní:  
297 tisíc  
do zahraničí:  
2,9 miliónů 

Irák 
3/2003  
– 8/2010 

4732 30 tisíc 864 531 

vnitrostátní:  
1,5 miliónů 
do zahraničí:  
1,8 miliónů 

Poznámka: Údaje o zahraničních padlých nezahrnují contractors, zaměstnance soukromých 
vojenských firem najaté Pentagonem. V případě Afghánistánu se jedná o 298 mrtvých a Iráku 
o přibližně 933 zabitých contractors. Hegemonistické války bývají dlouhé a nadmíru krvavé. 
Podle některých propočtů a definic jich za posledních pět set roků proběhlo pět a trvaly 20 až 
30 let. Problémem jsou však i "malé" války. Zahraniční intervence v Afghánistánu a Iráku 
si zatím vyžádala téměř milión mrtvých. Žádné světové války se nezúčastnilo tolik států, 
jako současných bojů v Afghánistánu….                                                                                                                
Omezená válka                                                                                                                                
…Od doby přijetí strategie pružné reakce bylo vybojováno několik omezených válek nového 
typu. O třech z nich se diskutuje nejčetněji: je to válka Spojených států v Indočíně (1965-
1975), sovětská intervence v Afghánistánu (1979-1989) a současné války USA a 
Severoatlantické aliance v Afghánistánu (2001-?) a v Iráku (2002-?).                                          
Válka USA v Indočíně slouží jako modelový příklad omezené války, vedené supervelmocí. 
Není tomu tak pouze proto, že se při jejím vedení osobně angažovali mnozí tvůrci této 
koncepce. Důležité také je, že o této válce je nejvíce dostupných informací. Ty ukazují, že 
eskalace vojenských akcí USA v Indočíně měla tři hlavní stupně: 

• Účast poradců. V červnu 1956, tedy za prezidenta Eisenhowera, byl počet 
vojenských poradců USA ve Vietnamské republice  (Jižním Vietnamu) 740. Hned 
v prvním roce své vlády Kennedy rozhodl o zvýšení tohoto množství na 16 300. Na 
vrcholu války v roce 1968 bylo 9430 vojáků vedeno jako poradci.  

• Přímá vojenská angažovanost USA v občanské válce v Jižním Vietnamu a dalších 
státech Indočíny. Bojové jednotky Spojených států se začaly vyloďovat v březnu 
1965. V dubnu 1969 dosáhl kontingent USA v Jižním Vietnamu svého nejvyššího 
počtu – 543 482 vojáků. V květnu 1966 byly pravidelné jednotky Spojených států 
poprvé nasazeny do bojů v Kambodži. V únoru až březnu 1967 jednotky USA 
vstoupily na území Laosu, což bylo potvrzeno veřejně až v dubnu – podle zpráv 
výboru Kongresu Spojených států se vojáci a civilisté USA podíleli na bojích v Laosu 
dokonce již od roku 1962 (od roku 1966 bombardováním). Po začátku tzv. 



vietnamizace konfliktu se počet vojáků začal snižovat. V březnu 1973 opustily 
Vietnam poslední jednotky Spojených států. O měsíc později bylo dosaženo příměří 
v Laosu, ještě v dubnu však letadla USA Laos bombardovala. V srpnu téhož roku 
zastavily Spojené státy bombardování Kambodže.  

• Akce proti Vietnamské demokratické republice (Severnímu Vietnamu). Leteckou 
válku proti Severnímu Vietnamu zahájily Spojené státy ještě před vyloděním první 
pravidelné jednotky, konkrétně v únoru 1965. V prosinci téhož roku byl bombardován 
první významný průmyslový objekt, tepelná elektrárna u Haiphonghu. V dubnu 
následujícího roku byly do bombardování Severního Vietnamu zapojeny strategické 
bombardéry B-52. V červnu již bylo bombardováno okolí Hanoje. V únoru 1967 
začala letadla USA shazovat miny do řek Severního Vietnamu. O rok později, tedy v 
únoru 1968, byl poprvé podniknut přímý letecký útok na hlavní město Severního 
Vietnamu, Hanoj.  

Válka v Indočíně jako prototyp omezené války byla spojena s využitím velké škály silových 
prostředků, tedy nejen síly na bojišti či bombardování týlu. Například v letech 1961 a 1971 
používala americká armáda chemické zbraně – herbicidy, které měly jak ničit úrodu, tak také 
les-ní porost, v němž se skrývali partyzáni. Podle některých údajů bylo chemickými zbraněmi 
zasaženo 13 % území Jižního Vietnamu; současná vietnamská vláda odhadla, že přibližně 
čtyři milióny lidí byly během těchto akcí letectva Spojených států zasaženy dioxinem. Byly 
budovány tzv. strategické vesnice, kam byli sváženi vesničané, aby nemohli podporovat 
partyzány. V roce 2008 se objevily informace, že ve snaze vynutit si výhodný konec bojů ve 
Vietnamu sáhl tehdejší prezident USA Richard Nixon i po nukleárních zbraních: v říjnu roku 
1969 zamířily na jeho rozkaz strategické bombardéry B-52 s jadernými pumami k hranicím 
Sovětského svazu. Probíhaly i subverzní operace. Příkladem může být akce Fénix, během 
které bylo v letech 1967 až 1972 pod vedením CIA fyzicky zlikvidováno více než 26 tisíc 
kádrů Fronty národního osvobození Jižního Vietnamu. Velmi důležitou roli hrála i 
propaganda.                                                                                                                                              
Ve válce v Indočíně bylo postupně nasazeno 8,7 miliónů vojáků Spojených států. Počet 
zabitých vojáků USA a je-ho spojenců se odhaduje na 315 tisíc; počet padlých 
jihovietnamských partyzánů, severovietnamských vojáků a je-jich spojenců na 1,2 miliónu. 
Tato omezená válka stála život přibližně 4,3 miliónu civilistů, z toho v Jižním Vietnamu 
okolo 1,6 miliónu a v Severním Vietnamu přibližně dva milióny, v Kambodži 700 tisíc až 
milión a v Laosu 50 tisíc lidí. Z přibližně 12 miliónů obyvatel Indočíny se za války stali 
uprchlíci. V letech 1965 až 1973 vydaly Spojené státy na tuto válku přibližně 120 miliard 
dolarů, což je více než 600 miliard v dolarech roku 2007.                                                               
Přes všechno americké nasazení skončila tato omezená válka fiaskem: koncem dubna 1975 
jednotky Fronty národního osvobození Jižního Vietnamu a armády Vietnamské demokratické 
republiky obsadily Saigon. Výsledkem masivního a stupňovaného nasazení tedy byla porážka 
supervelmoci, její "vietnamský syndrom" doma a ztráta prestiže v zahraničí. Válka v Indočíně 
byla financována na dluh a ekonomické náklady na její vedení přispěly k likvidaci volné 
směnitelnosti dolarů za zlato, tedy k rozpadu brettonwoodského systému.                                     
Sovětské války v Afghánistánu se podle dostupných údajů účastnilo na straně afghánské 
vlády méně než tři sta tisíc vojáků. Z nich bylo 80 až 104 tisíc příslušníků Sovětské armády. 
Síly odporu vzrostly z 25 tisíc v roce 1980 na více než 140 tisíc v roce 1988.                            
Vojenské ztráty byly na sovětské straně spočítány na více než 15 tisíc padlých a na téměř 54 
tisíc raněných; ztráty afghánské armády nejsou známé. Ztráty hnutí odporu a civilistů jsou 
odhadovány na 670 tisíc až dva milióny. Ze země odešly více než tři milióny uprchlíků. 
Během války Moskva dotovala kábulskou vládu částkou 800 miliónů do-larů ročně, výdaje 
SSSR na udržování sovětské armády v Afghánistánu činily přibližně tři miliardy dolarů. 



Výsledkem války bylo stažení sovětských vojsk a následný pád kábulské vlády. Samotná 
válka pak výrazně přispěla k vnitřnímu rozkladu Sovětského svazu.                                              
Války USA a NATO v Afghánistánu a Iráku spadají již do období po studené válce a 
souvisejí s úsilím udržet hegemonii Spojených států ve světě. 

• Intervenci v Afghánistánu zahájily Spojené státy spolu s Velkou Británií v atmosféře 
velké mezinárodní solidarity po teroristickém útoku 11. září 2001, ale bez mandátu 
OSN. Ovšem již v srpnu 1998 – po teroristických útocích na velvyslanectví USA v 
Keni a Tanzanii – dopadlo prvních 75 amerických střel s plochou dráhou letu na 
základny organizace Al-Káida v Afghánistánu. Al-Káida podle oficiálních údajů USA 
stála v pozadí i teroristického útoku na New York a Washington. Intervence směřovala 
proti afghánské vládě zformované hnutím Tálibán, která tuto organizaci chránila.  

Bojové operace začalo letectvo plus střely s plochou dráhou letu USA a Velké Británie v říjnu 
2001. Pozemní operace skončila obsazením Kábulu a Kandaháru v listopadu, následně pak v 
prosinci 2001 dobytím jeskynního komplexu Tora Bora, kde se měl ukrývat vůdce organizace 
Al-Káida Usáma bin Ládin. Kromě vlastních sil odporu zevnitř Afghánistánu, zvláště pak 
uzbecké Severní aliance, se pozemních bojů zúčastnilo jen menší množství zahraničních 
vojáků, z USA především speciální jednotky.                                                                                          
V prosinci 2001 Rada bezpečnosti OSN rozhodla o vytvoření Mezinárodní jednotky pro 
podporu bezpečnosti (ISAF) v Afghánistánu. Na začátku roku 2002 vznikl sbor o síle 16,5 
tisíc vojáků ze 17 zemí, v němž rozhodující postavení mělo NATO.                                               
Válka USA a NATO v Afghánistánu se stala nejdelší válkou v dějinách Spojených států a 
prvním válečným konfliktem, který NATO vede za hranicemi Evropy. Pod vedením NATO 
slouží v rámci ISAF více než 120 tisíc vojáků, k nimž je nutné připočíst dalších 48 tisíc 
vojáků přímo podléhajících Pentagonu. Zároveň zde působí 26 až 56 tisíc contractors, 
žoldnéřů-zaměstnanců soukromých firem, najatých Pentagonem. V rámci nejrůznějších dohod 
se války účastní 47 států – nikdy v dějinách nesloužili v jedné zemi pod jed-ním velením 
v jedné válce vojáci z tolika států najednou. Své vojáky vyslaly i některé do této doby 
neutrální státy jako je Rakousko, Finsko a Švédsko. Švédsko dokonce poslalo druhý největší 
kontingent ze států, které nejsou členy NATO. Tento útvar přímo zasáhl do bojových akcí, 
čímž bylo ukončeno téměř dvě století trvající období, během kterého Švédsko neválčilo. 

• Intervence v Iráku začala 20. března 2003, a to bez mandátu Rady bezpečnosti OSN. 
Na invazi se podílely čtyři státy: USA (248 tisíc vojáků), Velká Británie (46 tisíc), 
Austrálie (dva tisíce) a Polsko (194 vojáků). Washington získal pro svoji operaci v 
Iráku různě pojatou podporu 34 států, ovšem mezi kritiky zůstaly nejen Rusko a Čína, 
ale i významní spojenci v NATO a některé arabské státy. Po necelém měsíci a půl 
prezident Bush ml. oznámil konec války.  

Během "oficiální" části války padlo 140 vojáků USA a 33 britských vojáků (zraněno bylo 
celkem 542 intervenčních vojáků). Jenže se rozhořel ozbrojený odpor proti okupaci. Potíže 
s budováním míru si vynutily, aby Spojené státy požádaly o mandát Radu bezpečnosti OSN. 
Budování nových iráckých bezpečnostních složek – směřující k "irákizaci" konfliktu – 
umožnilo snížit v roce 2010 počet okupačních vojáků na přibližně 50 tisíc.                                      
Ve válkách v Afghánistánu a Iráku bylo zatím zabito téměř 920 tisíc lidí. V souhrnu mají obě 
tyto války za následek 1,8 miliónů vnitrostátních běženců a 4,7 miliónů běženců do zahraničí. 
Odhady dosavadních válečných výdajů USA na obě války činí od roku 2001 téměř 1,1 biliónu 
dolarů. Na fiskální rok 2009 bylo v rozpočtu vlády USA na tyto války vyděleno 144 miliard; 
na rok 2011 Bílý dům požaduje 159,3 miliard dolarů, ovšem zahrnuje do této částky i 



vojenské operace v Pákistánu.                                                                                                          
Příčiny neúspěchů                                                                                                                             
Všechny uváděné omezené války buď mocnosti prohrály (USA v Indočíně, SSSR v 
Afghánistánu), nebo jsou na pokraji prohry (USA a NATO v Afghánistánu a Iráku). Příčinou 
však není novodobá koncepce omezené války, ale její mylné chápání a konkrétní vedení. Zdá 
se, že ve všech těchto případech lze zachytit několik základních chyb.                                    
Především omezená válka mocností často čelí totální válce protivníků. Už v 30. letech 
minulého století rozpracoval MaoCe-tung teorii vleklé války, která nepočítala s ničím jiným 
než s vítězstvím a směřovala k vyčerpání protivníka. Sociální ideál či náboženský 
fundamentalismus a nacionalismus pomáhají mobilizaci vnitřních sil k boji proti interventům. 
To se stalo osudným mocnostem, které s dílčími cíli spojily dílčí prostředky a jejichž veřejné 
mínění – ale také mínění světové veřejnosti – se s rostoucími materiálními i morálními 
náklady obrátilo proti válce.                                                                                                                
Síly odboje měly základny či alespoň týlové zabezpečení v sousedních zemích. Tak tomu 
bylo v případě války ve Vietnamu, hraničícího s Čínou, nebo v případě afghánských válek, 
hraničících s Pákistánem. Čínu si Spojené stá-ty nedovolily bombardovat ani v době korejské 
války. Základny odboje na pákistánském území bombardovala v době sovětské války letadla 
afghánské vlády. Dnes letadla USA – s následnými ztrátami civilního obyvatelstva  
a velkou morální újmou útočníků.                                                                                                    
Všechny zmíněné války byly sice lokální, ale s velkou mezinárodní vojenskou 
zaangažovaností. Vietnamská válka i sovětská válka v Afghánistánu názorně ukázaly, že síly 
odporu mají mocné spojence, kteří omezenou válku vedou v zastoupení, a vyhovuje jim 
vyčerpání konkurenční mocnosti. Sovětský svaz a Čína nejen materiálně, ale i přímo 
vojenským personálem podporovaly Vietnamskou demokratickou republiku a tak i Frontu 
národního osvobození Jižního Vietnamu. Obdobně USA a jejich západní spojenci, ale i Čína, 
Írán, Pákistán a řada dalších zemí podporovaly afgánské bojovníky proti marxistické vládě v 
Kábulu a sovětským jednotkám v této zemi. Na tuto pomoc vydaly Spojené státy celkem 2,1 
miliardy dolarů, přičemž neváhaly posílat ani tehdy nejmodernější přenosné rakety Stinger 
pro sestřelování letadel a vrtulníků. Lze odhadnout, že afghánští bojovníci získali od všech 
svých spojenců v souhrnu částku, srovnatelnou se sovětskými výdaji.                                                     
I když v současné válce v Afghánistánu není zahraniční pomoc tak zřejmá, snaha okupačních 
sil sociálně stabilizovat zemi v podmínkách nedostatku finančních prostředků pro 
budování infrastruktury mírua velké korupce, vede k toleranci produkce vývozu drog: 
Afghánistán se stal během okupace armádami USA, NATO a jejich spojenců největším 
vývozcem opia na světě. A ten, kdo umí vyvážet opium, umí dovážet zbraně.                                     
I když mají supervelmoci neomezené technické nástroje ničení, materiální i lidské 
prostředky k vedení konvenčních válek mají omezené. Například válka v Indočíně si 
vyžádala takové vojenské nasazení, žeznemožňovala naplnění představy, že ozbrojené síly 
USA mají být schopny vést současně několik omezených válek na různých místech. Jak 
upozorňuje Robert Haffa, dobrodružství v Indočíně začalo jako "poloviční válka", ale 
postupně "absorbovalo takový ekvivalent sil, který co do počtu byl plánován pro velké 
střetnutí v Evropě". (HAFFA, Robert P., Jr.: The Half War. Planning U. S. Rapid 
Development Forces to Meet a Limited Contingency, 1960-1983. Boulder, London: Westview 
Press, 1984, s. 35.) Ztráty letadel B-52 byly tak velké, že muselo být zastaveno jejich 
nasazování, aby nebyl ohrožen jeden z pilířů strategické triády. Největším problémem bývá 
rostoucí potřeba vojáků, přičemž jejich stálé navyšování znamená i růst ztrát – podle 
některých odhadů by vítězství v Afghánistánu vyžadovalo ne nynějších necelých 150 tisíc, ale 
více než 600 tisíc vojáků.                                                                                                                           
I méně kvalitní pěchotní zbraně spojené s výhodnou partyzánskou taktikou nutí mocnosti 
využívat technické převahy, zvláště pak ve vzduchu. Využití technické převahy umožnilo sice 



obsadit hlavní města Afghánistánu a Iráku, ale nezabránilo vytvoření bojeschopných útvarů 
venkovské a městské gerily.                                                                                                           
Snaha využít technickou převahu a snížit vlastní ztráty vede ke zvyšování brutality 
v boji či při výsleších zajatců a k boji na dálku, což má za následek dramatický růst 
ztrát civilního obyvatelstva. Přestože dnes vojenská velitelství NATO a západní sdělovací 
prostředky tyto skutečnosti zakrývají více než v době války v Indočíně, v místech s omezenou 
kontrolou informačního prostoru – tedy mimo severní Ameriku a západní či střední Evropu – 
se informace šíří, navíc doplněné fámami. Tomu nelze zabránit ani takovými akcemi, jako 
bylo bombardování jugoslávské televize. Veškeré propagandistické snahy pak ničí takové 
doprovodné události války, jako například masakr ve vesnici My Lai, během něhož bylo 
v březnu 1968 americkými vojáky zavražděno v jediné  jihovietnamské vesnici více než dvě 
stě bezbranných dětí, žen a mužů, či skandály ve věznici AbuGraib a zřízení vězení na 
základně Guantanámo při současných válkách v Afghánistánu a Iráku.                                            
Ve všech zmiňovaných omezených válkách se vítězství v dílčích bitvách spojilo s politickou 
porážkou. A tak se pro prohrávající mocnosti stalo nakonec nejobtížnějším úkolem, jak 
alespoň trochu se ctí z konfliktu odejít. Přitom již NiccolòMachiavelli v Rozpravách o 
prvních deseti knihách Tita Livia varoval, že "ze všech možných situací je pro panovníka i pro 
republiku nejhorší taková, kdy za válečného konfliktu není pro stát únosné dál ve válce 
pokračovat ani přijmout mír… Do podobné situace se však státy dostávají jen a jen vlastní 
vinou, diplomatickou neobratností nebo přeceňováním svých sil." A na jiném místě pak 
dodal: "Každý může začít válku, kdy se mu zachce, ale její skončení už nikdy není otázkou 
vůle jen jedné strany." (MACHIAVELLI, Niccolò: Úvahy o vládnutí a o vojenství. Praha: 
Naše vojsko, 1986, s.  287, 288 a 274.)                                                                                               
Lze samozřejmě uvést příklady, kdy mocnosti v omezené válce zvítězily. Například 
intervence USA na Grenadě (1983) nejenže načas zastavila šíření socialismu v Karibské 
oblasti, ale napomohla i překonání vietnamského syndromu. Obdobně v gruzínsko-ruské 
válce (2008) ztratily během několika dní jednotky gruzínské armády iniciativu, kterou měly 
při zahájení útoku na hlavní město Jižní Osetie, a válka skončila vítězstvím Ruska.                   
Je však zřejmé, že nová teorie omezené války není všelék, neznamená automatické vítězství 
silnějšího. Dostatečně odhodlaný protivník dokáže nalézt hranici, za níž je pro mocnost 
neúnosné navyšovat vlastní materiální náklady a lidské ztráty. Kdy cíl ve válce se dostane 
do rozporu s měnícím se účelem války. Řečeno jinak, i při vojenské převaze pak dochází 
k porážkám v politickém konfliktu. Přes veškerou "racionalizaci", kterou idea omezené 
války vnesla do válčení a zahraniční politiky po vzniku strategických zbraní, stále platí 
Clausewitzova slova, že "válka je oblast nejistoty; tři čtvrtiny toho, na čem se zakládá činnost 
ve válce, leží v mlze větší nebo menší nejistoty". (CLAUSEWITZ, Carl von: O válce. Praha: 
Academia, 2008, s. 51.) 

 +++++++++++++++++++++++++++++++ 

Neoliberalizmus 

funguje to takto : najprv rabovači idú pre „teoretický“ výklad svojho rabovania a kradnutia k 
„renomovaním ekonómom“, títo im spravia po vzore Keynesa totálne Talmudický a 

Kabalistický výklad ekonomických opatrení, ktoré potrebujú zaviesť na orabovanie štátu. 
Potom prídu do slobodnej demokratickej krajiny, ak nemôžu priamo za úplatok kúpiť 

poslancov v parlamente,- tak bohato vyfinancujú politické strany a dosadia do parlamentu a 
vlády svojich Dzuridov, Mečiarov, Ficov, Bugárov, Slotov, Kadehákov atď.a začne rabovanie 

celého Národa.                                                                                                                              
Neo-liberalizmus-časť tretia : John Maynard Keynes - zakladateľ„Modus 

Operandi“ neo-liberalizmu.  



Január 1933 – Nemecko: konšternácia !                                                                        
Konšternácia je z latinského : consternātiō, čo znamená zdesenie, zmätok, alarm, teror, strach, 

panika, hrôza.                                                                                                                               
Keynes, ako aj jeho všetci baróni,grófi,princovia a Rothschildovci v celej úžerníckej 

internacionále, od konca vojny veľmi pozorne pozorovali dianie v Nemecku. V súkromí sa 
debatovalo len o Gottfriedovy Federovi, jeho doktríne proti “otroctvu úrokov“ a jeho 

Národných socialistoch, ktorých skrátene volali : Nacisti ( z nemeckej skratky Nazi ). A teraz, 
keď v Januári 1933 Nacisti sa dostali k moci, všetkých zachvátila absolútna konšternácia.        

Vy, ktorý ste neznalí veci, sa môžete opýtať: a keď sa v roku 1922 v Taliansku  dostali k moci 
fašisti, neboli títo istí ľudia vtedy zachvátení takou istou konšternáciou? Odpoveď je : 

absolútne nie! Taliansky fašisti nemali Federovu doktrínu proti „otroctvu úrokov“ ako Nacisti.                                                  
Fašizmus.                                                                                                                                                             

Do dnešného dňa si ľudia pletú Nacizmus s Fašizmom a to preto, lebo Národný Socializmus 
po zavraždení Ernesta Roehma v roku 1934 bol ekonomicky zfašizovaný.                       

Ekonomický Fašizmus je primitívna chrematistika, ktorá uznáva zarábanie peňazí bez práce, 
ako niečo normálne . Nacizmus, opačne, považuje zarábanie peňazí bez práce, ako niečo 

nenormálne, ako niečo, čo je absolútne proti prírode. Ale, najväčší rozdiel medzi Fašizmom a 
Nacizmom je rasizmus. Rasizmus Národného Socializmu je viac ako náboženstvo : je to vôla 
stvoriť ľudstvo znovu, dotiahnuť evolúciu človeka do absolútnej perfektnosti v súlade s Ideou 

(Formou-Vzorom), ktorý generoval sám Demiurgos - Stvoriteľ Vesmíru.                          
Taliansky Fašizmus, nie len že nebol rasistický, dokonca povoľoval „talianizáciu“ v 

kolóniách, ak ste prisahali vernosť „íl Duce mu“. Tak isto, židia mali povolené členstvo vo 
Fašistickej strane, a v Líbyi, arabi, boli tiež členovia Fašistickej strany prostredníctvom 

Moslimského Zväzu Liktorov. Vo východnej Afrike, černosi, mali povolené slúžiť s Talianmi 
v MVSN Koloniálnej Milícii.                                                                                                        

Preto, keď Mussolini sa dostal k moci, Keynes a Rotschildovci boli nadšení, lebo videli, že 
vlastne Mussolini dal do praxe ich vlastné „primitívne chytráčenie“, o ktorom v Anglicku 

Rothschildovci, po skončení prvej svetovej vojny, len snívali. Keyenes a všetci 
Rothschildovci boli zachvátení obdivom, uznaním a závisťou  (pozri späť na: Neo-

liberalizmus-časť druhá: Čas tlačenia „ničím“ nekrytých peňazí. - odstavec s názvom- 
Primitívne chytráčenie), keď v súlade s týmto „primitívnym chytráčením“ Mussolíniho vláda 
začala míňať peniaze a tak dávať do EXISTENCIE (do obehu) peniaze na platenie úrokov, 

dividiend a ostatných ničotností - ktoré ináč, nikto, nikdy do obehu nedá a preto nikdy 
NEEXISTUJÚ!                                                                                                                              

Všetci Rotschildovci hovorili a vyzývali Keynesa : ...no vidíš, mal by si vymyslieť, ako tento 
Fašistický ekonomický systém zaviesť do našej parlamentnej demokracie, a sme zachránení ! 

Fašistický idioti.                                                                                                                                   
Po nástupe Mussoliniho, v roku 1922, Talianska centrálna banka začala z pumpovaním peňazí 
do ekonomiky a tak nikto už neskrachoval pre deficit peňazí v ekonomike. Potom Taliansky 

chrematistici začali tiež investovať svoj “kapitál”, lebo videli, že na platenie úrokov, dividend 
a ostatných ničotností je dostatok peňazí v ekonomike. Takto začal „boom“ (rozkvet) v 

Talianskej ekonomike.                                                                                                                     
Ale títo Fašistický idioti , nechápali, alebo ignorovali, že keď v ekonomike povolia, aby si 

niekto odsával zisky, vo forme úrokov, dividiend ,alebo iných ničotností, že v ekonomike sa 
zákonite vytvorí inflácia. Aj keď mali zavedenú progresívnu daň a aj cenové a mzdové 

kontroly, tým inflácii nezabránili, lebo v tých cenách mali zamontovaný zisk, dividendy, 
úroky a ostatné ničotnosti, tak potom s takými cenovými kontrolami si len garantovali infláciu.                                                                                                                                        

Tragédia Talianskych, ale vlastne, všetkých Fašistov je v tom, že nechápu, alebo ignorujú 
skutočnosť, že úroky vznikajú, keď musíme vrátiť viac, než sme si požičali. Dividendy a 

zisky vznikajú, keď musíme zaplatiť za výrobok viac, než stojí. Podstata úroku, dividendu a 



zisku je rovnaká: niekomu musíme platiť peniaze za NIČ! - čiže niekto nadobúda peniaze za 
NIČ ! A keď dovolíme nadobúdanie peňazí za NIČ, tak dovolíme znehodnocovať peniaze – 

teda INFLÁCIU!                                                                                                                             
Prečo cenové a mzdové kontroly nezabránia inflácii.                                                                     

Keď potom sa rozhodneme zaviesť cenové a mzdové kontroly a myslíme si, že tým 
zabránime INFLÁCII, sme na OMYLE ! Tieto kontroly nemôžu zabrániť inflácii, ak v tých 

cenách ponecháme zamontované platby za úroky, dividendy a ďalšie „vysávace“, cez ktoré je 
možné získavať peniaze za NIČ.                                                                                               

Zavedením cenových kontrol sa dosiahne to, že ceny nebude možné zvýšiť, ale vysávanie 
peňazí za NIČ, do vačkov chrematistikov ďalej pokračuje, aj keď sa nezvyšuje. Oni potom 

tieto neustále prichádzajúce peniaze získané za NIČ naďalej míňajú kupovaním ozajstných a 
hodnotných vecí, a tak neustále do ekonomiky pribúdajú peniaze, ale nepribúdajú žiadne 
ozajstné a hodnotné veci ! Tak zákonite inflácia ( znehodnocovanie peňazí ) pokračuje, 
napriek tomu, že ceny je zakázané zdvíhať a ostávajú stabilné a robotníkom platy sa tiež 

nedvíhajú, pretože na ne sú tiež uvalené mzdové kontroly.                                                                 
Títo fašistický idioti nechápali, že počas 6000 rokov, keď peniaze boli zlato a striebro a niekto 
toto zlato a striebro získal za NIČ;  že toto zlato a striebro stále malo hodnotu zlata a striebra! 

- aj keď bolo získané za NIČ, teda nestratilo hodnotu, ale papierové peniaze, ak sa 
systematicky a vytrvale niekým získavajú za NIČ, a potom sa za ne kupujú ozajstné a 

hodnotné veci, ktoré niekto iný vyprodukoval svojou prácou, tieto peniaze nadobudnuté za 
NIČ, sa zákonite znehodnotia – spôsobia infláciu.                                                                                      

Takže v Taliansku sa dialo presne to, o čom Keyens a Rotschildovci v Anglicku len snívali : z 
jednej strany Mussolini pumpoval peniaze do ekonomiky a z druhej strany si chrematistici 

tieto peniaze vysávali do svojich vačkov za NIČ. No a takto to išlo až do roku 1926 – zákonite 
potom vznikla inflácia ako hrom, tak fašisti jednoducho prestali pumpovať peniaze do 

ekonomiky. No a keď to chrematistici uvideli, tak aj oni prestali investovať svoje vlastné 
peniaze a celá ekonomika išla dole vodou. Nastal typický „bust“,( rozbitie) ekonomiky. Všetci 

rad radom začali krachovať. Medzi rokmi 1928 a 1932 produkcia klesla o 25% a do konca 
roku 1934 jedna tretina produkčných kapacít bola nevyužitá a k tomu pribudlo jeden milión 

nezamestnaných.                                                                                                                                  
Toto si Keynes veľmi dobre všimol a zapamätal. On si jasne uvedomil, že pre ekonomiku 

jediné funkčné a správne riešenie aby nikdy už nedochádzalo k „boom“ and „bust“ -om, je to, 
čo navrhuje Gottfried Feder, teda bezúročná ekonomika, kde sa peniaze môžu získavať iba zo 
zárobku a nie z „investícií“. Keyensovi ale nešlo o ekonomiku, ale o zachovanie fungovania 

chremastistiky.                                                                                                                                
Doktrína proti “otroctvu úrokov“ Gottfrieda Federa bola iné café, než chrematistické 

chytráčenie Mussoliniho Fašistov!                                                                                                  
Keynes a všetci Rotschildovci vedeli, že výsledok Nacistických ekonomických opatrení, ktoré 

Gottfried Feder sformuloval v programe NSDAP, bude bezúročná ekonomika; teda príde k 
úplnému oddeleniu ekonomiky od chrematistiky - bod 18. programu NSDAP : trest smrti 

úžerníkom,- bod 11. Programu NSDAP: zákaz príjmu bez zárobku ( to znamená 100% 
zdaňovanie úrokov, dividiend a príjmov z prenájmov pôdy atď.).                                                         

A toto jasne bolo úplne iné café, než Mussoliniho Fašizmus. Toto bolo úplne niečo iné, než 
Marxistický boľševizmus. Nacisti nešli znárodňovať hlava nehlava, vo Federovom programe 

bolo znárodňovanie, ale len „trustov“.                                                                                                  
Čo sú „trust“(y) ? Anglické „trust“ je slovenské : „veriť“ . K vytváraniu trustov dochádza, 

keď podniky začnú strácať efektívnosť pre konkurenciu s inými podnikmi. Normálne 
konkurenciou sa zvyšuje efektívnosť, ale ako dnes, napríklad v leteckých spoločnostiach, 
práve konkurenciou sa stávajú neefektívne, tak dochádza k zlučovaniu týchto leteckých 

spoločností. Zlúčením sa síce konkurencia zlikviduje, ale efektívnosť sa zvýši. K takémuto 



zlučovaniu môže dochádzať v priemysle, obchode , a všeobecne vo výrobe a produkcii.  
Takto zlúčené podniky už prestanú byť jednotlivo riadené, ale dobrovoľne odovzdajú riadenie 

centrálnej dozornej rade – teda „veria“ - majú „trust“– v túto dozornú radu, a potom sú 
riadené touto centrálnou dozornou radou a ona potom robí všetky rozhodnutia tak, aby sa 
minimalizovali náklady na výrobu, kontrolujú ceny, odstraňujú konkurenciu atď. Proste 

vytvorí sa monopol. A práve takéto trust(y) Feder vo svojom programe NSDAP v - bode : 13. 
požaduje znárodniť. Rozbitie týchto trustov by spôsobilo zníženie efektívnosti, tak preto 
radšej navrhol ich zachovanie, ale zoštátnenie. Keď má byť monopol, tak potom štátny 
monopol. On považoval plošné znárodňovanie za Marxisticko-boľševické šialenstvo!                     

Ešte väčšia konšternácia! 
Ale väčšia ako Keynesa, väčšia ako aj jeho všetkých Anglických barónov, grófov, lordov, 

princov a Rothschildov v Anglicku, ešte väčšia konšternácia zachvátila všetkých Nemeckých 
barónov, grófov, princov, kniežatá, statkárov, bankárov a burzových špekulantov. Gottfried 

Feder a jeho nacisti znamenajú koniec ich žitia v excese, luxuse, prepychu a koniec 
ovešiavania sa diamantmi. Hrôza, teraz budú musieť všetci pracovať ako zostatok Nemeckého 
národa, ak chcú jesť a žiť a nie doma sedieť, zabávať sa a poberať úroky, dividendy, renty a 

rôzne iné zárobky bez práce.                                                                                                                       
Ak ich nemôžeš poraziť,tak sa k ním pridaj!                                                                                        

Nebudem tu uvádzať celú históriu NSDAP, tak to zhrniem do podstaty, keď si Adolf Hitler 
uvedomil, že to, čo sa podsúva ako „parlamentná demokracia”, je len fingovaná demokracia v 

ktorej politický vplyv sa jednoducho kupuje za peniaze absolútne bezcharakternými 
beštiálnymi kreatúrami s plnými pytľami peňazí a ktorých jednoducho nie je možné poraziť 
demokraticky, teda šírením lepšej a rozumnejšej myšlienky riešenia vecí verejných, pretože 

bez peňazí nie je možné, aby akákoľvek rozumnejšia myšlienka, alebo akékoľvek lepšie 
riešenie bolo počuté všetkými občanmi! - Vtedy internet ešte neexistoval!                                   

Vtedy - Adolf Hitler sa rozhodol : keď tie kreatúry s pytlami peňazí nemôžem poraziť -tak sa 
k ním pridám! A v tom momente oceliarsky magnát Fritz Thyssen a jeho celá svorka “von”-

ov si kúpila Hitlera, a zostatok je história.                                                                                           
Nemecký „von“- ovia, po roku 1919 alebo, zrušenie systému kást v Indii.                                    

Čo je to „von” (číta sa fon) ? V nemčine je to predložka ktorá znamená v slovenčine - „zo”, 
„z”, alebo „od”. Ako napríklad, Vlado z Elektry, Jano zo Žiliny, alebo Mikino od Ciganuf.    
S použitím Nemeckej predložky „von“ by to bolo : Vlado von Elektra, Jano von Žilina a 

Mikino von Ciganuf.                                                                                                                                    
Ale v čase Nemeckej a Rakúskej monarchie táto predložka „von”, keď sa použila ako súčasť 

mena znamenala, že nositeľ mena je šľachtického pôvodu. Po zrušení týchto monarchií, v 
roku 1919 v Rakúsku, zakázali používať túto predložku ako súčasť mena, ale v Nemecku nie, 

tam prišlo len k zrušeniu všetkých šľachtických výsad a privilégií, ale nie k zhabaniu 
šľachtických majetkov ,alebo k zákazu používania predložky “von” ako súčasť mena.              

Ale aby som sa tu teraz nezačal rozpisovať o celej histórii Nemecka po roku 1919, zhrniem to 
do jednej pointy: - zrušenie monarchie v Nemecku a zavedenie parlamentnej demokracie 

malo presne takú účinnosť na celú Nemeckú spoločnosť ako Ghándího zrušenie systému kást 
v Indii, na Indickú spoločnosť - teda absolútne žiadnu, - nič - nulovú.                                        

Čas užitočných idiotov.                                                                                                                 
Zrušením monarchie v Nemecku neprišlo k žiadnej ozajstnej - ekonomickej - spoločenskej 

zmene. Statkári, továrnici, fabrikanti, magnáti, bankári - ktorí boli šľachtici za monarchie - po 
roku 1919 stále boli statkári, továrnici, fabrikanti, magnáti a bankári, - a ešte k tomu stále 

používali predložku “von” vo svojich menách.                                                               
Cisár Wilhelm II. v exile, - neprestal byt cisár Wilhelm II. v exile! Jeho syn princ August-

Wilhelm, ktorý vstúpil do NSDAP, stále bol princ, hoci bol oslovovaný Hitlerom roztomilou 
prezývkou „Auwi”, keď mu Hitler sľuboval znovu nastolenie monarchie v Nemecku a potom, 



pred Strasserovcami ho označil za “užitočného idiota”.                                                                
Jeho plné meno znelo: Pruský Princ August Wilhehelm Heinrich Gunther von Hohenzollern. 

Teda tento “Auwi” bol jeden typický „von”-,čiže : von Hohenzollern! Ako aj von 
Stauffenberg.                                                                                                                                     

Auwi nebol žiadny idiot, vedel, že celé NSDAP ho považovalo za užitočného idiota, lenže, aj 
on sám považoval celé NSDAP za užitočných idiotov spolu dokopy aj so samotným der 

Fuehrerom Adolfom Hitlerom na čele.                                                                                          
Fritz Thyssen a jeho „von” -ovia, tiež neboli žiadny idioti, ktorí budú sypať na Hitlera peniaze 

len tak, pre nič za nič. Pákou financií donútili, aby sa Hitler principiálne oddelil od ľavého 
bloku NSDAP  a zreteľne zaujal pozíciu „von” -ov.                                                                      

Aby si Hitler udržal prílev peňazí, tak musel uznať „právo” princov ,barónov , grófov, kniežat 
a rôznych „von”-ov na zarábanie peňazí bez práce, na exces, na luxus, na prepych a 

ovešiavanie sa diamantmi. A to tak, že nacisti, hoci ešte nie vo vláde, už boli ale v parlamente 
a tam im Hitler prikázal, aby hlasovali proti rôznym návrhom komunistov a socialistov na 

umravnenie „von”-ov, ako napríklad konfiškáciu šľachtických majetkov atď. 
A tým jasne demonštrovali celému Nemecku, že Nacisti sú na strane zarábania peňazí bez 

práce, sú na strane Fritza Thyssena a celej jeho svorky „von”-ov.                                                    
Čas nositeľov „pánskej rasy”                                                                                                                

Toto potom Hitler odôvodňoval tak, akože -„von”-ovia sú nositeľmi „pánskej rasy”, - a potom 
z toho logicky vyplýva, že ako „pánska rasa” majú „právo” na zarábanie peňazí bez práce, na 

exces, luxus, prepych a ovešiavanie sa diamantmi, - hoci v súkromí týmito „von”-mi 
opovrhoval, robil si s nich posmešky; sám seba opravujúc hovoril: musím priznať, teda, v tej 

zdegenerovanej bande „von”-ov, moc pánskej rasy nie je !                                                          
Celá pobúrená NSDAP vedela, že Hitler predal NSDAP za pyteľ peňazí, ale nakoniec sa 

všetci uspokojili s Hitlerovým sľubom, že keď sa NSDAP dostane k moci, tak potom príde 
vyúčtovanie s tými zdegenerovanými „von”-mi a ostatnými praktikantmi excesu, luxusu, 

prepychu, ovešiavania sa diamantmi – a zarábania peňazí bez práce !                                       
Prišiel rok 1933 a NSDAP sa dostala k moci v Nemecku, prezident von Hindenburg -                 

(teda ďalší “von”) - vymenoval Adolfa Hitlera za kancelára.                                                                  
Čas vyúčtovania.                                                                                                                                

Lenže s tým vyúčtovaním  to nebolo vôbec jednoduché. Totiž celý dôstojnícky zbor 
Reichswehru bol lojálny prezidentovi von Hindenburgovi, minister obrany bol von Blomberg. 

Celý dôstojnícky zbor Reichswehru bol vlastne zostavený z „von”-ov! Reichswehr síce bol 
obmedzený na 100 000 mužov a mal zakázané tanky, ťažké delá a lietadlá, ale ľahké 

delostrelectvo mal povolené, ako aj obrnené vozy, mínomety a podobné zbrane, ktoré by boli 
účinné v civilnej vojne proti aj niekoľkostotisícovej, ale ľahko ozbrojenej Roehmovej 

polovojenskej S.A., a nezabudnime, že „von”-ovia mali tiež niekoľkostotisícové polovojenské 
organizácie, ako napríklad Stahlhelm, ktorej lojalita bola na strane prezidenta von 

Hindenburga.                                                                                                                      
Gottfriedovi Federovi bolo jasné, že k zavedeniu bezúročnej ekonomiky a k nevyhnutnému 

umravneniu celej svorky „von“-ov na čele s thyssenovcami, môže prísť len vtedy, ak 
Roehmova S.A. jednoducho nahradí Reichswehr. Len potom bude možné poprenie „von“-om 
ich choromyseľného, nemorálneho a neetického nároku na finančné príjmy bez práce, exces, 

luxus, prepych a ovešiavanie sa s diamantmi!                                                                        
Roehmov plán bol, že von Blomberga vyhodí z postu ministra obrany, on sám sa stane 
ministrom obrany a z celého dôstojníckeho zboru „von“-ov potom urobí jednoducho 

dôstojníkov na výcvik jeho nového Wehrmachtu.                                                                     
Čas Pontského Piláta.                                                                                                                    

„Von“-ovia, teraz už na čele s von Hindenburgom a von Blombergom mali presne opačný 
plán, oni chceli, aby sa z S.A.- stali regrúti nového Wehrmachtu – a držali hubu. 



Naviac,  „von“-ovia mali ešte trójskeho koňa v Hitlerovej SS, ktorej lojalita bola u „von“-ov, 
keďže,  na rozdiel od S.A., v ktorej boli prevažne nezamestnaní robotníci, v SS  bolo veľa 

„von“-ov     a vládla tam atmosféra pohŕdania s S.A. 
Prišiel Január 1934 a Roehm predložil von Blombergovi memorandum s požiadavkou, že  S.A. 

nahradí pozemné vojsko Reichswehru a z Reichswehru sa stane výcvikový doplnok S.A. 
Vzápätí Hitler dostal ultimátum od Pruského statkára, ktorý sám vlastnil rozsiahle majetky, 

mal finančné príjmy bez práce a bol až dvojnásobný „von“ : prezident von Hindenburg.          
Von Hindenburg bol dvojnásobný „von“, pretože mal vo svojom mene predložku von až dva 
krát, jeho celé meno bolo: Paul Ludwig Hans Anton von Beneckendorff und von Hindenburg. 

Ultimátum bolo jednoduché- ak Hitler nezlikviduje Roehma, von Hindenburg (teda on sám 
dvojnásobný „von) vyhlási stanné právo (martial law) a Reichswehr zlikviduje Roehma sama. 

Hitler vedel, že neprijatie tohto ultimáta znamená katastrofická civilná vojna.                         
Potom veci mali rýchli spád, Gottfried Feder dostáva návštevu troch vysokých funkcionárov 
NSDAP v doprovode piatich po zuby ozbrojených členov SS, je posadený za stôl, pripravené 

prehlásenie lojality voči Hitlerovi je pred neho položené, pero mu je vtisnuté do ruky – 
a Feder, po prečítaní, ho okamžite podpíše.                                                                                

Pýcha a radosť Angely Merkelovej, Nemecka a Brusselu                                                               
Hitler sa dostal do pozície Pontského Piláta v Jeruzaleme pred 2000 rokmi! Na jednej strane 

krvilačná, beštiálna svorka chrematistických meničov peňazí : „von”-ov - (medzi nimi aj 
jeden – menom Claus Schenk Graf von Stauffenberg – neskoršie vyznamenaný hrdina 

nacistického Wehrmachtu a dnes pýcha a radosť Angely Merkelovej, Nemecka a Bruselu ) - 
kričia ukrižuj ho!, -ukrižuj ho! - jeho krv na nás a na naše deti!, - jeho krv na nás a na naše 
deti! A na druhej strane Ernst Roehm, ktorý chcel, ako Ježis Kristus, vyčistiť Boží chrám 

Nemeckého Národa od chrematistiky a poprevracať stoly „von“-om, plné ničotností, 
zárobkov bez práce, excesu, luxusu, prepychu a diamantov a jednoducho ich donútiť aby sa 

živili čestnou, produktívnou prácou, ako zostatok Nemeckého národa.                                   
História sa opakuje : „Pontský Pilát“ vydáva Ernesta Roehma ako Ježiša Krista svojej SS!  

Jún 30.1934 – noc dlhých nožov : Roehm, Gregor Strasser a iní sú zavraždení Hitlerovou SS ! 
Potom v prejave Nemeckému Národu, si Hitler verejne „umyje” ruky, presne, ako Pontský  

Pilát.                                                                                                                             
Fašista Von Stauffenberg kričí: Adolf Hitler sieg heil! sieg heil !                                                   

Ako z anglického: hail Mary- zdravas Mária, tak z nemeckého: sieg heil doslovne je: 
víťazstvo Zdravas, teda gramaticky : zdravas víťazstvo- sieg heil! Darmo potom všetci 
Hitlerovi sieg heilovali, „Pontský Pilát“ vedel čo urobil a vôbec nebol nadšený z toho 

všetkého heilovania, keď potom všetci “von Stauffbenbergerovci” odišli, odvrátil sa a s 
totálnym hnusom a opovrhnutím nahlas sa spýtal : (parafrázované) tak a je to, - definitívne 
myslia si že, zarábanie peňazí bez práce, exces, luxus, prepych a ovešiavanie sa diamantmi          

už nikto v Tretej Ríši neohrozí ?                                                                                                     
Od tohto momentu sa Nemecko stalo fašistické ! Oficiálny 25 bodový program NSDAP 

Gottfrieda Federa zakazujúci zarábanie peňazí bez práce bol v platnosti, ale už sa ho nikto 
neopovážil pokúšať uviesť do praxe ! A tak Národný Socializmus odišiel z Nemecka preč          

do histórie a Fašizmus prišiel do Nemeckej Tretej Ríše urobiť históriu.                                                      
A teraz : Židia do plynu!                                                                                                        

Predkovia týchto „von”-ov po dlhé stáročia financovali svoj exces, luxus, prepych a 
ovešiavanie sa diamantmi tak, že sami si požičiavali zlato od židovských úžerníkov .                

Aby židom mohli platili úžeru, tak zdierali daňami celý dobrý pospolitý ľud a keď, ťažko 
zdieraný pospolitý ľud nechcel platiť dane, urobili to naopak, vypustili židovských úžerníkov 

priamo na pospolitý ľud a potom týchto úžerníkov zdaňovali z úžery, ktorú vyžmýkali z 
dobrého pospolitého ľudu a tak financovali svoj exces, luxus, prepych a diamanty.                                      

Potom už oni neboli zlí vládcovia ktorý zdierali daňami dobrý pospolitý ľud, teraz oni boli už 



dobrí vládcovia, teraz tí židovskí úžerníci s ich židovskými nosmi, boli tí zlí, ktorí zdierali 
pospolitý ľud úžerou. A keď sa pospolitý ľud búril proti židom, tak, zas títo „von” – ovia, 

zrazu boli dobrí a tolerantní ochrancovia židov a vybavovali pre židov tolerančné patenty a 
rôzne privilégia u kráľov, cisárov a vládcov. Títo „von”-ovia milovali zlato, a preto, že to 

zlato bolo u Židov, tak milovali aj židov !                                                                                      
Lenže teraz, keď ten génius Gottfried Feder jasne dokázal že papierové peniaze budú mať 
hodnotu zlata ak sú kryté produkciou a výrobou ozajstných a hodnotných vecí, tak žiadny 

národ si už nepotrebuje ani gram židovského zlata požičiavať na úroky !                                      
Ááá, hááá, tak konečne teraz po dlhých stáročiach bude možné pre nás „von”- ov žiť v excese, 
luxuse, prepychu a ovešať sa diamantmi, a to všetko bez zadlžovania sa Židom a platenia im 

úžery!                                                                                                       
To je ono, to je ono, konečne židovské zlato už nepotrebujeme! - ááá, há,há, hááá, a teraz vy 
chamtiví židáci: do ply-nu!, do ply-nu!, ži-dia do ply-nu! - no a pravdaže - Adolf Hitler sieg 

heil, sieg heil, sieg heil!                                                                                                              
Hitlerko, ty náš vodca, aj keď sme spočiatku tebou pohŕdali a sa ti vysmievali že si maliar a 

natierač, ale teraz ťa už budeme nasledovať aj do horúceho pekla. Heil Hitler !                           
Dohra fašistickej Nemeckej ekonomiky. 

A ako to potom vo fašistickom Nemecku pokračovalo ekonomicky? No milé detičky, trochu 
ináč než v Taliansku. Ako sme už hore spomínali, keď v Taliansku začala inflácia, tak idioti 
talianski fašisti v roku 1926, jednoducho prestali pumpovať peniaze do ekonomiky a došlo k 

„bust“-u (rozbitiu ekonomiky), ale s fašistickým Nemeckom to bolo ináč. Tam nedošlo k 
inflácii, ako v Taliansku.                                                                                                                  

Hitler neprestal byť Národný Socialista, on si veľmi dobre uvedomoval, že zarábanie peňazí 
bez práce, teda za úroky, dividendy a ostatné chrematistické ničotnosti vytvárajú v ekonomike 
infláciu, lebo sú to peniaze, ktoré niekto získava za NIČ. Videl, že v roku 1934 nebolo možné 
bez rozpútania občianskej vojny poraziť chrematistickú úžernícku svorku „von”-ov, ktorá sa 
živila na národe bez práce, ale keď naštartoval program vyzbrojenia Wehrmachtu, potom už 

bol v úplne inej pozícii než bol v roku 1934.                                                                                    
Keď sa naštartoval program zbrojenia, lojalita celého Wehrmachtu na čele s celým „von” -

ovským dôstojníckym zborom bola 100% za Hitlerom! Teraz s plnou podporou Wehrmachtu 
sa Hitler kľudne pustil do celej úžerníckej chrematistickej bandy. Nie, Hitler nešiel zaviesť 
Federovu bezúročnú ekonomiku, zakazujúcu zarábanie peňazí bez práce, lebo teraz by to 

znamenalo „ meniť kone uprostred brodu“ !                                                                                         
A na koniec, Hitler pojebe celý chrematistický fašistický úžernícky systém.                     

Likvidovaním Roehma, Hitler v podstate bol donútený nechať celý chrematistický úžernícky 
systém na pokoji, ale keď začal s programom zbrojenia Wehrmachtu, potom zaútočil na celú 

bandu fašistických chrematistikov.                                                                                 
Začal zavádzať nové licencie pre banky, začal zhromažďovať informácie na dlžníkov, začal 

určovať bankám, ktoré investície majú doporučovať investorom, začal 
„doporučovať“               (teda nútiť) investorom nákupy štátnych obligácií alebo obligácií 

súkromných podnikov, ktoré boli dotované štátom.                                                                                                                       
Investorov, ktorí odmietli tieto „doporučenia“ a vybrali svoje peniaze z bánk, banky ich 
museli povinne nahlásiť patričným štátnym orgánom. V roku 1936 boli zavedené cenové 

kontroly (mzdové kontroly boli zavedené v roku 1933). No a potom útok na chrematistikov  
sa stupňoval, štát odmietol platiť dlhy, individuálne a skupinové fondy chrematistikov boli 
jednoducho konfiškované, súkromné dlhy rušené. Mestá, obce, banky, sporitelne, kreditné 

únie, poisťovne, všetci boli nútení kupovať štátne dlhopisy. Proste, kde sa hromadili peniaze 
za NIČ, tam už aj po nich išla celá Hitlerova byrokratická štátna mašinéria.                                  

Preto nikdy v Tretej Ríše nevznikla taká inflácia ako v Taliansku v roku 1926.                                                     
Takže v podstate nakoniec aj tak Hitler elegantne pojebal celý chrematistický fašistický 



úžernícky systém a keď už bol v tom, tak aj celé Nemecko pri tom rozjebal, ako mu to           
Matka Príroda prikázala. Inde si ukážeme, že Hitler konal absolútne v súlade s Matkou 
Prírodou alebo pre tých, ktorí veria v Boha, konal v súlade s Božou prozreteľnosťou.                                      

Je jasné, že so zavedením Federovej bezúročnej ekonomiky Národného Socializmu, ktorá 
zakazovala zarábanie peňazí bez práce, čiže - cez úroky, dividendy a ostatné ničotnosti; v 
Nemecku by si nikto nehromadil peniaze za NIČ- teda bez práce. Ale keďže po likvidácii 
Roehma bol Hitler donútený prijať ekonomický model Talianskych fašistov, následkom 

ktorého si v Nemecku „von”-ovia hromadili peniaze (kapitál) za NIČ - tak Hitler im tieto,            
za NIČ nahromadené peniaze (kapitál), jednoducho odsával za NIČ- teda za pekne 

pomaľované a hákovým krížom pokreslené kúsky papierov štátnych obligácii Nemeckej 
Tretej Ríše.                                                                                                                                  

Rasizmus Národného Socializmu v ekonomike.  
Zdokonaľovanie a očisťovanie rasy sa chápalo, nie len v rovine fyzickej krásy, zdravia a 
dokonalosti, ale -predovšetkým v rovine obsahu morálky a etiky v charaktere Árijcov.            

Práve preto, že miešaním árijskej rasy zo židmi a negrami dochádza ku degenerácii zmyslu 
pre morálku a etiku v charaktere Árijca, si kladie Národný Socializmus za úlohu zabrániť 

tomuto miešaniu a tým  degenerácii  morálnych a etických hodnôt árijskej rasy.                                          
Byť čisto Árijskej rasy- znamená byť človek nielen biely, krásny a perfektný fyzicky, ale na 

prvom mieste to znamená, že Árijec je človek s nadpriemerným a vynikajúcim- božským 
charakterom, v ktorom jasne manifestuje vynikajúca, dokonalá a excelentná morálka a etika. 

Árijec manifestuje vo svojom charaktere dispozíciu mysle Ježiša Krista! Či práve Kristus 
narodený nepoškvrneným počatím, totálne oddelený od židovských génov, nebol čisto 
Árijskej rasy ?- vysoký, modré oči, biely a blond vlasy? Charakter Árijca je zbavený 

morálneho kreténstva, podlosti, malichernosti, sebectva, chamtivosti, excesu, a ostatných 
nerestí ad infinitum.                                                                                                                            

Znak pánskej, morálnej a etickej nadradenosti Árijskej rasy, je prijatie horného limitu 
osobnej spotreby.                                                                                             

V ekonomických vzťahoch táto čistá Árijská rasa už nepotrebuje na umravnenie excesu, 
luxusu, prepychu, chamtivosti a ovešiavania sa diamantmi „neviditeľnú ruku voľného trhu” 

Adama Smitha, ktorá je aj tak nefunkčná v modernej veľkovýrobe, ale stačí vrodená 
„neviditeľná ruka” čistoty Árijskej Pánskej rasy, ktorá manifestuje svoju superioritu v 

nadpriemernej, superiórnej morálke a etike.                                                                                        
Táto vyššia, superiórna Árijská morálka a etika sa prejaví v ekonomike tak, že Árijec čistej - 

superiórnej rasy, teda nadradenej rasy, príjme ako absolútnu samozrejmosť limit na svoju 
osobnú spotrebu- aj keď výsledný efekt bude ten, že sa nebude môcť vyvaľovať v 

nadpriemernom excese, luxuse, prepychu a jeho manželka sa nebude môcť ovešať pravými 
diamantmi ako princezná Henrieta von Hohenzollern.                                                                         

Ale teraz späť do roku 1934.                                                                                                               
Keď anglickí chrematistici Keynes, Rotschildovci a celá zdegenerovaná Árijská rasa, ktorej 
ustanovenie hornej hranice osobnej spotreby do dnes naháňa strach, teda lordi, princovia, 
baróni a grófi videli zlikvidovanie Roehma , tak vedeli, že hrozba okamžitého zavedenia 

Federovej doktríny „proti otroctvu úrokov“, je zatiaľ zažehnaná; to ale neznamená, že 
zavedenie bezúročnej ekonomiky v Nemecku sa už nikdy nestane, lebo 25 bodový program 
NSDAP Gottfrieda Federa zakazujúci zarábanie peňazí bez práce ostal v platnosti a čo bolo 

najhrozivejšie, že sám Feder ostal na žive a preto hrozba budúceho zavedenia bezúročnej 
ekonomiky v Nemecku stále existovala.                                                                                           

Teraz došli k záveru, že bude treba okamžite konať, že ak sa Nemeckým Nacistom predsa 
podarí v budúcnosti zaviesť bezúročnú ekonomiku a do vtedy v parlamentnej demokracii 

Anglicka a USA nebudú mať zavedené princípy Mussoliniho fašistickej ekonomiky,                  
(teda v ktorej z jednej strany štát pumpuje peniaze do ekonomiky a z druhej strany si ich 



chrematistici odsávajú cez úroky a dividendy), tak to je zaručený koniec kapitalizmu ako 
ho definoval Marx, Engels a Lenin.                                                                                                                              

Oni si boli vedomí, že peniaze kryté zlatom obmedzujú hospodársky rast, a preto aj 
hromadenie bohatstva- lebo množstvo zlata je „obmedzené“ . V roku 1933, došlo ku kolapsu 

zlatého štandardu. USA, Anglicko a Nemecko prestali vymieňať papierové bankovky za zlato, 
hoci, presne ako v roku 1914, oficiálne naďalej tieto bankovky boli kryté zlatom. Strach a 

chamtivosť.                                                                                                                                
Na jednej strane vedeli, že peniaze oddelené od zlata im umožnia neobmedzený hospodársky 
rast a preto aj neobmedzené chamtivé hromadenie bohatstva bez práce, ale na druhej strane 

boli Národní socialisti s Federovou „doktrínou proti otroctvu úrokov“, ktorá zakazovala 
zarábanie peňazí bez práce a jasne dokázala že – teraz– prvý krát v ľudskej histórii, keď došlo 

k oddeleniu peňazí od zlata – už neexistuje absolútne žiadna legitímna príčina zaťažovať 
peniaze úrokom a táto skutočnosť im naháňala strach.                                                                          

Na tomto oddelení peňazí od zlata ale najhrozivejšie bolo, že teraz, po financovaní masívnej 
výroby a produkcie potrebnej na vedenie celej vojny, ( pozri na : Neo-liberalizmus-časť 

druhá: Čas tlačenia „ničím“ nekrytých peňazí.), ľudstvo malo jasný a nevyvrátiteľný 
empirický dôkaz, že papierové peniaze, ak sú dávané do obehu na pokrytie výroby a 

produkcie ozajstných a hodnotných vecí, budú mať hodnotu zlata, nie preto, že keď sú 
predložené banke na výmenu za zlato, že banka ich za to zlato aj vymení, ale preto, že keď sú 

predložené na výmenu producentovi a výrobcovi ozajstných a hodnotných vecí, on ich aj 
vymení za niečo ozajstné a hodnotné ( ktoré sám vyrobil )!!!                                                            

Čo je paradigma ?                                                                                                              
Slovo paradigma pochádza z gréckeho slova : parádeigma; čo po Slovensky znamená : vzor, 
vzorec, vzorka, šablóna, obrazec, predloha, model, formát, diagram, niečo podľa čoho sa dá 

postupovať, podľa čoho sa dá kopírovať.                                                                                                     
Toto slovo „parádeigma“ je príčastie gréckeho slova : paradeiknýnai; čo po Slovensky 

znamená : ukázať jedno vedľa druhého.( para = vedľa + deiknýnai = ukázať.)                              
Slovo „paradigma“ sa pôvodne používalo len v gramatike. Dnes toto slovo sa používa aj vo 

vede, na označenie celého súboru praktík alebo postupov v danej vedeckej disciplíne, 
(vednom odbore ) v určitom časovom – historickom období.                                                  

Paradigma, je, alebo určuje vo vedeckom odbore (napríklad ekonomike), nasledovné:                     
1.- čo sa má pozorovať (skúmať) a po čom sa má pátrať, (skúmať, hľadať, študovať). 

2.- aké otázky sa pýtať, pripúšťať(nad ktorými dumať, uvažovať), skúmať, sondovať a  
hľadať odpovede vo vzťahu k danej téme. 

3.- ako tieto otázky zostaviť (skonštruovať). 
4.- a nakoniec ako potom výsledky (odpovede na dané otázky) vykladať (vysvetľovať). 

Zjednodušene povedané, paradigma je „rámec myslenia“, je to niečo, čo ohraničuje našu 
myseľ, náš intelekt.                                                                                                                                 

Čo je axióma a postulát.                                                                                                              
Axióma je z Gréckeho axioőn; znamená počítať (uznávať niečo) za hodné. Teda, axióma je 

niečo, čo považujeme za pravdu, na čo nepotrebuje dôkaz. Je to niečo „hodné nášho 
uznania“ za pravdu, hoci o tom, že je to pravda, nemáme žiadny dôkaz.                                                                  

Vo vedných odboroch, napríklad v matematike, geometrii, logike atď. axióma je tvrdenie 
(pravdy) bez dôkazu, ktoré prijmeme za účelom študovania následkov, ktoré z nej ďalej 

vyplývajú.                                                                                                                                     
Postulát je z latinské postulātum, znamená petícia, ako keď o niečo žiadame a podáme 

niekomu petíciu; teda môžeme povedať, že postulát je žiadosť, aby sme považovali niečo za 
pravdu. Preto postulát môže byť aj dokázaná nepravda, ktorú na požiadanie prijmeme ako 

pravdu,(teda postulujeme) ako základ pre uvažovanie, skúmanie alebo sondovanie následkov 
ktoré z nej ďalej vyplývajú.                                                                                                                     



Pri tejto definícii postulátu, axióma môže byť postulát, ale opačne, postulát nemôže byť 
axióma. Pretože axióma môže byť len pravda o ktorej nemáme žiadny dôkaz. 

Ako môžeme uznať niečo hodné pravdy, bez dôkazu, že je to pravda ? Napríklad v geometrii, 
uznanie existencie bodu alebo priamky je axióma. My vieme bod alebo priamku definovať, 

ale nevieme dokázať, že ozaj existujú.                                                                                    
Pythagorovi žiaci definovali bod ako „monáda v pozícii“, alebo „monáda s pridanou 

pozíciou“. Monáda je z Gréckeho „monas“- jednotka (celok), a, z „monos“ - sám, sama          
( niečo, čo je úplne oddelené od ostatného).                                                                                

Aristoteles tiež túto definíciu prijal, on hovorí že to, čo je žiadnym spôsobom nerozdeliteľné 
je monáda, zatiaľ to, čo je podobne nerozdeliteľné a má pozíciu, je bod.                                          

On ďalej túto koncepciu bodu rozvíja ako to, čo je nerozdeliteľné, nemá hmotu, nemá váhu a 
je nekonečne malé. 

Keďže bod je nerozdeliteľný, z akéhokoľvek veľkého nahromadenia bodov nemôže vzniknúť 
niečo súvislé, ako je priamka.                                                                                                              

Ďalej hovorí, že bod je ako „teraz“ v čase. „Teraz“ je nerozdeliteľné a nie je súčasť času, je to 
iba začiatok a koniec, alebo rozdelenie času. A podobne, bod môže byť krajnosť, začiatok 

alebo rozdelenie priamky, ale nie jej časť, alebo časť veličiny.                                                           
Iba pohybom (posunom) bod môže vytvoriť priamku, a tak sa stať zdroj (pôvod, prameň, 

počiatok)veličiny (rozmeru).                                                                                                        
Nebudem tu teraz uvádzať všetky vedecké definície bodu, pretože všetky definície nám 
vytvárajú predstavu o existencii bodu, ale nie dôkaz o existencii bodu, teda že bod ozaj 

existuje. A takto môžeme pokračovať v ďalších príkladoch axiómy, keď definujeme priamku 
ako „najkratšiu vzdialenosť medzi dvoma bodmi“, zas, sme opísali čo je priamka, ale sme 

nedokázali že existuje. My vieme definovať, opísať, vyložiť a vysvetliť čo je bod, priamka, 
Boh, dobro, spravodlivosť, krása, pravda, cnosť a podobné, ale nevieme dokázať, že tieto veci 
ozaj existujú. Ich existenciu prijmeme ako axiómu, - bez dôkazu, že ozaj existujú, preto, lebo 

sú to axiómy, axióma je hodná nášho uznania, a nepotrebuje dôkaz.                                                             
Čo je empirický dôkaz ?                                                                                                                       

Grécke empeirikos – skúsený, pochádza z Gréckeho empeiria – skúsenosti; a to zas pochádza 
z Gréckeho empeiros – čo znamená: umný, zručný, šikovný. Teda empirický znamená niečo, 

čo je odvodené, alebo vedené skúsenosťou alebo experimentom.                                                    
Teda empirický dôkaz je niečo, čo je preukázateľné a overiteľné na základe skúseností, alebo 

experimentu, teda overiteľné a preukázateľné pomocou pozorovania, alebo pokusu.                   
Vedecký empirizmus uprednostňuje získavanie vedeckých poznatkov z experimentovania, 
ktoré je overiteľné opakovanými testami, v opakovaných experimentoch. Teda empirické 

vedomosti a poznatky sú založené na dôkaze, ukážke, istote, doklade a svedectve, že niečo je 
ozaj tak, ako to niekto tvrdí.                                                                                                                     

V momente, keď v ekonomickej vede začnú byť ignorované empirické dôkazy, v tom 
momente ekonomická veda prestane byť veda a začne to byť magorenie šialencov.  

Stará paradigma úžerníckej ekonomiky.                                                                                
Paradigma dnešnej svetovej ekonomiky je veľmi stará. Jej vznik siaha možno do starého 

Egypta, niekam 6000 rokov pred naším letopočtom, keď sa kúsky nasekaného zlata začali 
používať ako peniaze. Táto stará paradigma nevznikla tak, že sa jedného dňa v starom Egypte, 

pred 6000 rokmi  rozhodla skupina ekonómov, že si urobia paradigmu, podľa ktorej bude 
fungovať svetová ekonomika a od vtedy tá paradigma funguje.                                                                 

Nie, táto paradigma úžerníckej ekonomiky vznikala postupne na základe a je odvodená od 
používania zlata a striebra, teda tovaru, ako peňazí. Hoci dnes sa už zlato nepoužíva ako 

peniaze, napriek tomu, že peniaze boli oddelené od tovaru (zlata), táto stará paradigma ešte 
stále nezanikla. 

Ako je to možné ? Ako je možné, že niečo také zastarané, také prekonané, niečo tak 



flagrantne neplatné, také absolútne prežité, ešte nezaniklo a nebolo nahradené úplne novou 
ekonomickou paradigmou bezúročnej ekonomiky, založenej na jasnom vedeckom a 

nevyvrátiteľnom empirickom dôkaze, že dnes sú peniaze  doklad o hodnote a nie tovar ?            
Ako to, že do dnešného dňa táto stará paradigma úžerníckej ekonomicky, ktorá jednoducho 

nepripúšťa preverovať, skúmať a sondovať jasné a nevyvrátiteľné empirické dôkazy,- že dnes 
peniaze sú doklad o hodnote a nie tovar, (a preto neexistuje žiadna legitímna príčina 

zaťažovať peniaze úrokom) - ešte stále vládne na všetkých ekonomických školách tohto sveta 
a riadi hospodárstva tejto planéty ? Tu si to pekne, po lopate vysvetlíme !                            

Bezcharakterný, skorumpovaný, chrapúň, neetický predieravec, chytrák, klamár, švindler a 
podvodník. Vo svojej práci nebral do úvahy empirické dôkazy, a bol Fašista.                                   

Tu je len malá vzorka toho, ako opisuje Keynesa liberál Murray N.Rothbard vo svojej knihe o 
Keynesovi s názvom : „Keynes, the Man“. Táto 35 stránková kniha sa dá stiahnuť zadarmo, je 

to v Angličtine na tomto linku: http://mises.org/etexts/keynestheman.pdf                                          
Hoci existuje ešte spústa iných autorov, ktorí píšu horšie veci o Keynesovi, ja ich tu zámerne 

neuvádzam, lebo sú to proti-liberálne naladený autori, a tak môžu byť obvinení z proti-
liberálnej agendy. Ale Murraya N.Rothbarda – tohto veľkého liberála – absolútne nikto 

nemôže obviniť z proti-liberálnej agendy a zo zaujatosti voči Keynesovi pre jeho liberalizmus. 
Murray N.Rothbar končí týmto:                                                                                 Predsa, 
Keynes bol ešte oveľa viac, ako Keynesiánsky. Predovšetkým bol mimoriadne zhubná a 

malígna figúra, ktorú sme preskúmali v tejto kapitole;                                           šarmantný, 
ale mocou-poháňaný statist. Machiavelli, ktorý stelesňoval niektoré najzlomyseľnejšie 

trendy a inštitúcie dvadsiateho storočia.                                                                                                         
(statist - statismus je doktrína, ktorá dáva centrálnej vláde kontrolu nad ekonomikou, 

plánovaním a politikou.)                                                                                 
Čo keď ľudia nie sú sprostí ? Pozorovaním rabínov Keynes prišiel na to ako ľudí 

zmagoriť a potom zaviesť fašistické chytráčenie do ekonomiky.                                              
Keynes pozoruje rabínov narábať s Talmudom.                                                                                

Ďalej Rothbard uvádza (na strane 32.), že Keynes bol anti-semita. To znamená, že nemal rád 
židov, to ale neznamená, že židov ignoroval. Naopak, on sa o židov veľmi zaujímal, pozorne 

ich študoval a pozoroval. Keynes vypozoroval, že odvolávaním sa na Talmud, židovský rabíni 
boli schopní rozvrátiť, prevrátiť, vyvrátiť a prekrútiť nie len zdravý rozum a akékoľvek 
ľudské pravidlá, dohody, zmluvy a ustanovenia, ale aj ustanovenia a prikázania samého              

Pána Boha z Tóry, ktorú sami židia pokladajú za svätú.                                                                         
Keynes si všimol, ako chytrácky rabíni použili Talmud na obídenie božieho zákazu účtovania 

úroku v Tóre. Študovaním histórie Keynes si všimol ,že keď cirkev kresťanom zakázala 
požičiavať na úrok a chrematistický židia pochopili, že teraz prvý krát vo vyše 6000 ročnej 
histórii požičiavania zlata na úrok – v celom kresťanskom svete nemajú absolútne žiadnu 

konkurenciu.                                                                                                                                       
Lenže, narazili na problém. V Tóre im ich židovský Boh tiež zakazuje požičiavať na úrok. 

Táto skutočnosť všetkých chrematistických židov vrcholne nasrala a povedali si :                               
- do boha nášho židovského! - teraz máme šancu zarobiť obrovské bohatstvo na úžere, bez 

konkurencie, ako nikdy v histórii od stvorenia tejto planéty a náš židovský boh nám zakazuje 
požičiavať za úrok! No s tým sa musí niečo spraviť. Tak sa zobrali a išli za renomovanými 

rabínmi.                                                                                                                                 
Čo urobili rabíni.                                                                                                                     

Jednoducho sa pohrali zo slovami a bolo ! Keďže v Tóre Boh zakazuje „požičiavať na úrok 
svojmu blížnemu“, rabíni spravili výklad slova „blížni“ ktoré sa v Tóre a Talmude vyskytuje 

v rôznych zmagorených skomoleniách a prišli s výkladom, že pre žida „blížny“ je druhý žid 
a nikto iný.                                                                                                                                          

Preto, logicky, ten, kto nebol žid, nebol „blížny“ žida! A keďže židovský Boh nezakazuje 



zdierať úžerou nežidov, logicky židovský Boh nemá nič proti zdieraniu úžerou rad radom 
všetkých nežidov! No a je to! Zdierať úžerou je legitimizované u samého židovského 

Boha Yahweh.                                                                                                                                                      
A teraz hybaj ho po celej Európe zdierať úžerou všetkých goyimov, ako Talmud nazýva ne 

židov! 
No a nie ? My máme otca Abraháma, nám sám Yahweh povoľuje zdierať úžerou goyimov! 

Oni nie sú naši blížni! Áhá hááá, to je ono, to je ono! Á máme sa dobre ! Ale sme múdri, 
šikovní a chytrí.                                                                                                                              

Keynes ďalej zistil, že neskoršie, ale aj medzi samotnými židmi boli chamtivci a lakomci, ako 
Rotschildovci, ktorí nechceli požičiavať ani vlastným „blížnym“ židom bez úroku !Tak zase, 

hybaj ich za rabínmi po ďalší Talmudický výklad z Tóry, a zas si dali výklad zmagoriť                  
( modifikovať ) tak, že židovský Boh zakazuje židom absolútne požičiavanie na úrok nie len 

blížnym židom ale aj nežidom,- len v prípade, že žid nemá možnosť iného zamestnania –            
v tom prípade už židovský Yahweh povoľuje výnimku, – v tom prípade už žid ktorý má zlato-

peniaze a nemá možnosť si nájsť prácu, potom už môže požičiavať na úrok rovnako nie len 
nežidovi ale aj svojmu blížnemu židovi!                                                                                       

Výsledok tohoto zmagorenia bol, že od tohto momentu, žid, ktorý mal zlato-peniaze, mohol 
kľudne zdierať úžerou všetkých rad radom, bez rozdielu, hlava – nehlava, nie len goyima, ale 

aj vlastného blížneho žida !                                                                                                           
Idiotská bezočivosť a absolútna chrapúnska logika tohto modifikovaného Talmudckého 

výkladu je patentná : potom prostitúcia je zakázaná, ale v prípade že nie je možnosť ináč sa 
zamestnať – je dovolená; a čo kradnutie?, - tiež zakázané - a dovolené, obchodovať s drogami 
tiež zakázané - a dovolené, vraždiť ? no samozrejme že zakázané!,- ale keď niet inej možnosti 

sa zamestnať, tak zamestnať sa ako najatý vrah je povolené? - a tak ďalej, môžeme 
pokračovať s ostatnými nemorálnosťami, prehreškami a zločinmi - ad infinitum!                              

A vôbec, aká je reálna šanca, že žid, alebo aj nežid, ktorý mal zlato – peniaze, že by si išiel 
hľadať zamestnanie ako krajčír, obuvník, zámočník, pekár, farmár, tesár, murár, stolár atď.? 

Keynes si všimol, že napriek patentnej idiotskej, zmagorenej logiky tohto Talmudckého 
výkladu, do dnešného dňa sú Rotschildovci, ktorí vám povedia : - á my židia sme boli 

diskriminovaní,- nemohli sme si nájsť prácu, tak sme boli  nútení živiť sa úžerou!                      
Zhubná a malígna figúra Keynes  sa baví, dumá a uvažuje.                                                         

No, tí rabíni boli celkom šikovní, celkom obratní, oni teda vedeli, ako sa obracať, to 
upravovanie ich božieho zákazu úžery podľa potreby bolo celkom pôvabné, čisté a majstersky 

pekné. A to absolútne do očí bijúce, zjavné chrapúnstvo, odporná, hnusná a poburujúca 
chamtivosť, a bezočivá, nehanebná túžba a vôla zarábať peniaze bez práce bola obratne 

upravená na požehnanie samého židovského Boha.                                                                        
Hhhm, čo keby ten sprostý a primitívny nápad Rotschildovcov, zaviesť do parlamentnej 
demokracie Mussoliniho fašistický ekonomický systém, ( kde z jednej strany vláda sa 

zadlžuje a pumpuje peniaze do ekonomiky a z druhej strany si chrematistici tieto peniaze 
odsávajú úrokmi, dividendami a ostatnými ničotnosťami do vlastných vačkov), bol tak isto 

šikovne a obratne upravený ? Potom by sa dal zaviesť aj v parlamentnej demokracii ! A tak aj 
keď peniaze už nebudú kryté zlatom, aj tak sa dosiahne, že celý štát a všetci občania na večné 

časy budú pre nás jedna veľká dojná krava na zarábanie peňazí bez práce. Áááá,háá,háá.              
No, teda idem si bližšie preštudovať tých židov, oni niečo vedia čo ja ešte neviem !                              

Tóra a Talmud.                                                                                                                                  
Tóra je prvých 5 kníh Mojžišových, oddelených od ostatných kníh prorokov.                          

Talmud je kolekcia komentárov na Tóru a starých rabínskych spisov, ktoré sa skladajú z 
Mišna a Gemara, tieto tvoria základ náboženskej autority v ortodoxnom judaizme. 

Keď si Keynes preštudoval Tóru a Talmud a čisto technicky posúdil ich konštrukciu, videl, že 
je tam zmes protichodnej logiky, kopa chorých, pomätených, spletitých absurdít a konštrukcií. 



Ďalej jasne videl, že je tam logike odporujúca zmiešanina predikátov, dojmov a pojmov, ako 
aj kakofónia myšlienok, zmätku, diskordu, rozporov, disharmónie, konfliktu, nezhody a 

disonancie. Keynes určite musel konštatovať, že z čisto technického hľadiska -Tóra a Talmud 
je jedna veľká, skomolená magorina, čiže bláznovstvo.                                                                   

Toto muselo byť Keynesovi jasné, lebo tiež židia sami už dávno zistili, že Tóra a Talmud má 
totálne zmagorujúci účinok na myseľ!                                                                                             

Zistili to jednoducho tak že, keď tisíc židov študovalo Tóru, alebo Talmud o samote, každý 
zvlášť a potom sa zišli spolu a začali medzi sebou debatovať, čo vlastne študovali, nedokázali 

sa dohodnúť. Nakoniec z debaty vznikla hádka, z hádky bitka  a tisíc Talmudom totálne 
zmagorených židov sa bili jeden druhého, hlava ne hlava, otec bil syna, brat bil brata, svokor 

bil zaťa, švagor bil švagra, bratranec bil bratranca, dedko bil dedka, sused bil suseda,-taká 
mela bola, len sa tak prášilo. Veľká sranda pozerať sa, ale tragédia pre židov je, že takéto 

bitky a presne s tých istých dôvodov sa strhávajú medzi židmi občas ešte aj dnes.                              
( Posledná hromadná bitka niekoľko tisícovej masy ortodoxných židov sa odohrala v USA, 

pred pár rokmi na uliciach v Brooklyne, štát New York ).                                                       
Keď niekto sám od seba študuje Tóru a Talmud a sám sa snaží pochopiť tú magorinu a úplne 

sám sa bude usilovať rozmotať a usporiadať vo svojej vlastnej mysli všetku tu spletitosť, 
absurditu a protichodnú logiku, tak konečný výsledok jeho úsilia bude totálne a absolútne 

zmagorenie jeho vlastnej mysle.                                                                                                        
Preto židia nedovolia svojím deťom študovať ani Tóru a ani Talmud o samote, ale musia 

študovať po vedením učiteľa – rabína, a tak to je až do dnešného dňa.                                               
Čo si všimol Keynes.                                                                                                                    

Keynes si všimol, že keď študenti študujú Talmud pod vedením rabína, tým sa dosiahne nie to, 
že myseľ študentov sa nezmagorí,- nie, oni sa aj tak zmagoria, všetci do jedného,- ale pod 
vedením rabína sa zmagoria rovnako, teda uniformne, presne tak, ako je zmagorený rabín, 

ktorý ich vedie v ich štúdiu.                                                                                                             
Vďaka tomuto uniformnému zmagoreniu potom už nemôže vzniknúť medzi jednotlivými 

študentmi hádka alebo bitka o tom, čo vlastne čítali a študovali. Aj keď je to stále absolútna 
magorina, nikto z nich to už ale nevie, lebo pri čítaní a študovaní rabín nedovolil študentom 

používať ich vlastný zdravý rozum.                                                                                                 
Pretože prevažne všetky deti majú zdravý rozum od prírody, vždy sa nájdu niektorí zo 

študentov, ktorí sami od seba si uvedomia, že to čo študujú je obyčajná magorina, ale čo môžu 
títo spraviť?                                                                                                                                           

Ak títo študenti povedia priamo rabínovi do tváre, že to, čo ich učí je magorina – bude zle.  
Ak pôjdu na rabína tak, že mu budú klásť otázky aby sám rabín si uvedomil, že to čo vyučuje 

je magorina - bude zle, pretože rabín rýchlo zistí, kam jeho študenti s tými otázkami majú 
namierené, tak jednoducho prikáže študentom, aby sa nepýtali hlúpe otázky. Ak študenti 

začnú oponovať, že otázky, ktoré sa pýtajú nie sú hlúpe, ale sú k podstate veci, tak rabín pôjde 
žalovať rodičom na študentov, že neposlúchajú a neučia sa čo majú prikázané, ale pýtajú sa 

hlúpe otázky.                                                                                                                                 
Potom rodičia im začnú dohovárať, a ak dohováranie nezastaví aktivitu zdravého rozumu, 

potom ich rodičia začnú trestať a tak skôr alebo neskôr, akýkoľvek zdravý rozum u 
nespočetnej masy miliónov malých židkov, je udupaný, udusený, alebo vygumovaný do 

totálnej magoriny Talmudu a Tóry.                                                                                                        
Tu si Keynes uvedomil : je jedna vec zmagoriť školopovinné deti, ale ja potrebujem 

zmagoriť dospelých ľudí, a ešte k tomu miliónové masy dospelých ľudí, ak chcem zaviesť 
Mussoliniho fašistický systém do našej parlamentnej demokracie ! Dospelého človeka sa nedá 

zmagoriť tak ľahko ako školopovinné židovské dieťa, na ktoré sa rabín môže ísť sťažovať 
rodičom keď sa mu odmietne dať zmagoriť.                                                                                                       

Kabala.                                                                                                                                                



Na základe týchto pozorovaní, John Maynard Keynes mal nepopierateľný a nesporný dôkaz 
že je možné hromadné zmagorenie detských ľudských bytostí, teraz ešte nájsť spôsob ako 

hromadne, teda masovo zmagoriť v parlamentnej demokracii dospelé ľudské bytosti, potom 
zaviesť Mussoliniho fašistický ekonomický systém,                                                                               

( kde z jednej strany vláda sa zadlžuje a pumpuje peniaze do ekonomiky a z druhej strany si 
chrematistici tieto peniaze odsávajú úrokmi, dividendami a ostatnými ničotnosťami do 

vlastných vačkov) a kapitalizmus je zachránený.                                                                                                       
Keynes zistil, že židia majú ešte niečo iné, čo je ešte väčšia magorina než Tóra a Talmud a je 

to výlučne pre dospelých, ktorí dosiahnu veku 40 rokov. Teda niečo, čo dokáže totálne 
zmagoriť aj ináč normálnych dospelých ľudí, a to niečo je : Kabala.                                            

Keď Keynes podrobne analyzoval Kabalu, zistil, že Kabala je absolútny zenit 
talmudizovaného mentálneho zosunu do totálneho šialenstva. Ďalej zistil, že židia majú 

dovolené študovať kompletne celý text Kabaly až po dosiahnutí veku 40 rokov.          
Skutočnosť, že študovanie Kabaly spôsobí u mentálne zdravého človeka zosun do totálneho 

šialenstva, vždy uznávali a stále uznávajú takmer všetci učení a vysoko vážení židovskí rabíni 
do dnešného dňa, preto nedovolia nie len svojím malým deťom študovať kompletne celý text 

Kabaly, ale ani dospelým židom pokiaľ nedosiahnu veku 40 rokov.                                 
Jednoducho židia v pozícii autority si uvedomili, že ak by dovolili študovať celému 

židovskému národu bez akéhokoľvek obmedzenia komplet celú Kabalu, tak na 100% by     
bol celý židovský národ vydaný do nebezpečenstva totálneho zmagorenia sa do ťažkej 
psychiatricky diagnostikovanej paralytickej mentálnej invalidity, z ktorej by ich už ale   

žiadny psychiater ani žiadne psychiatrické lieky nevyliečili a výsledok by bol, že behom 
jednej generácie by  židovský národ  zanikol.                                                                                          

Logika študovania Kabaly až po dosiahnutí veku 40 rokov je v tom, že do 40 rokov života 
človeka je už založená ďalšia generácia, tak potom keď sa aj do jedného, všetci 40 a viac 
roční židia zmagoria do totálnej paralytickej mentálnej a psychiatricky diagnostikovanej 

invalidity - pokračovanie ďalších židovských pokolení už nie je ohrozené.                              
Keynes zistil, že Kabala je v podstate totálna zmagorenina Gréckej antickej klasiky, 

Pythagorasa, Platóna , Aristotela, Euklida, Archimedesa atď. Kabala vznikla jednoducho tak, 
že najprv zopár židov totálne zmagorených Talmudom si preštudovalo Grécku a Rímsku 

antickú klasiku, a keďže už boli totálne zmagorení pred tým, ako začali študovať,- výsledok 
ich študovania bolo nie odmagorenie sa, teda návrat k zdravému rozumu, ale pravý opak,- 
teda oni totálne zmagorili naštudovaný vyber z Gréckej antickej klasiky a toto zmagorenie 

napísali a nazvali: Kabala.                                                                                                                  
Keď potom Keynes debatoval s Kabalistami, veľmi dôkladne ich pozoroval.                              

Keynes vypozoroval, že keď sa raz niekto zmagorí Kabalou, taký človek sa totálne zbaví - 
oddelí sa od zdravého rozumu, teda sa zmagorí, a aj ostane zmagorený.                                                     

Potom už mu niet pomoci. Taký človek potom absolútnu magorinu označí za „mystiku“, 
totálne idiotskú pičovinu sprostú označí za „tajuplnú ezoteriku“ a keď vám začne 

rozprávať absolútne kokotiny a vás pochytí hrôza, on vám povie že, to nie sú hrozné kokotiny, 
ale je to „transcendentná realita“ .                                                                                                                 

Ak sa ľudia raz zmagoria Kabalou, teda ich rozum sa skabalizuje, potom už neexistuje žiadny 
krátky proces ani rýchly spôsob, ako týchto ľudí priviesť späť, nazad k zdravému rozumu. 
Naopak, akákoľvek snaha a námaha sa premení na Syzifovskú prácu, lebo urobiť koniec 

idiotským magorinám je možné len u ľudí zo zdravým rozumom, a skabalizovaný ľudia, teda 
ľudia zmagorení Kabalou stratia zdravý rozum.                                                                       

Problém úroku.                                                                                                
Čo je úrok ? Úrok po Anglicky je interest, ale opačne, interest preložený do Slovenčiny je : 
výhoda, záujem, zaujímavosť, dôležitosť, význam, vplyv, účasť, podiel, úžitok, úrok. Úrok    

v zmysle interest-u, po slovensky znamená podiel, (dividend), účasť, úžitok, úrok. Úrok je to, 



čo niekomu dáme, čo sme od nikoho nikdy nedostali. Dar nie je úrok, nikto od nás nemôže 
vymáhať dar, ale úroky vymáhať môže. Úroky vznikajú, keď sme museli vrátiť viac, než sme 

si požičali. Dividendy vznikajú, keď musíme zaplatiť za výrobok viac než stojí.                
Podstata úroku a dividendy je rovnaká: niekto od nás berie peniaze za NIČ!                                              

Lenže je rozdiel, keď nám niekto požičia 50 kg vrece zemiakov a požiada aby sme sa 
zmluvne zaviazali, že mu vrátime 50kg. zemiakov s 10% úrokom, čo znamená že mu          
budeme musieť vrátiť spolu 55 kg zemiakov, a zas niečo iné, keď nám niekto požičia           

50 euro a požiada aby sme sa mu zaviazali, že mu vrátime tých 50 euro aj s 10% úrokom.                                          
Na túto skutočnosť už pred 2300 rokmi poukazoval Aristoteles , keď definoval peniaze ako 

neúrodné a neplodné.                                                                                                                
Zemiaky majú schopnosť rozmnožovať sa úrodou a plodmi, tak požadovať platbu úroku z 

toho čo sa dá rozmnožiť zasadením – teda čo rodí a plodí je jedna vec, ale požadovať platbu 
úroku z toho, čo nerodí a neplodí - teda čo sa nedokáže rozmnožovať plodmi ako zemiaky,   

je zas úplne niečo iné.                                                                                                                
Nepríčetné blúznenie šialencov. 

Tu ale nám podsunú argument, že aj peniaze sú ako zemiaky, ktoré možno požičiavaním za 
interest (úrok, dividend atď), „rozmnožovať“. Že peniaze požičiavaním – investovaním 

„plodia“ - „prinášajú“ úrodu peňazí. Že práve interest (úrok), je to, čo „plodí“ peniaze tomu 
kto ich „zasadí“- teda požičia (investuje), za interest ( úrok,dividend atď).                                  

Ale takýto argument je absolútny blud, klam, fantazmagória a nepríčetné blúznenie 
šialencov ! Prečo ? Preto, lebo požadovať niečo, čo neexistuje a nikdy nebude existovať, je 

jednoducho  šialenstvo!                                                                                                                                        
Ale keď takéto jednoduché šialenstvo je ustanovené, ako požiadavka do právne záväznej 

zmluvnej povinnosti, ktorá je ale podporená a istená plnou silou zákona, súdnictva, 
legislatívy, vládnej policajnej moc, a medzinárodných dohovorov, tak potom sa z tohto 

jednoduchého šialenstva vynorí Diabolské blúznenie úhlavnej zloby, ale tak ohromujúcej, 
obrovskej a rozľahlej obludnosti, zlomyseľnosti a moci, ktoré si človek môže predstaviť iba 

v Satanovi-Antikristovi, v Diablovi „in persona“ !                                                                  
Jediný spôsob, ako sa zemiaky dostanú do obehu medzi ľudí je taký, že ich niekto, niekde 

zasadí a oni vyrastú. A jediný spôsob, akým sa dostanú peniaze do obehu medzi ľudí, je taký, 
že si ich niekto niekde požičia na úrok a potom ich minie. Zakaždým, keď je spravená pôžička 

peňazí, tá skutočná suma ktorá bola požičaná, sa minie a tak prirodzene tieto peniaze začnú 
obiehať medzi ľuďmi.                                                                                                                             

Tu ale vznikne problém úroku : peniaze sa nedajú rozmnožiť zasadením ako zemiaky, peniaze 
s ktorými úroky musia byť zaplatené - nikdy, nikde, sa nerozmnožia ako zemiaky a preto, 

tieto peniaze jednoducho neexistujú.                                                                                            
Napriek tomu, pri vzatí pôžičky, každý jeden dĺžnik je daný do zmluvného záväzku, ktorý je 

podporený a istený plnou silou ľudskej moci, zaplatiť späť nie len tú sumu ktorú skutočne 
prijal                                                                                                                                                           

-(to sa nazýva „istina“, a táto istina sú tie peniaze, ktoré dĺžnik prijal, minul a teraz existujú 
v celkovom súčte obiehajúcich peňazí ) 

-ale, tiež zaplatiť požičiavateľovi dodatočnú čiastku peňazí ako percentá z požičaných peňazí 
-( to sa nazýva „úrok“, tento úrok sú tie peniaze, ktoré ani jeden jediný požičiavajúci nikdy 

nedostal, nikdy neminul a preto tie peniaze neexistujú v celkovom súčte obiehajúcich 
peňazí ) 

Každá úročená pôžička operuje tým istím spôsobom. Preto tvrdiť, že peniaze na platenie 
úrokov existujú v celkovom súčte obiehajúcich peňazí v ekonomike je absolútny matematický 

nezmysel, klam, blud a fantazmagória !  
Model konvergencie úročených úverov.                                                                              

Konvergencia je z Latinského : „converger“ čo znamená po Slovensky: prikloniť k sebe, 



stretnutie, zlúčenie, sútok, zhromaždenie.                                                                                   
Spravíme si model konvergencie úverov tak, že úvery dostanú naraz všetci; s rovnakou 

dĺžkou doby splatnosti 30 rokov a na rovnaký 7% úrok.                                                             
Takto bankári spravia miliardy úverov cez ktoré budú dané do obehu všetky peniaze na tejto 

planéte. ( 30 rokov je 360 mesiacov ).                                                                                                                                               
V tomto modeli všetci dlžníci pravidelne a svedomito budú schopní platiť svoje úvery a vôbec 

nezáleží na tom, aká obrovská masa peňazí sa dostala do obehu, aj tak behom 12,52 roka 
bankári cez mesačné splátky budú mať späť celú multi biliónovú alebo triliónovú masu peňazí, 

ktorá sa v tomto modeli dostala do obehu ! ( 12.52 roka je 150.30 mesiacov).                                                                                                         
Takto, po 12,52 roka na celej planéte už nebudú v obehu žiadne peniaze ( budú vybraté cez 

poctivo splácané mesačné splátky a budú zamknuté v bankových trezoroch bankárov), ale ešte 
nikto z dĺžníkov nebude mať splatený svoj dlh voči bankárom, ku splateniu ktorého sa 

zmluvne zaviazal ! Celá planéta bude mať splatené len 41.75% zo sumy svojich pôžičiek a 
pred sebou ešte ďalších 17,48 rokov robenia splátok.                                                                          

A to všetci, bez rozdielu akú veľkú sumu si požičali. Na príklad; ak si niekto požičal len       
10 tisíc dolárov, na 30 rokov (360 mesiacov) so 7% úrokom, celková suma aj s úrokom ktorú 

je zmluvne zaviazaný vrátiť je $ 23.951.                                                                                                  
Jeho mesačná splátka je $ 66.53, ( 66.53 x 12,52 roka = 10 tisíc), to znamená, že behom 12,52 

roka vyberie z obehu všetky peniaze, ktoré tam dal, keď si vzal úver a zaplatil za svoju 
potrebu. Ale podľa úverovej zmluvy, musí ešte ďaľších 17,48 rokov  robiť mesačné splátky v 

sume $ 66.53 – lebo ešte dlhuje $ 13.951 .                                                                                                  
A presne tak isto, ako na príklad  aj ten, kto si požičal 1 milión. Jeho  mesačná splátka  je             

$ 66 530.25 a celková suma aj s úrokom, ktorú je zmluvne zaviazaný vrátiť je $ 2 milióny 395 
089.                                                                                                                                                

To znamená, že tiež za 12,52 roka - ( 150,30 mesiacov) svojimi mesačnými $ 66 530.25 
splátkami vyberie z obehu celý 1 milión, teda všetky peniaze, ktoré do obehu sám dal.             

Ale podľa úverovej zmluvy má ešte 17,47 rokov robiť ďalšie mesačné splátky v sume $ 66 
530.25 – lebo ešte dlhuje $1 395.089 ...A tak to bude ďalej so všetkými ostatnými úvermi.                            
V tomto modeli konvergencie úročených úverov presne za 12,52 roka všetci naraz na tejto 

planéte by videli jasne a zreteľne, že peniaze na zaplatenie úrokov : neexistujú !                        
A tak, všetkým ľuďom naraz by bolo jasné, že účtovanie úrokov za požičiavanie peňazí je 

absolútne Diabolské šialenstvo a zlo, pretože zmluvne sa zaviazať bankárom zaplatiť úroky 
na platbu ktorých peniaze neexistujú je : šialenstvo, bláznovstvo a absolútna idiotina.                

Prečo ale toto Diabolské blúznenie platenia úrokov ľudstvo ešte stále praktizuje ?                     
No jednoducho preto, že na tejto planéte v praxi nie je možné dať peniaze do obehu naraz, 

ako v tomto modeli konvergencie úverov ! Preto nie je možné, aby všetci ľudia na tejto 
planéte naraz pochopili, že peniaze na platenie úrokov neexistujú a že, žiadať úroky za 

požičiavanie peňazí je Diabolské šialenstvo, blúznenie, zlomyseľnosť a zlo.                                                           
Ako vznikne ilúzia, klam a fantazmagória že peniaze na platenie úrokov existujú.  

Čo je dia bállein? Je to Grécke slovo a znamená : hodiť, rozhodiť alebo rozhádzať. Z tohto 
slova dia bállein  potom vzniklo Grécke slovo „diabolos“; z toho potom latinské slovo 

„diabolus“, a naše Slovenské slovo Diabol.                                                                                       
Moc Diabla, je moc ľudská, on nemá nadprirodzenú moc ako je to prezentované v 

Hollywoodských filmoch. Moc a sila Diabla je moc a sila človeka. Diabol získava svoju moc 
prostredníctvom ľudí, na ktorých myseľ pôsobí princípom „dia bállein“, teda princípom 

Rozhádzania ( rozptýlenia, rozohnania, rozpŕchnutia, rozdrobenia, rozpustenia, uvedenia do 
neporiadku).                                                                                                                                          

A tento princíp Rozhádzania (dia bállein)  existuje pri úročených pôžičkách.                     
(Úročených v zmysle interest-u ). Všetky pôžičky (investície) na tejto našej planéte sa robia 

na princípe dia bállein (Diabla), teda Rozhádzane.                                                                                                  



1.Všetky pôžičky sa nikdy nerobia naraz v tom istom čase - ale časovo sú Rozhádzané. 
2.Všetky pôžičky nemajú rovnakú dĺžku splatnosti - ale dĺžka splatnosti je rôzne Rozhádzaná.   

3.Všetky pôžičky nemajú rovnakú výšku úrokov -ale výška úrokov je rôzne Rozhádzaná. 
Zákonite, následok tohto rozhádzania je, že do celkového súčtu peňazí obiehajúcich v 
ekonomike sa dostávajú peňažné objemy istiny z nových úverov v rôznych časových 

intervaloch. A preto nemožnosť splatenia úverov aj s úrokom sa neprejaví naraz a v tom istom 
čase u všetkých dlžníkov, ktorí splácajú úvery aj s úrokom; ba dokonca mnohí dlžníci splatia 

svoje úvery komplet aj s úrokom !                                                                                                             
Nikto všetkým ľudom na tejto planéte ešte nevysvetlil, že ten, kto splatil svoj dlh aj s úrokom, 

splatil ho nie preto, lebo v celkovom súčte peňazí obiehajúcich v ekonomike ozaj existujú 
peniaze na platenie úrokov, ale preto, lebo úvery, cez ktoré sa dostávajú peniaze do obehu sú 
robené rozhádzane, z rôznou dĺžkou splatnosti a rôznou výškou úroku – teda na princípe „dia 

bállein“ -(rozhádzania), ktorý je princíp existencie samotného Diabla !                                          
Takto sa potom vytvorí v mysliach miliardových más ľudských bytostí bývajúcich na povrchu 

našej zemegule, zdanlivo neprekonateľná a úžasne silná Diabolská fantazmagorická 
halucinácia, klam a totálny blud, že v celkovom súčte peňazí obiehajúcich v ekonomike, 

existujú peniaze aj na platenie úrokov.                                                                                
Jednoduchosť.                                                                                                                                        

Čo je jednoduchosť ? No predsa to, čo je jednoduché ! A čo je jednoduché ? No predsa to, čo 
je zrozumiteľné ! A čo je zrozumiteľné ? No predsa to, čo je jasné ! A čo je jasné ? To, čo nie 
je komplikované ! - a to je potom ľahko pochopiteľné, - a to je zreteľné, - a to je čisté, - a to je 

úprimné, - a to je pravdivé, - a to je dobré, - a to je Božské !                                                             
- a tí ktorí uznávajú existenciu Boha, uznávajú Prírodu ako stvorenie Boha. A takto sa veriaci 

v Boha spájajú s neveriacimi, lebo aj tí, ktorí neuznávajú existenciu Boha, uznávajú 
existenciu Prírody.                                                                                                                               

Príroda je jednoduchosť a jednoduchosť je príroda! Príroda vytvára vysoko komplexné 
organické (živé) aj anorganické (neživé) systémy, ktoré sú zároveň aj jednoduché, preto že sú 

usporiadané.                                                                                                                             
Usporiadanosť a poriadok je to, čo aj z komplexnosti robí jednoduchosť. Komplex je celok, 
ktorý sa skladá z veľa častí. Náš celý Vesmír v ktorom žijeme je jeden obrovský komplex 

a preto, že je usporiadaný, je pre nás ľudí pochopiteľný.                                                               
Platón vo svojej knihe Timaeus opisuje Limit, ako nástroj usporiadania a poriadku, ktorý 

Demiurgos použil pri stvorení Vesmíru a všetkého, čo je v ňom ( teda aj nás ľudí ).                         
Čo je Demiurgos ?                                                                                                                        

Grécke „dēmiourgós“ - znamená „pracujúci (robotník) pre ľudí“. Grécke „dęmos“- znamená 
ľud, a „ergos“ -znamená pracujúci (robotník), odvodené od Gréckeho slova „érgon“ - práca 

(robiť).                                                                                                                                           
Platón pomenoval Demiurgos Boha, ktorý usporiadal a stvoril z chaosu tento náš materiálny 

svet.                                                                                                                                             
Demiurgos stvoril Vesmír tak, že na chaos, ( neporiadok, rozptýlenosť, roztrúsenosť, 

rozhádzanosť atď.), imponoval svojou mysľou (nous) usporiadanie a poriadok.                     
Demiurgos použitím Limitov (v zmysle Platonových definícii,) najprv stvoril,- generoval - dal 

vznik Ideii (Formy – Vzoru ) a potom generoval Kópiu, a tá Kópia- to je náš viditeľný 
hmotný-materiálny svet-Vesmír a všetko, čo je v ňom. Preto materiálny - hmotný svet, my 

sami a vôbec celý Vesmír nie je perfektný, lebo usporiadanie materiálu - hmoty je len Kópia 
originálu Ideii (Formy – Vzoru). Celý hmotný Vesmír a všetko, čo je v ňom je len ako keby 

„odtlačok“ Limitov Idei (Formy – Vzoru ), teda iba napodobenina originálu Limitov samotnej 
Ideii ( Formy – Vzoru ), tak hmota ostáva najmenej usporiadaná substancia, ktorú stále ešte 
možno zdokonaľovať (usporiadať), aby sa čím viac podobala, Idei ( Forme – Vzoru ), aby 

bola čím vernejšia kópia Limitov Idei ( Formy – Vzoru ).                                                                            



Keď Platón nazval Boha, Stvoriteľa Vesmíru, pracujúcim, tak potom každý čestne 
pracujúci je vtelenie Boha !                                                                                                                    

A tu práve stvorenie človeka má úlohu ďalej zdokonaľovať Vesmír. Človek ako kópia – 
napodobnenina Demiurga-(Pracovníka pre ľudí) je len pokračovateľ Demiurgového tvorenia 

Vesmíru. Každý z nás je - ako keby odtlačok nehmotnej, večnej, perfektnej a skaze 
nepodliehajúcej Ideii ( Formy – Vzoru ) samotného Demiurga, (Pracovníka pre ľudí) – Boha, 
Stvoriteľa Vesmíru v hmote. Človek je hmota v ktorej prebývajú nehmotné Ideii, (Formy – 

Vzory) generované Demiurgom v procese jeho tvorenia Vesmíru.                                                     
A to je vlastne príčina a zmysel našej ľudskej existencie - poslania nášho života.                    

Život nám bol daný aby sme pracovali a zdokonaľovali to, čo Boh stvoril -a to tak, že počas 
nášho života budeme robiť presne to, čo by sam Pán Boh-Pracujúci robil, keby bol v ľudskom 

tele! Preto je nutné, aby sa každý človek po narodení  „naučil“, aby nadobudol vedomosti 
prečo je tu a čo má robiť.                                                                                                                                              

Keď si preštudujeme Platonové knihy „Meno“ a „Phaedo“  zistíme, že vedomosti sú vrodené 
a nie naučené. Platón tam oddeľuje „Vedomosť“ od „Názoru“, hovorí : to čo hocikedy môže 

byť vec (obsah) Názoru, nikdy nemôže byť vec (obsah) Vedomosti. Vedomosť je určitá a 
neomylná, Názor je nie iba nepresný (omylný, mylný ), ale je nevyhnutne mylný, (nutne sa 

mýli – je chybný), pretože predpokladá  skutočnosť toho, čo je len zdanie.                                  
Platón tvrdí, že vedomosť je vrodená, tak že učenie je vyvolávanie - vyhrabávanie Ideii, 
( Foriem – Vzorov, ktoré sú zahrabané hlboko v duši ). Toto vyhrabávanie Ideií (Foriem-
Vzorov) sa robí pod vedením vypočúvateľa ( ktorí kladie otázky) a tak otázkami učiteľ – 

(vypočúvateľ) potom vynáša z hĺbky duše na povrch to, čo už je v mysli duše od doby ešte z 
pred narodenia sa. Platón hovorí, že my, naša duša existovala s „ Ideou, (Formou , Vzorom) 

Dobra“ ešte pred tým, ako sme sa narodili a s perfektnou Vedomosťou všetkého .                
Takže, keď sa my niečo „naučíme“, my sa vlastne „rozpamätáme“. Nevedomosť a 
ignorantstvo je potom v podstate „zabudnutie“ odkiaľ sme prišli a prečo sme tu .                                                                                                                                                

Anámnésis.  
Grécke slovo anámnésis doslovne znamená : „strata zabudnutia“, ( zbavenie sa zabudnutia ), 
rozpamätávanie sa, spomienka. Sokrates ( učiteľ Platóna ) zistil, že ľudia sa neučia niečo, čo 
nevedia, ale sa rozpamätávajú na to, čo už vedia. Teda učením naša myseľ, teda myseľ našej 

duše nezískava nové vedomosti, ale sa rozpamätáva na to, čo už dávno vie .                               
Platón vo svojej knihe „Meno“, túto teóriu anámnésis ďalej rozvádza : naša duša je 

nesmrteľná a opakovane prichádza na svet, vedomosť je vlastne v mysle duše od večnosti, ale 
každý krát, keď sa duša narodí, jej vedomosti sú zabudnuté šokom narodenia.                              

Čo my vnímame ako učenie, potom je v skutočnosti opätovné nájdenie, oživenie, obnovenie 
toho, čo sme zabudli.                                                                                                                                    

Sokrates videl seba nie ako učiteľa, ale ako „pôrodného asistenta“, ktorý pomáha narodeniu 
vedomostiam, ktoré už sú v študentovi.                                                                                             

Platón v Menovi, uvádza príklad, kde Sokrates dáva malému chlapcovi otázky o geometrii. 
Najprv chlapec odpovedá nesprávne, a je zmätený, ale pýtaním sa ďalších otázok ho Sokrates 

dovedie k správnej odpovedi. To ukáže, že aj keď chlapcovi nikto nepovedal správnu 
odpoveď, on sa mohol dostať k pravde len tak, že sa rozpamätal na to čo vedel, ale už zabudol.                                                                                       

Táto metóda vyučovania ( otázkami ) sa do dnešného dňa nazýva Sokratická metóda. 
Myseľ človeka je takto potom  schopná opäť nájsť – obnoviť – oživiť vedomosti, ktoré už má, 

ale ktoré zabudla šokom narodenia sa v ľudskom tele, teda šokom uväznenia do hmoty 
ľudských zmyslov ( zraku, sluchu, hmatu, čuchu, citu, príjemností, bolestí atď.)                         

Potom rozpamätaná myseľ má vedomosť, ktorá je určitá a neomylná a ostáva perfektne 
zdravá a usporiadaná; v dôsledku čoho je v perfektnom súzvuku, v perfektnej harmonii a v 

perfektnom konkorde so zdravým rozumom samého Demiurga, Boha, Stvoriteľa! Takto 
„rozpamätaní“ ľudia sa potom stávajú ako keby vtelenie ( kópia) samého Demiurga Boha. 



Takí ľudia počas svojho času, ktorý im Príroda nadelí tu na zemi, robia presne to, čo by robil 
sám Stvoriteľ Demiurgos, keby chodil tu medzi nami.                                                                       

A tak zmysel a podstata života človeka je čestne odvedená práca.                                               
V tomto kontexte peniaze sú náš doklad o práci ktorú sme čestne vykonali.  

Protivník. Diabol je pomenovaný ešte aj Satan ! Slovenské slovo Satan pochádza z Gréckeho 
slova „satanas“ : a znamená protivník. Satan je protivník človeka, je protivník Boha a je 

protivník Krista, teda Antikrist. Je to klamár, pokušiteľ, strojca, záhuby a zatratenia !                     
Tento protivník zavádza zdaním, ilúziou, klamom, bludom a fantasmagóriou.                                                            

Tak isto, tí ktorí neuznávajú existenciu Diabla - Satana, uznávajú existenciu rozhádzania, 
uznávajú existenciu zmätku a neporiadku, uznávajú existenciu protivnosti, uznávajú 

existenciu zdania, ilúzie, klamstva, bludov, fantasmagórie a zla.                                                      
A takto dôjde k spojeniu tých, ktorí uznávajú existenciu Diabla-Satana, s tými, ktorí 

existenciu Diabla-Satana neuznávajú.                                                                                                                                          
Preto vznikli dve pomenovania toho istého princípu zla. Princíp Zla sa vytvára alebo 

rozhádzaním, zmätkom a neporiadkom - vtedy autor zla je Diabol, alebo princíp Zla sa 
vytvára zlučovaním, zhromažďovaním a usporiadavaním - vtedy autor zla je Satan.                  

Diabol rozhádže a uvedie do neporiadku to, čo je Dobré a Satan opačne, zlučuje, zhromažduje 
a usporiadava to, čo je Zlé.                                                                                                                       

A práve usporiadaním Zla do perfektného poriadku - často do absolútne super sofistikovaných 
perfektných systémov - Satan vytvára zdania, ilúzie, bludy, klamy a fantazmagórie .             

Tieto, spôsobia to, že absolútna zvrhlosť a Zlo sa u ľudí, ktorí sa nerozpamätali odkiaľ prišli 
na svet a prečo, potom vytvorí zdanie – názor, že absolútna zvrhlosť a zlo je absolútne dobro.               

Preto je tak dôležité držať sa Platónovho ostrého rozlišovania medzi Vedomosťou 
(Dobra), ktorá je spoľahlivá (neomylná) a Názorom ( čo je Dobré), ktorý nie je 

spoľahlivý (neomylný).                                                                                                                   
Názor , pochádza z meniaceho ( posúvajúceho) sa sveta zdania ( pocitov, citov, dojmov, 

senzácii, rozruchov, vzrušení a vnímaní ), ale Vedomosť , pochádza zo sveta večných 
(nadčasových) Foriem - Ideí ( „to ti esti“ - to čo je ).                                                                           

Bolo by dobré, keby ste si preštudovali celého Platóna a Aristotela, alebo aspoň 
Platónovu knihu : Republika - tam sú tieto koncepcie objasnené príkladmi metafory 

slnka, rozdelenej priamky a alegóriou jaskyne.                                                                          
Peklo.                                                                                                                                                  

Peklo zo všetkým neopísateľným utrpením, hrôzou a mukami, presne ako aj zaťažovanie 
peňazí úrokom so všetkým následným utrpením, hrôzou a mukami - má vo svojej štruktúre 

vysoko sofistikované, spletité a definitívne pozorovateľné zákonitosti, logiku, a vedecky 
odvoditeľné príčiny, z ktorých sa dajú vyvodiť absolútne racionálne a vedecky dokázateľné, 
brilantné definície, pojmy, ako aj a racionálne a vedecky odvoditeľné poučky, formulácie par 

exelence, ako aj absolútne geniálne matematické rovnice, geometrické grafy a tabuľky !                  
A práve, presne tak isto ako aj v prípade Pekla, vysoká sofistikovanosť ekonomiky, v ktorej 
sú peniaze zaťažované úrokom, vytvára zdanie krásy a radostného očarenia, celá spletitosť 

úrokov v ekonomike, vytvára zdanie pôvabu a láka pozornosť bádateľov a vyvoláva nadšenie 
u každého študenta ekonomiky.  
Nevšímavosť a nepozornosť.                                                                                                                

Ale keď študent si nevšíma a nevenuje pozornosť utrpeniu druhých, bolesti druhých, mizérie 
druhých, zúfalstvu druhých, hrozným mukám, ktoré druhí prežívajú, hroznej bezohľadnosti, 
ktorej sú druhí vystavení, obludnej beštiálnosti a krutosti ktorej obete sa druhí stanú, ako aj 

rôznym klamstvám, podvodom a švindľom ktorým druhí 
naletia;                                                           - ale upriami svoju pozornosť len na 

sofistikovanosť, usporiadanosť, spletitosť, zákonitosti, logiku, brilantné vedecké definície, 
pojmy, ako aj a racionálne a vedecky odvoditeľné poučky, formulácie par exelence, ako aj 



absolútne geniálne matematické rovnice, geometrické grafy a tabuľky;                                                                                                                                                     
- tak potom, zákonite, nie len Diabolské Peklo, ale aj finančný systém zaťažovaný úrokom, sa 

začne zdať ako úžasne, krásne a dobré “inteligentné dielo”!                                            
Skonštruovanie ekonomickej teórie v technike totálnej magoriny Talmudu a Kabaly na 
zavedenie princípov Musoliniho Fašistického ekonomického systému do parlamentnej 

demokracie.  
Na základe analýzy Tóry, Talmudu a Kabaly John Maynard Keynes dostal Satanský brilantný 
nápad : jednoducho urobím to isté, vezmem túto veľmi jednoduchú Rotschildovskú chytrácku 

primitívnosť – z jednej strany vláda sa zadlžuje a pumpuje peniaze do ekonomiky a z 
druhej strany si chrematistici tieto peniaze odsávajú úrokmi, dividendami a ostatnými 

ničotnosťami do vlastných vačkov  – a tým istým spôsobom magorenia, ako zmagorili 
židovskí autori Kabalu, ja zmagorím toto jednoduché Rotschildovo primitívne chytráčenie tak, 
že nikto nebude vedieť o čo ide a nazvem to : „The General Theory of Employment, Interest 

and Money“ – teda :Všeobecná teória zamestnanosti, úrokov a peňazí.                                   A 
keď si moju Všeobecnú teóriu zamestnanosti, úrokov a peňazí, preštuduje tisíc, alebo aj 

milión ľudí, každý zvlášť, nebudú sa môcť dohodnúť čo vlastne čítali, budú tak zmagorení, 
ako keby tisíc židov, každý zvlášť o samote študovali Tóru, Talmud alebo Kabalu....áááá, 
háááá, hááááá, háááááááááááá ! Potom zaručene, jediný spôsob, ako bude možné predísť 

hádke a bitke bude, že si mňa pozvú, aby som im všetko vysvetlil !                                              
Potom ja a moji žiaci, ktorých si na Cambridgejskej univerzite uniformne zmagorím, budeme 

ako múdri a vysoko vážený rabíni, sedieť za katedrou a vysvetľovať ostatným, čo vlastne 
čítali, a budeme ich usmerňovať, čo si majú ako vykladať, čomu majú ako rozumieť a čo majú 

ako chápať, aké otázky majú klásť, s čím sa majú zaoberať, čo majú skúmať a po čom majú 
pátrať !                                                                                                                                    

- budeme robiť presne to, čo rabíni robia v židovských školách, áááá,hááááá,háááááá to bude 
ale sranda ! - a ja John Maynard Keynes budem pri tom vyzerať ako neaký super génius ! - a 

zarábanie peňazí bez práce už nikto neohrozí...háááááá, hááááá, hááá, há !                                      
Tak, a ak sa aj nájdu ľudia so zdravím rozumom v parlamente, alebo vo vláde, a postavia sa 
na odpor mojej teórie, teda budú tvrdiť, že celá moja nová ekonomická teória je magorina, v 

ktorej podstate ide o pumpovanie peňazí do ekonomiky aby Rotschildové deti a kadejaká 
skurvená úžernícka háveď mohla do nekonečna bohatnúť bez práce, a mať stále viac a viac, - 
tak potom, ja im jednoducho poviem, že nechápu moju teóriu, že nie sú ekonómovia, že by 

mali ísť študovať ekonomiku ! A keď niekto začne hovoriť, že teraz, keď peniaze sú oddelené 
od zlata, už neexistuje žiadna legitímna príčina zaťažovať peniaze úrokom, poviem im, že 

nerozumejú funkcii úroku !,                                                                                                                  
- poviem im, že nerozumejú funkcii peňazí !,                                                                                      

- poviem im, že nerozumejú funkcii dividend!, zisku!,- a kadejakých iných úžernických 
pičovín!                                                                                                                                               

A keď neprestanú argumentovať a klásť rozumné, relevantné otázky ktoré idú k meritu veci, 
tak jednoducho budem ďalej do nich biť, že nerozumejú akumulácii kapitálu, že nerozumejú 
dôležitosti úspor, budem im hovoriť, aby sa to išli doučiť, poviem im, že sú nevzdelaní, že sú 

sprostí a nech sú radšej ticho, lebo všetci dookola sa dozvedia že sú sprostí a nevzdelaný a 
budú mať trapas. Poviem v parlamente všetkým demokraticky zvoleným zástupcom ľudu, že 
keď budú ticho, nikto nezistí že sú sprostí a nevedia nič o ekonomike! - a takto zlikvidujem 

akúkoľvek a kohokoľvek opozíciu zarábaniu peňazí bez práce !                                                
Ááá, háá, háá, ha, ja vyjebem s celým demokratickým systémom vládnutia! ako nikto ešte 

nikdy nevyjebal v celej ľudskej histórii! Nikto už nikdy sa ani nepokúsi spomínať bezúročnú 
ekonomiku založenú na peniazoch oddelených od tovaru a nezaťažených úrokmi !                                                                                     

Do piče, há, hááá, čo keď si aj milióny ľudí preštuduje moju Všeobecnú teóriu zamestnanosti, 
úrokov a peňazí ? - nikdy sa nebudú môcť zhodnúť na tom, čo vlastne čítali !                                     



A čo keď sa aj nájdu milióny ľudí zo zdravím sedliackym rozumom, ktorí pochopia, že tá 
moja „Všeobecná teória“ je obyčajný primitívny švindeľ ? - ááá, há, háá, nič sa nestane, lebo 
ďalšie milióny ľudí to budú chápať úplne ináč a tí ich prekričia a vy-nulujú ich - úplne bez 

toho, aby som ja osobne zasahoval do debaty !                                                                          
Hááá, hááá, hááá, ! To je ono, to je ono, Havel na hrad, Havel na hrad!!!  

Čo potom urobil Keynes.                                                                                                                  
Keynes potom urobil výber ekonomických teórii, totálne tieto teórie zmagoril a to tak, že z 
tých teórii urobil zmes novej komplexnosti, protichodnej logiky, pridal tam kopu chorých, 

pomätených, spletitých absurdít a konštrukcii.                                                                                 
Ďalej tam spravil logike odporujúcu zmiešaninu predikátov, dojmov a pojmov, aby z toho 

vznikla kakofónia teórii, myšlienok, zmätku, a absolútneho nezmyslu. A to všetko potom 
opatrne zabalil do slovníku plného honosných odborných a na študovaných slov.                    

Celý syntax urobil totálnu spletitosť, ktorá je vystupňovaná do myseľ zmagorujúcej 
popletenosti . Zaužívané výrazy nahradil novým, nezrozumiteľným žargónom, chybné závery 

zabalil do eufemizmov, a celú tú úžasnú nepochopiteľnosť zabalil do fingovaných 
argumentov, fingovaných problémov a fingovaných riešení.  

Ale nech hovorí liberál Murray N.Rothbard.                                                                                
Kliknime si zas na tento link: http://mises.org/etexts/keynestheman.pdf otvorme si jeho 

knihu : Keynes, the man, - skrolujme na stranu 18, a začnime čítať časť s názvom :                  
Selling the General Theory. Vy ktorí neviete Anglicky, dajte si to nejako niekomu (ale 

odborne) preložiť, bude to stáť za to !                                                                                           
Nebudem tu teraz robiť kompletný preklad (hoci v budúcnosti ak mi čas dovolí to urobím), 

teraz len to podstatné, čo tam Rothbard hovorí :                                                                       
„Všeobecná teória zamestnanosti, úrokov a peňazí“ nebola vôbec revolučná, ale iba 

úplne staré a často vyvrátené merkantalistické a inflacionistické bludy (omyly, klamy) 
prestrojené do nového ligotavého kroju, preplneného s novým vykonštruovaným a 

prevažne nepochopiteľným žargónom.  
Murray N. Rothbard ďalej pokračuje :                                                                                                    

A teraz prišiel Keynes, s jeho modernou „vedeckou“ ekonomikou, hovorí, že tá stará 
„klasická“ ekonomika to má všetko nesprávne : že, práve naopak, to je morálna a 

vedecká povinnosť vlády míňať, míňať, a míňať, ;  brať na seba deficit na deficit, s 
cieľom zachránenia ekonomiky od takých nerestí ako: šetrnosť a balansované rozpočty 

a nespútaný kapitalizmus;  a tak vyvolať zotavenie z depresie. Ako vítaná bola 
Keynesiánska ekonomika vládami tohto sveta ! ...starí ekonómovia, ktorí pochopiteľne 

nemali trpezlivosť na nové komplexnosti ( teda čo som nazval Talmudizovanie a 
Kabalizovanie), mali tendenciu odmietnuť „Všeobecnú teóriú zamestnanosti, úrokov 

a peňazí“ ako nezmysel a odmietli sa pustiť do tohto úžasne nepochopiteľného 
diela....Všeobecná teória je zle písaná kniha, zle zorganizovaná...oplýva tmárstvom, 

hniezdi v zmätku...                                                                                                                    
Ďalej Rothbard cituje Samuelsona, (1946), 1948: 145, Hodge 1986: 21-22, ktorý spomína že: 

12 až 18 mesiacov po uverejnení Keynesovej knihy „Všeobecná teória zamestnanosti, 
úrokov a peňazí“, nikto v Cambridgeskej univerzite nevedel vylúštiť o čom tá kniha je.  
Rothbard ďalej spomína Harryho Johnsona, ktorému bolo jasné, že Keynes zámerne používa 

stratégiu zmätku – teda čo ja nazývam Talmudizovanie a Kabalizovanie.                                
Harry Johnson hovorí:  V tomto procese – Talmudizovania a Kabalizovania – veľmi 
pomôže dať starým koncepciám nové a pomätené mená...takto „nová teória“ má 

zodpovedajúci stupeň obtiažnosti pochopenia...                                                                                                                 
Teda uzáver toho, čo Rothbard píše o Keynesovej „Všeobecnej teórii zamestnanosti, úrokov 

a peňazí“ je, že každému a všetkým zmámym liberálnym ekonómom, teda Hayekovi, 
Misesovi, celej Rakúskej škole, celej Londýnskej škole atď. bolo jasné; že Keynesová 



Všeobecná teória zamestnanosti, úrokov a peňazí, je jedná veľká magorina. Každému, hneď 
bolo jasné, že to, čo Keynes podsunul ako novú ekonomickú teóriu je do očí bijúca magorina, 

teda magorina, ktorá bola zámerne skonštruovaná tak, aby to aj magorina bola .                                     
V roku 1942 Keynes dostáva titul : Prvý Barón z Tiltonu.                                                             

Lenže, potom postupne všetkým začalo svitať o čom to celé Keynesovské magorenie je !     
Že je to o zachovaní úžerníckeho finančného systému jednoduchou Rotschildovskou 

chytráckou primitívnosťou, ktorú Mussoliny zaviedol už Taliansku v roku 1922, a ktorej 
podstata je že : z jednej strany vláda sa zadlžuje a pumpuje peniaze do ekonomiky a z druhej 
strany si chrematistici tieto peniaze odsávajú úrokmi, dividendami a ostatnými ničotnosťami 

do vlastných vačkov !                                                                                         
Preto Hayek nebol ochotný zdemolovať túto magorinu Keynesovej „Všeobecnej teórie“, tak 

ako zdemoloval predchádzajúcu Keynesovú : „Treatise on Money“  magorinu.                         
Murray N. Rothbard túto Hayekovu neochotu vysvetluje rôznymi výhovorkami : zase si 
môžete kliknúť na http://mises.org/etexts/keynestheman.pdf  a pozrieť na stranu 34. 

Všetkým Rotschildovcom, barónom, lordom, kniežatám, grófom a ostatnej naničhodnej 
hávedi došlo, že : Keynes vo svojej Všeobecnej teórii zamestnanosti, úrokov a peňazí, splnil 

ich sen a túžbu, teda vyriešil problém zavedenia princípu Mussoliniho fašistickej 
ekonomiky do systému parlamentnej demokracie !  

Po rozpútaní druhej svetovej vojny sa Keynes stal poradcom na ministerstve financií jej 
„Veličenstva“  a  Mussoliniho fašistickú primitívnosť zaviedol do praxe : z jednej strany sa 

Britská vláda začala zadlžovať za peniaze ktoré boli oddelené od zlata, tieto peniaze 
začala pumpovať do ekonomiky a z druhej strany si celá rotschildovská háveď tieto 

peniaze odsávala úrokmi, dividendami a ostatnými ničotnosťami do vlastných vačkov ! 
Všetci rotschildovci, baróni, lordi, grófi, princovia a princezné, kniežatá a kňažné no proste 

celá naničhodná háveď, ktorá sa živí zarábaním peňazí bez práce jasala ! Z vďaky a uznania v 
roku 1942 sa táto háveď rozhodla udeliť Keynesovi titul Britského Impéria a tak z 

chrapúnskeho magora sa zrazu stal britský Lord ! Keynesovi bol udelený titul : Lord Keynes, 
Prvý barón z Tiltonu .  

Keynes - zakladateľ modus operandi neo-liberalizmu; 
alebo to isté hovno, len v inom balení.                                                                                           

„Modus operandi“ je latinský a znamená to „spôsob fungovania“, alebo „spôsob prevádzky“. 
Keynes svojou „Všeobecnou Teóriou“ dokázal , že je možné jednoduchým a primitívnym 

Talmudizovaním a Kabalizovaním zamontovať do ekonomickej teórie akúkoľvek sprostosť, 
zlo, hovadinu, pičovinu, magorinu, debilitinu, blbosť alebo totálne vygumovanú 

kokotinu . Keď druhá svetová vojna skončila a kolonizované národy volali po slobode a 
demokracii, úžernícka háveď už bola prichystaná. Národy tejto planéty chcú mať slobodu a 

demokraciu ? Áááá, Hááááá, Háááááá, my im teda dáme slobodu a demokraciu !                                                       
Tak ,kolonializmus bol zlikvidovaný a nahradený neo-kolonializmom a neo-liberalizmom. 

Proste to isté hovno, len v inom balení.                                                                                        
Modus operandi starého, teda pôvodného liberalizmu som už opísal v : Neo-liberalizmus-časť 

prvá: Liberalizmus.                                                                                                                                
Modus operandi starého liberalizmu bol založený na modus operandi Petra Minuita, ktorým 
kúpil v Amerike ostrov Manhattan od miestnych indiánov. Podstata tohto modus operandi 
bola primitívne oblbovanie zrkadielkami, gorálkami, starými flintami, ohnivou vodou atď. 

Teraz modus operandi rabovania a kradnutia neo-liberalizmu funguje oblbovaním 
ekonomickými teóriami. Je to ale tak isto primitívne a funguje to takto : najprv rabovači idú 
pre „teoretický“ výklad svojho rabovania a kradnutia k „renomovaním ekonómom“, títo im 

spravia po vzore Keynesa totálne Talmudický a Kabalistický výklad ekonomických opatrení, 
ktoré potrebujú zaviesť na orabovanie štátu. Potom prídu do slobodnej demokratickej krajiny, 

ak nemôžu priamo za úplatok kúpiť poslancov v parlamente,- tak bohato vyfinancujú 



politické strany a  dosadia do parlamentu a vlády svojich Dzurindov, Mečiarov, Ficov, 
Bugárov, Slotov, Kadehákov atď. a začne rabovanie celého Národa.                                                                                                                       

Aj keď je to nový liberalizmus, je to stále : to isté hovno.                                                                   
Tak ako židovský úžerníci si išli k rabínom po šalamúnsky zmagorený výklad Talmudu, keď 
chceli praktizovať úžeru, presne tak isto teraz neo-liberálny rabovači, ktorí chcú vyrabovať 

hociktorý štát na tejto planéte, si najprv idú pre ekonomicky výklad svojho rabovania k 
renomovaným „výhercom“  Nobelových cien za ekonomiku, títo im spravia šalamúnsky, 

totálne talmudicky a kabalicky zmagorený výklad ekonomiky a tento výklad potom rabovači 
a zlodeji použijú ako dôkaz absolútnej legitimity svojho rabovania a kradnutia.                           

Dnes, totálne zmagorení absolventi renomovaných ekonomických škôl jednoducho nahradili 
totálne zmagorených absolventov renomovaných stredovekých židovských ješív!                                  

A tak vzniklo heslo neo-liberalizmu : Čo keď ľudia nie sú magori ? - my ich zmagoríme a 
spravíme z nich opice ! 

                                                                                                   Mr. Vassky Rudolf 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Fakty, ktoré protagonisti Novembra 1989 neradi počujú 
Zdroj: narodnaidentita.wordpress.com 
Dátum: 23.11.2010 
 
S odstupom času je čím ďalej tým ľahšie prehliadnuť lož, ktorá sa na občanoch 
Československa v roku 1989 uskutočnila. 
 
V rokoch 1969-1970 bolo približne 1 000 funkcionárov KSČ formou vylúčenia z KSČ 
prevedených do „zálohy", ktorá bola vytvorená s cieľom použitia v takých situáciách, akými 
boli založenie Charty 77 a 17. november 1989, ktoré boli projektované ako varianty. Určené 
osoby emigrovali do zahraničia s poslaním pôsobiť v politickej opozícii so spravodajským 
určením. Všetky okamžite dostali politický azyl, zamestnanie v exponovaných inštitúciách 
hostiteľských štátov alebo profesúry. Tieto osoby organizovali v zahraničí malé lobistické 
nátlakové skupiny, ktoré si postupne vytvárali kontakty na medzinárodné organizácie a vlády 
štátov, zakladali vydavateľstvá, nadácie, organizovali zbierky finančných prostriedkov.... 
Finančné prostriedky na činnosť Charty 77 pochádzali z rôznych zdrojov: medzinárodného 
PEN-klubu, financovaného CIA, Rotary-klubu, Jewish Agency, Guggenheimovej nadácie v 
USA, Masarykovej nadácie pri Masarykovom múzeu v Izraeli.... 
 
Pri založení Charty 77 v jej vyhlásení 1.1.1977 bolo prezentované, že organizácia nechce 
škodiť komunistickému režimu, ale chce s ním viesť konštruktívny dialóg. Reakcia, ktorú 
proti Charte 77 rozpútalo ÚV KSČ, bola prekvapujúca, namiesto tvrdého potlačenia aktivít, 
konanie komunistických predstaviteľov upozorňovalo na existenciu a popularizovalo Chartu 
pri protikomunisticky zmýšľajúcej verejnosti. Hlavnú úlohu pri propagácii zohrali vysielačky 
Slobodná Európa, Hlas Ameriky a BBC. Napriek tomu, že vydavateľská činnosť Charty bola 
vzhľadom na platné zákony protizákonná (minimálne § 112 - Trestného zákona: 
poškodzovanie záujmov republiky v cudzine), nikto nikdy proti vydavateľom nezakročil. Je 
pritom nevyvrátiteľné, že v prípade záujmu by si ŠTB s takouto skupinou poradila v priebehu 
maximálne 24 hodín. Nikto na verejnosti by sa nikdy o žiadnej charte nedozvedel. 
 
Prijímanie členov Charty 77 bolo ukončené 17.11.1989, kedy ich počet dosiahol čísla 1 900. 
Väčšina signatárov vstúpila do Charty 77 zo vzdoru proti režimu bez toho, aby tušila 
čokoľvek o charaktere a poslaní tejto organizácie. Organizácie, ktorú riadilo približne 70 až 
85 ľudí, organizácie pozostávajúcej z príslušníkov niekoľkých rodín navzájom spútaných 
rodinnými, príbuzenskými a finančnými zväzkami. Jednalo sa najmä o rodiny Havlovcov, 



Dienstbierovcov, Šabatovcov, Němcovcov, Paloušovcov, Marvanovcov, Hromádkovcov, 
Rumlovcov, Šternovcov.... Okamžite po „Nežnej revolúcii" tieto rodiny a ich priatelia zaujali 
pozície v najvyšších štátnych, diplomatických a hospodárskych funkciách štátu. Celá skupina 
osôb bola pre túto pozíciu odsúhlasená orgánmi ZSSR, USA a Izraela prostredníctvom ich 
ŠTB, KGB, CIA a MOSADu. 
 
Zriedkavé odsudzovanie a väznenie členov Charty 77 sa stávalo jednoduchým spôsobom pre 
obrovskú medzinárodnú propagačnú kampaň, ktorú viedli zahraničné spravodajské služby 
najmä prostredníctvom vysielačiek „slobody". Obyvatelia Československa sa takýmto 
spôsobom zoznamovali s ľuďmi, o ktorých by v prípade absencie takejto reklamy, v novembri 
1989 nevedeli absolútne nič. Účelová organizovaná reklama a propaganda z nich urobila 
hrdinov, mučeníkov, veľkých spisovateľov, mysliteľov, politikov a demokracii oddaných 
štátnikov. 
 
Samotné riadenie Charty 77 bolo nanajvýš komplikované, pretože muselo zabezpečiť 
kontrolu tak zo strany USA ako aj KGB. Hlavnou riadiacou osobou v ČSSR od roku 1987 bol 
vedúci 13. oddelenia ÚV KSČ Rudolf Hegenbart, ktorý sa priamo podieľal na príprave 
prevratu.  
 
Deň 17. november 1989 bol vybratý ako najvhodnejší termín, pretože medzinárodný sviatok 
študentstva zaručoval medzinárodnú odozvu. Zároveň dátum zaručoval, že celá udalosť 
prebehne pred schôdzkou Gorbačov - Bush na Malte, kde mali mocnosti prerokovať ďalší 
postup pri riadení zjednotenia Nemecka, ktoré malo jednoznačne mať dopad aj na politický 
vývoj v Československu.  
 
Príprava manifestácie na rokovaní Pražskej vysokoškolskej rady bola zmanipulovaná aj 
vďaka účasti Vasiľa Mohoritu. Na základe toho prevažne neupozornení študenti vpochodovali 
do vopred pripravenej pasce. Dve hodiny pred príchodom sprievodu na Národnú triedu bola 
zastavená premávka električiek v oboch smeroch a Národná trieda bola úplne vyprataná 
(vyľudnená). Pohotovostné oddiely Národnej bezpečnosti boli v pohotovosti na Mikulandskej 
a Konyiktskej ulici už tri hodiny pred príchodom sprievodu. Okolo jednej hodiny pred 
príchodom boli uzamknuté všetky domové brány domov od Perštýna až k Národnému 
divadlu.  
 
Zásahová čata ÚRNA (Útvar rýchleho nasadenia), bola v treťom pohotovostnom slede 
(príslušníci boli doma na telefóne), dostala o 10:30 telefonický rozkaz vrátiť sa k útvaru 
(osem hodín pred nasadením), asi štyri hodiny pred začiatkom manifestácie na Vyšehrade. Po 
príchode k útvaru bola vyhlásená pohotovosť. Keď čata nastúpila v maskovacích uniformách 
a maskovacích čiapkach dostala rozkaz nasadiť si červené barety, ktoré sú súčasťou 
vychádzkovej uniformy. O 11:30 čatu previezli autobusom na Bartolomejskú ulicu na 
sústredenie. Od 13:45 prebehla inštruktáž trojicou dôstojníkov ŠTB v civile, zameraná na 
zákrok pri Národnom divadle, čo bolo v čase, keď sa manifestácia vo vzdialenosti asi tri 
kilometre len začínala. Zásahovej čate na zväčšenom obraze podrobne vysvetlili uzáver pri 
Národnom divadle, vrátane nasadenia automobilu so zábranami. Čatu inštruovali, že 
dôstojníci ŠTB im budú ukazovať vytipované osoby v sprievode, ktoré budú z davu 
vyťahovať a zadržiavať. 
 
V popoludňajších hodinách v piatok 17. novembra 1989 Prahu opustilo kompletné vedenie 
Charty 77, vrátane svojich rodín. V hlavnom meste zotrval len Uhl, Benda, Němcová. V tom 
čase totiž existovalo vysoké nebezpečenstvo ich pozatýkania v prípade, ak by sa Hegenbartovi 



nepodarilo paralyzovať akcie a rozhodnutia väčšiny vedúcich ÚV KSČ a FMV, ktorí neboli 
so scenárom operácie zoznámení. Už v sobotu dopoludnie sa však všetky kľúčové osoby 
Charty 77 vrátili naspäť do Prahy. Vrátili sa na základe toho, že v do nedele sa podarilo 
Hegenbartovi úplne odstrániť nebezpečenstvo zákroku Ľudových milícií, ktoré Jakeš, ako 
najvyšší predstaviteľ ÚV KSČ, mobilizoval. Hrozil ozbrojený konflikt, pretože Ľudové 
milície mali v tom čase 150 000 plne vyzbrojených a bojovo naladených príslušníkov. 
 
Operácia si nekládla za cieľ len odstrániť Jakeša, ale zariadiť všeobecný ústup komunistov na 
vopred pripravených pozíciách. Takmer v tom istom čase (po zatknutí Václava Havla) 
Hegenbart začal mobilizovať hercov a spevákov na podpisové akcie za jeho prepustenie. 
Všetci iniciátori boli komunisti. Manifestáciu a neskôr aj organizovanie študentstva riadili 
výlučne deti prominentných rodičov. 86% týchto študentov, organizátorov malo rodičov vo 
vysokých funkciách v KSČ, FMV, v diplomatických službách, v kategórii generálnych 
riaditeľov, vysokoškolských profesorov.... Študenti boli inštruovaní svojimi rodičmi, pričom 
už od januára 1989 boli vypracované heslá: „Nie sme ako oni!", „Nechceme násilie!"... a 
formy ich zverejňovania a šírenia na demonštráciách tak, aby nedochádzalo k fyzickému 
napádaniu komunistov, čo bola jedna z podmienok dohody o odovzdaní moci. Záruku nad 
tým prevzali sami komunisti prostredníctvom študentov a OF (Občianskeho fóra).  
 
Koncepcia samotného OF bola dohodnutá približne pol roka pred prevratom a schválil ju 
osobne Hegenbart. OF oficiálne vzniklo v nedeľu v podvečer a vyhlásil ho Havel v 
realistickom divadle. Poverení dôstojníci ŠTB na vyhlásenie OF zvážali svojimi súkromnými 
autami všetkých kľúčových predstaviteľov Charty 77. Uvoľnenie divadiel fingovaním 
protestných štrajkov organizovala ŠTB prostredníctvom svojich agentov medzi hercami a 
základnými organizáciami KSČ v divadlách. 
 
Vedenie OF prevzali výhradne kľúčoví členovia Charty 77. Predpokladá sa, že na nasadenie v 
OF bolo uvoľnených približne 1 100 ľudí z novej databázy KGB. 
 
V rámci dohôd o kontinuite moci komunistickej oligarchie bola činnosť OF od začiatku až k 
voľbám vedená k likvidácii akejkoľvek potenciálnej opozície, ktorá by mohla vzniknúť. Z 
tohto dôvodu bolo v období február - apríl 1990 rozbité študentské hnutie a vyradené z 
akejkoľvek politickej konkurencie. Rôznymi kauzami a aférami boli postupne zdiskreditované 
KDÚ, Československá strana socialistická, Republikánska strana, Lidová strana a ďalšie. 
 
V polovici roku 1988 bolo o príprave politického prevratu v Československu informovaných 
12 ľudí z najvyššieho orgánu KSČ. V októbri 1989 sa tento počet zväčšil na približne 90 ľudí, 
z ktorých väčšina nebola priamo členmi aparátu ÚV KSČ. Úplná väčšina členov KSČ bola 
prevratom a stratou svojej moci prekvapená a označila postup svojho vedenia za zradu.  
 
V decembri 1989 boli všetci rozhodujúci funkcionári KSČ, armády, Ľudových milícií a FMV 
presne informovaní o tom, že udalosti predstavujú len taktickú formu zmien, inou formou v 
krátkom čase neuskutočniteľných. Latentná pohotovosť všetkých týchto zložiek vrátane 
armády bola udržiavaná do marca 1990, kedy bola dojednaná zákonná nepostihnuteľnosť 
zákonom číslo 15/90 z 23.1.1990, ktorý zaručoval KSČ verejnú právnu ochranu, garantovanú 
novou vládou.  
 
Priebeh „Nežnej revolúcie" bol jednoznačne vynikajúco pripravený. Priehľadnosť celej akcie 
mala v očiach verejnosti zastrieť fáma o nevydarenom puči ŠTB, ktorý v kritickom bode 
zlyhal a ktorý využili demokraticky zmýšľajúce sily v prospech „nežnej revolúcie". Je 



nepopierateľné, že keby Sovietsky zväz neodmietol akúkoľvek podporu k žiadnej „nežnej" 
ani inej revolúcii by nikdy nedošlo. Negatívne pôsobí skutočnosť, že ešte aj v súčasnosti 
žiaden z oficiálnych politikov Slovenska a Česka verejne nepriznal celú pravdu o „Nežnej 
revolúcii" a 17. november 1989 sa stále oslavuje ako symbol študentskej revolúcie. Správa 
Komisie Federálneho zhromaždenia Československej republiky zameranej na vyšetrenie 
udalostí zo 17. novembra 1989 sa stala utajenou a nikdy nebola uverejnená. Dôsledky 
vyšetrovania sa premietli do odsúdenia niekoľkých bezvýznamných policajtov na 
niekoľkomesačné alebo podmienečné tresty, pretože vyšetrovanie bolo zamerané len na 
násilnosti na Národnej triede a zámerne sa vyhýbalo politickému pozadiu prevratu. Všetky 
najdôležitejšie materiály týkajúce sa Charty 77 a ďalších prominentov, boli z FMV (Federálne 
ministerstvo vnútra) odstránené ešte pred 17.11.1989, zvyšok (vyše 15 tisíc osobných 
zväzkov ŠTB) bol zlikvidovaný v priebehu februára a marca 1990. V tejto súvislosti 
podivuhodne pôsobia aj záhadné samovraždy (plukovník Bečvář - 17. novembra vydal rozkaz 
nasadiť jednotky ÚRNA) či nehody potencionálnych odporcov (Alexander Dubček).  
 
Zidealizovaná revolúcia, ktorou by sa pýšil každý národ, každá krajina sveta, je napriek 
všetkým propagandistickým dezinformáciám na pokraji záujmu obyvateľstva ale aj politikov 
oboch nástupníckych krajín bývalého Československa. Súčasníci 17. novembra 1989 vedia 
napriek oficiálnej propagande svoje a možno aj preto dnešní študenti nevedia takmer nič o 
„veľkom víťazstve" ich rovesníkov spred 20. rokov. Nik si predsa nedokáže spomenúť na 
udalosti, ktoré sa nikdy neudiali. 
 
Čo dodať na záver. Je zrejmé, že tí ktorí sa nazývajú „víťazmi novembra 89", nemajú záujem 
na tom, aby sa národ dozvedel celú pravdu o udalostiach prevratu. Osoby, ktoré prevrat riadili 
najlepšie vedia prečo je pre nich nevyhnutné tak úporne tajiť skutočnú pravdu o prípravách, o 
aktéroch príprav, o spolupráci spravodajských služieb, zahraničných sponzoroch, o skutočne 
sledovaných cieľoch a o tom, ako to celé nakoniec dopadlo. Je zaujímavé, že po 20 rokoch 
nikomu a to ani Dzurindovmu SDKU, ani Fígeľovmu KDH a ani vládnemu Ficovmu SMERU 
nechýbajú výsledky vyšetrovacej komisie z vyšetrovania novembrových udalostí roku 1989. 
Jedine, že by „povolané" osoby tieto závery poznali....  
 
S odstupom rokov môžeme skonštatovať, že spolupráca veľmocí a ich spravodajských služieb 
na prevratoch v Európe v roku 1989 bola vzorová. Hádky a nedorozumenia začali medzi nimi 
až vtedy, keď sa korisť začala deliť, odveký problém víťazov. 
 
V rámci víťazstiev sa však vždy zákonite nachádzajú aj porazení. Otáznym ostáva, kedy si 
títo porazení uvedomia, že bolo podvedení, oklamaní a obratí nielen o majetok, ale aj o 
dôstojnosť? 
 
V poslednom období sa zdá, že nespokojnosť víťazov sa stupňuje. Žiadne víťazstvo totiž 
nikdy neuspokojí všetkých riadiacich / architektov. Jedným sa máli a druhí majú ešte hlad. 
Zdá sa, že táto pažravosť povedie k ďalším konfliktom. Kto tentoraz príde o majetok a 
dôstojnosť ukáže až čas. A možno sa až potom dozvieme pravdu aj o tom, ako a kým bol 
podvedený národ Československa v novembri 1989... 

Titulok NIFMV 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 



Exbankár vyhlásil vojnu bankám                            Najprv bankovému systému roky 
slúžil, teraz proti nemu bojuje a zverejňuje klientov, čo nechcú platiť dane. Je to ten typ, na 
aký narazíte v banke často. Nevýrazná osobnosť, ale spoľahlivý a usilovný zamestnanec, 
ktorý si po rokoch poctivej práce zaslúži povýšiť. Keď Rudolfovi Elmerovi v roku 1994 jeho 
zamestnávateľ, švajčiarska banka Julius Bär, ponúkol, či by neviedol pobočku na Kajmaních 
ostrovoch, ani nevedel, kde to je. Znelo to však dobre. „Revízora, čo v Zürichu preveruje 
knihy, poslali do sveta, kde môže po ťažkej práci ležať vo vode a pozorovať ryby," povedal 
pred troma rokmi denníku Süddeutsche Zeitung. Nezvládol detektor V daňovom raji v 
Karibiku si osem rokov užíval, kým neprišiel nový šéf pobočky. Náhle začali miznúť 
záznamy o klientoch a Elmer sa ocitol ako podozrivý na detektore lži. „Označili by ste sa 
za čestného človeka? Poznáte rozdiel medzi pravdou a klamstvom? Poslali ste list 
francúzskym daňovým úradníkom?" Na poslednú otázku Rudolf Elmer nedokázal 
odpovedať. Tvrdil, že je chorý a berie lieky. Nadriadení mu to neverili. Dostal výpoveď. 
Keď si balil veci, našiel kópie záznamov o kontách a klientoch z Kajmaních ostrovov. 
Robil si ich, keby prišiel hurikán a zdemoloval kancelárie. Vtedy prišiel jeho čas. Bola 
zranená jeho pýcha a banka mu robila problémy pri účtoch od lekára a sociálneho 
poistenia. Prvé emaily poslal klientom, že o nich vie všetko. Neskôr oslovil daňové úrady 
vo Švajčiarsku. To už sa videl ako bojovník za daňovú spravodlivosť. Keď na neho 
nasadili detektíva a vyhrážali sa jeho malej dcére, poslal prvé CD s údajmi o kontách do 
Magazínu Cash.                                                                                                                                      
Neúspešný boj Rudolf Elmer bojuje proti svojmu zamestnávateľovi viac ako osem rokov. 
Zatiaľ sa nič nestalo ani daňovým podvodníkom, ani tým, čo im pomáhajú. Sám Elmer 
dostal svoje. Jeden súd ho už uznal za vinného z porušenia bankového tajomstva, druhý 
ho zrejme čaká. Dva roky je Elmer nezamestnaný. Vo finančnom sektore ho nechce 
zamestnať nikto. V pondelok v Londýne ešte stihol bývalý bankár odovzdať dve cédečka 
s menami asi 2000 politikov či firiem zo Spojených štátov, z Nemecka a Veľkej Británie 
svojmu najbližšiemu spojencovi - Julianovi Assangemu z WikiLeaks. To je jeden z mála 
ľudí, kto o Elmerovi povie niečo pekné. Mená daňových podvodníkov ani jeden nezverejnil. 
Po dlhom čase však justíciou prenasledovaní bojovníci za lepší svet mali príležitosť hovoriť, 
proti čomu bojujú a nebrániť samých seba. Dobrý pocit, hoci trochu krátky. Odsúdili ho a 
zase zatkli Bývalý bankár Rudolf Elmer je vo väzbe preto, že dal dve cédečká Julianovi 
Assangemu z WikiLeaks. Na slobode bol len pár hodín, keď na jeho rezidenciu neďaleko 
Zürichu v stredu večer zabúchala švajčiarska polícia a zatkla ho. Krátko predtým zürrišský 
súd uznal bývalého bankára Rudolfa Elmera za vinného z porušenia bankového tajomstva a 
udelil mu pokutu 4600 eur. Teraz ho bude polícia vypočúvať pre dve cédečka s 
údajmi  asi dvoch tisíc klientov banky Julius Bär, čo nechceli platiť dane. Cédečká 
odovzdal Elmer v pondelok v Londýne zakladateľovi serveru WikiLeaks Julianovi 
Assangemu. Konkrétne mená budú známe o niekoľko týždňov. Švajčiarsky prokurátor Peter 
Pellegrini je podľa médií presvedčený, že to stačí na stíhanie za porušenie bankového 
tajomstva. Úrady musia najneskôr do piatka večer rozhodnúť, či si Elmera ponechajú vo 
väzbe, alebo ho budú vyšetrovať na slobode.   21. 1. 2011  Miriam Zsilleová 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Jeruzalemský syndróm                                         Je to miesto starovekých aj súčasných 
drám. Nie sú to len ľudské, ale aj Božie drámy, ktoré výnimočnosť Jeruzalema len 
posilňujú. Jeruzalem ročne navštívia dva milióny turistov. Asi stovka z nich každý rok 
nezvládne emocionálny a duchovný nápor, ktorý toto mesto vyvoláva a skončí na psychiatrii s 
takzvaným jeruzalemským syndrómom. Ten sa prejavuje ako psychická porucha inak duševne 
zdravého jedinca, ktorý sa tak nechá opantať atmosférou mesta, že sa zabalí do hotelovej 



plachty a začne po meste chodiť ako mesiáš, prorok alebo kazateľ. Táto porucha postihuje 
rovnako židov, kresťanov aj moslimov. Tí všetci majú k Jeruzalemu silný vzťah, tí všetci by 
ho chceli vlastniť a nevzdať sa ho za žiadnu cenu. Ako všetky miesta, kde sa kríži viera s 
politikou a kde sa zrážajú civilizácie, aj Jeruzalem je mestom najvyššej piety aj najtupšieho 
náboženského a nacionálneho fanatizmu.                                            Emocionálna záležitosť 
Encyklopédie píšu, že Jeruzalem dvakrát v histórii zrovnali so zemou, dvadsaťtrikrát ho 
obliehali, päťdesiatdvakrát ho napadli a štyridsaťštyrikrát ho dobyli a vydobyli naspäť. 
A ani na začiatku 21. storočia nie je jeho štatút vyjasnený. Izrael ho označuje za svoje 
hlavné mesto a má v ňom všetky inštitúcie, čo robia z mesta hlavné mesto. Ambasády 
cudzích štátov však sídlia v Tel Avive, ktorý zasa za hlavné mesto Izraela považuje svet. 
Nie je vylúčené, že v budúcnosti mesto rozdelia. Rozdelený, nerozdelený, Jeruzalem 
bude stále centrom pre tri veľké náboženstvá. Stále bude miestom, kde stáli dva 
židovské chrámy, kde ukrižovali Krista a kde sa prorok Mohamed na svojej nočnej púti 
stretol s biblickými postavami vrátane Mojžiša a Ježiša. Pre všetky tri náboženstvá 
predstavuje Jeruzalem míľnik, zlom, inšpiráciu a túžbu presadzovať svoju pravdu. Pre 
mnohých židov, kresťanov a moslimov je mestom, ktorým sa chcú prechádzať, v ktorom 
sa chcú modliť a vidieť fundamenty svojej viery. Múr nárekov, Kristov hrob a mešita 
al-Aksá sú pre veriacich jednotlivých náboženstiev emocionálnou záležitosťou, 
rukolapným dôkazom, že ich výklad sveta je správny. Preto je rozhodovanie o 
geopolitických otázkach v tomto regióne také komplikované a preto je v jeruzalemskej 
pôde primiešané také veľké množstvo krvi. Napriek takmer posvätnému statusu je 
Jeruzalem stále živé mesto, kde žijú zástupcovia rôznych konfesií aj ateisti. Rozdelení do 
štvrtí podľa náboženskej a etnickej línie, úzkostlivo si strážiaci svoje teritóriá. Veď 
aj  svetové médiá venujú veľký priestor a čas tomu, keď si židia postavia domy v 
palestínskom východnom Jeruzaleme alebo keď jeruzalemskí Arabi dobijú niekoho, kto 
predal pôdu židom. Podobné veci sa dejú aj na iných miestach sveta, kde sa uplatňuje 
nepísaná segregácia, ale toľko sa píše len o Jeruzaleme. Zaiste je v tom veľa politiky, ale 
je to aj pre to, že Jeruzalem si nárokujú všetci monoteisti.                                                                                                     
Náboženské spory Židia majú paniku z toho, že tak ako pred rokom 1967 sa nebudú 
môcť prísť pomodliť k Múru nárekov, moslimovia sa boja, že židia sa v meste príliš 
rozťahujú a vraj ničia ich pamiatky a kresťania zase toho, že zo židovsko-moslimského 
sporu odídu porazení ako oni. Navyše kresťanské kongregácie majú vlastnú spory. Kto má 
nárok na ktorý kostol, kedy tam kto bude slúžiť omšu a podobne. Zábery na tlčúcich sa 
pravoslávnych popov s gréckokatolíckymi duchovnými alebo bitky medzi katolíkmi a 
Arménmi sú len vedľajším produktom hlbokej nenávisti medzi nimi. Tá spolu s 
podozrievavosťou zašla tak ďaleko, že kľúče od hlavných kresťanských pamiatok držia 
v rukách dve moslimské rodiny. A to všetko sa odohráva v priestore menšom ako 
kilometer štvorcový. Presne na ňom, v jeruzalemskom Starom Meste, sa sústreďujú 
materiálne základy troch veľkých náboženských konceptov.                                                
Nedostatok tolerancie Jeruzalemu sa hovorí aj mesto mieru, ale svojmu názvu dostál v 
posledných desaťročiach len málokedy. Veľa aj veriacich Izraelčanov ho označuje za 
netolerantné miesto. Tak o ňom hovoria aj Arabi. Mesto ešte pred pár rokmi ovládal starosta z 
ortodoxnej komunity a povolil jej viac, ako sa sekulárnym páčilo. V Jeruzaleme sú štvrte, kde 
ženy a muži chodia po rôznych stranách chodníka, pozatvárali tam veľa kín a reštaurácií, lebo 
si dovolili nechať otvorené počas šábesu. Moslimskí obyvatelia mesta sa sťažujú, že sú 
druhotriednymi občanmi, že prístup k ich posvätným miestam je podriadený 
bezpečnostným záujmom židovského štátu. Takmer vždy, keď sa čakajú nepokoje, zakáže 
izraelská polícia mužom do 45 rokov vstup na Chrámovú horu. A nie nadarmo sa druhá 
palestínska intifáda nazývala tiež intifádou al-Aksá. Niektoré progresívne arabské think 
tanky však hovoria, že moslimská komunita v Jeruzaleme je jedna z najmenej 



tolerantných vôbec. Nielen vo vzťahu k židom či kresťanom, ale aj k vlastným ženám či 
tým, čo sa nemienia podriadiť diktátu väčšiny. Existuje názor, že jeruzalemská náboženská 
a etnická zmes prispieva k tomu, že ľudia sa potrebujú ešte viac vymedziť voči tým druhým. 
To podporuje fanatizmus, náboženskú zapálenosť a prispieva k netolerancii. Veď aj tí, čo ich 
postihol jeruzalemský syndróm, sa správali ako zaslepenci. V roku 1969 jeden z nich, 
austrálsky kresťan (arabská propaganda dodnes tvrdí, že žid) podpálil mešitu al-Aksá, aby 
umožnil druhý príchod Krista. O viac ako tridsať rokov neskôr spáchal Hamas samovražedný 
atentát, pri ktorom zomrelo osemnásť obyvateľov ultraortodoxnej jeruzalemskej štvrte. 
Atentát bol pomstou za čin Austrálčana. Ten sa ešte roky po tom, čo ho vykonal, liečil na 
psychiatrii.                                                                                                                                      
Fanatikov nepotrebuje Napriek všetkému je Jeruzalem pre veriacich aj neveriacich 
výnimočné mesto. Ľudí vždy bude zaujímať, čo sa v ňom deje. Je to miesto starovekých aj 
súčasných drám. Nie sú to len ľudské, ale aj Božie drámy, a to výnimočnosť Jeruzalema 
len posilňuje. Mesto nečakajú ľahké roky. Opäť sa ocitne v strede ďalšieho kola politických 
vyjednávaní a je celkom možné, že zlyhajú. Zvedie sa v ňom tiež boj o to, koľko náboženstva 
do svojich životov chcú vpustiť jeho obyvatelia. A tiež o to, či prevážia fanatici, alebo 
umiernení. A aj o to, kde budú ležať hranice medzi náboženskými skupinami, ak už je 
koexistencia nemožná. Jeruzalem už prežil mnohé a ani toto ho nezabije. Bolo by však dobré, 
keby ľudí postihnutých jeruzalemským syndrómom bolo len sto ročne. Všetkých po krátkom 
preliečení na psychiatrii v Izraeli poslali domov. Syndrómy sa potom vytratili. Stačilo len 
nebyť v Jeruzaleme. Je to prosté. Jeruzalem fanatikov nepotrebuje.                                            
sobota 22. 1. 2011  Jana Shemesh 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Veriaci a neveriaci. Autentickí ľudia? Predstavitelia cirkví, teológovia, náboženskí filozofi, 
kňazi, farári i laickí vierozvestovia nám po stáročia sugerujú, že veriaci (tí, čo veria v Boha) 
sú základnou referenčnou skupinou. To  znamená, že neveriaci (ateisti, agnostici, 
nábožensky ľahostajní ľudia) sú od nich odvodení, k nim sa vzťahujúci, od nich závislí. 
Najprv teda museli byť veriaci, aby mohli vzniknúť aj neveriaci, najprv musela byť viera 
v Boha a až potom ako jej popieranie sa objavil ateizmus. Akoby to potvrdzoval aj jazyk: 
negatívne predpony „ne", „a" nadobúdajú predsa zmysel, iba keď sa pridajú k svojmu 
pozitívnemu slovnému základu. Človek sa však nerodí s vierou v Boha, ale býva k nej 
privedený rodičmi, socializáciou s obklopujúcim ho prostredím. Cirkvi, náboženské 
zoskupenia si toto jeho uvedenie do viery a udržiavanie v nej dnes fixujú krstom, birmovkou, 
ďalšími obradmi a predovšetkým sústavnou indoktrináciou. A človek, ktorý neprešiel týmto 
formálnym uvedením do viery, zostáva pre cirkev neznabohom až do smrti, ba i po nej. Ani 
historicky ľudstvo nezačínalo hotovou vierou v Boha, zvlášť toho monoteistického. Tá je 
produktom  dlhodobého a zložitého vývoja, v ktorého počiatkoch nachádzame kult predkov 
pokračujúci v animizme cez domácich bôžikov, polyteizmus až k viere v jediného Boha. Ani 
k nemu nedospeli všade na svete a tam, kde dospeli, nie je to pre všetkých rovnaký Boh. 
Dokonca ani ten trojjediný kresťansko-katolícky nie je totožný s tým pôvodným 
židovským, hoci stavajú na spoločnom základe, uloženom v Starom zákone. Vychádzať 
by sme teda mali z človeka autentického, z ľudí, ešte „neosvietených" vierou v Boha. Veď s 
nimi počíta dokonca aj židovsko-kresťanská tradícia, lebo po „vyhnaní z raja" začínajú tiež od 
nuly. „V známych „sekulárnych" krajinách, ako sú Švédsko, Nórsko a Dánsko, je vyše 
70 percent neveriacich. V mnohých iných krajinách je to o čosi menej: vyše 60 percent 
v Maďarsku, Holandsku, Británii a ďalších. Dokonca aj v málo sekularizovaných 
katolíckych krajinách sú neveriaci štatisticky významne zastúpení, jedenástimi 
percentami v Poľsku, tridsiatimi v Taliansku a štyridsiatimi šiestimi percentami 



v Portugalsku. Len v samotnej Európe sú tak  stovky miliónov neveriacich," píše Lois 
Lee. V citáte sa hovorí o neveriacich, hoci mne by sa v duchu uvedenej argumentácie 
skôr hodil výraz „autentickí ľudia". Aj tí, podobne ako veriaci, môžu byť rôzneho druhu: 
naivní a sofistikovaní, ľahostajní a hlboko presvedčení, zakotvení vo svojej autenticite 
emotívne či racionálne, pragmatici či intelektuáli. V každom prípade však aj uvedené počty 
svedčia o tom, že európski „neveriaci" sú dôstojnými, určite plnohodnotnými 
a rovnocennými partnermi európskych veriacich. V tomto kontexte nejde o to, kto z nich 
má pravdu v rovine filozofického diskurzu. Politicky však majú jedni i druhí rovnaké 
právo na existenciu vo svojej autenticite či vo svojej viere v Boha. Adama Michnika 
znepokojuje, že poľská katolícka cirkev, ktorá bola vzorom ochrany ľudskej dôstojnosti 
v podmienkach komunistickej totality, reaguje dnes veľmi nervózne. „V minulých 
rokoch nadobudli biskupi tón agresívneho naliehania. Vytvárajú teda ovzdušie 
ideologického donucovania voči tým, čo nepreberajú ich stanoviská." Podľa Krzysztofa 
Michalského sa však už „náboženstvo nemôže považovať za normu, ktorej sa musí 
spoločnosť ako celok prispôsobiť." A Charles Taylor priamo hovorí, že „naše západné 
spoločnosti už nemôžeme jednoducho považovať za kresťanské. Musíme k tomu pristupovať 
ináč a vidieť aktuálnu výzvu pre našu solidaritu. Musí byť založená na pluralite svojich 
možných východísk a základní. Inými slovami, porozumenie pre ostatných a dialóg 
s ostatnými sú absolútne nevyhnutné pre naše prežitie v demokracii." Inej alternatívy pre 
európskych veriacich i „neveriacich" zrejme ani niet. Časy, keď sa to jedni neúspešne 
pokúšali riešiť prevalcovaním tých druhých a, naopak, sú už – dúfajme – definitívne za nami. 
Aj keď jeden nikdy nevie.                                                                        Miroslav Kusý je 
politológ a filozof. Venuje sa predovšetkým otázkam ľudských práv a práv menšín.  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Zachráňme kresťanov                                    Blízky východ sa ocitol na križovatke osudu. 
Mám začať nový rok prehľadom kandidátov nadchádzajúcich prezidentských volieb vo 
Francúzsku? Je Dominique Strauss-Kahn, generálny riaditeľ Medzinárodného menového 
fondu, široko-ďaleko najlepším kandidátom? Alebo je ním Laurent Fabius, bývalý 
ministerský predseda, ktorý sa možno dostane do popredia takpovediac kontumačne? Či 
dokonca Nicolas Sarkozy, veľká mŕtvola – v  prípade, že nebude skutočne ochotný alebo 
schopný zmeny, a vzkriesiť ho môže už len volebná kampaň? Alebo sa mám zas vrátiť k 
prípadu Sakín Momammadi Aštianiovej v Iráne?                       Najnovšia vlna  No ja sa však 
radšej vrátim k udalosti nesmierneho významu s potenciálne tragickými následkami, ktorou sa 
rok 2011 začal: pri novoročnom útoku na Kostol všetkých svätých v Alexandrii v Egypte 
zahynulo viac ako dvadsať osôb a zranených bolo takmer sto ďalších veriacich. Dôležité je 
predovšetkým, že tento útok nasledoval po podobných krvipreliatiach v kostoloch na 
Filipínach a v Nigérii v Prvý sviatok vianočný, a že k nemu došlo na záver roku, ktorý 
v októbri poznačila masakra v Kostole Panny Márie Pomocnice v Bagdade a 30. decembra 
bombové atentáty na kresťanov v Iraku. V dôsledku toho je čoraz jednoznačnejšie jasné, že 
máme do činenia s masovým prenasledovaním. Zdá sa vám to nepredstaviteľné, keďže reč je 
o náboženstve, ktoré bolo po stáročia dominantné – ba možno až despotické a netolerantné? 
Vari áno. Ale je to tak.  Nečudo, že pápež Benedikt XVI. vo svojej novoročnej kázni hovoril o 
„diskriminácii, tyranii a náboženskej neznášanlivosti“, namierenej konkrétne proti kresťanom. 
Rovnako ako pri predchádzajúcich útokoch, aj v Alexandrii bola cieľom útoku 
komunita, ktorej dejiny – to treba opakovať do omrzenia – sa do značnej miery 
prekrývajú s dejinami tohto regiónu. Najnovšia vlna teroristických atentátov decimuje 
náboženské komunity, ktoré po dlhé roky predstavovali väčšinové náboženstvo či aspoň 
vznikli dlho pred vznikom islamu. Tí, čo sa dopúšťajú takýchto skutkov, sú preto nielen 



barbari, ale aj imbecili, keďže si vyslovene kladú za cieľ eliminovať 
„rozkol“ v islamských krajinách tým, že útočia na čosi, čo je v skutočnosti dušou tohto 
regiónu. Bola by cena rovnako vysoká, keby kresťania neboli na Blízkom východe 
domorodou menšinou? Samozrejme. Je to však priťažujúca okolnosť – dá sa povedať, že 
tomuto skutku dodáva metafyzický rozmer. Arabský svet sa dopustil nenapraviteľného 
zločinu, keď sa zbavil svojich Židov a ich spomienok. Predstavme si, že by sa teraz 
zbavil svojich kresťanov a že by sa s poslednými  kresťanskými komunitami, schopnými 
modliť sa v Kristovom vlastnom jazyku, zaobchádzalo tak ako s potomkami kmeňov 
Izraela. Nielen pre arabský svet, ale pre celý svet by to znamenalo obrovskú stratu, ďalší 
stupeň duchovného a morálneho úpadku a novú civilizačnú a kultúrnu katastrofu.                                                                                         
Ekumenická modlitba Táto záležitosť svedčí o tom, že islam sa ocitol na križovatke 
osudu. Vedúci predstavitelia týchto krajín môžu ďalej tvrdohlavo popierať a zahmlievať 
skutočnosť, a podobne ako egyptská vláda Husního Mubaraka môžu tvrdiť, že ide o izolované 
prípady; alebo rovnako ako prezident Mubarak môžu prípady krviprelievania vnímať ako 
násilné akty namierené proti celej krajine a nie proti konkrétnej náboženskej obci. Môžu 
ospravedlňovať útočníkov alebo, ako Ahmed al-Tayeb, veľký imám Al-Ažarskej 
univerzity, môžu odsúdiť pápežove úpenlivé prosby skoncovať s masakrou nevinných 
ako „neprijateľné zasahovanie“. To by bola cesta ku katastrofe pre všetkých. 
Alternatívou je prevaha odvahy: keby moslimskí intelektuáli prerušili svoje dlhé a ohlušujúce 
mlčanie a keby imámovia zaujali zásadnejší postoj. Francúzska Rada pre moslimskú vieru išla 
príkladom a ráno 1. januára jednoznačne odsúdila „barbarský a opovrhnutiahodný teroristický 
útok“ v Egypte. Ak sa konečne presadí „moslimská česť“, na ktorú som sa odvolával v 
predchádzajúcom stĺpčeku, vznikne skutočná šanca, že sa vyhneme stretu kultúr, po 
ktorom podaktorí túžia, ktorému však za každú cenu musíme zabrániť. A čo majú robiť 
zástancovia iných vier? Po prvé, nedovoliť si padnúť do pasce falošných obdôb: „Nechcete 
žiadne kostoly? No dobre, tak my nechceme ďalšie mešity!“  Úlohou demokratických 
národov je zvýšiť úroveň debaty a nie klesnúť na úroveň svojich najprízemnejších protivníkov. 
Nemali by ani ustúpiť externým argumentom zbabelcov: „Opatrne, nesmiete robiť priveľa. 
Ak sa týchto ľudí zastanete, len na nich upozorníte.“ Každému, kto vie čosi o židovských 
dejinách, je jasné, že nikoho nikdy nezachránilo, že „sa správal nenápadne“; práve 
naopak,  len sa tým otvorili dvere pre hrdlorezov. Naopak, musíme protestovať. 
A protestovať. Podávať svedectvo. Prejavovať rozhorčenie. A pokiaľ môžeme, modliť sa. 
Áno. Mohli by sme zorganizovať ekumenickú modlitbu, ktorá by sa jednotným hlasom 
prihovorila všetkým „trom biblickým náboženstvám“. Mohli by sme ustanoviť celosvetový 
deň kresťanov Blízkeho východu a v rámci tohto dňa hodinu, keď všetkých ľudí sveta 
vyzveme, aby sa k prenasledovaným pripojili v modlitbách či myšlienkach. V tomto prípade 
by som urobil výnimku zo svojich agnostických zásad a pripojil by som sa k nim 
v modlitbe.                                                                                                                               
Bernard-Henri Lévy je francúzsky filozof. Riaditeľ parížskeho vydavateľstva Bernard 
Grasset a šéfredaktor Le Regle du Jeu. 

http://www.cibulka.net/petr/view.php?cisloclanku=2011010301  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Chce to zákon a represiu                                          Fázový posun, s akým na Slovensko 
prišli zástupné narkotiká, umožňuje, aby na ne zodpovedné orgány a inštitúcie reagovali 
rýchlo a kvalifikovane.                                              Už aj na Slovensku sa dajú legálne kúpiť 
produkty, ktoré možno označiť ako zástupné narkotiká. Ide o látky obsahujúce psychoaktívne 
substancie, ktoré majú rovnaké, alebo podobné účinky ako známe zakázané drogy. Legálne sa 



predávajú preto, lebo tieto substancie zatiaľ nie sú v zozname zakázaných látok. A tí, čo ich 
predávajú, tvrdia, že ponúkané produkty „slúžia výlučne na darčekové a zberateľské účely" a 
sú „zakázané na konzumáciu". To, s čím majú problém v Spojených štátoch už od 
osemdesiatych rokov minulého storočia, s čím majú problémy v každom západnom štáte, 
dorazilo aj do nášho regiónu. Pretože minulý rok to urgentne riešili v Poľsku, máme sa z čoho 
poučiť. Informácie, že v krajine majú predajne so zástupnými narkotikami (Poliaci im hovoria 
dopalacze) si najskôr štátne úrady nevšímali. V médiách sa popri správach, aké čudné 
produkty sa predávajú, objavovali najmä argumenty, že by ich štátna moc nemala zakázať. 
Vraj ak chcú ľudia zmeniť svoj psychický stav nejakým produktom a zaplatia si za to, tak 
právo by do toho nemalo vstupovať. Ďalší k tomu dodávali, že ak by ich štát zakázal, tak sa 
zmení len jedno - z verejného trhu sa stane trh čierny a štát stratí akúkoľvek možnosť 
kontrolovať „kvalitu" produktov, ktorými sa obchoduje. Ozývali sa aj hlasy, že zákazom sa 
problém nerieši, ale iba odsunie, lebo internetové predajne odídu z Poľska do krajín, v 
ktorých zakázané nie sú. Minulý rok však došlo k prudkému obratu od liberálneho prístupu k 
represívnemu. Ak v lete 2009 mali v Poľsku 42 obchodov s „dopalaczami", tak o rok už ich 
bolo 260. Na konci roku 2010 ich mali viac než 1300! Za rok bolo hospitalizovaných - s 
podozrením na otravu spôsobenú zástupnými narkotikami - viac než 300 pacientov. Čo je 
najhoršie - zaznamenali aj 18 úmrtí spôsobených užitím týchto látok. Vláda Donalda Tuska 
preto rázne zasiahla - nechala zavrieť obchody, zriadené na „darčekové a zberateľské účely" a 
až potom pripravila zákon, ktorý Sejm i Senát urýchlene a takmer jednomyseľne schválili. Ak 
už nič iné, tak aspoň toto by sa mohlo na Slovensku zmeniť: najskôr by mal byť schválený 
zákon a až po ňom by mal nasledovať prípadný zásah. Faktom je, že pripraviť zákon, ktorý by 
umožnil represiu a nebol by v rozpore s ústavou, nebude ľahké. Podľa časti poľských 
právnikov je ich zákon napadnuteľný, lebo zástupné narkotiká definoval priširoko. V podstate 
k nim zaradil akýkoľvek produkt, ktorý má omamné, psychotropné či halucinogénne účinky. 
Pretože takých produktov - pri ich nadužití - je veľa, ústavný súd by mohol mať so zákonom 
starosti.            Fázový posun, s akým na Slovensko prichádzajú negatívne javy, 
umožňuje, aby na ne zodpovedné orgány reagovali kvalifikovane. Zástupné narkotiká 
nie sú ako zástupné problémy - samy sa nevyriešia.                           štvrtok 20. 1. 2011  
Marián Leško 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Slabá s výhradou                                                      Správy, že železnice zastavili prepúšťanie 
a rušenie spojov, alebo „Radičová skresáva privatizačný zoznam", musia píliť uši najmä 
priateľom hypotézy o slabej premiérke.                     V súlade s predstavou bábky na niti 
všemocnej koaličnej rady naozaj nie je situácia, keď napríklad v otázke Carga Radičová kroky 
svojho predchodcu Fica doslova kopíruje, pričom minister Figeľ už ohlásil „plán na 
zoštíhlenie", ktorý koaličná rada odobrila. Čo sa to deje? Samozrejme, príbehy koľajových 
spojov i privatizácie zostávajú otvorené. Pozadia aj s hráčmi sú zatemnené, takže 
nepredbiehajme a nevylučujme ani komunikačné manévre.              Ak sa však nenecháme 
strhnúť komediálnymi vložkami, akože na železnicu za zamestnancami sa vyberú referenti z 
úradov práce, pričom Jozef Mihál dáva osobne dohromady zoznamy voľných miest, tak 
špeciálne v týchto kauzách silnejšiu premiérku ani nepotrebujeme. Polemiky s tézami, 
napríklad že „ak je štátny podnik ziskový, nie sú dôvody na úvahu o privatizácii", sú 
vyčerpávajúce a zväčša nevedú nikam, keďže ide o svetonáhľadový problém. Ale na koaličnej 
rade, či - horribile dictu! - prezídiu SDKÚ by sa mohol nájsť priestor na diskusiu s Radičovou 
tak, aby regulovala svoju či už komunikáciu, alebo hlboké presvedčenie. O prostredí, kde 
dostáva prednosť prenájom pred predajom letiska, si isteže ilúzie robiť netreba. A práve preto, 
že sme v oblasti, kde nad ideami spravidla víťazili záujmy, potreba silnej(šej) premiérky 



neprestáva byť aktuálna. Len by sa mala realizovať inak. Napríklad, mohla by trvať na 
tom, aby žiadna tepláreň, ak sa už bude privatizovať, neskončila v spoločnosti s akciami 
na doručiteľa. 20. 1. 2011  Peter Schutz 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Niečo v slovenskom farmabiznize smrdí                             V obchode s liekmi na 
Slovensku panuje už roky netransparentnosť. Firmy sa pri obchodovaní uchyľujú k 
veľmi neštandardným formám marketingu. Všetci zainteresovaní o tom vedia, ale nikto 
neprotestuje.                                                                           A zápach sa šíri z ministerstva 
zdravotníctva. Je skutočne obdivuhodné, ak si minister Uhliarik myslí, že jeho konanie v 
súvislosti s firmou Pfizer bolo transparentné. Ak by sa na to, čo urobil, pozrel ako radový 
občan, možno by lepšie chápal reakcie verejnosti na svoj krok. Občanovi na to, aby pochopil, 
že tu niečo nebolo s kostolným poriadkom, stačia dve informácie. A síce, že pán minister v 
uvedenej firme v minulosti pracoval a v súčasnosti v nej pracuje jeho brat. Prípad s firmou 
Pfizer iba poukázal na netransparentnosť, ktorá v slovenskom farmabiznise panuje už roky. 
Všetci zainteresovaní o tom vedia, ale nikto neprotestuje, pretože asi všetkým daný stav 
vyhovuje. To, že farmaceutické firmy, ak chcú svoj liek pretlačiť do kategorizácie, prípadne si 
udržať jeho cenu hradenú poisťovňou či doplatok pacienta, musia použiť nie celkom „kóšer" 
postupy, je verejným tajomstvom. Aj v kategorizačnej komisii sedia spolupracovníci 
farmaceutických firiem a o mnohých sa to verejne ani nevie. Členovia kategorizačnej komisie 
by mali zverejniť svoje spoločné aktivity s farmaceutickými firmami. Slovenská asociácia 
farmaceutických spoločností má etický kódex. Signatári sa v ňom zaväzujú nekorumpovať, 
ale prax je často od tejto ich deklarácie na hony vzdialená. Práve to je jedným z dôvodov 
nekontrolovanej a často zbytočnej a drahej preskripcie.Zdravotné poisťovne lekárov, ktorí by 
mali záujem liečiť efektívne a za rozumnú cenu, nijako nemotivujú a ak, tak iba veľmi chabo. 
V konkurencii s farmaceutickými firmami sú totiž v tomto boji na tom asi ako trabant a 
mercedes. Kto je v tomto boji mercedesom, hádať netreba.                                                                                                                          
Jednoduché riešenie na dosah Jedným dychom však treba dodať, že vzdelávanie slovenských 
lekárov veľmi často stojí a padá na farmaceutických firmách. Bez ich sponzorstva by toto 
vzdelávanie bolo na Slovensku prakticky nemožné. To, že sa toto sponzorstvo deje prevažne 
korupčným spôsobom, vedia všetci zainteresovaní, ale nikto nemá chuť nič meniť. Prečo asi? 
A pritom by bolo naporúdzi priam triviálne jednoduché riešenie. Úspech produktu firmy 
závisí od toho, aký má produkt marketing a ako ho reprezentant firmy dokáže predať. A tu je 
kameň úrazu. Ak je na trhu desať liekov s rovnakou účinnou látkou, pričom iba jeden je 
originál a ten má cenu, za ktorú ho nikto nekúpi, nastupujú do hry generiká. Ak sa tie medzi 
sebou nelíšia ani kvalitou, ani cenou, ani doplatkom pacienta, či úhradou 
zdravotnej  poisťovne, do hry často vstupujú „neštandardné spôsoby marketingu". V takom 
prípade nie je ďaleko k subjektívnemu rozhodovaniu tých, ktorí rozhodujú o použití či 
nepoužití lieku danej firmy v praxi. Odbúrať toto subjektívne hľadisko pri posudzovaní lieku 
a jeho použití v praxi sa dá jedine tak, že sa budú objektívne, na základe predpísaných a 
lekárňami vydaných receptov sledovať počty balení a sortiment preparátov, ktoré od danej 
firmy lekár na recept napísal a ktoré boli poisťovňou aj uhradené. Zdravotné poisťovne na 
takéto sledovanie informačné systémy majú pripravené. Doriešiť by bolo treba len vznik 
fondu a mechanizmy spravodlivého rozdeľovania financií. Farmaceutická firma by zo zisku, 
napríklad za jedno predpísané balenie, odvádzala do špeciálneho, centrálneho vzdelávacieho 
fondu určité percento či promile. A lekár, ktorý by napísal určitý počet balení jej lieku, by z 
fondu dostal presne vymedzenú finančnú sumu, použiteľnú iba na jeden účel - vzdelávanie. 
Istý balík by dostal aj každý, kto organizuje kreditované semináre podľa vopred určeného 
kľúča. Ak by sa tento systém zaviedol do praxe, niektoré firmy, ktoré majú lepšie finančné 



možnosti na „sponzorovanie", by si pohoršili, iné zas naopak.                                                                        
Nekorupčné kanály Lobing a konkurencia medzi farmaceutickými firmami aj na Slovensku 
majú niekedy až neštandardné rozmery. Ľudia, ktorí sa v tomto biznise pohybujú, o tom vedia 
svoje. Aj tieto nečestné praktiky by sa uvedeným systémom odbúrali. Informácie, ktoré 
doteraz zainteresovaným prinášali reprezentanti farmaceutických firiem, by sa k nim mohli 
dostať aj inými nekorupčnými kanálmi (poštou, internetom a pod.). Reprezentanti by mali len 
poradnú úlohu. Možno by to bolo riešenie, ktoré by nás posunulo medzi civilizované krajiny 
aj vo farmabiznise. V súčasnosti totiž farmabiznis na Slovensku má pečať korupčnosti, či sa 
to niekomu páči, alebo nie. A pacient, v ktorého záujme by sa celý tento kolotoč mal točiť, je 
kdesi úplne vedľa a akurát sa mu z tejto situácie môže krútiť hlava.                                              
(Autor je lekár) štvrtok 20. 1. 2011  Jozef Klucho 
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Horúci dych Ruska                                                Región severnej Afriky a Blízky východ 
zažíva aj pre drahé potraviny nepokoje. Táto kríza naznačuje, že poľnohospodárska 
politika Európskej únie aj so svojimi chybami nie je úplne márna. V lete 2010 tisícročné 
horúčavy a sucho v juhozápadnom Rusku na týždne zadymili Moskvu, spálilo rozsiahle lesy, 
polia a rašeliniská. V tom istom čase podľa oficiálnych štatistík umrelo o 56-tisíc Rusov viac 
ako v rovnakom období predchádzajúceho roka. Toľko, ako počas tepelnej vlny v západnej 
Európe 2003. Že skutočná daň za ruskú tepelnú vlnu bude podstatne väčšia, očakával každý, 
kto si je vedomý staronového postavenia Ruska ako veľkého exportéra pšenice, vývoja na 
trhu s obilninami a závislosti mnohých krajín od ich dovozu.                                                                                                                       
Nebezpečná závislosť Táto závislosť je mimoriadne výrazná najmä v prípade arabských 
krajín severnej Afriky a blízkeho východu. Alžírsko napríklad dováža viac ako 50 percent 
obilnín potrebných na nasýtenie svojho obyvateľstva. Egypt so 75 miliónmi obyvateľov 
dováža 40 percent svojej spotreby obilnín. Úroda obilnín v Saudskej Arábii klesla za posledné 
tri roky o dve tretiny - v dôsledku vyčerpania zásob podzemných vôd. Samozrejme, že prudký 
rast cien potravín nebol jediným dôvodom pádu diktátora v Tunisku ani revolt, ktoré 
zachvátili arabský svet od Mauritánie na západe až po Omán na východe. Ceny potravín však 
majú všade vo svete extrémne vysoký potenciál zohrať úlohu poslednej kvapky v kalichu 
nespokojnosti. Rusi v roku 2009 dopestovali 97 miliónov ton pšenice a vyviezli 20 
miliónov ton, čím sa stali jej druhým najväčším exportérom na svete po USA. V roku 
2010 jej dopestovali 60 miliónov ton, pričom ich vlastná spotreba je 75 miliónov. Z 
veľkého exportéra sa tak stal počas jedného leta dovozca. Keby taká tepelná vlna, aká 
zasiahla v lete Rusko, dosadla na oblasť Chicaga, boli by jej dôsledky ešte vážnejšie - 
USA produkujú ročne 400 miliónov ton zrnovín, pokles o 40 percent by znamenal stratu 
160 miliónov ton. Svetové ceny potravín by stúpli mnohonásobne. Mnoho krajín by 
export potravín zakázalo úplne - ako ho hneď v auguste 2010 zakázal Vladimir Putin.                                                                                  
Cez hlad ku chaosu Bleskový pád autoritárskeho a kleptokratického režimu v Tunisku je 
nádejou na demokratizáciu krajiny a oknom príležitosti pre Európsku úniu, s ktorou má 
Tunisko uzavretú asociačnú dohodu. Či únia dokáže toto pootvorené okno využiť, skôr ako sa 
zaklapne, alebo Tunisko skĺzne do chaosu, zostáva otvorenou otázkou. V iných arabských 
krajinách však také okno vôbec nemusí existovať. Hlad môže až po uši skorumpovaný Egypt, 
Alžírsko či arabské feudálne monarchie veľmi rýchlo priviesť do chaosu a občianskych vojen 
a na vývojovú trajektóriu smerujúcu k teokratickým diktatúram. Že sa tak nestane v relatívne 
vyspelom Tunisku koniec koncov tiež nie je zaručené. Kríza, do ktorej posotilo celý región 
severnej Afriky a blízkeho východu jedno horúce leto v Rusku, je tiež niečím, čo by si mali 
uvedomiť aj radikálni kritici samotnej existencie poľnohospodárskej politiky Európskej únie 
žiadajúci jej zrušenie. Ako každá politika narábajúca s dotáciami má aj táto mnoho chýb a 



vytvára podmienky na korupciu a rozkrádanie. Jej význam pre potravinovú bezpečnosť 
Európy však ťažko spochybniť. Tá nie je v rýchle sa meniacom svete ničím automaticky 
garantovaným. Práve tak, ako nie je automaticky garantovaná ani demokracia, ktorá stojí a 
padá na dostatočne početnej a nehladujúcej strednej vrstve.       20. 1. 2011  Juraj Mesík 
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Zlepenec                                                                 Prvý polrok Radičovej vlády bol slabý. 
Dnes je potvrdené to, čo bolo cítiť už na začiatku. Vláde chýbajú podstatné veci: 
ambiciózny národný program, rozhodnosť, líder, entuziazmus... A nakoniec aj to, čomu 
sa v politike hovorí farba. Politická pointa. Vláda bola doteraz presvedčivá len v jedinej veci - 
v zámere šetriť. A konsolidovať financie. Nie je to málo. Ale nie je to ani veľa. Tento cieľ si 
museli dať všetky vlády a krajiny EÚ. Stručne povedané, výsledky a nasadenie Radičovej 
vlády boli doteraz len priemerné. A v porovnaní s ambicióznym štartom druhej Dzurindovej 
vlády podpriemerné. S Radičovej vládou to však vyzerá oveľa lepšie , keď ju porovnáme s tou 
predošlou. Ficovou.  
Fico rád odpisuje koalíciu ako "zlepenec“. A dosť pri tom preháňa. To, čo ponúka vláda 
SDKÚ - KDH - SaS - Most, vyzerá podstatne lepšie ako to, čo predvádzala trojica Fico - 
Mečiar - Slota. Platí to takmer o všetkom. Lipšic je lepší minister, ako bol Kaliňák. Pretože 
má spolu so Spišiakom na políciu vyššie nároky. Mikloš je o tri ligy lepší ako jachtár Počiatek. 
Mihál je lepší ako Tomanová, Sulík je lepší ako Paška. Skóre vlastne kazí len premiérka, 
ktorá je slabší "líder“ ako Fico... Podobne z porovnania vychádza aj koalícia. Zlepenec je 
určite prirodzenejšie a kvalitnejšie spojenectvo, ako bol experiment Smeru        s HZDS 
a SNS. Ten stroskotal a dnes je už mŕtvy. Mečiar o Ficovi vyhlásil, že ho "klamal v 
zásadných veciach“ a "nemá dôvod ho vyhľadávať“. Slotu odpísal ako "hanbu na 
slovenskej politickej scéne“. Názory Slotu na Mečiara sú nepublikovateľné. A názory 
Fica na Mečiara a Slotu sú zas neaktuálne. Smer uvažuje, ako sa pridať k zlepencu. A 
ako ho premenovať na "širokú koalíciu“. Radičovej vláda je slabá a priemerná. Ale len do 
okamihu, kým ju neporovnáme s nebohým zlepencom tých druhých.  Dag Daniš 
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Druhý pilier - zmeny v prospech sporiteľov              Dôchodkové systémy sú v kríze. Na 
celom svete. Nepriaznivý demografický vývoj , charakteristický nízkym prírastkom populácie 
a starnutím obyvateľstva, rozhodol o finančnej neudržateľnosti starých, priebežných 
dôchodkových systémov. Kríza iba v ostrom svetle naplno odhalila tento stav. Dnes to už 
priznávajú aj tí, ktorí donedávna dúfali, že sa tento problém vyrieši sám a ktorí realitu často 
zakrývali do nereálnych sľubov a milosrdných klamstiev. Jedným z riešení tohto problému je 
zavádzanie a posilňovanie sporivých systémov, ktoré sme na Slovensku spustili už pred 
siedmimi rokmi. Vznikol II. pilier dôchodkového systému a dobrovoľne doň vstúpilo viac než 
1,5 milióna ľudí. Napriek úmornej snahe predchádzajúcej vlády vyhnať ľudí z druhého piliera, 
stále v ňom je zapojených asi 1,5 milióna sporiteľov. Deformácie legislatívy, ktoré realizovala 
Ficova vláda, však týchto ľudí pripravili o výnosy, ktoré by zväčšili majetok jednotlivých 
sporiteľov. Konečne nadišiel čas na odstránenie týchto neopodstatnených a pre ľudí 
škodlivých zmien. Novela, ktorá ich prináša, síce z môjho pohľadu mala byť už skôr, ale 
prichádza s niekoľkými vylepšeniami, ktoré napravia to, čo Ficova vláda pokazila. Zavedenie 
nového fondu orientovaného na akcie, ktoré dnes v portfóliu sporiteľov chýbajú, prináša 
možnosť výraznejšieho zhodnotenia ako dnes a tým aj vyššieho budúceho dôchodku. Je s tým 
spojené aj väčšie riziko kvôli možnosti krátkodobých poklesov, ale to je ošetrené jednak 
miešaním jednotlivých fondov v závislosti od veku sporiteľa a zachovaním garancie v 



konzervatívnom fonde. Preto ak sa niekto obáva a pochybuje o výnosnosti a bezpečnosti 
kapitálových trhov, môže zostať v konzervatívnom fonde s nízkym výnosom, ale s garanciou 
a s nezmeneným poplatkom pre DSS. To je aj odpoveď na tvrdenie o snahe zvýšiť poplatky 
za správu úspor. Pripomínam len, že od počiatku fungovania reformy boli naše poplatky 
najnižšie na svete. A tí, ktorí sami nebudú chcieť zmeniť fond a nebudú chcieť akceptovať 
zmenené poplatky, môžu zostať alebo prejsť do konzervatívneho fondu. Často sa nesprávne 
tvrdí, že zavádzame povinnosť byť v druhom pilieri pre všetkých mladých ľudí. Nie je to tak. 
Z logických dôvodov, keďže pre túto skupinu je dlhodobé sporenie najvýhodnejšie, vstúpia 
automaticky do II. piliera, ale pokiaľ by sa im to nepáčilo alebo k tomu nemali dôveru, môžu 
vystúpiť a byť len v prvom pilieri. Výborným vylepšením je miešanie fondov s prihliadaním 
na reálny vek sporiteľa. To umožní podstatne väčšiu optimalizáciu portfólia, ktoré môže byť 
ušité viac na mieru pre každého účastníka sporenia. Odstránia sa tak tiež ostré prechody 
medzi jednotlivými fondmi, čo je opäť v prospech sporiteľov. Ďalšou pozitívnou zmenou je 
zrušenie minimálnej povinnej doby sporenia. Tá mala význam v čase štartu sporenia a v čase, 
keď sa vytvárala veková štruktúra sporiteľov. Dnes je neopodstatnená a jej zrušenie otvára 
cestu k úsporám aj tým, ktorí by inak z akéhokoľvek dôvodu nesplnili povinnú dobu sporenia. 
Druhý pilier by sa tiež mal otvoriť novým investíciám na Slovensku. Použitie časti úspor na 
podporu budovania diaľnic je určite pozitívne, pokiaľ sa tak udeje pri rešpektovaní patričnej 
výnosovosti a diverzifikácii investovaných úspor. Zmeny v II. pilieri prinášajú jednoznačne 
plusy pre sporiteľov a sú cestou k zvýšeniu výnosov občanov, väčšiemu prírastku ich majetku 
a k vyšším dôchodkom, pri zachovaní bezpečnosti a garancií pre jeho účastníkov. Pri ich 
schvaľovaní by sa preto všetci mali vzdať ideologických nánosov a opustiť cestu deštrukcie 
tohto systému za každú cenu, v mene straníckej ideológie. Účinnejšia cesta ako zvyšovať 
odolnosť dôchodkového systému pred jeho zrútením následkom dopadov demografického 
vývoja ešte vymyslená nebola.                                                     Ľudovít Kaník poslanec NR 
SR za SDKÚ-DS  
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Madari a Rakusania odstartovali vo velkom Lisztovo jubileum. A co Bratislava a Slovensko? 
culture.hu 

Hudobný život 11/2010 
Ide skutočne o Liszta? 

Oskár Elschek 

>   
> Polemika 
>   
> AD HŽ 9/2010: Lengová, J.: Fikcia: Franz Liszt ako Slovák; Šuba, A.: Editorial 
>   
> Ide skutočne o Liszta? 
> Oskár Elschek 
>   
> Moje poznámky musím začať loveckým sloganom „trafená hus zagágala“, čo býva pre 
poľovníka neklamným znakom, že guľka zasiahla svoj terč. To, že sa moje meno objavilo 
v úvodníku Hudobného života v nezvyklom, bezpochyby nie odbornom kontexte, si žiada 
odpoveď na položené otázky aj istú korekciu. Musím konštatovať, že som nikdy nikoho 
„nezaštítil“ ani nezaštiťoval, ani v lobistickom, ani v ochrannom či v inom význame. 
Nikdy som nikomu nebránil v tom, aby mohol slobodne bádať, hľadať pravdu a vysloviť 



svoj názor. Nepravda a lož u mňa nikdy nemali otvorené dvere. A diskusia je už od 
antiky jedinou slobodnou cestou dopátrania sa pravdy. A nebolo tomu inak ani v tomto 
prípade tzv. „zaštiťovania“. 
> Skôr je pravdou, ako konštatuje autor úvodníka, „zaváhanie Demkových oponentov“. 
To, že o 3 zväzkoch a štúdii k osobnosti Liszta z pera Miroslava Demka dlhé roky 
nepadla ani len zmienka, pozitívna ani negatívna, je príznačné pre slovenskú publicistiku, 
a najmä pre situáciu v bádaní o hudbe v 19. storočí. Citovanie bonmotu pána Breinera 
v SME je zrejme pošmyknutím bez merita k veci a v úvodníku sa vyníma ako groteska. 
> Rovnako zaujímavý je rad citátov, ktoré vydavateľ do tohto sporu vpletie ako poučenie 
a akési memento. O Alfredovi Einsteinovi síce konštatuje, že sa jeho citát o nacionalizme 
vzťahuje na 20.—30. roky, od tých sme však ďaleko. Treba dodať, že ani po vojne sa 
Einstein neodhodlal vrátiť do Európy, lebo s obavami a so sklamaním sledoval 
pokračujúci nacionalizmus a chabý a s nevôľou realizovaný proces 
„denacifikácie“ rakúskej a nemeckej muzikológie. Preto sa jeho postoj nevzťahoval len 
na minulosť. Preto odmietol prijať v roku 1949 rehabilitačné vyznamenanie Salzburského 
festivalu a rovnako necestoval do Berlína za podobným účelom so slovami, že sa nechce 
vrátiť do „štvrtej ríše“. Akú úlohu hrá nacionalizmus v Európe dnes, je politická otázka, 
ktorá stále straší v rôznych vhodných a nevhodných formách. A každý ho používa tak, 
ako sa mu to hodí. Dnes aj v tomto lisztovskom kontexte. Einsteinov citát 
Schopenhauera, s tvrdými nacionálne a vlastenecky orientovanými slovami, sa týka ešte 
staršieho obdobia, aj keď jeho filozofia nemala také ušľachtilé dôsledky, ako sa s ňou 
neskoršie narábalo. Arthur Schopenhauer, ako veľký mysliteľ 19. storočia, bol okrem 
iného najobľúbenejšou lektúrou slobodníka Adolfa Hitlera a jeho knižka Svet ako vôla 
a predstava bola jeho nerozlučným priateľom. Nosil ju stále vo vrecku v zákopoch 1. 
svetovej vojny. Rovnako obdivoval po celý život myšlienky Schopenhauerových žiakov 
a jeho nasledovníkov. Bezpochyby „übermenschovská“ ideológia a antisemitizmom 
poznačený Friedrich Nietsche a mytologizovaný Richard Wagner sa tešili jeho obdivu 
a zohrali neblahý aktuálny politický vplyv. Ako idoly fašistického Nemecka a všetkého 
toho, čo z tejto ideológie vzišlo. Kombinácia antifašistického Einsteina a na opačnom 
póle rozvíjaná nemecká filozofia, sú sotva šťastným vstupom do čísla časopisu, aj keď 
môže byť poučný. Avšak ani Liszt ani Demko s jedným ani s druhým nemajú nič 
spoločné. 
> Je chvályhodné, že vydavateľ predstavuje autorku ako špecialistku. Je to druhý 
príspevok či článok, ktorý vôbec venovala autorka Lisztovi. Prvý predniesla na 1. 
lisztovskej konferencii v roku 2007, ktorú organizoval Miroslav Demko a na ktorú ju 
pozval, jej príspevok bol uverejnený v zborníčku Franz Liszt a jeho domovina (SBS SAV 
Bratislava. Lisztova spoločnosť na Slovensku 2007, str. 37—50). Oba príspevky autorky 
stavajú na tých istých premisách, úvahách a ich interpretácii, dobre známych a 
zaužívaných argumentoch, tak ako sa Liszt od 19. storočia do 30.–40. rokov 20. storočia 
interpretoval. To, že sa Liszt už za svojho života dostal do víru nacionalisticky 
prestížneho boja „komu patrí“, na to je nekonečné množstvo literatúry a polemík. Aspoň 
dva časové mantinely. V najnovšom internetovom Classic Music Navigator čítame pri 
mene Franz Liszt – Hungarian, German, French. Béla Bartók, ktorý uverejnil dve štúdie 
o Lisztovi, v jednej z nich pod názvom Lisztovské problémy píše v roku 1936: „Ak 
skúmame jeho pôvod z hľadiska rasového, neprichádzame k mnohým výsledkom. Matka 
je nemecká Rakúšanka; či rodina otca je maďarského, nemeckého alebo azda 
slovanského pôvodu, sa zdá, že sa na základe dokumentov nedá objasniť. Ale v základe 
vzato napínanie tejto otázky nie je dôležité, veď aj v západnej Európe u osobností 
veľkých národov vidíme, koľkí sú rasovo cudzieho pôvodu. A ešte aj tu u nás, vo 
východnej Európe, je také miešanie rás ako nikde inde v Európe. Liszt Ferencz sa narodil 



každopádne na území vtedajšieho Maďarska (pozn. O. E.: Uhorska), bol teda každopádne 
maďarským (dopl. O. E. = uhorským či rakúsko-uhorským) štátnym občanom: to je 
nespochybniteľná skutočnosť, ktorú prijímame ako východisko.“X1 Potom Bartók 
prechádza k jazykovej znalosti Liszta, ktorá je taká, ako to je všeobecne známe: po 
maďarsky nevedel, a teda aj všetky jeho výroky zaznamenané v maďarčine sú podvrhmi, 
boli mu nutne vložené do úst a do pera. Bartók sa vracia aj k ortografii mena List = Liszt 
a cituje slovenský význam slova. Bartókov príspevok je samozrejme oveľa zaujímavejší 
v tom, ako chápe a interpretuje jeho hudbu. Pojem „rasová“ je vo vtedajšej dobe pod 
vplyvom fašizujúcej sa Európy „bežne“ používaný namiesto etnická, ako je tomu 
neskoršie. Že Bartóka tieto otázky naďalej znepokojovali, je zrejmé z hodnotiacich slov 
ďalšieho koryfeja tradičnej maďarskej muzikológie Benceho Szabolcsiho, ktorý k tejto 
otázke píše: „Môžeme povedať, že problém Liszta ho prenasledoval až do konca života. 
Hneď ho znepokojovala národná otázka, potom to bol jeho vzťah k ľudovej hudbe 
a k hudobnej kultúre východnej Európy, hneď rozvíjal Lisztove formálne riešenia a jeho 
harmonický systém, potom zase uštedril oficiálnej maďarskej hudobnej politike úder, 
potom v ňom súperilo postavenie umelca v Európe. Bojuje proti a aj za svojho 
najväčšieho predchodcu a vždy hľadá v ňom svoj vzor a kontinuitu aj tam, kde o tom 
nehovorí.“X2 
> Každopádne Slovensko sa na tejto honbe na Liszta nemohlo zúčastniť a ani sa 
nezúčastnilo, ako to bolo najmä v druhej polovici 19. storočí na programe dňa, napriek 
nespočetným kontaktom skladateľa so Slovenskom a s Bratislavou. 
> Významné osobnosti, umelci, vynálezcovia, politici, myslitelia a ich dielo boli a mali 
byť ozdobou, trofejou a dokladom odlesku výnimočnosti génia vyvoleného národa, ku 
ktorému ich priradili, či už to bola pravda, alebo nie. To, načo sa podujal Miroslav 
Demko a čo bolo hnacou silou jeho hľadania a poznania, bolo dopátrať sa skutočnej 
identity Liszta, jeho genealógie, rodinného pozadia a, ako sa to zdôraznilo v 19. storočí, 
aj jeho etnického pôvodu. Tradované predstavy a „dokumenty“ v lisztovskej literatúre 
chcel podrobiť analýze pravdivosti, čo v spleti mnohorakosti Lisztových európskych 
kontaktov a činnosti je ťažkou úlohou. 
> Tak, ako je zložité odkryť, čo a kto bol Beethoven v zmysle „zápisov“ autora  prvej 
monografie o ňom, Antona Felixa Schindlera, čo povedal alebo nepovedal Beethoven, čo 
je pravda a čo je výmyslom, falzifikátom Schindlera. Aj u Liszta sa stretávame s takou 
cieľavedomou citačnou mániou súčasníkov istého zamerania a obsahu. Okrem toho v 20. 
storočí naďalej pokračuje honba za „výpoveďami“ takéhoto charakteru v nezmenšenej 
intenzite. Prečo by Slovensko malo byť výnimkou a bezmyšlienkovite akceptovať 
sutinami prekryté polopravdy a lži, ktoré sú výsledkom takého manipulovania 
s minulosťou, nielen v 19. storočí, ale aj dnes? U Liszta to dospelo až k úsiliu zakrátko po 
smrti ho exhumovať a tajne uniesť do „rodnej zeme“. Nie je to teda ojedinelá snaha, 
s ktorou sa veda nevyhnutne stretáva. A upierať právo hľadať pravdy, vyvracať mýty 
a legendy je legitímne, ako v minulosti tak dnes. Či vzniknú nové legendy je otázka 
presvedčivosti, nepresvedčivosti alebo akceptácie a intepretácie nových poznatkov 
vedeckou komunitou, každopádne však smeruje dopredu a nie dozadu. 
> To, čo obsahujú oba príspevky autorky, je opakovanie v starej a staršej lisztovskej 
literatúre pertraktovaných faktov, sčasti prijatých, akceptovaných a sčasti 
spochybnených. Pokiaľ ide o najrozsiahlejšiu „novú“ časť, ktorá sa týka Dies irae (a 
ktorá sa aj v Bartókovom príspevku teší osobitej pozornosti), toho sa na tomto mieste 
nebudem dotýkať. Na to bude iste kompetentnejšie odpovedať Miroslav Demko, ktorý 
práve zadal do tlače svoju štvrtú knihu venovanú Lisztovi, osobitne jeho Toten- či 
Todentanzu. Preto sa ani nezapojím do „polemiky“, ktorú vedie autorka v príspevku a 
ktorú okorenila sentenciami ako „autorovej bohatej fantázii chýba elementárna historická 



korekcia“, „osobnosť Franza Liszta slúži Demkovi ako konštrukt“, „aby dosiahol zhodu 
so svojou fixnou ideou“, „pre svoje nové tvrdenia nepotrebuje dôkazy, je to len fikcia, 
kde možno svojvoľne zameniť výmysel a historický fakt alebo ich dať do ľubovoľných 
súvislostí.... Základným problémom je absencia vedeckej metodológie...“. Tie isté 
„myšlienky“ sa opakujú v mnohonásobných verziách a obmenách. A na záver rečnícka 
otázka autorky: „Úprimne povedané, nechápem, aký cieľ sa sledoval týmto hrubým 
zavádzaním odbornej i laickej hudobnokultúrnej verejnosti.“  
> Po takomto spracovaní čitateľa môže nasledovať rozklad. Autorka sa zrejme podnes 
nevyrovnala s diferenciáciou pojmov Maďarsko a Uhorsko (čo patrí dnes k bežnej 
výbave každého poslucháča histórie) a z jej ďalšieho textu je zrejmé, kde prechádza 
voľne z jedného pojmu na druhý. Už aj Bartókovi pred 7 desaťročiami bolo jasné, že je 
rozdiel medzi etnicitou a štátnym občianstvom. Pôsobí až groteskne, že autorka hľadá 
v dobovej slovenskej tlači zmienky o slovenskosti Liszta, ktorá vtedy stála pod 
drobnohľadom uhorsko-maďarskej cenzúry a za ktorou exil alebo väzenie boli obvyklými 
prostriedkami „diskusie“. 
> Pokiaľ ide o Lisztovo rodisko Raiding (aj Rajnof), veľa sa medzitým objasnilo 
ohľadom etnického zloženia: Raiding v 13. storočí nesie označenie Rednyk resp. Rudník, 
maďarské označenie Dobrony z 15. storočia pochádza zo slovanského Dobrjanin, 
napokon aj označenie Eisenstadt (Železno Mjesto, Železno) patrí do tejto kategórie. 
Toponymia ukazuje na etnický charakter oblasti, v ktorej sa tieto kultúrne procesy 
odohrali a ktoré sa týkajú aj Liszta a jeho rodiny, priamo alebo nepriamo. Napokon 
vidíme, že sa Rakúsko dodnes nevie so svojimi menšinami historicky ani v aktuálnej 
kultúrnej politike dôstojne vyrovnať, rovnako ako tomu bolo predtým v Uhorsku. Aj 
ďalšie etnické zloženie sa zrejme odzrkadlilo v tom, že po 1. svetovej vojne sa 
Burgenland stal spolkovou krajinou Rakúska a vyčlenil sa z Uhorska. V tejto súvislosti 
došlo v Raidingu v posledných rokoch k rozvoju kultu Liszta. Po otvorení Franz Liszt 
Kulturzentrum s veľkou koncertnou sálou, knižnicou a s množstvom stálych podujatí 
napísali v roku 2006 Salzburger Nachrichten: „Franz Liszt wurde am 22. Oktober 1811 in 
Raiding als Sohn des Verwaltungsbeamten Adam Liszt und seiner Frau Maria Anna 
geboren. Raiding gehörte damals zu Ungarn; gleichwohl wurde bei den Liszts, die der 
slowakischen Minderheit angehörten, zu Hause slowakisch gesprochen. 1821 
übersiedelte die Familie nach Wien und 1823 nach Paris.“ (Kultur, 17. 10. 2006). Neviem 
či autor čítal Demka alebo prišiel na túto „fikciu, legendu alebo mýtus“ sám. Každopádne 
sa nedá predpokladať že časopis zo Salzburgu, jedného zo svetových hudobných centier, 
má záujem na rozšírení novinárskych kačíc, na aké je bohatá naša tlač. Či to je pravda 
alebo nie, to je otázka ďalšieho výskumu. 
>  
> ...viac v aktuálnom čísle HŽ... 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
 Hudobný život 09/2010 

Fikcia: Franz Liszt ako Slovák 

Jana Lengová 

>   
> Fikcia či nové prevratné poznatky? Túto otázku si musí položiť azda každý čitateľ, 
ktorému sa dostanú do rúk publikácie Miroslava Demka o geniálnom klavírnom 
virtuózovi a skladateľovi Franzovi Lisztovi (1811–1886), v slovenských hudobných 
dejinách známemu aj svojím výnimočne blízkym vzťahom k Bratislave.  
>   
> Od roku 2003 vydal Dr. Miroslav Demko niekoľko publikácií s lisztovskou 



problematikou, v predkladanom príspevku sa chcem podrobnejšie venovať dvom prácam: 
Stratený syn Slovenska Franz Liszt (Bratislava, 1. vyd. 2003, 2. vyd. 2008) a Cyrilo-
metodské oslavy v Ríme roku 1863 a Franz Liszt (Bratislava 2008). Demko si stanovil za 
cieľ skúmať identitu a pôvod Franza Liszta a priblížiť tohto velikána nielen ako 
klaviristu, skladateľa a dirigenta, ale aj ako spisovateľa, politika a intelektuála. 
Východiskovou tézou je prezentovať Franza Liszta ako etnického Slováka, navyše 
v kontexte s politikom riešenia slovenskej otázky v Uhorsku v 19. storočí. 
>   
> Vytváranie novodobých mýtov? 
>   
> Je evidentné, že autor prečítal úctyhodné množstvo literatúry, čo možno usudzovať 
z poznámkového aparátu i častých voľných citátov, no je rovnako evidentné, že 
autorovej  bohatej fantázii chýba elementárna historická korekcia. Odhaľuje široké 
súvislosti európskych kultúrno-politických dejín a zvlášť dejín Rakúsko-Uhorska, do 
ktorých zasadzuje osudy „svojho“ Franza Liszta ako prenasledovaného Slováka-Uhra. 
Osobnosť Franza Liszta slúži Demkovi ako konštrukt, preto účelovo selektuje 
a prispôsobuje si historické fakty, aby dosiahol zhodu so svojou fixnou ideou. Pre svoje 
nové tvrdenia nepotrebuje dôkazy, je to len fikcia, kde možno svojvoľne zameniť 
výmysel a historický fakt alebo dať ich do ľubovoľných súvislostí. Keby Miroslav 
Demko považoval svoje lisztovské publikácie iba za fikcie, bolo by to v poriadku. Lenže 
tak on, ako aj časť verejnosti ich prijímajú ako seriózne hudobnohistorické práce, ako 
literatúru faktu. V tom prípade však pri hodnotení musia platiť iné kritériá. Jednou 
z hlavných úloh hudobnohistorickej vedy je zisťovanie a verifikovanie historických 
faktov, ako aj prehodnocovanie starších poznatkov a nastoľovanie novej paradigmy 
poznania. Proces prehodnocovania starších poznatkov je plne legitímny za predpokladu, 
že predkladané dôkazy sú vedecky vierohodné a relevantné.  
> Ak teda chceme posudzovať knihy Miroslava Demka o Lisztovi ako serióznu 
hudobnohistorickú literatúru, potom ich základným problémom je absencia vedeckej 
metodológie: ide o chybné čítanie pôvodných textov či prameňov a následný chybný 
výklad, nerozlišovanie medzi historickými faktami, hypotézami a fikciami, čo v spojení 
so selektívnosťou spravidla vedie ku konfúznym komentárom. Historickým 
skutočnostiam sa podsúvajú pochybné vymyslené kontexty a za zdanlivo novými, ba 
prevratnými tvrdeniami sa v skutočnosti skrývajú takzvané krátke spojenia. K tomu 
všetkému pristupuje ešte množstvo faktických chýb v texte. Úprimne povedané 
nechápem, aký cieľ sa sledoval týmto hrubým zavádzaním odbornej i laickej 
hudobnokultúrnej verejnosti.  
>   
> K otázke etnicity 
>   
> Miroslav Demko v svojich knihách na viacerých miestach tvrdí, že materinskou rečou 
Franza Liszta bola slovenčina, že Liszt a jeho rodina hovorili po slovensky, že Lisztova 
matka bola slovenská slúžka alebo že Lisztov starý otec Georg Adam List bol váženým 
učiteľom vo Sv. Jure pri Bratislave, navyše prenasledovaný pre svoje slovenské 
presvedčenie. Žiadne z týchto tvrdení nevie Demko doložiť nijakým prameňom alebo 
archívnym dokumentom, žiadnou korešpondenciou či zmienkou v sekundárnej literatúre. 
Jeho tvrdenia sú preto historicky nevierohodné, sú vymyslené.  
> O tom, že etnicky bol Franz Liszt nemeckého pôvodu, priniesol už v 30. rokoch 20. 
storočia spoľahlivé vedecké dôkazy na základe štúdia archívnych dokumentov slovenský 
historik Vševlad J. Gajdoš. Z nich jednoznačne vyplýva, že materinskou rečou Lisztovho 
otca Adama Liszta (1776–1827) bola nemčina (lingua Germanus), teda bol aj nemeckej 



národnosti. Záznam o narodení Lisztovej matky Marie Anny Lagerovej (1788–1866) 
v matrike Geburts-Buch na fare v rakúskom Kremsi takisto vylučuje Demkovo tvrdenie. 
Starý otec Georg Adam List (1755–1844) nikdy nežil vo Sv. Jure (St. Georgen) pri 
Bratislave, ale v rokoch 1794–1801 v St. Georgen (Sv. Jur) pri Eisenstadte. Rakúsky 
historik Felix Tobler na základe výskumu v Burgenlandskom krajinskom archíve 
v Eisenstadte a v Diecezálnom archíve v Gyıri uvádza aj detaily o jeho pôsobení ako 
učiteľa (Schulmeister) a notára práve v St. Georgen pri Eisenstadte. Jedine Lisztova stará 
matka Barbara Slezacková z Rusoviec by mohla byť hypoteticky slovanského, prípadne 
aj slovenského pôvodu.  
> Je všeobecne známe, že predkovia Franza Liszta si písali priezvisko nemeckým 
pravopisom ako List. Prvým, kto si začal písať priezvisko Liszt maďarským pravopisom, 
bol otec Adam Liszt. Najstaršie zachované archívne pramene k predkom Franza Liszta 
z otcovej strany sú zo začiatku 18. storočia, z matkinej strany z polovice 17. storočia. 
V etymológii priezvisk dominujú nemecké tvary (u ženských priezvisk v pôvodnom 
tvare bez prechyľovania). Najstarší známy Lisztov predok Sebastian List mal dve 
manželky s rodným menom Anna Maria Rothová a Christina Sándorová (maďarský 
pôvod?), ďalšie dve manželky Georga Adama Lista mali rodné mená Barbara 
Weningerová a Magdalena Richterová. Rodné meno matky Barbary Slezackovej patrí 
taktiež do tejto línie: Maria Düringová. Predpokladá sa súvis priezviska List a nemeckých 
kolonistov. Priezvisko List bolo medzi Nemcami bežné, napríklad významný nemecký 
ekonóm 19. storočia sa tiež volal Friedrich List (1789–1846) a jeho dcéra Emilie Listová 
(1818–1902) bola priateľkou klavírnej virtuózky Clary Schumannovej. Dokazovať 
Lisztovu slovenskú identitu na základe etymológie priezviska, resp. slovenského slova 
list je slepá ulička. 
> V porovnaní s Demkovými knihami predstavil slovenský historik Pavel Horváth roku 
1997 korektný a aj v zahraničí dosiaľ neznámy objav, že koncom 18. storočia pôsobil 
Lisztov starý otec Georg Adam List v Bratislave ako učiteľ a hudobník. Týmto sa 
jedinečne vypĺňa dosiaľ biele miesto v biografii Georga Adama Lista v rokoch 1790–
1794. Tento fakt a rovnako aj známe skutočnosti, že Adam Liszt študoval v Bratislave 
a ako klerik vo františkánskych kláštoroch v  Malackách a Trnave, poukazujú síce na 
súvislosti Lisztových predkov s naším územím, čo je pre nás iste potešiteľné, ale nie sú 
žiadnym dôkazom Lisztovej slovenskej etnicity.  
>   
>  „Ó, moja divoká a vzdialená vlasť!“ 
>   
> V Demkových knihách sa vyzdvihuje slovenská a slovanská problematika tak, že citáty 
sú často vytrhnuté z kontextu. „Ó, moja divoká a vzdialená vlasť! Ó, moji 
priatelia!“ (Stratený syn Slovenska, 2003:40) – Toto Lisztovo zvolanie v liste Marii 
d'Agoultovej z Bratislavy, keď sa tu, to znamená opäť aj na pôde bývalého Uhorska, 
v dňoch 18. až 22. decembra 1839 po dlhom čase opäť zdržiaval a koncertoval, je pre 
Demka potvrdením, že Liszt za svoju domovinu považoval Bratislavu a územie dnešného 
Slovenska. Demko už ale nespomína celý obsah Lisztovej korešpondencie grófke 
d'Agoultovej z decembra 1839 z Bratislavy. Liszt tu napríklad píše, že bol na 
slávnostnom diner u grófa Battyánya, kde sa zoznámil aj s grófom Štefanom Széchenyim, 
nazývaným pre jeho význam v maďarskom národnom hnutí „najväčším Maďarom“ a 
podľa Lisztových slov „láskavým, vynikajúcim mužom“, že na koncertoch mu publikum 
maďarsky volalo na slávu „Éljen!“ (Nech žije!), že na koncerte 20. decembra 1839 
v bratislavskom mestskom divadle ohromný aplauz zožal práve za Rákocziho pochod, 
považovaný za hudobný symbol maďarstva, a že v deň odchodu raňajkoval u grófa 
Kazimíra Esterházyho a spolu s ním a ďalšími maďarskými aristokratmi, grófmi 



Zichyovcami, Festeticsom a barónom Bélom Wenckheimom, cestovali v štyroch 
kočiaroch do Pešti. Potom vnímame osobnosť Franza Liszta kontextuálnejšie a v inom 
svetle, ako ju skicujú Demkove knihy. 
> Lisztov výrok „Je suis Hongrois“ nemožno prekladať ako „Ja som Slovák“. Ide o číry 
voluntarizmus. Možno to korektne preložiť len ako „Ja som Uhor“ alebo „Ja som 
Maďar“. V slovenskej literatúre sa v tom čase už diferencovalo. Len na okraj 
spomeniem napríklad Národnie spievanky Jána Kollára (Budín 1834,1835), ktoré vyšli 
pár rokov pred inkriminovaným Lisztovým výrokom. V druhom diele o národe, reči a 
cudzincoch  (2. vyd.1953/2:195–213) tu čítame: „Slováci, Slováci, všetci ste jednací“; 
„Nepuojdem ja horou, ja sa bojím Uhrov“ (tu v zmysle Maďari); „Maďari, Maďari, ja 
chcem byť Slovenka“; „Náš národ slovenský jestiť starobylý“ (slovenský tu v zmysle 
slovanský); „V Uhřích jsou mnozí Slováci“ (tu význam Slovania); „... Maďar, Slovák 
pod těžkým jhem plače, podrobil se dvoru rakouskému...“. Do Kollárových Národných 
spievaniek je ako anonymná zaradená aj báseň Sama Chalupku Nad Tatrou sa nebo kalí, 
v ktorej básnik píše: „Váh i Hron Slovensko rosí, / Slováci doň slzy ronia [...] / čiste Váh 
i Hron pobeží / spevným poľom Slovákovým.“ V tomto období už slovenskí intelektuáli 
– a nielen oni – zdôrazňovali: „Som Slovák.“ Iná je oficiálna štátna ideológia uhorskej 
vlády v 19. storočí do roku 1918, podľa ktorej všetci štátni príslušníci Uhorska – aj 
v zmysle národnej príslušnosti – boli Uhri. Táto zložitá otázka, kde šlo o presadzovanie 
idey jednotného maďarského politického národa, sa už stala predmetom mnohých štúdií 
aj kníh, ktoré sú užitočnou lektúrou k tejto téme.  
> V tomto kontexte nemožno obísť ako dôležitý prameň mienku dobovej slovenskej tlače 
v 19. a na začiatku 20. storočia, kde sa pozoruhodne spomína aj činnosť Franza Liszta 
a jeho grandiózne úspechy, avšak bez toho, aby sa tu nejakým spôsobom riešila jeho 
údajná slovenská etnicita (okrem iného Slovenskje národňje noviny,1845; Orol 
tatránski,1847; Národnie Noviny,1886, 1895, 1900; Slovenský týždenník,1905; 
Slovenská čítanka, 1911). Práve naopak Liszt sa spomína ako krajan alebo ako maďarský 
skladateľ, ale inej krvi. Slovenské ľudové noviny roku 1911 (roč. 2, č. 43, 27.10.1911, s. 
6) v glose s názvom Storočná pamiatka narodenia Franca [sic!] Liszta napísali: 
„Z príležitosti storočnej pamiatky narodenia svetochýrneho hudobného umelca, Franca 
[sic!] Liszta, narodeného   v mestečku Raidingu (stol. mošonská) dňa 22. októbra 
usporiadané boly v hlavnom meste [rozumej Budapešť – pozn. J. L.] veľké slávnosti. 
Jeho pamiatku oslavovaly: peštianska opera, hudobná akademia a iné hudobné spolky. 
Liszt celý svoj život strávil v cudzozemsku, maďarsky ani nevedel, darmo ho teda 
vyhlasujú Maďari za umelca maďarského, už aj preto, lebo jeho otec bol zadunajský 
Nemec.“ Ak by naši predkovia považovali Franza Liszta za Slováka a chceli by zdôrazniť 
Lisztovu slovenskú etnicitu, tak by svoj príspevok k storočnici narodenia svetochýrneho 
génia iste koncipovali inak. Pod konštatovaním, že Liszt maďarsky nevedel, treba 
v zmysle textovej kritiky prameňov v porovnaní s inými poznatkami rozumieť, že Liszt 
mal v maďarčine len elementárne znalosti.  
>   
> „Ej, už sa na tej hore“ versus „Dies irae“ 
>   
> Jednou z najväčších Demkových mystifikácií je preklad Lisztovho diela Totentanz ako 
Slovenský tanec a s ním súvisiaci výklad. V Totentanzi podľa Demka Liszt šifroval svoju 
slovenskú identitu tak, že prevzal do nemčiny staré maďarské pomenovanie Slovákov tót 
– Totentanz (treba dodať, že nemecké slovo tot znamená mŕtvy) a citoval tu slovenskú 
ľudovú pieseň Ej, už sa na tej hore lístie červeneje. Demko tiež tvrdí, že tým údajne 
„akoby dával nádej slovenským revolucionárom, že ´únik do hôr je ešte možný´“ a že 
„dielo bolo falzifikované predovšetkým v interpretácii názvu, titul Slovenský tanec – 



Totentanz bol zmenený na Tanec mŕtvych: Todtentanz“ (oba citáty In: Stratený syn 
Slovenska, 2003:74). Všetky tieto tvrdenia sú neuveriteľné výmysly.  
> Pramene a historické fakty hovoria niečo celkom iné. Používanie tvarov Todtentanz 
a Totentanz je otázka vývinu nemeckého pravopisu. V 19. storočí sa ako ortograficky 
správny uprednostňoval tvar Todtentanz, ale podobne ako v  predchádzajúcich storočiach 
aj v 19. storočí sa občas stretneme rozkolísane aj s tvarom Totentanz. Túto skutočnosť 
odzrkadľujú aj notové autografy Franza Liszta, čiastočné autografy či autorom 
korigované odpisy, uložené v Goetheho a Schillerovom archíve vo Weimare, v Rakúskej 
národnej knižnici vo Viedni, v Kongresovej knižnici vo Washingtone a inde. Názov diela 
na týchto Lisztových prameňoch je napísaný nasledovne: Todten Tanz alebo Todtentanz. 
V prípade, že niekto má záujem si to overiť, tak čiastočný autografný prameň s titulom na 
obale Todten Tanz napísaný vlastnou rukou Franza Liszta v Rakúskej národnej knižnici 
(Musiksammlung) vo Viedni má signatúru Mus. Hs. 41.195. Rovnako prvé vydanie diela 
v Lipsku roku 1865, venované Hansovi von Bülowovi, nesie názov Todtentanz /(Dance 
macabre). Takisto v tematickom zozname diela, zostavenom samotným Lisztom 
a vydanom roku 1855, figuruje názov Todtentanz. Až pravopisné reformy nemeckého 
jazyka v 20. storočí definitívne ustálili tvar Totentanz. Treba však dodať, že aj keby 
Lisztove autografy mali názov v tvare Totentanz, neexistujú žiadne vedecky relevantné 
dôvody na to, aby sa tvar Totentanz prekladal ako Slovenský tanec.  
> Pojem Totentanz (latinsky chorea mortuorum, chorea Machabaeorum, francúzsky 
danse macabre, anglicky dance of death, česky tanec smrti /umrlčí tanec, slovensky tanec 
mŕtvych / tanec smrti) je zo sémantického hľadiska ustálený špeciálny výraz. Vo 
výtvarnom umení sa ním alegoricky už od stredoveku vyjadrovala myšlienka moci smrti 
nad životom a tajomného záhrobného života. Zobrazovala sa rôzne: kostlivci tancujú na 
hroboch, na začiatku sprievodu ľudí kráča tancujúci kostlivec s hudobným nástrojom 
a podobne. Táto výtvarná obrazová téma prešla postupne, sčasti transformovaná, aj do 
literárneho, dramatického, hudobného a filmového umenia. Viacerí autori už názvom 
svojich diel Tanec mŕtvych (Totentanz) zdôrazňujú, že im ide o túto veľkú tému ars 
moriendi či memento mori. Goetheho báseň Totentanz, Strindbergovu divadelnú hru 
Totentanz, Lisztov Totentanz a ďalšie umelecké diela s týmto názvom nemožno korektne 
prekladať inak – iba ako Tanec mŕtvych či Tanec smrti. 
> Lisztova kompozícia Totentanz s podtitulom Parafráza na „Dies irae“ pre klavír a 
orchester (sú aj verzie pre sólový klavír a pre dva klavíry) predstavuje v súlade s názvom 
a podtitulom sled voľných variácií na melódiu stredovekej gregoriánskej sekvencie Dies 
irae z 13. storočia, ktorá bola v rokoch 1570 až 1972 v zmysle platnej rímskokatolíckej 
liturgie súčasťou zádušnej omše, rekviem. Zo sekvencie Liszt využil v diele ako tému 
melódiu prvých dvoch veršov prvej strofy Dies irae dies illa / Solvet saeclum in favilla 
(V ten deň hnevu, v deň bezprávia, / V prach sa zvráti sveta sláva). Časť melódie so 
slovami Solvet saeclum je zhodou okolností totožná s melodickým incipitom, t. j. prvými 
siedmimi tónmi slovenskej ľudovej piesne Ej, už sa na tej hore lístie červeneje. Nejde 
však o samostatný citát, ale len o fragmentárnu melodickú zhodu v malom úseku. Oba 
nápevy sú navyše štrukturálne odlišné, Dies irae má modálnu štruktúru, Ej, už sa na tej 
hore lístie červeneje tonálnu (durovú) štruktúru. Spomínaná fragmentárna zhoda časti 
oboch nápevov môže byť nanajvýš dokladom toho, že vždy jestvovali prieniky medzi 
oblasťou svetskej a cirkevnej hudby.  
> K presadeniu fenomenálneho Lisztovho Totentanzu podstatnou mierou prispel ruský 
klavirista Nikolaj G. Rubinštejn, ktorý bol skladateľovým nadšeným ctiteľom a dielo 
strhujúco zahral v  Moskve, Varšave a neskôr aj v Petrohrade. Významný ruský kritik 
Vladimir V. Stasov označil Rubinštejnovu interpretáciu Totentanzu za gigantickú. 
Dôkazom Demkovho tvrdenia, že názov Totentanz bol súčasníkmi zámerne 



premenovávaný na Todtentanz, mal byť list Franza Liszta dcére Cosime zo 4. mája 1873, 
v ktorom Liszt v súvislosti s Rubinštejnovým koncertom vo Varšave údajne 
s prekvapením komentoval túto pravopisnú zámenu v názve (Stratený syn Slovenska, 
2003:80; meno Rubinštejn je tu skomolené na Nicola Rubenstein). V Demkovej knihe 
však chýba originálny citát z listu, ktorý znie nasledovne: „Elle m´écrit aussi merveilles 
du talent superlatif de Nicolas Rubinstein, qui vient de jouer avec succès (figuratevi!) 
mon Todtentanz à Varsovie.“ (Franz Liszt: Lettres à Cosima et à Daniela. Ed. Klára 
Hamburger, Sprimont 1996, s. 93.) Preklad: „Ona [t. j. Mme de Moukhanoff – pozn. J. 
L.] mi tiež napísala o prenikavom, mimoriadnom talente Nikolaja Rubinštejna, ktorý 
s úspechom (predstavte si!) zahral môj Todtentanz vo Varšave.“ O žiadnom premenovaní 
názvu diela tu niet reči, práve naopak Liszt používa dobový pravopisný tvar: „mon 
Todtentanz“ („môj Todtentanz“). Z čoho vyplýva, že Demkov komentár je nekorektný a 
manipulujúci.  
> Podľa staršej literatúry sa Franz Liszt pri komponovaní Totentanzu inšpiroval 
freskou Triumf smrti z cintorína Camposanto v talianskej Pise. Novšie podľa Sergea Guta 
a iných sú inšpiračným zdrojom Lisztovej skladby drevorezy Hansa Holbeina ml. 
s rovnomenným názvom Totentanz. Navyše, ako píše Gut, sám Liszt sa vyjadril v tom 
zmysle, že mu hneď napadla gregoriánska melódia Dies irae a urobil si prvé skice. Táto 
skutočnosť jednoznačne vyvracia Demkov názor o citovaní slovenskej ľudovej piesne. 
Na základe všetkých uvedených argumentov treba skonštatovať, že preklad Lisztovho 
Totentanzu ako Slovenský tanec je absolútne neakceptovateľný. Je to veľký omyl a 
výmysel Miroslava Demka, čo však v skutočnosti poukazuje na absenciu elementárneho 
rešpektu voči lisztovským prameňom, a rovnako aj na absenciu vedeckej profesionality.  
>  
> ...viac v aktuálnom čísle HŽ... 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Marián Tkáč 

Poznáme Franza Lista? 
Čo vlastne vieme o Franzovi Lisztovi? Zväčša len to, že bol známym skladateľom 
a klavírnym virtuózom. 
Možno poznáme aj niektoré z jeho najznámejších skladieb: symfóniu Mazeppa, Sonáta 
in B, Uhorské 
rapsódie, Krížovú cestu, pričom napísal toho oveľa viac, no encyklopédie nielen jeho 
skladby, ale aj udalosti, 
mestá a fakty jeho života nespomínajú. Pýtate sa, prečo? Asi preto, prečo sa niektoré 
veci falzifikovali 
už za jeho života. Napríklad jeho skladba Totentanz (Slovenský tanec) sa akýmsi 
„nedopatrením“ 
premenovala na Todtentanz (Tanec mŕtvych), pričom niet pochýb že ide o „slovenský 
tanec“: jeho hudobným 
motívom je slovenská ľudová pieseň Už sa na tej hore lístie červeneje, v ktorej sa mládencovi 
ponúka ako záchrana hora, les -najslávnejšie slovenské skrýše. 
Keďže Lisztov život bolo treba dačím naplniť, životopisci si 
všímajú desiatky jeho koncertných turné po celej Európe a 
najmä jeho problémy so ženami a na iné akoby už neostalo 
miesto. Až sa natíska otázka: bol naozaj mužský príťažlivý 
Liszt neustále nešťastný pre lásku k nejakej dievčine? Ako 
dvadsaťročný mladík i ako 70-ročný starec? Ktovie prečo sa 



okrem dvoch životných partneriek okolo Liszta pohybovalo 
veľa iných záhadných a ambicióznych žien? Preto, aby na 
akúsi „objednávku“ vyrábali aféry? Jedna z nich, jeho žiačka 
Oľga Janina, inak Poľka Zielinská-Piasecká, mu počas jeho 
budapeštianskeho pôsobenia, už na -sklonku života, verejne 
vyznávala lásku, dokonca na tlačovej besede popisovala 
detaily svojho intímneho vzťahu k Lisztovi, a potom spoza 
mora napísala román Spomienkajednej kozáčky, kde ho dokonale 
dourážala a napokon vy-hrážala sa mu zabitím. Je 
pozoruhodné, že obe Lisztove životné partnerky - Mária 
d‘Agoultóvá a neskôr Carolyna de Sayn-Wittgensteinová, rodená 
Iwanowská, boli akoby „tvorivo zaujaté“ proti nemu. O 
šesť rokov staršia manželka kňažná Mária napísala v r. 1846 
román Nelida, v ktorom pourážala Liszta, nazvala ho dokonca 
„kreténom“. 
Dovtedy mu porodila tri deti: dcéru Balandine, ktorá sa 
vydala za Emila Olliviera, ministra obrany za vlády Napoleona 
III., dcéru Cositnu, ktorej druhým manželom bol 
Richard Wagner, a syna Daniela. Princezná Carolyna, s 
ktorou sa zoznámil počas turné na Ukrajine, kde mala rozsiahle 
majetky, napísala knihu Budhizmus a kresťanstvo, 
ktorá sa dostala na cirkevný index, čo hlboko veriaci Liszt 
nevedel „prežuť“. 
Zdá sa, že to, čomu dnes hovoríme „bulvár“ prekvitalo 
už v 19. storočí a Franz Liszt bol jeho obeťou. Až napokon 
vstúpil v r.l 865 medzi františkánov, laicky náboženský rád 
a odvtedy nosil mníšsky habit. Ako keby sa chcel uzavrieť 
od sveta plného útokov, jeho príklon k františkánskemu rádu 
svedčí však aj o inom: tento rád mal v lisztovskej rodine 
dlhú tradícia Jeho otec Adam študoval u františkánov v 
Malackách a starý otec Juraj List (ešte so slovensky písaným 
priezviskom) podporil budapeštianskych františkánov 
pri zbierke na pomoc pre povodňou postihnutých Slovákov 
vo februári 1838. 
Štúdium dejín tohto rádu, a to najmä jeho budapeštianskej 
súčasti môže priniesť nejedno milé prekvapenie: v 
Budapešti prevládali medzi františkánmi Slováci, dokonca 
pri slávnostných sprievodoch kráčavali pred bratmi Maďarmi, 
a možno mnohým otvorí zastretý zrak: nielen Bratislava 
bola trojrečovým mestom, v Lisztových (a Kollárových) 
časoch dokonca počet Slovákov a Nemcov prevyšoval 
počet budapeštianskych Maďarov. 
Životopisci si nelámali hlavu nad Lisztovým pôvodom. 
Stačí im, že sa narodil 22. októbra 1811 v Raidingu, čo je 
dnes v Rakúsku, – ale už ich nezaujíma, že jeho starý otec 
Juraj bol váženým učiteľom vo Svätom Jure, stratil však 
zamestnanie učiteľa a aj hájnika-strážnika, ocitol sa na 
píle ako robotník a až po úspechoch talentovaného vnuka 
stal sa dirigentom v Eisenstadte. A že Lisztov otec Adam, 
skladateľ a pedagóg, účinkoval v Haydnovom kvartete až 



pokiaľ ho burgenlandský pán Mikuláš Esterházi neposlal 
„do vyhnanstva“ do onej zablatenej dediny, kde nebolo 
nič iné, len kraviny a ošipárne, a preto sa práve tu narodil 
syn pokrstený ako Franciscus. Hudbe ho priúčal otec a už 
ako 9-ročný prvýkrát koncertoval a nadchol poslucháčov 
v bratislavskom sídle rodiny. Aby mohol pokračovať v 
štúdiách vo Viedni, pomohol mu vajnorský rodák Thadé 
Amadé. Nikoho netrápi, že otec Adam, ktorý sprevádzal 
na koncertoch mladého Františka, 27. augusta 1827 zomiera 
v Boulogne a dodnes sa nevie, ani prečo a ani kde 
je pochovaný. Vieme, že Liszt prežil veľkú časť života v 
Paríži, Weimare a Ríme, pričom pobyt vo Večnom meste 
a priateľstvo s pápežom Piom IX. využil na zorganizovanie 
osláv 1000. výročia príchodu sv. Cyrila a Metoda 
na Veľkú Moravu. V r. 1863 sa v Ríme veľkolepo oslavovali 
slovanskí Vierozvestovia, mužský zbor predniesol 
na tú príležitosť skomponovanú skladbu Slavimo 
Slavno Slaveni, ktorej autorom bol Liszt a o ktorej čo i 
len zmienka v encyklopédiách absentuje. Rovnako tak 
zmienkao oslavách 300. výročia zázračnej sošky v Šaštíne 
z r. 1864, na ktorých znela Lisztova hudba. Tieto oslavy 
zorganizoval náš rodák, kardinál Scitovský, ktorý na 
nich aj rečnil po slovensky o dávnej „úcte Uhrov“ k Sedembolestnej. 
Scitovskému venoval Liszt Ostrihomskú 
omšu. Po týchto absentujúcich informáciách sa náš pohľad 
na Liszta musí zmeniť: je viac náš, ako zatiaľ tušíme 
a zmení sa pravdepodobne aj náš pohľad na iné osoby 
z našich dejín. Dopátranie sa k pravde často vyžaduje 
poprehadzovať informácie poukladané v našich hlavách a 
postaviť z nich novú stavbu. 
Obchádzaný je aj Lisztov vzťah k Jánovi Levoslavovi 
Bellovi, tvorcovi prvej slovenskej opery. Tomu v rokoch 
1871 – 1873 vybavil Liszt štipendium vo výške 400 zlatých 
a v roku 1880 zasadil sa za to, aby Bella získal za 
svoju omšu prvú cenu v kompozičnej súťaži pod patronátom 
kardinála Haynalda. 
Príklon Liszta k Slovensku dokumentuje aj jeho vzťah k 
Bratislave, kde sa nielen začala, ale aj pokračovala jeho 
kariéra, často ju navštevoval, bol tu asi 150-krát A možno 
tu chcel byť aj pochovaný, pretože práve v posledných rokoch 
života, v čase, keď do testamentu uviedol, že chce 
byť pochovaný tam, „kde vypustí ducha“, jeho angažovanosť 
pre Bratislavu vrcholila. Jeho cesty do Bratislavy 
nadobúdali dokonca aj policajné rozmery, pričom za tým 
treba vidieť mestského archivára Johanna Batku, verného 
služobníka maďarskej administratívy, inak českého pôvodu. 
Práve Batka a jeho spojenci Ziči, Lisztov bratranec Eduard 
Liszt, generálny prokurátor vo Viedni, tí všetci chceli, 
aby bol pochovaný v Budapešti, ktorá sa stala od r. 1871 
hlavným mestom Uhorska. Dokonca pripravovali sa podrobnosti 



presunu Lisztových telesných pozostatkov do 
Budapešti. Lisztova dcéra Cosima však chcela, aby umrel 
v Nemecku, ako sa napokon aj stalo. 3. apríla 1886 odišiel 
do Anglicka na pozvanie svojho žiaka, stade sa vrátil do 
Weimaru na lekárske vyšetrenie a práve tam ho po dlhom 
čase navštívila Cosima (známa germanofilka, ktorá umrela 
až v r. 1930) a odviezla ho do Bayreuthu, kde umrel 21. júla 
1886 a kde je aj pochovaný. 
Základnou otázkou ostáva, „komu patrí“ Franz Liszt, ktorého 
predstavujú ako maďarského virtuóza, alebo mu pripisujú 
nemecký pôvod. Zatiaľ čo Bela Bartók, syn slovenskej 
matky, vidí v ňom Maďara a neprekáža mu ani fakt, že nevedel 
po mad‘arsky, István Csékey dokazoval nemecký pôvod, 
no pripúšťal aj slovensky, a to po starej mame Barbore 
Slezákovej, ktorá bola „Tótkou“. Cosima dokonca tvrdila, 
že Liszt so svojimi rodičmi hovoril po nemecky, čo však nemohla 
byť pravda, on totiž nevedel nielen maďarsky, ale ani 
dobre po nemecky. „Úradne“ používal francúzštinu, no v 
lisztovskej rodine prevládala slovenčina. Pravdaže, sú aj také 
názory, že Liszt bol -Cigán; v jeho rodnej dedine je v 
súčasnosti mottom lisztovských podujatí holý nezmysel: 
„Napoly Cigán, napoly františkán“ – akoby aj františkáni 
boli národnosťou. A ako sa vyjadroval o sebe Liszt? Niekoľkokrát 
a pri rôznych príležitostiach (napr. aj po koncerte 
pre ruského cára) vyhlásil, že je Úhor. „Je sui Hongrois“. 
Dnes by sa zdalo, že potvrdil, že je Maďar, pretože dnes sa 
Maďar prekladá ako Hongrie, Hungarian. V Lisztových časoch 
to však bolo inak a Liszt zdieľal názory slovenských 
historikov počnúc J. B. Maginom a Jurajom Papánkom o autenticite 
Slovákov v Uhorsku. Potvrdil to vo svojej málo 
známej knihe Des Bohémia et de leur musique en Hongrie 
vr. 1859. Tvrdí, že zatiaľ čo hudba Uhrov-Slovákov je pôvodná, 
originálna, „prišelci“ – Česi, Maďari a Cigáni – hudbu 
prevzali od nich. Poniektorí to niesli veľmi ťažko, Pavol 
Jozef Šafárik si dokonca (aj pre iné príčiny) siahol na života 
v r. 1861 umrel. 
Dnes je tu jazykový a geografický problém, ktorý sa začal 
v Lisztových časoch. Ten problém sa dá zhrnúť takto: 
možno „Úhor“ prekladať ako „Maďar“ a „Uhorsko“ ako 
„Maďarsko“? Je Úhor len Maďarom a Uhorsko len Maďarskom? 
Ešte v 18. storočí stáli tieto dve pomenovania 
vedľa seba; nie všetci Uhri boli Maďarmi a Uhorsko patrilo 
aj Maďarom, aj Slovákom, aj Chorvátom. Už v 19. storočí 
a osobitne po r. 1918 začína sa však „Magyar“ prekladať 
ako „Hungarian“, „Hongrois“, čím sa dedičmi starej 
uhorskej kultúry stávajú len – Maďari a ostatní, „originálni 
Uhri“, teda aj Slováci, sú vydeďovaní. 
Pripomeňme si, že Uhorsko je geografický pojem, dávno 
známy pred príchodom Maďarov. Rovnako ako pomenovanie 
Úhor či Tót pre najstarších obyvateľov Uhorska. 



Maďari teda prišli do Uhorska, krajiny pri horách, u hôr – 
odtiaľ Uhor a Slovákov tu našli ako Tótov. Podľa máp až 
do polovice 19. storočia žili v Uhorsku aj Chorváti, aj Tóti, 
aj Dalmáti a aj „Erdely Országok“. 
Do oficiálneho pomenovania štátu pod karpatskými horami 
sa pojem „Uhorsko“ dostal až po r. 1526, keď po bitke 
pri Moháči zaniklo dovtedajšie oficiálne nazývané 
„Kráľovstvo Panny Márie“, neoficiálne Panónia Od 19. 
storočia sa čoraz viacuplatňovalo pre pôvodných obyvateľov 
Uhorska, Uhrov Či Tótov dnešné naše pomenovanie Slováci. 
A následne, „aby sa to neplietlo“, dovtedajší pojem 
„staroslovenský“, neprináležiaci už „len Slovákom“, vtedy 
Česi upravili na „staroslovenský“ a my dosiaľ pápagájujeme 
„starosloviensky“. 
O takýto pojmovýposun sa zaslúžili aj známi českí slavisti, 
rodáci zo Slovenska: Kollár a Šafárik, ktorí na nahrádzaní 
„Tótov“ a „Uhrov“ „Slovákmi“ a dôslednom prekladaní 
Uhor = Maďar postavili svoju teóriu slovanskej jednoty, 
opierajúcu sa o dominanciu Bohémie a Čechov. Vyhovovalo 
to, pravdaže, aj Maďarom, ktorí sa takto jednoducho 
stávali jedinými dedičmi Uhrov a Uhorska, 
Franz Liszt – Uhor – patril medzi tých, čo ostávali verní 
tomuto termínu v jeho pôvodnom zmysle: pôvodný obyvateľ 
Uhorska, Tót, Slovák. Znalec života Franza Liszta, 
švajčiarsky Slovák Miroslav Demko, jednoznačne tvrdí: 
Liszt bol Slovák a Lisztovu slovenskosť propaguje aj po 
francúzsky. A dodáva, že „nebolo možné uvažovať o Lisztovi 
ako o Slovákovi, keď tento národ v biografickom ani 
historickom povedomí neexistoval“. 
Naše rozprávanie o Lisztovi ukončíme presunom hlavného 
mesta Uhorska v r. 1871 z Bratislavy do Budapešti, 
kedy vznikli nové inštitú-cie, aj hudobná akadémia, a snaha 
za každú cenu – aj za ministerský plat 4000 zlatých – 
dostať za jej šéfa Liszta, synonymum európskej „tvorivej 
múzy“. V r. 1873 napísal Lisztovi minister Andrássy: 
„Majstre, Vy ste narodený v Uhorsku... My si prajeme, aby 
ste nám patrili...!“ Liszt sa posťažoval svojim priateľom: 
„Vzniknutá akadémia mi hodila slučku na krk!“ a na otvorenie 
akadémie 4. novembra 1875 za účasti celej maďarskej 
kultúrnej elity jednoducho neprišiel. 
Potom sa však funkcie ujal, ale o jeho rozpoložení najlepšie 
svedčí, že pri jednej zo svojich prednášok kričal: 
„Choďte preč! Tu nič nie je! Tu sa nič nenaučíte!“ Príslušné 
inštitúcie tentoraz už maďarského a nie uhorského štátu zrejme 
všetko pozorne evidovali, a tak nečudo, že na zasadaní 
uhorského parlamentu po Lisztovej smrti sa preslávený 
Kalman Tisza vyjadril asi takto: „Nuž smútime za človekom 
Ferencom Lisztom. Zároveň sa však pýtame: Kto to bol Ferenc 
Liszt? Bol to veľký umelec a komponista? Odpovedáme: 
Bol to vlastne iba obyčajný komediant“. 



Zdá sa, že tento Tiszov výrok sme si zafixovali práve 
my, Slováci, ako jedni z dedičov Uhorska, viac ako iní 
„dediči“. Tento „komediant“, ktorý počas svojho života 
odolával vetru a búrkam, ako Sa len dalo, má po sebe pomenované 
ulice a inštitúcie aj v Budapešti, aj v iných mestách 
sveta, len u nás nie. Je teraz konečne aj na nás – a na 
otcoch Bratislavy – aby sme sa ako občania suverénneho 
štátu jasne a všestranne pred svetom vyjadrili, že to bol náš 
rodák. Na samom začiatku by sa mu mala Bratislava za 
jeho „vernosť“ i diela, ktoré jej venoval, napríklad Legendu 
o sv. Alžbete, odvďačiť pomenovaním aspoň jednej ulice 
či námestia. Nehovoriac už o soche, napríklad pred novým 
Národným divadlom Franza Liszta(?). 

Literárny týždenník 

24.Septembra 2008 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Óda na počudovanie 
 
Stáva sa že nevzdelanec 
nevie čo je aorist, 
ale že by z toľkých ľudí 
nik nevedel kto je List?! 
Taký príbeh aj mŕtveho 
do rehotu doláka: 
Maďari aj Rakúšania 
z omylu a nepoznania 
zo sebavychvaľovania 
oslavujú Slováka! 
           (Spod Budína) 

 

Liszt bicentenary events start in France 

The series of concerts and other cultural events dedicated to the birth bicentenary of 
Hungarian composer Franz Liszt in France opened in Paris on Tuesday. 
(MTI) - The jubilee events, organised under the chief patronage of French President Nicolas 
Sarkozy, were formally opened by Frederic Mitterrand, the French minister of culture, and 
Geza Szocs, Hungarian state secretary of culture, in Salon Erard, a centre of intellectual life 
that used to be frequented by the composer himself.  
     
Highlights of the commemorations will feature the Paris performance of Liszt's Christus 
Oratorio by the Hungarian Radio Orchestra and Choir on October 22, the composer's birthday. 
An outstanding music career in focus as Liszt Year 2011 gets under way 

Celebrating the birth bicentenary of Hungarian composer and pianist Franz Liszt, a Liszt Year 
2011 event series will be officially launched on Saturday, the Day of Hungarian Culture, 
January 



 

(MTI) - One of the most prominent composers of the 19th century and outstanding pianist 
Franz Liszt was born in 1811 in Doborjan, today Raiding near the Austrian-Hungarian 
border.   
     
Aged only nine he gave his first public piano concerts in the cities of Sopron and Bratislava. 
He later moved with his family to Vienna where he took piano lessons among others from 
Carl Czerny, a student of Beethoven and caught the attention of Beethoven himself at a public 
performance.  
     
In 1823 he moved to Paris with his family, from where he travelled extensively to give 
concerts in prestigious halls across Europe and earn fame as a young musician. It was in Paris 
where he met Chopin to learn piano playing niceties. He also met Berlioz to fine-tune his 
conducting skills. 
     
Later Liszt moved to settle in Weimar in 1848 as Director of Music Extraordinary and turned 
his attention to composition and to the creation of a new form, the symphonic poem. There he 
forged a lifelong friendship with Richard Wagner. He composed one of his famous piano 
pieces, Funerailles as he learnt about the suppression of Hungary's 1848/49 revolution against 
the Habsburgs. 
     
Later he lived in Rome from 1861 to 1869 where he was conferred upon the religious tile, 
abbot. Liszt regularly returned to Weimar where he had several pupils and took up similar 
obligations in Budapest where he was considered as a national hero. 
     
Between 1870 and 1886, until the year of his death, he shared his time living in Rome, 
Weimer and the Hungarian capital. 
     



He died in Bayreuth, Germany in the summer of 1886 and was buried in the city.  
  
Liszt was one of the most productive artists of his age, composing altogether 1,400 piano 
pieces, symphonies, symphonic compositions and masses. He also authored literary essays. 
   

National Philharmonics open Hungarian Liszt Year 2011 

A concert by the National Philharmonic Orchestra in Budapest's Palace of Arts marked the 
beginning of Hungary's Liszt Year on Saturday, the Day of Hungarian Culture 

(MTI) - The year-long programme celebrates the birth bicentenary of Hungarian composer 
and pianist Franz Liszt. 
     
President Pal Schmitt addressed the audience before the concert, and said the bicentenary 
offered an opportunity for Liszt's music to be made more popular both in Hungary and in 
other countries.  
     
"Liszt was born Hungarian; patriotism dominated his whole character, but it did not prevent 
him from being European at the same time," the President said. He added that Hungary's 
European Union Presidency was also an excellent opportunity to present Hungarian culture all 
through the continent, "from Madrid to Vienna and from Brussels to Rome".  
     

"In the language of Liszt, the special language music, we can speak of concord, friendship, 
and love, in an easy, clear and nice way," Schmitt added. 

Datum  
Veranstalter  

Beschreibung  Ort  

01.01.11
18:30  

Musica Sacra  

Neujahrskonzert "Christus" 
Großes Chor-Orchesterkonzert zum 
Jahreswechsel Franz Liszt, Oratorium 
"Christus" (1. - 5. Teil: 
"Weihnachtsoratorium") Orgel: Robert 
Kovàcs  

Pfarrkirche 
Lockenhaus  

27.01.11
11:00  

Liszt Festival 
Raiding  

Eröffnung lisztomania 2011 © 
Klavierduo Johannes & Eduard 
Kutrowatz 
"Festvorspiel" - Die Tanzgeiger  
geschlossene Veranstaltung  

Franz Liszt 
Konzertsaal 
Raiding  

28.01.11
19:30  

Liszt Festival 
Raiding  

"Festvorspiel" 
Klavierabend Elisabeth Leonskaja, 
Klavier  

Franz Liszt 
Konzertsaal 
Raiding  

29.01.11
11:00  

Liszt Festival 
Raiding  

"Festvorspiel" 
Ildiko Raimondi, Sopran 
Eduard Kutrowatz, Klavier 
Rezitation: Peter Matic 

Franz Liszt 
Konzertsaal 
Raiding  

30.01.11Liszt Festival "Festvorspiel" Franz Liszt 



11:00  Raiding  Orchesterkonzert Wiener Akademie I 
Wiener Akademie 
Leitung: Martin Haselböck  

Konzertsaal 
Raiding  

08.02.11
09:00  

Burgenländische 
Kulturzentren  

Tastentiger beißen nicht 
Was passiert mit einem Menschen, wenn 
er genau in dem Moment auf die Welt 
kommt, in dem ein unglaublich heller, 
strahlender Komet über den Himmel 
zieht? ... 
Kindertheater zum Mitmachen und viel 
Live-Musik  

Lisztzentrum 
Raiding  

08.02.11
11:00  

Burgenländische 
Kulturzentren  

Tastentiger beißen nicht 
Was passiert mit einem Menschen, wenn 
er genau in dem Moment auf die Welt 
kommt, in dem ein unglaublich heller, 
strahlender Komet über den Himmel 
zieht? ... 
Kindertheater zum Mitmachen und viel 
Live-Musik  

Lisztzentrum 
Raiding  

23.02.11
09:00  

Burgenländische 
Kulturzentren  

Tastentiger beißen nicht 
Was passiert mit einem Menschen, wenn 
er genau in dem Moment auf die Welt 
kommt, in dem ein unglaublich heller, 
strahlender Komet über den Himmel 
zieht? ... 
Kindertheater zum Mitmachen und viel 
Live-Musik  

Kulturzentrum 
Eisenstadt  

23.02.11
11:00  

Burgenländische 
Kulturzentren  

Tastentiger beißen nicht 
Was passiert mit einem Menschen, wenn 
er genau in dem Moment auf die Welt 
kommt, in dem ein unglaublich heller, 
strahlender Komet über den Himmel 
zieht? ... 
Kindertheater zum Mitmachen und viel 
Live-Musik  

Kulturzentrum 
Eisenstadt  

24.02.11
09:00  

Burgenländische 
Kulturzentren  

Tastentiger beißen nicht 
Was passiert mit einem Menschen, wenn 
er genau in dem Moment auf die Welt 
kommt, in dem ein unglaublich heller, 
strahlender Komet über den Himmel 
zieht? ... 
Kindertheater zum Mitmachen und viel 
Live-Musik  

Kulturzentrum 
Eisenstadt  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

Budapešť bude v roku 2011 patriť Franzovi Lisztovi 



12. januára 2011 - (cestovanie.aktuality.sk) 

Nasledujúcich dvanásť mesiacov bude pre našich južných susedov mimoriadne dôležitých. 
Okrem toho, že sa na pol roka stanú predsedníckou krajinou EÚ, budú oslavovať významné 
výročie jedného zo svojich krajanov. Bude to presne 200 rokov od narodenia a zároveň 125 
rokov od skonania hudobného skladateľa Franza Liszta. I keď sa o jeho národnosť stále sporia 
spolu s Rakúskom, o jeho významnom vzťahu k Maďarsku hovorí aj úryvok z jedného listu 
blízkemu priateľovi. Vyznal sa v ňom, že má k Budapešti nesmierne špeciálny vzťah a 
napriek tomu, že neovláda ich reč, cíti sa byť Maďarom. Celá pocta tomuto pánovi odštartuje 
už onedlho. Na 22. január pripravujú v budapeštianskom Palace of Art slávnostné otvorenie, 
ktoré bude mať na starosti maďarská filharmónia. Do konca roka predvedú jeho hudbu v 
rôznych aranžmánoch umelci ako G. Csalog, A. Rost, B. Bartók alebo G. Bogányi. Posledne 
menovaný pán je jedným z najlepších pianistov svojej generácie a členom organizačného tímu 
Lisztovho festivalu. Na piano hral už od štyroch rokov a postupne sa prepracoval na 
brilantného sólistu. Je charakteristický tým, že pri vystúpeniach nepoužíva notové zápisy, 
pretože ho rušia a nedokáže tak prežívať moment hudby. Medzi jeho obľúbených skladateľov 
patrí okrem Liszta aj Chopin. Na sklonku minulého roka absolvoval maratón, počas ktorého 
sám odohral všetky jeho diela. Vidieť ho budeme môcť aj v našich končinách. Jedným z 
hlavných hudobných podujatí maďarského hlavného mesta je aj jarný festival, ktorý sa 
pravidelne koná od roku 1981. Každý rok je jeho špeciálnym hosťom iná krajina, no keďže 
tentoraz predsedajú EÚ, rozhodli sa ho namiesto toho venovať práve Franzovi Lisztovi. 
Začína sa 18. marca, kedy je naplánované aj predstavenie opery tohto skladateľa a končí sa 3. 
apríla. Na úvode budú prítomní aj domáci prezident a premiér. Počas festivalu sa bude konať 
aj výstava o prepojení Liszta a rómskej kultúry. Toto podujatie sa nenesie len v znamení 
hudby, ale je prepojené aj s inou kultúrou. Celý program si môžete prečítať na webovej 
stránke, kde sa dajú zakúpiť aj vstupenky. Stačí si kliknúť na konkrétne predstavenie, či 
výstavu a na konci stránky nájdete link, ktorý vás presmeruje na predaj lístkov. Posledné tri 
dni festivalu sa nesú v znamení mladých umelcov. Už tradične sa vtedy koná subfestival pod 
názvom Fringe, na ktorý sa môže zaregistrovať akýkoľvek umelec z celého sveta. Verejnosti 
tu potom predvedie svoje zručnosti a možno nastúpi aj na skvelú profesijnú dráhu. Účastnia sa 
ho stovky účinkujúcich a vstup je zadarmo. 

22. október - Deň F. Liszta 

V deň skladateľovych narodenín sa rozhodli organizátori usporiadať zaujímavú akciu. 
Vyzvali ľudí z celého sveta, aby aspoň chvíľku venovali hudbe tohto velikána. Prihlásiť sa 
môže ktokoľvek, stačí dať vedieť, kde budete jeho diela hrať a akým spôsobom. V Budapešti 
na tento víkend chystajú koncert v Bazilike Sv. Štefana, ale aj Lisztov festival v Sisinom 
letnom sídle Gödölö, ktorý na 22. októbra chystá veľký koncert symfonického orchestra. 
Zaujímavé akcie pri tejto príležitosti chystajú aj domáce hotely. Napríklad Le Meridien, ktorý 
nájdete v centre Budapešti, ponúka pri rezervácii troch nocí cez víkend, tú poslednú za 10 eur. 
Pripravené majú aj tematické balíčky ako napríklad gastro alebo kúpele, kde za zvýhodnenú 
cenu dostanete k ubytovaniu aj bonusy z týchto oblastí. 

Zázračné dieťa 

Rok Franza Liszta bude rozdelený do piatich tematických celkov - Liszt ako svetový občan, 
Liszt ako celebrita, Liszt ako pianista, Liszt ako kresťan a Liszt ako profesor. Napríklad pri 
prvom okruhu ide o sériu koncertov vo svete, ktoré prezentujú skladateľovu hudbu. Budú sa 
konať napríklad v Prahe, Moskve, Viedni, Paríži. Liszta ako kresťana predstavia aj v 



samotnom Vatikáne. Jeho tvorbu sa budú snažiť priblížiť aj tým najmenším. A práve 
posledný celok sa bude venovať sérii koncertov, ktoré budú na mieru šité pre drobcov, aby to 
bolo pre nich atraktívne a zaujímavé. Jedným z protagonistov bude aj pán Bogányi. Tieto 
podujatia budú niesť jednotný názov „Zázračné dieťa“. 

Lujza Blahová si popularitu získala v operetných úlohách 
16. januára 2011 - (tasr) 

Herečka a operetná speváčka Lujza Blahová zomrela pred 85 rokmi 18. januára. Výrazná 
predstaviteľka maďarskej hereckej generácie na prelome 19. a 20. storočia Lujza Blahová sa 
narodila 8. septembra 1850 v Rimavskej Sobote. Popularitu si získala najmä v operetných 
úlohách. Od roku 1864 hrala v Ľudovom divadle v Budapešti, potom pôsobila na divadelných 
a operetných pódiách viacerých miest vtedajšieho Uhorska, najmä v Budapešti, od roku 1871 
v Národnom divadle. V rokoch 1863-1896 stvárnila vyše sto hlavných úloh v divadelných 
hrách, vystúpila v 60 operetách. Svoje obecenstvo očarúvala nielen výnimočným talentom, 
ale aj pôvabnou krásou. Svoje posledné vystúpenie absolvovala v roku 1908 v operete 
Babička od Gergelya Csikyho. Od roku 1910 žila v ústraní. Bola aj literárne činná, pravidelne 
prispievala svojimi besednicami do rôznych časopisov. Lujza Blahová zomrela 18. januára 
1926 v Budapešti 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

To že je elita národa?  

Článek ve Zvědavci (http://www.zvedavec.org) 
URL adresa článku: 
http://www.zvedavec.org/komentare/2011/01/4173-to-ze-je-elita-naroda-.htm  

Adam B. Bartoš (24.1.2011) 

Když jsem psal článek o "věčných petentech", bylo mi jasné, že vyvolá rozruch (což ale 
nebylo záměrem). Nakonec přišlo ohlasů více, než jsem čekal. 

V první fázi se přihlásili ti oponenti, kteří jsou na svou příslušnost k pravdolásce pyšní, 
kterým bylo líto, že v "seznamu" nejsou a kteří se do něj vysloveně hlásili. 

Druhá vlna povyku nastala ve chvíli, kdy text pochvalně zmínil prezident Václav Klaus v 
rozhovoru pro Lidové noviny (18. 12. 2010). 

V první skupině je například bývalý senátor Zdeněk Bárta či novinář a disident Jan Urban, 
jehož spis na krycí jméno "Dramatik" byl zničen hned po "sametu" v prosinci 1989. Dnes 
vystupuje jako hlavní školitel (jaká to náhoda) v TOP 09. 

V druhé vlně kritiky se ozval kněz Tomáš Halík, redaktor ČT / Respektu / Hospodářských 
novin Jindřich Šídlo, redaktor Lidových novin (dříve také Respektu) Jiří Peňás, komentátor 
Práva Alexandr Mitrofanov, ale překvapivě i například poradce premiéra Petra Nečase Roman 
Joch. 



Jistá paní z Plzně, která zřejmě více než akademickou prací více času tráví psaním komentářů 
na internet, blogováním a vysedáváním u fejzbúku, založila také pohotově fejzbúkovou 
skupinu "Chceme být zařazeni do Bartošova seznamu", kam se přihlásilo něco přes sto lidí. 
Vesměs ale příliš obyčejných občanů na to, abych je do připravované aktualizace seznamu 
zahrnul. Pravdoláska si totiž zakládá na elitářství a výlučnosti, a tak mezi její členy nelze 
považovat pana Vopičku, protože pan Vopička není vyvolený a zasvěcený. Nebyl ani v 
disentu, ani pravdolásce a jejím záměrům nijak (v médiích, byznysu či jinde) neslouží. Prostě 
má jen rád pana Havla / nemá rád pana Klause. Ale o tom seznam nebyl. 

Stejná paní, když se její iniciativa neuchytila, rétoriku přitvrdila. Seznam pohotově přirovnala 
k jakýmsi seznamům židů. Jiný můj kolega novinář napsal, že jde o seznam "jak od gestapa" 
či že "podobné seznamy psali jen nacisti a estébáci". Nepochopil jsem tyto výkřiky. 

Jistě, na seznamu pravdoláskařů můžeme najít několik lidí židovské národnosti, a má to i svou 
logiku (podobně jako ona paní z Plzně jsou někteří z nich loajální především ke svému národu, 
ne k českému, ergo preferují takový politický styl, který české vlastenectví cíleně haní - a 
právě zde nacházejí s pravdoláskou styčnou plochu), stejně tak ale mám přátele židovské 
národnosti, kterým české vlastenectví cizí není a s pravdoláskou by nikdy nechtěli mít nic 
společného. Ztotožňovat tedy seznam pravdoláskařů se seznamem židů může vpravdě pouze 
ten, kdo už pro svůj přepjatý boj s údajným rasismem není schopen racionálně uvažovat či ten, 
komu došly veškeré argumenty a snaží se tak pouze plivat jedovaté sliny. 

Za jejím výhružně zdviženým prstem nicméně cítím snahu zdiskreditovat mne lživým 
nařčením z antisemitismu, což je prohřešek, který se - v České republice zvláště - neodpouští. 
Dosud mám v živé paměti nedávnou SMS zprávu od ministra obrany Alexandra Vondry, 
který mi v reakci na můj článek o něm (kde jsem se zmínil o opileckých večírcích Charty 77) 
napsal, že mu v něm (zatím?) chyběla už jen otevřeně antisemitská pasáž, čímž dal najevo, že 
nějaká taková by se mu nejspíše hodila. A když taková nepřichází, je potřeba si vysněnou 
konstrukci alespoň vymyslet. 

Spolehlivým způsobem, jak někoho denunciovat, je totiž obvinění z antisemitismu. V našich 
podmínkách se to rovná společenské popravě. K jakým absurdnostem anti-antisemitistické 
kampaně vedou, ukazuje například neustále natahovaný soudní proces s webovým magazínem 
Zvědavec.org, jehož editor je šikanován za přetištění článku, který si klade legitimní otázky a 
snaží se dopátrat historické pravdy. Stejnými lidmi, kteří udali editora Zvědavce, jsou 
analyzovány a rozebírány i mé texty a když v nich nic žalovatelného k nalezení není, vytvářejí 
se alespoň vachrlaté konstrukce (seznam petentů je přirovnáván k seznamu židů, což má z 
autora učinit prototyp nacisty). Jistá paní z Plzně (aby tyto konstrukce podpořila) raději 
promptně vymazala můj podpis pod prohlášením Ligy proti antisemitismu, jakkoli jsem patřil 
mezi jeho první signatáře. Inu, i takové věci se dějí. 

Já bych se ale spíše - když už bych měl zkoumat světonázor pravdoláskařů - ptal spíše na to, 
kolik z nich je zároveň svobodnými zednáři. Oficiálně se to ví pouze o Petru Pithartovi či 
Odilo Štampachovi, ale jsem přesvědčen, že takových tam bude více. Zesnulý Ivan Dejmal by 
mohl vyprávět, kdo všechno z pravdoláskařské elity chodil do jaké lóže. Protože je ale 
příslušnost k zednářům povětšinou tajná (a vytrubují ji jen ti, kteří se tím chtějí pochlubit), je 
na takovou otázku těžké odpovědět. 

Svobodným zednářem byl i otec bývalého prezidenta Václava Havla, který se k této "víře" 
hrdě hlásil a ve svých vzpomínkách poměrně podrobně popsal, kdo z předních osobností 



první republiky mezi tento tajný a okultní spolek patřil. Nebylo by tedy příliš překvapivé, 
kdyby se ve stejných šlépějích vydal i jeho syn. 

Pravdoláska a tajné bratrstvo svobodných zednářů mají totiž mnoho společného. Před 
transparentností dávají přednost zákulisnímu pletichaření, tajným úmluvám, před demokracií 
vládě elitářů, zasvěcenců a vyvolených. Pravdoláska se svou nepolitickou politikou a 
dohodami činěnými za oponou dobře vystihuje ideály okultních svobodných zednářů - při 
tajných setkáních a tajných obřadech rozhodovat o těch, kteří jsou vně.  

Ale zpět k seznamu. Zase jiní mi totiž vytýkají, že vůbec myšlenka sestavovat nějaké 
seznamy je ošemetná a že "to se zkrátka nedělá". 

Když pominu zásadní rozdíl, kteří někteří nevnímají (nebo spíše nechtějí vnímat), mezi 
seznamem "konzervativců určených k likvidaci" (psal jsem o něm zde Na webu je seznam 
konzervativců určených k likvidaci), kde jsem byl také zmíněn, a mým seznamem 
pravdoláskařů, který vyzývá maximálně k tomu, aby lidé nesedali těmto petentům na lep, 
protože jde o Havlovy kamarády a obdivovatele, ne o nějaké nezávislé osobnosti, je tu ještě 
rozdíl jiný. 

Onen seznam totiž vpravdě vytvářejí pravdoláskaři sami - svými podpisy pod petice či různé 
otevřené dopisy (následně medializované), kde se prezentují jako elita národa. 

Petice proti velké koalici v Praze byla jistým způsobem skutečně unikátní, když tito vyvolení 
mezi sebe vpustili i zástupce obyčejného lidu (stejně tak tam ale byla i falešná a ryze fiktivní 
jména), ale v mnoha jiných případech jde často o stále stejný výkvět vybraných jedinců. 

Jako novinář jsem četl několik tiskových zpráv, které pocházely tu ze Strany zelených, tu od 
jiných pravdoláskovsky orientovaných iniciativ, které se pyšnily tím, že je (peticí či 
otevřeným dopisem) podpořily některé známé tváře a slavné osobnosti - hned v několika 
případech byl tento připojený seznam "slavných" do písmene identický, včetně pořadí těchto 
podporovatelů. 

Proto jsem vyslovil myšlenku, že u podobných iniciativ často dochází k pouhému kopírování 
jmen (což ale neznamená, že by tito s kopírováním svých jmen nesouhlasili - naopak velmi 
ochotně podepíší vše, co vzejde z okruhu bývalého prezidenta nebo těch, kteří se mu svými 
nápady chtějí zalíbit). 

Jména z těchto všemožných petic a výzev jsem dal pouze dohromady a ještě je navíc okořenil 
jmény pár politiků, kteří sice petice nepodepisují, ale pravdolásku reprezentují. A připojil i 
jména novinářů, kteří - jak víme - petice taktéž nepodepisují, protože se snaží tvářit 
objektivně, ale jinak pravdolásku nereprezentují o nic méně, než zmínění politici. 

V souvislosti s mým článkem se také vyrojila řada komentářů či textů, které se na seznam 
dívají z jiného úhlu pohledu - a místo rozhořčené kritiky poukazují na to, že seznam je vlastně 
seznamem elity národa. A že je tedy pro všechny na něm uvedené čest být v "tak dobré 
společnosti". 

Takový argument - udělat z nouze ctnost a z pokleslého politického aktivismu výraz téměř 
občanského hrdinství - je do jisté míry pochopitelný, ale nijak zvláště originální. Navíc bych 
osobně velice polemizoval s tvrzením, že jde o elitu národa. 



Ačkoli nezastírám, že bych si některých jmen mohl pro jejich přínos české kultuře a naší 
společnosti vážit, elitu národa - ať se dívám, jak se dívám - však v seznamu hledám marně. 
Elita národa je totiž úplně jiná, než jak si ji představují novináři. Elitu národa nesestavují 
média. 

Ať se na mne nikdo nezlobí, ale za elitu národa nepovažuji filmový štáb režiséra Hřebejka s 
jeho kýčovitými filmy, ani exhibicionistu Davida Černého, který ve svých plastových 
plastikách uráží český národ, protože k jeho symbolům, jsa příslušníkem jiného národa, necítí 
žádnou úctu. 

Nevím, jak radikální feminismus může řadit Olgu Sommerovou k elitě národa. Netuším, proč 
by měl k elitě národa patřit spisovatel obhroublých komerčních románů Michal Viewegh či 
spisovatelka jim podobných románů pro ženy Irena Obermannová. Či snad "chudák ženská" 
Eva Holubová? 

Herec Bohumil Klepl občas rozesměje, patří ale snad proto k výkvětu národa? Jsou bratři 
Formanové elitou národa jen proto, že jsou syny slavného otce? Je zpěvačka Lenka Dusilová 
někým, ke komu by Češi obdivně vzhlíželi? Zaujal designér Maxim Velčovský něčím jiným, 
než kritikou Klause, návrhy bizarních předmětů a extravagantním účesem? 

Může se k elitě národa řadit někdo, kdo připevní na katedrálu svatého Víta neonové srdce? Je 
"Středoevropan" Luboš Palata synem tohoto národa, když je zároveň členem soukromé 
Rockefellerovy nadace usilující o zánik národů? Co k elitě národa řadí jeho kolegu Plesla 
nebo Taberyho, kteří sice členy tohoto obskurního spolku nejsou, ale zájmy této skupiny hájí 
stejně vehementně? Je Václav Moravec - jen proto, že dokáže odmoderovat neukoukatelně 
dlouhé pořady - příslušníkem elity národa? 

Je snad pan Pehe někým, koho by si měl národ vážit? To, že si bilderbergové někoho 
vyhlédnou a pozvou na svou párty, přece neznamená, že jde o předního syna národa. Je tomu 
přesně naopak - činí to z něj takřka národního odrodilce, takže řadit jej k elitě národa by bylo 
urážkou všech vlastenecky smýšlejících Čechů. 

Takto bychom mohli vzít jedno jméno ze seznamu za druhým a u řady z nich se zastavit a 
úspěšně pochybovat. Často jde jen o lidi známé, mediálně protežované, lidi, ze kterých 
televizní mágové uměle vytvořili experty na to či na ono. 

Známý ale nerovná se kvalitní.  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Mýto NAZOR VODICA 

Je to vôbec možné? Vyzerá to veľmi nepravdepodobné. Čo to uskutočnenia niečoho takého 
v takom demokratickom štáte, akým je Slovensko. 

Okamžite zastavte a zrušte mýtny megatender! 92% je zlodejstvo ! Je to 
absurdné.  Z printových médií sa dozvedáme, za akých cenových podmienok je pripravená 
spoločnosť SkyToll  ponúknuť výber mýta v Českej republike. Tá istá spoločnosť SkyToll, 
ktorá ošklbala náš štát už o takmer jednu miliardu EUR, vie ponúknuť výber mýta v Čechách 
o 92% lacnejšie! 



             Boli sme brutálne niekým okradnutí. Nielen že to mýto nefunguje (Únia 
autodopravcov Slovenska pripravuje žalobu na SkyToll), ale o takom cenovom rozdiele 
v susednej krajine sme ani nesnívali.  

  Slovensko        Česko 
Cena diela       852mil. EUR (+dodatky k zmluve) 146mil.EUR 
Počet spoplatnených ciest 2.400 km         5.500 km 
Cena mýta na 1 km      0,355 ?/km                                           0,027 ?/km 
Mýto na Slovensku je v porovnaní na jeden kilometer ciest oproti Čechám  drahšie 13,5 
krát ! 
Ponuka na realizáciu výberu mýta v Českej republike Skytollom je lacnejšia 
o 92%  v porovnaní so super tendrom na Slovensku. 
             Kto je zodpovedný za tento stav a kedy bude potrestaný?  
             Kto financuje svoje aktivity z obrovských ziskov? 
             Pevne veríme, že nie je pravda, že táto vláda legalizuje podvody Ficovej vlády. 
Veríme, že zverejní, kto stojí za elektronickým mýtom a aké sankcie sú dohodnuté za 
vypovedanie zmluvy. Desať mesiacov sme robili analytikov cyperskej firme slovenských 
zbohatlíkov pod ochranným dohľadom štátnej moci. Tej štátnej moci, ktorá stála na strane 
dodávateľa systému, ktorý nefungoval a musel byť pozastavený bez nároku na náhradu škody. 
            Za pozastavenie výberu mýta v Nemecku musí dodávateľ systému zaplatiť vláde viac 
ako 3 miliardy EUR! 
            Rozhodne sme pripravení za svoje práva bojovať ďalej, ak ani táto vláda nezasiahne 
proti tak zle nastavenému mýtu. Čakáme na rozhodné riešenie tejto vlády a veríme, že 
očakávania naplní. Sme rozhodnutí legitímnymi spôsobmi bojovať za svoje požiadavky, 
poukazovať na nespravodlivosť a zločiny, ale i spolupodieľať sa na vytvorení funkčného 
a spravodlivého systému. 

 +++++++++++++++++++++++++++++++ 
Kvůli ochraně svého zdraví dávejte pozor při nákupu výrobků odkud pochází! 
Konzumujte raději místní produkty, jsou jistější! 
 
První tři čísla čárového kódu jsou kódem země, odkud produkt pochází. 
 
Například: 
 
Všechny čárové kódy začínající 690, 691, 692 až 695 patří Číně. 
 
Kód 471 označuje produkt vyrobený na Taiwanu. 
 
 

  
 
Být informovaní je naše právo! 



 
Tabulka dalších čárových kódů: 
 
000—019 USA a Kanada 
300—379 Francie 
49 ~  Japonsko  
50 ~  Velká Británie 
57 ~  Dánsko 
64 ~  Finsko 
76 ~  Švýcarsko a Lichtenštejnsko 
628 ~  Saudská Arábie 
629 ~  Spojené Arabské Emiráty 
740—45 Střední Amerika 
480—89 Filipíny 
 
 Informujme se navzájem!!! 
859 – je český, 858 – slovenský, 599 – maďarský, 590 – poľský, 400 až 440 dioxínový-
NEMECKO !!! 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
ČAS GRIMÁS 

SVET JE JEDNA VEĽKÁ GRIMASA 
 
Premiéra: 10. február 2011     
Originálny názov: Čas grimás 
Krajina pôvodu: SR  
Rok výroby: 2011 
Žáner: hraný dokument  
Dĺžka: 63 min. 
Jazyková verzia: slovenská verzia/ST 

Odporúčaná prístupnosť:  
Formát: DVD, Blue-ray, DCP 2D  
Zvuk: stereo 
Svetové práva: www.arinafilm.sk  
Oficiálna stránka: www.casgrimas.sk  
         
O filme: Príbeh excentrického sochára Franza Xavera Messerschmidta (1736-1783)  hovorí o 
živote a diele záhadného Majstra, ktorého tvorba tak irituje, fascinuje a zároveň necháva stále 
otvorené vzrušujúce otázky o zmysle, motívoch a nevysvetliteľného mystéria tvorivého 
procesu. Film je hraným dokumentom a má ambíciu preniknúť do tajomstva kontroverznej, 
rozpoltenej duše umelca, ktorý presvedčivo predstihol svoju dobu. Súčasťou rozprávania 
príbehu sú zakomponované Messerchmidtove plastiky v poradí od rannej tvorby, cez prelom 
v jeho umeleckom názore až po veľkú sériu dnes už zlatého fondu európskej kultúry tzv. 
charakterových hláv, ktoré tvoril na sklonku života v Prešporku. Film sa sústreďuje na 
posledné obdobie jeho života. Messerschmidtove charakterové hlavy sú v súčasnosti 
vystavené v New Yorku, od konca Januára môžete výstavu vidieť v parížskom Louvri. Len 
pre zaujímavosť, jedna z jeho búst sa vydražila za neuveriteľných 4,8 milióna amerických 
dolárov! 
 



Producenti: Silvia Panáková, Erik Panák 
Réžia: Peter Dimitrov 
Scenár: Dušan Mitana, Peter Dimitrov 
Kamera: Dodo Šimončič  
Strih: Dušan Milko  
Hudba: Peter Martinček, Peter Kučera 
Hrajú: Marek Vašut, Attila Mokos, František Kovár, Ondrej Hraška, Imre Boráros, Éva 
Bandor, Jozef Ropog, Dušan Vaňo, Juraj Šimko a iní 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Slovak Lords of Dance 
http://www.youtube.com/watch?v=m0rrLdWLu_0 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 

A blonde and a 3rd grade geography question 

http://www.snotr.com/video/675/A_blonde_and_a_3rd_grade_geography_question 
+++++++++++++++++++++++++++++++              

 Zázračný přírodní lék                         ČESNEK   -   OCET   -   MED 
Už nemusíte trpět bolestí ani slabým zdravím, protože zázračná  
kombinace česneku, octa a medu umí uzdravit téměř každý lidský 
neduh. 
Tato neuvěřitelná přírodní léčba potírá rakovinu, artritidu a 
srdeční problémy.  
Léčí astma, chřipku, vysoký krevní tlak a dokonce  
i neplodnost a spoustu dalších nemocí.  
Je tak silná, že při pravidelném užívání může trvale zajistit dobré zdraví. 
 
"Roky vědeckého výzkumu odborníků dokázaly nade vší pochybnost, že  
česnek, ocet a med je kouzelná přírodní směs," tvrdí Dr. Emilio  
Steffani, odborník na výživu z Říma, který už na toto téma napsal  
nejednu publikaci.  
"Tyto tři účinné ingredience jsou k dostání kdekoliv a nejsou vůbec 
nákladné.  
Když si ještě uvědomíte, jak prospěšné jsou pro lidské  
zdraví, máme před sebou udivující lék."  
Česnek s octem a med má  doslova na tisíc lékařských použití, jak říká Dr. Steffani 
i ostatní vědci.  
Se svolením vašeho lékaře si použitím této hojivé kombinace  
můžete vyléčit zde popsané obvyklé choroby a ještě i mnoho dalších. 
>> *ASTMA* 
Uvařte dva stroužky česneku a přidejte čajovou lžičku jablečného 
octa  pár kapek medu.  
Užívejte každé ráno nalačno a okamžitě se vám při 
dýchání uleví. 
>> *VYSOKÝ TLAK* 
Vysoký tlak se dá úspěšně snížit pravidelnou konzumací vývaru dvou  
šálků vody, 16 česnekových stroužků a dvou polévkových lžic octa a  
medu.  
Tuto směs vaříme na mírném ohni půl hodiny, vychlaďte ji 



a užívejte po dvou lžičkách třikrát denně.  
Tato léčba se s velký úspěchem praktikuje v Indii už celá staletí a zabírá i na  
bolesti v prsou a motolici hlavy. 
>> *CHOLESTEROL* 
Hladina cholesterolu podle výzkumu klesá, kdykoli jíte česnek.  
Jwdna studie, publikovaná v anglickém lékařském časopise Lancet ukazuje, že 
za tři hodiny po požití 50 gramů česneku se 150 gramy másla se  
průměrně sníží hladina cholesterolu ze 237,4 na 221,4.  
To znamená,že se nebezpečný dopad tučných jídel dá zmírnit tím, že se k nim přidá 
česnek. 
Když se česnek smísí s medem a octem, jeho účinky se ještě zvýší.  
Chcete-li si snížit hladinu cholesterolu v krvi, snězte každý den  
nakrájený česnek s přílohou octa a medu, nebo si umíchejte nápoj  
z horkého octa, poloviny lžičky utřeného česneku a tří lžiček medu,  
a pijte ho každé ráno předsnídaní. 
>> *RAKOVINA* 
Vědci už dávno zjistili, že chemické složení česneku znemožňuje  
rakovinné bujení.  
Podle výzkumníků v Národním institutu boje proti  rakovině  
a Univerzity v Texasu při nemocnici M. D. Andersond,  
jezení česneku vyloučí, že dostanete rakovinu žaludku i jiných vnitřních  
orgánů.  
Chcete-li protirakovinný účinek česneku ještě umocnit,jezte 
ho každý den nakrájený v medu a octu. 
 >> *POPÁLENINY* 
Naložte dva tucty stroužků česneku do 1 1/2 šálku octa na tři dny.  
Aby se popáleniny zahojily, nechte česnek změknout v šálku ze  
čtvrtiny naplněném octem a přidejte půl lžičky medu.  
Tekutinu  vychlaďte a promíchejte v mixéru.  
Potom jednoduše potírejte popálenou oblast třikrát denně,  
aby se zmírnila bolest a nevytvořila se velká jizva. 
>> *ARTRITIDA* 
Prostá směs česneku, octa a medu vás může úplně zbavit bolestí  
způsobených artritidou a revmatismem.  
Oloupané stroužky ze dvou  velkých hlaviček česneku ponořte  
na 5 minut do horkého octa.  
Namočte tlustou ponožku do vařící vody, pak ji vyždímejte. 
Naplňte konec ponožky kaší z česneku, octa a čajové lžičky medu  
a každé ráno s ní potírejte bolestivá místa.  
Vnitřní bolesti utiší sklenice horké vody se lžičkou octa, medu a čtvrtinou lžičky  
rozmixovaného česneku před spaním.  
Klouby a svaly vás už trápit nebudou. 
>> *OMRZLINY* 

Omrzliny ošetřujte rozkrojeným česnekem a pak místa potřete směsí  
napůl z medu a octa. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
http://www.celostnimedicina.cz/pribeh-dvou-sladidel-aspartamu-a-stevie.htm?u 
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Již přes dvacet let probíhá v USA tichá válka. Bitevním polem je multimiliardový průmysl na 
výrobu umělých sladidel. Bojovníky jsou na jedné straně obří agrochemický průmysl a jeho 
silný spojenec, FDA (Úřad pro potraviny a léčiva), na druhé pak hrstka malých soukromých 
firem a občanů, kterým není lhostejné jejich vlastní zdraví.  
 
Ztráty představuje 200 milionů mužů, žen a dětí, kteří pravidelně konzumují přes 5 000 
produktů slazených sacharinem, acesulfamem K a aspartamem. Činí tak proto, že jsou to 
diabetici, nebo že se vyhýbají cukru z preventivních důvodů nebo si prostě jen hlídají váhu. 
Nevědomky se stávají oběťmi tím, že konzumují umělá sladidla ve všem od žvýkaček po 
nealkoholické nápoje. Ještě znepokojivější je používání aspartamu, snad nejtoxičtější z těchto 
chemikálií, v dětských vitaminech jako Centrum Jr, Sunkist Multivitamins, Flintstones a 
žvýkačkových vitaminů Bugs Bunny - obojí o firmy Bayer. Aspartam je dodáván na trh pod 
neškodně znějícími názvy Equal a NutraSweet. 
 
Jediná varovná nálepka, která se objevuje na malých modrých krabičkách s tabletkami Equalu 
a produktech s aspartamem, se týká fenylketonurie (PKU), vzácného onemocnění, které 
postihuje zhruba jednu z 15 000 osob. Tito jedinci postrádají jeden z párových chromozomů, 
které vlastní většina lidi od narození, a který zajišťuje metabolismus fenylalaninu. 
 
Na žádné nálepce však nenajdete sebemenší zmínku o tom, že aspartam vedl ke vzniku 
mozkových nádorů u laboratorních zvířat (třebaže u sacharinu se toto varování objevuje), 
nebo že podle údajů Národního institutu pro výzkum rakoviny došlo u Američanů od začátku 
používání aspartamu v našich potravinách na začátku 80. let k alarmujícímu nárůstu v četnosti 
a míře zhoubnosti mozkových nádorů. 
 
Nikde na nálepce nejsou konzumenti informováni o tisících stížností týkajících se aspartamu, 
které jsou zaznamenány u FDA a ve Střediscích pro kontrolu nemocí. Údaje o 92 rozličných 
závažných vedlejších účincích zahrnují bolesti hlavy, nepravidelnosti menstruace, nucení na 
zvracení, závratě, kožní léze, vyrážky, hyperaktivitu, bušení srdce, zažívací problémy, 
přechodnou ztrátu vědomí, paralýzu, ztrátu paměti, slepotu, záchvaty a sebevražedné deprese. 
Třebaže počet zpráv o těchto vedlejších účincích dosahuje pouhých tisícovek, odhaduje se, že 
skutečný počet pacientů, u kterých se projevily negativní zdravotní účinky související s 
konzumací aspartamu, dosahuje až 700 000. Je tomu tak proto, že většina lidí si nespojuje tyto 
symptomy s aspartamem, a dokonce i kdyby to udělali, jen malá část pacientů nebo lékařů si 
ve skutečnosti udělá čas, aby to nahlásili. 
 
Po celou tu dobu je udržováno v tajnosti před americkou veřejností zcela přirozené, 
nekalorické, netoxické sladidlo, bezpečné k použití jak pro diabetiky, tak pro hypoglykemiky. 
Tato čistě rostlinná látka je bezpečně užívána již stovky let, nalézá se v téměř polovině 
přislazovaných pokrmů konzumovaných v Japonsku, je pěstována a studována po celém světě 
bez jakýchkoli zpráv o negativních vedlejších účincích, a má navíc schopnost bránit zubnímu 
kazu, brzdit růst určité bakterie, vyrovnávat hladinu cukru v krvi, léčit rány a snižovat chuť na 
sladké! 
 
Proč FDA udržuje nejlepší sladidlo na světě před americkou veřejností v tajnosti? Proč není 
diabetikům, hypoglykemikům a osobám hlídajících si váhu umožněno dozvědět se o skutečně 
bezpečné alternativě aspartamu a ostatních umělých sladidel? Podívejme se na to důkladněji. 
 
Co je to aspartam?  
Výzkumníci z mezinárodní farmaceutické společnosti G. D. Searle pátrali po léku na 



vředovou chorobu, když čistě náhodou narazili na bílý krystalický prášek, který byl 190x 
sladší než cukr. Tato lidmi vyrobená syntetická substance sestávala ze dvou izolovaných 
aminokyselin, fenylalaninu a kyseliny aspartové, chemicky svázaných metanolem (dřevným 
lihem). U Searla nazvali tuto novou složku aspartam a začali se usilovně snažit získat souhlas 
k jejímu používání jako přísady do pokrmů, a to i navzdory rizikům spojeným s jejím 
užíváním. 
 
Fenylalanin se rozkládá na diketopiperazin, agens vyvolávající rakovinu mozku. Podle 
původních laboratorních studií vyvolal u krys růst mozkového nádoru astrocytomu. Zvýšené 
hladiny fenylalaninu vedou rovněž ke změnám chemické rovnováhy v mozku, což může být 
příčinou mozkových/psychických problémů jako záchvaty, mánie a silné deprese. Mezi jiné 
specifické typy reakcí uvedených v časopise Journal od Applied Nutrition v roce 1988 patřily: 
extrémní podrážděnost, silné záchvaty úzkosti, výrazné změny osobnosti, silná nespavost, a 
značné vystupňování různých fobií. 
 
Kyselina aspartová je neurotransmiter, jedna ze skupiny chemikálií produkovaných a 
používaných mozkem. Někteří odborníci věří, že kyselina aspartová v aspartamu způsobuje 
mozkové léze doslovným vybuzením mozkových buněk až k jejich zániku. Kyselina 
aspartová vyvolala poškození mozku u pokusných zvířat. 
 
V přírodě se metylalkohol (nebo metanol) vyskytuje v kombinaci s etylalkoholem, jeho 
protilátkou. Pouze v aspartamu se metylalkohol vyskytuje samostatně. Jakmile je přijat s 
potravou, mění se metanol na formaldehyd, který, což vůbec není překvapivé, poškozuje 
mozek. Dále se přeměňuje na kyselinu mravenčí (jed, který se uvolňuje po štípnutí 
mravencem), která způsobuje metabolickou acidózu. Vstřebávání metanolu je urychleno, 
když se aspartam rozloží, k čemuž dochází po jeho zahřátí (je-li přidán do horkých nápojů 
nebo jako přísada při pečení) nebo se rozkládá během prodlouženého skladování. 
Metylalkohol je toxický především pro oční nerv a je o něm známo, že způsobuje slepotu. 
 
Je známo, že v aspartamu existuje 32 rozkladných produktů, mezi které patří: metanol, 
formaldehyd, kyselina mravenčí, epinefrin, fenyletylamin, fenylpyruvát, fenylaktická kyselina, 
diketopiperazin, aspartylfenylalanin, tyroxin, L-Dopa, dopamin a norepinefrin. 
 
Schválení i přes polemiky a námitky  
Za aspartamem stojí několik velmi mocných ekonomických sil. Dokonce ještě předtím, než 
dostal aspartam v roce 1981 od FDA finální zelenou pro použití v suchých potravinách a v 
roce 1983 pak v nápojích, měli vědci námitky proti jeho schválení. Aspartam původně obdržel 
souhlas FDA pro použití v suchých potravinách již v roce 1974, ale později byl zakázán v 
důsledku námitek vznesených právním zástupcem Jamesem Turnerem a MUDr. Johnem 
Olneym. Vyšetřovatelé se vyjádřili o studiích ohledně bezpečnosti aspartamu prováděných 
společností G. D.  Searle v letech 1967 až 1975 jako o „fušerské vědě“ a „lajdáckých testech“. 
V 90 ze 113 testů týkajících se bezpečnosti aspartamu se objevily nesrovnalosti. Vědci z FDA 
a nezaujatí výzkumníci trvali na tom, že je třeba provést pečlivější a spolehlivější testování. 
Navzdory těmto obavám byl 18. července 1981 aspartam schválen pro použití v suchých 
potravinách komisařem FDA Arturem Hullem Gatesem, který, ač to bylo k nevíře, zvrátil 
snahy své vlastní veřejné vyšetřovací komise, která doporučila, aby bylo toto schválení 
zamítnuto. Rovněž ignoroval paragraf 409(c)(3) zákona o potravinách, léčivech a kosmetice 
(21 U. S. C. 348), ve kterém stojí, že potravinová přísada by neměla být schválena, pokud 
jsou testy o její bezpečnosti neprůkazné. 
 



Námitky proti používání aspartamu pokračovaly. V roce 1981 zveřejnil John Olney, profesor 
psychiatrie a neuropatologie na Washingtonově univerzitě v St. Louis rizika spojená s 
používáním aspartamu. Olney, který se zasadil o zákaz používání cyklamátů, varoval, že 
aspartam má vlastnosti vedoucí k poškození mozku. Americká akademie pediatrů nadnesla 
obavy ohledně účinků fenylalaninu u pacientů s PKU, kteří si nebyli vědomi, že jsou touto 
chorobou postiženi. 
 
Pobídnut narůstajícími obavami ohledně bezpečnosti aspartamu svolal ohijský senátor 
Howard Metzenbaum slyšení Senátu kvůli NutraSweetu. 1. srpna 1985 přišel s návrhem 
„Bezpečnostního zákona o aspartamu“. Zákon volal po klinických studiích, které by zjistily 
bezpečnost aspartamu, po moratoriu na použití aspartamu při výrobě nových produktů, dokud 
nebude ukončeno nezávislé testování, přičemž etikety na výrobcích by měly obsahovat 
uvedené množství aspartamu na jednu porci a maximální povolený denní příjem, jakož i 
varování, že aspartam není určen k používání u dětí. Zákon rovněž požadoval, aby FDA 
zřídila komisi zabývající se nepříznivými klinickými reakcemi, která by shromažďovala 
zprávy o negativních účincích při používání aspartamu a rozesílala lékařům písemné vyhlášky 
o aspartamu. V novinovém prohlášení z 3. března 1986 senátor uvedl: „Nemůžeme používat 
americké děti jako morčata, abychom určili bezpečnou úroveň používání NutraSweetu.“ Je to 
smutné, ale návrh zákona, který mohl potenciálně zastavit pokračující tragédii, byl vetován 
Výborem pro zaměstnanost a lidské zdroje a nikdy se nedostal na půdu Senátu. 
 
Poté, co utrpěla farmaceutická společnost G. D.  Searle v předchozím roce ztrátu ve výši 28 
milionů dolarů, byla v roce 1985 prodána chemické společnosti Monsanto. Monsanto pak 
založila jako pobočku oddělenou od G. D. Searle samostatnou firmu NutraSweet Company. 
Během příštího desetiletí spotřeba aspartamu prudce stoupla a množství zpráv o negativních 
účincích se zvýšilo. 
 
V červnu roku 1996 zrušil komisař FDA Dr. David Kessler veškerá omezení při používání 
aspartamu a zajistil mu všeobecné povolení při výrobě potravin, a to i navzdory skutečnosti, 
že tento neurotoxin, chybně klasifikovaný jako potravinové aditivum, je ve skutečnosti 
nebezpečná droga, která mění chemické poměry v mozku a vzájemně se ovlivňuje s jinými 
drogami. Učinil tak bez veřejného prohlášení. Rovněž ignoroval žádost senátora 
Metzenbauma (tehdy již na odpočinku), aby byly zahájeny další testy ohledně bezpečnosti 
tohoto sladidla. Aspartam mohl být od té doby používán stejně neomezeně jako cukr. 
 
Stévie: zakázané americké sladidlo  
Stevia rebaudiana Bertoni je vytrvalý keř původem z horské oblasti Amambay v Paraguay. 
Příslušníci indiánského kmene Guaraní jej užívali stovky let, především ke slazení bylinného 
čaje maté. Do roku 1800 se denní konzumace stévie rozšířila mezi jihoamerické osadníky v 
Paraguay, Argentině a Brazílii. V roce 1899 stévii „nově objevil“ italský botanik, Moises 
Santiago Bertoni. To byl počátek kulturního pěstování stévie, která do té doby rostla pouze 
divoce ve své rodné Paraguay. 
 
První úroda stévie byla sklizena v roce 1908. Brzy začaly po Jižní Americe i v cizině vzkvétat 
plantáže. Americkou vládu na stévii poprvé upozornil v roce 1918 jistý americký botanik. V 
roce 1921 ji komisař Americké obchodní komory George S. Brady, vědomý si jejího 
nesmírného komerčního potenciálu, opět uvedl do středu pozornosti vlády, tentokrát 
Amerického ministerstva zemědělství. Brady prohlásil, že stévie má dlouhou historii 
bezpečného užívání a je ideální k použití především jako sladidlo pro diabetiky. Tato zpráva 
nepochybně znepokojila americké producenty cukru, a to způsobem hodně podobným tomu, 



jako se cítil ohrožen cukrovarnický průmysl v Německu, když tam byla stévie poprvé 
představena v roce 1913. 
 
V roce 1931 izolovali Francouzi čistý krystalický prášek: steviosid. Americký vládní 
výzkumník Dr. Hewitt G. Fletcher jej označil za „za dosud nejsladší objevený přírodní 
produkt“. Ač je to překvapivé, stévii se v tu dobu bohužel nepodařilo na americké sladidlové 
scéně prorazit. 
 
Koncem šedesátých a začátkem sedmdesátých let byla FDA zaneprázdněna chystáním jeviště 
pro schválení aspartamu pro masovou konzumaci v USA. Japonsko již mezitím zakázalo nebo 
přísně omezilo jeho použití, stejně jako to udělalo s jinými nezdravými potravinovými 
přísadami. Do roku 1970 Japonsko objevilo stévii: ideální náhradu cukru a jeho syntetických 
náhražek. 
 
V polovině osmdesátých let byla stévie používána několika americkými společnostmi jako 
zvýrazňovač chuti u bylinných čajů. Tehdy začala FDA proti stévii ostře brojit a zahájila 
agresivní kampaň za zastavení jejího používání. Podpořeny stížnostmi anonymní obchodní 
společnosti akce FDA proti společnostem používajícím stévii zahrnovaly: embarga, prohlídky 
a zabavování zboží, a nakonec upozornění na možnost zákazu vývozu. Stévie neobdržela 
statut produktu GRAS (Generally recognized as safe/všeobecně považován za bezpečný), a to 
i navzdory dlouhé historii bezpečného používání a četným vědeckým studiím z celého světa 
prokazujícím její bezpečnost. Místo toho byla klasifikována jako “nebezpečná potravinová 
přísada“. Společnost na výrobu čajů Celestial Seasons a další firmy byly nuceny přestat stévii 
používat. 
 
Zatímco stévie byla dále pěstována a užívána v takových zemích jako Čína, Japonsko, 
Brazílie, Izrael, Malajsie a dokonce Německo, až do roku 1994 kompletně vymizela z 
amerického trhu. Navzdory námitkám FDA umožnilo vydání zákona Dietary Supplement 
Health and Education Act stévii opětovně vstoupit na americký trh jako potravinový doplněk. 
Společnosti, které obchodují s produkty ze stévie, mají nicméně zakázáno uvádět sebemenší 
náznaky, že stévie má vlastnosti sladidla. Udělat to znamená riskovat, že stévie bude 
překlasifikována na nebezpečné potravinové aditivum a bude znovu kompletně vyloučena z 
amerického trhu. 
 
Aby nadále chránila zájmy společnosti Monsanto, a aby pokračovala v ničení zdraví americké 
veřejnosti, FDA se neváhá uchylovat ke strategiím děsivě připomínajícím taktiky 
praktikované v nacistickém Německu. Nedávno FDA vyhlásila embargo na dodávky stévie do 
malé Stevita Company v Arlingtonu v Texasu. V dopise společnosti Stevita datovaném 19. 
května 1998 FDA dále požadovala, aby Stevita zničila skladiště plné „kuchařských knih, 
literatury a dalších publikací“ a slíbila, že jim bude k dispozici jako „svědek 
zničení“ pohoršujících materiálů. Následně FDA požádala Stevita Company, aby nezapomněli 
rovněž na více než 6 500 knih již v distribuci do obchodů a k soukromým osobám, za účelem 
jejich zničení. 
 
Třebaže na pálení knih dosud nedošlo (funkcionáři FDA couvli, když se rozvrčely kamery 
místních sdělovacích prostředků) a FDA nyní tato obvinění popírá, dopis společnosti Stevita 
Company je důkazem, že tyto hrozby byly reálné. Tato záležitost neprošla bez povšimnutí 
také před místní pobočkou Americké unie za občanská práva (ACLU). Akce FDA, které jsou 
v jasném rozporu s ústavním právem na svobodu tisku, by měly být v době, kdy je proti 
svobodě řeči útočeno na několika frontách, primární starostí všech Američanů. Jak bylo 



doloženo nedávným procesem s Oprah Winfreyovou, schválení zákona o 
„očerňování“ potravin ve 13 amerických státech potlačuje svobodu řeči vyhrožováním právní 
žalobou proti komukoli, kdo se odváží vědomě rozšiřovat znevažující informace o jakémkoli 
produktu amerického zemědělství. 
 
Sladká kapitulace 
Zatímco zbytek světa svobodně a neomezeně používá zcela přirozené, netoxické, nekalorické 
bylinné sladidlo, které je 180-400 krát sladší než cukr, a přitom je bez jakýchkoli vedlejších 
účinků způsobených konzumací cukru, Američané jsou záměrně drženi ve tmě. Přestože FDA 
uznává, že považuje stévii za „silné sladidlo“, americké firmy mají zakázáno informovat 
veřejnost, že stévie má jakékoli sladící účinky. 
 
Kladné účinky stévie jako sladidla jsou bezkonkurenční 
 
Stévie ve skutečnosti vyrovnává hladinu cukru v krvi, a je bezpečná k použití jak pro 
diabetiky, tak pro hypoglykemiky. 
 
Na rozdíl od aspartamu nebyly hlášeny žádné negativní účinky při používání stévie a vědecké 
studie na celém světě dokazují její bezpečnost. U stévie se nikdy neprokázalo, že by 
způsobovala mozkové nádory, záchvaty, slepotu nebo jakýkoli jiný z dalších 92 vedlejších 
příznaků souvisejících s užíváním aspartamu.  
 
Na rozdíl od aspartamu stévie redukuje zubní kaz, tím že brzdí růst zubního plaku. 
 
V Brazílii je stévie používána jako prostředek ke zlepšení trávení. 
 
Stévie má antiseptické vlastnosti, o kterých bylo prokázáno, že urychlují hojicí procesy při 
kožních poraněních. 
 
Testy dokazují, že antimikrobiální vlastnosti stévie potlačují růst streptokoků a jiných bakterií, 
což je obzvlášť pozoruhodné, protože některé formy streptokoka se staly rezistentními vůči 
antibiotikům. 
 
Boj za bezpečné sladidlo  
Vím, že někteří by mohli pochybovat o mé kvalifikaci nebo motivaci k vyprávění tohoto 
příběhu. Je to prosté, obojí se zakládá na mé vlastní osobní zkušenosti s aspartamem a stévií. 
Dvanáct let jsem trpěl chronickými migrenózními bolestmi, které mne přepadaly 
přinejmenším čtyřikrát týdně. Byl jsem doslova závislý na Fiorinalu, léku na předpis 
obsahujícím butalbital, kofein a aspirin, a jediném prostředku, který mi přinášel úlevu od 
často nesnesitelné bolesti. Po celou dobu jsem tyto bolesti hlavy připisoval poranění krční 
páteře, které jsem utrpěl při automobilové nehodě zhruba ve stejnou dobu, kdy se bolesti 
začaly vyskytovat s častější frekvencí. Před několika měsíci, když jsem začal číst o rizicích 
souvisejících s umělými sladidly, jsem se rozhodl přestat používat veškeré produkty 
obsahující aspartam. Od toho dne mne hlava nebolela ani jednou. Přechod od chronické 
bolesti k životu bez bolesti pro mne neměl daleko k zázraku. 
 
Také jsem se začal dozvídat o používání stévie jako sladidla. Jistě, ze začátku je třeba si na ni 
zvyknout. Stévie je tak účinné sladidlo, že se musíte naučit používat jen ta nejmenší množství, 
abyste dosáhli požadované sladké chuti. Ovšem výsledky rozhodně stojí za to. Kromě toho, že 
se nemusím potýkat s krutými bolestmi hlavy, jsem si všiml, že se významnou měrou snížila 



moje chuť na sladké. Hovořím o snadném, bezbolestném způsobu jak se přestat přejídat 
sladkostmi (moje slabost!) A zjistil jsem, že koncentrát ze stévie je nejenže chutný, ale je to 
také nesmírně cenný prostředek k léčení kožních oděrek a skvělá výživná kožní maska. 
 
Nečekejte, až dá FDA stévii své požehnání. Může to trvat ještě hodně dlouhou dobu. Apeluji 
na vás, abyste neprodleně vyhodili ze svých kuchyňských zásob všechny produkty obsahující 
aspartam. Vyhoďte Equal, Crystal Lite, dietní limonády, žvýkačky a nezapomeňte také na 
zubní pastu! Nejenže se v tomto procesu stanete svobodnými, ale také o hodně zdravějšími. A 
pamatujte si tato slova od Dr. Juliana Whitakera: „Abych pravdu řekl, aspartam si nepouštím 
do domu – žijí tam děti.“ 

Související články: 
Sladidlo aspartam zřejmě vyvolává u krys rakovinu 
Bez cukru to jde snadněji  
Zdravé sladkosti - Jak na cukry 

autor: Gail Davis         07.01.2011 
zdroj: www.rostlinnyolej.cz, www.vegsource.com/davis/sweeteners.htm 
http://www.celostnimedicina.cz/pribeh-dvou-sladidel-aspartamu-a-stevie.htm?u 
Více informací na: http://www.celostnimedicina.cz/pribeh-dvou-sladidel-aspartamu-a-
stevie.htm?u#ixzz1BS73DYzP 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
V lietadle krízová situacia. Pilot hlási,že sa lietadlo zrúti,nech sa pripravia na pád do mora. 
Američanka začne na seba vešať všetko zlato čo má. 
Spolusediace sa jej pýtajú - čo to robíššš ??? 
No keď padnem do mora,uvidia ako sa blýskam a vytiahnu ma ! Vedľa Ruska začne okolo 
seba viazať flaše vodky,opäť sa jej pýtajú , že prečo...? 
No keď uvidia koľko mám chlastu vytiahnu prvú mňa... 
Vedľa cigánka sa začne vyzliekať do hola a opýtajú sa jej - čo to má znamenať ??? Cigánka 
hovorí : dievčatá , prvú budú hľadať čiernu skrinku.... 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Nejdříve vymačkejte citrón a pak jej přidejte do vody a k tomu med. Je to výborné pro 

zdraví a jako prevence rakoviny. Rada pro ty, kteří mají cysty a nádory. 
 

Velké využití citronu  proti rakovině a infekcím 
 Citron je blahodárným bojovníkem  proti rakovině 

Citron je lepší než chemoterapie !!! 

� Toto je poslední novinka v medicíně, efektivní v boji proti rakovině. 
Čtěte pozorně tuto zprávu z medicíny, která byla právě publikována. 
Je to zázračný a blahodárný produkt přírody k likvidaci kancerogenních buněk. 
 

� Je 10 000krát účinnější než samotná chemoterapie. 
 

� Proč nejsme o tomto fenoménu už dávno informováni?  
 

� Protože existují laboratoře, které vyrábějí syntetické léky a které těmto firmám 
dodávají tučné zisky.  

 



� Můžete nyní pomoci nejen sobě ale i svým blízkým a přátelům touto informací, a 
totiž - citron je výborný prostředek pro prevenci nemocí. 

 
� Jeho chuť je příjemná a neprodukuje hrozivé vedlejší účinky  jako chemoterapie. 

Jestli máte možnost, pěstujte citrusovité plody na své zahradě. 
 

� Kolik lidí umírá jenom proto, že toto tajemství je uchováno jenom proto, aby 
korporace vydělávali na lidském neštěstí....? 

 
� Existuje mnoho variet citronů a limetek, můžete si vybrat. 

 
� Můžete jíst dužinu, vymačkat si šťávu, sorbety, přidat do pečiva.  

 
� Citron má mnoho atributů, nejzajímavější je však účinek působící na cysty a 

nádory. 
 

� Tato plodina zabraňuje vzniku rakoviny. 
 

� Někteří tvrdí, že má velké užití proti všem typům rakoviny. 
 

� Pokládá se také za antimikrobiální, antibakteriální, anti myotický 
protiparazitární prostředek, reguluje vysoký krevní tlak, má andidepresivní 
účinky, ovlivňuje příznivě neklidné nervy. 

 
� Pramen těchto informací je fascinující: pochází z největších medicínských 

laboratoří na celém světě, kde bylo učiněno mnoho dokazujících pokusů už od 
roku 1970. Tyto pokusy, dnes již podložené, dokazují: 

 
� likvidaci kancerogenních buněk u dvanácti typů rakoviny - hlavně rakoviny 

tlustého střeva, prsu, prostaty, plic a slinivky břišní. 
� složky citronu vykazují 100 lepší účinnost než jaký má lék Adriamycin, což je 

chemoterapeutický prostředek používaný běžně ve světě ke snižování růstu  
rakovinných buněk. 

 
� .A ještě něco překvapivého: rakovinné buňky mizí, ale zdravé zůstávají.  

 
                                                                   ☺ 
 

�  Institut de Sciences de la Santé, L.L.C. 819 N. Causez Street, Baltimore, MD 1201 
ENVOYER LE A TOUT LE MONDE... ! ! ! ! ! 

  P.S. : pokud budete užívat citrusové plody nebo šťávy, poté si vypláchněte ústa čistou vodou. 
Kyselina citronová  má ráda zubní sklovinu. 

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Trvá len 1 minútku,  prečítať si toto   

Počas grilovania sa Ingrid potkla a spadla. 

Bolo jej ponúknuté zavolať 

záchranku, ale ona každého ubezpečovala,    



že je jej dobre a že sa   potkla kvôli svojim novým a nerozchodeným topánkam. 

Pretože bola bledá a chvela sa, pomohli jej očistiť sa a posadili ju  k stolu s jedlom. 

 

Celý zvyšok večera bola Ingrid usmiata a veselá. 

Ingridin manžel neskôr zavolal a oznámil všetkým, že jeho manželka bola hospitalizovaná. 

O 23:00 zomrela  

Pri grilovačke utrpela totiž mozgovú porážku. 

Keby jej priatelia vedeli, ako sa dajú rozpoznať znaky mŕtvice, mohla 

Ingrid ešte žiť. 

Niektorí ľudia nezomrú ihneď.  

Zostanú odkázaní na pomoc druhých s vedomím, že sú v beznádejnej                     a 

bezvýchodiskovej situácii. 

Neurológovia tvrdia, že pokiaľ sa pacient dostaví najneskôr do 3 hodín od   mŕtvice, môže byť 

zachránený. 

Tvrdia, že trik je v tom, nielen rozpoznať a správne diagnostikovať mŕtvicu,  

ale aj dopraviť pacienta do 3 hodín k lekárovi, ktorý ho môže ošetriť. 

Rozpoznaj mŕtvicu:  

Existujú 4 kroky, ktorých by sa človek mal pridržiavať   pri rozpoznávaní mŕtvice. 

Najľahšia metóda ako mŕtvicu rozpoznať, je položiť postihnutému  

4 otázky: 

Poprosiť postihnutého, aby sa zasmial (čo ale nebude schopný urobiť) 

Poprosiť postihnutého, aby povedal ľahkú vetu,  

(napríklad: Dnes je  vonku pekne.) 

Poprosiť postihnutého, aby zdvihol obe ruky  

(čo mu nepôjde, alebo len  veľmi ťažko). 

Poprosiť postihnutého, aby vyplazil jazyk (pokiaľ je jazyk zakrivený   

A krúti sa zo strany na stranu, je to tiež znak mŕtvice). 

Pokiaľ má postihnutý problém vykonať aspoň jeden z hore vymenovaných krokov, 

treba ihneď zavolať záchranku. 

Jeden kardiológ tvrdí, že pokiaľ každý človek, ktorý prečíta  tento email a pošle ho ďalej 

aspoň ďalším 10 ľuďom, si môž byť istý, že bude zachránený  

(aj vďaka jemu) aspoň jeden ľudský život. 

Denne nám prichádza toľko otravných a nič nehovoriac emailov, že by sme mohli aspoň raz 

zaplniť sieť niečím užitočným, nemyslíte? 



doc. Ing. Mária Heribanová, PhD.      

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
smutné, ale pravdivé.                                       slohova praca ziaka ZS  
 Rodičia sa delia na dve časti: matku a otca. 
 Matka sa ešte rozdeľuje na ženu v domácnosti a v zamestnaní. Doma sa potom ešte skladá z 
manželky, matky, kuchárky, upratovačky, práčky, nakupovačky, účtovníčky, 
vychovávateľky ..., ostatné si nepamätám, ale mama toho vie vymenovať viac, ako napr. 
slúžka, otrok a iné. Matka sa vyznačuje tým, že sa zázračne nachádza na viacerých miestach 
naraz, vie v jednej chvíli myslieť na sto vecí, pričom desať vecí robí súčasne. Vidím na 
vlastné oči, ako po návrate zo zamestnania dá variť vodu na sporák, zatiaľ čo zamiesi cesto na 
rezance. Pritom jej ide práčka, do ktorej chodí vymieňať bielizeň, mne vymýšľa vety 
oznamovacie, rozkazovacie, opytovacie a našu Olinku skúša z veľkej násobilky. Že potom 
prebalí malého Karolka a zarobí mu na Sunar s krupicou, to ani nezbadám. Dve oči mi na to 
nestačia. Lebo keď potom zasadnem k večeri, už je namletý mak aj orechy na varené rezance 
a ja mám na kolenách teplákov zašité nové diery. Olinka má umyté vlasy a bielizeň je 
rozvešaná na balkóne. Darmo si mamu potajme obzerám. Mama má naozaj len dve ruky ... a 
predsa, keď príde domov z roboty, má v jednej veľkú tašku a malú kabelku, v druhej dve 
sieťovky s nákupom a v tretej ... nie, veď som už povedal, že má len dve ruky, ale nesie aj 
Karolka s fusakom. 

  

Otec sa neskladá ani nerozdeľuje. Nachádza sa v zamestnaní a doma, ale doma ho nájdete 
málokedy. Okrem raňajkovania a večerania, keď sedí pri stole, vyskytuje sa obyčajne v 
kresle, alebo na gauči a býva zakrytý novinami. Zanecháva po sebe vždy tie isté stopy: 
roztvorené, prevrátené noviny a cigaretový popol, niekedy aj v popolníku. Na rozdiel od 
mamy, hoci má tiež dve ruky, prichádza domov s rukami prázdnymi. Či vie násobilku 
neviem, ale písať asi nevie, lebo žiacku knižku mi ešte ani raz nepodpísal. Ani to ešte nie je 
preskúmané, prečo patrí do skupiny rodičov, keď na rodičovské združenie vôbec nechodí. 

Pán učiteľ povedal, aby sme sa pri písaní tejto úlohy zamysleli nad prácou svojich rodičov. V 
škole prideľujú žiaka, ktorý riadne nepracuje, čiže neučí sa, k dobrému a usilovnému žiakovi, 
aby sa pri ňom niečo naučil. A tak si myslím, že pri sobáši prideľujú mužov ženám, aby ich 
ženy niečomu dobrému naučili a mali na nich dobrý vplyv. Mojej mame sa to zatiaľ žiaľ 
nepodarilo. 

 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 

 Co říkají přistižené ženy...  

Angličanka:  

Jamesi, kdybys mě byl včas informoval o tom, kdy přijdeš domů, mohli jsme se oba 
vyhnout této skutečně oboustranně trapné situaci.  

Němka:  

Hans, dnes jsi přisel z práce o 4 minuty a 45 sekund dřiv než obvykle. To mi budeš 
muset vysvětlit.  



Francouzka:  

Jean, dobře, že jdeš, tohle hovado uz nemůže.  

Švédka:  

To jsi ty, Olafe? Já už jsem sice hotova, ale Sven se ješte chce bavit, přidej se k nám.  

Ruska:  

Ivane, konečne pořadný chlap! Tenhle mi před tím ani po hubě nedal.  

Židovka:  

Izáku, to jsi ty? A kdo to potom, proboha, leži na mně?  

Rumunka:  

Dumitru, o nic se nestarej, zaplatil dopředu.  

Maďarka (vyskočí z postele):  

Ištváne, věřiš víc mně nebo svým očím?  

Češka:  

Pepo, můžeš bejt klidnej. Právě jsem se dozvěděla, že tohle je tvůj přiští šéf.  

Slovenka:  

Jano, čo iného som mu mala ponuknúť, keď si vyslopal všetku borovičku?  

Rómka:  

Dežo, držim ho tu už dvě hodiny, abys mu ukradl peněženku!  

+++++++++++++++++++++++++++++++ 
 
Zamilovana cucoriedka pise SMSku svojmu milemu: 
 
Ked spis, posli mi tvoje sny. 
Ked sa smejes, posli mi tvoj usmev. 
Ked places, posli mi tvoje slzy. 
 
A romanticky milacik jej odpisal: 
Seriem. Mám ti nieco poslat? 
+++++++++++++++++++++++++++++++ 
Už pri nástupe do úradu ste povedali, že zahraničných Maďarov budete povzbudzovať, aby 
využili dlho očakávanú možnosť prijatia dvojakého občianstva. Aj slovenských Maďarov na 
to budete nabádať?  
- Prirodzene, všetkých. Doteraz sme mali možnosť len v duchu precítiť našu spolupatričnosť. 
Teraz je príležitosť na trocha silnejšiu väzbu, ktorú maďarská vláda ponúkla prostredníctvom 
zákona prijatého vyše dvojtretinovou parlamentnou väčšinou. Čiže je možnosť prijať 



maďarské občianstvo, ale jedine na individuálnu žiadosť. Ale povzbudzujem všetkých, ktorí 
to chcú využiť, aby tak posilnili svoje väzby na materskú krajinu. Mimochodom, v Európe na 
to je veľmi veľa príkladov. Takmer sa nenájde krajina, ktorá by inštitút dvojakého občianstva 
neuznávala. A ak z toho budú mať dobrý pocit na Slovensku žijúci slovenskí občania, že 
dostanú aj maďarské občianstvo a ak to nie je v zásadnom rozpore s vašimi nariadeniami, tak 
ich budem povzbudzovať, aby to využili. 

- Zatiaľ iba veľmi málo slovenských Maďarov požiadalo o maďarské občianstvo. Čo im 
môžete sľúbiť, aby ste ich motivovali? 

- Nezabúdajme na to, že vaša krajina je jediná, kde sa získanie občianstva inej krajiny neberie 
v dobrom. Z tohto pohľadu, ak sa tamojší Maďari trocha boja, tak ich chápem. Nik by nechcel 
prísť o občianstvo, prípadne svoje sociálne istoty, nárok na dôchodok. Títo ľudia sa tam 
narodili, tam žijú. To riziko, ktoré im hrozí, že ak požiadajú o maďarské občianstvo, stratia 
svoje pôvodné - je bezprecedentné v celej Európe. /OMYL, OBDOBNÝ ZÁKON O 
MOŹNOSTI A VÝBERU JEDNÉHO OBČIANSTVA PPLATÍ AJ NA UKRAJINE, ČR A 
INDE - CHÝBAJÚCA POZNÁMKA REDAKTORA A REDAKCIE PRAVDY:::/ Ak sa 
toho boja, tomu rozumiem. 

- Slovenská vláda sa zaviazala, že zákon zmierni. 

  

  

Pál Schmitt: V Maďarsku je sloboda tlače stopercentná 
20. januára 2011 - (Ivan Drábek - Pravda) 

Na svojej prvej oficiálnej návšteve Slovenska sa vo štvrtok maďarský prezident Pál Schmitt 
stretne aj s krajanmi. Chce ich povzbudiť, aby puto s materskou krajinou posilnili aj prijatím 
jej občianstva. Slovensko-maďarské vzťahy fungujú ako citlivý barometer, povedal maďarský 
prezident Pál Schmitt pred návštevou Slovenska. „Vaša krajina je jediná, kde sa získanie 
občianstva inej krajiny neberie v dobrom. Z tohto pohľadu, ak sa tamojší Maďari trocha boja, 
tak ich chápem,” povedal v exkluzívnom rozhovore pre Pravdu. 

- Viete, kedy sa naposledy chystal na Slovensko maďarský prezident? 

- Predpokladám, že to bol môj predchodca, ktorý počas celého svojho pôsobenia vo funkcii 
bol partnerom prezidenta Ivana Gašparoviča. Nuž, vzťahy teraz na všetkých úrovniach získali 
novú dynamiku, čo symbolizuje aj moja návšteva. Uskutočnili sa už stretnutia premiérov, o 
týždeň sa stretnú znova, vlády úzko spolupracujú, šéfovia diplomacií sú v tesnom kontakte. 

- Naposledy, 21. augusta 2009, sa na Slovensko chystal váš predchodca László Sólyom. 
Zastavil sa však uprostred komárňanského mosta, lebo slovenské úrady, s ktorými cestu 
nekoordinoval, ho nechceli vpustiť do krajiny. Aj vy mienite chodiť za krajanmi bez toho, aby 
ste cestu zladili so susednými krajinami? 



- Keď sa jeden prezident republiky vyberie do hociktorej krajiny, prijímajúca strana o tom 
musí vedieť. Diktuje mu to zdvorilosť i rôzne predpisy týkajúce sa okrem iného bezpečnosti. 
Ťažko si dokážem predstaviť, že by som mal navštíviť Maďarov na Slovensku alebo v 
Rumunsku bez toho, aby o tom moji kolegovia prezidenti vedeli. 

- Slovensko-maďarské medzištátne vzťahy dovŕšili tento mesiac osemnásť rokov. Nenastal už 
čas pre vedenia oboch krajín po všetkých tých detských chorobách, aby sa začali k sebe 
správať dospelo? 

- Spolužitie, či priam symbióza slovenského a maďarského ľudu je od toho oveľa dlhšia. Tých 
osemnásť rokov je dôsledkom príchodu demokracie. Považujem za prirodzené, ak medzi 
susedmi sú nejaké spory. Ťažko si viem predstaviť, že by Slovensko malo nejaký konflikt s 
Portugalskom alebo Maďarsko s Nórskom. Medzi susedmi, ako aj v rodine, sa konflikty môžu 
vyskytnúť. A politici i strany si vyberajú, ako s nimi budú zaobchádzať. Slovensko-maďarské 
vzťahy fungujú ako citlivý barometer. Medzi samotnými ľuďmi - Slovákmi a Maďarmi, 
nevidím problémy. Sú na seba vzájomne odkázaní - historicky, geograficky, ekologicky. Tieto 
vzťahy však formujú politici. Na posledných osemnásť rokov sa pozerám ako na vlnovku. V 
terajšom období badať konsolidáciu, na ktorú je najvyšší čas, lebo je oveľa viac toho, čo nás 
spája, ako toho, čo by nás prípadne mohlo rozdeľovať a vyvolávať napätie. 

- Pamätný výrok niekdajšieho maďarského premiéra Józsefa Antalla, že sa cíti premiérom 15 
miliónov Maďarov, svojho času vyvolal na Slovensku veľký rozruch. Vy sa cítite ako 
prezident koľkých Maďarov - desiatich miliónov občanov Maďarska alebo pätnástich 
miliónov príslušníkov národa? 

- To sú symbolické veci. Samozrejme mi je jasné, koľko občanov žije v Maďarsku. V tých 
desiatich miliónoch sú popri Maďaroch aj Slováci, Srbi, Slovinci a ďalšie menšiny, 
dohromady trinásť. Aj ich reprezentácia je mojou ústavnou úlohou. Keď József Antall 
povedal, že v duchu hľadí aj na zahraničných Maďarov, a nielen v okolitých krajinách, ale aj 
na tých, čo žijú v Amerike, Austrálii či kdekoľvek na svete, bolo to symbolické citové 
vyhlásenie. Na tom základe by som to aj ja rád povedal. Lebo jednou z mojich úloh je 
napomáhať súdržnosť maďarského národa, ľudí, ktorí sa cítia Maďarmi a pestujú maďarské 
tradície. 

- Aj v inauguračnom prejave ste povedali, že službu jednote pätnástich miliónov Maďarov 
považujete za svoju najdôležitejšiu úlohu... 

- Nuž, dôležitú. Mám dôležité úlohy a aj túto považujem za dôležitú. 

- Vtedy ste povedali, že najdôležitejšiu. 

- V poriadku. 

- A v tom inauguračnom prejave ste ešte povedali, že kamkoľvek povedie vaša cesta, všade sa 
chcete stretnúť s miestnymi Maďarmi. Aj teraz v Bratislave sa s nimi stretnete? 

- V priebehu týždňa to už bude tretie podobné stretnutie. Bol som v Španielsku a stretol som 
sa s Maďarmi, ktorí tam žijú. V pondelok som sa vrátil z Londýna, kde som sa stretol s 
predstaviteľmi vyše stotisíc Maďarov žijúcich v Anglicku. A v Bratislave sa tiež stretnem s 
krajanmi. Začal som sériu besied s názvom Maďari 21, o tom, čo čaká Maďarov v 21. storočí. 



Ako prežívame našu roztrúsenosť a novú spolupatričnosť. Na to sa zrodila aj iniciatíva v 
parlamente, ktorý vyhlásil deň spolupatričnosti Maďarov. 

- Áno, na výročie Trianonu... 

- To je v tomto prípade jedno, v ktorý deň, ale konkrétne je to skutočne ten deň. Mohol by to 
však byť hociktorý iný. Aby sme sa aspoň v ten deň zamysleli, že nás Maďarov je viac, ako 
len tí, čo žijeme vo vnútri hraníc. A je veľa vecí, predovšetkým duševných, náš pekný jazyk, 
spoločné dejiny, naše zvyky, ktoré nás spájajú a k tomu sa hrdo hlásime. 

- V Bratislave sa stretnete s SMK alebo aj so stranou Most - Híd, ktorá vo vlaňajších voľbách 
získala najviac hlasov slovenských Maďarov? 

- Doteraz som sa nikdy nestretával so stranami. Stretávam sa s občianskymi aktivistami, 
cirkevnými hodnostármi... Nesústreďujem sa na strany. Ale, samozrejme, ich predstavitelia 
nie sú z tých besied vylúčení. Od krajanov chcem počuť, ako žijú na Slovensku ako slovenskí 
občania a ako si predstavujú zachovanie svojho maďarstva. 

- Bude tam aj Béla Bugár alebo niekto z jeho strany? 

- Neviem, či tam budú, ale je to otvorené podujatie. Ja si nemôžem vyberať hrozienka medzi 
zahraničnými Maďarmi. Kto ma poctí svojou prítomnosťou, toho rád prijmem. 

- Škandál s nevpustením maďarskej hlavy štátu by sa už na Slovensku nemal zopakovať. Pál 
Schmitt pri návštevách krajanov nepôjde v stopách predchodcu Lászlóa Sólyoma a cesty bude 
vždy koordinovať s Bratislavou. 

- Už pri nástupe do úradu ste povedali, že zahraničných Maďarov budete povzbudzovať, aby 
využili dlho očakávanú možnosť prijatia dvojakého občianstva. Aj slovenských Maďarov na 
to budete nabádať? 

- Prirodzene, všetkých. Doteraz sme mali možnosť len v duchu precítiť našu spolupatričnosť. 
Teraz je príležitosť na trocha silnejšiu väzbu, ktorú maďarská vláda ponúkla prostredníctvom 
zákona prijatého vyše dvojtretinovou parlamentnou väčšinou. Čiže je možnosť prijať 
maďarské občianstvo, ale jedine na individuálnu žiadosť. Ale povzbudzujem všetkých, ktorí 
to chcú využiť, aby tak posilnili svoje väzby na materskú krajinu. Mimochodom, v Európe na 
to je veľmi veľa príkladov. Takmer sa nenájde krajina, ktorá by inštitút dvojakého občianstva 
neuznávala. A ak z toho budú mať dobrý pocit na Slovensku žijúci slovenskí občania, že 
dostanú aj maďarské občianstvo a ak to nie je v zásadnom rozpore s vašimi nariadeniami, tak 
ich budem povzbudzovať, aby to využili. 

- Zatiaľ iba veľmi málo slovenských Maďarov požiadalo o maďarské občianstvo. Čo im 
môžete sľúbiť, aby ste ich motivovali? 

- Nezabúdajme na to, že vaša krajina je jediná, kde sa získanie občianstva inej krajiny neberie 
v dobrom. Z tohto pohľadu, ak sa tamojší Maďari trocha boja, tak ich chápem. Nik by nechcel 
prísť o občianstvo, prípadne svoje sociálne istoty, nárok na dôchodok. Títo ľudia sa tam 
narodili, tam žijú. To riziko, ktoré im hrozí, že ak požiadajú o maďarské občianstvo, stratia 
svoje pôvodné - je bezprecedentné v celej Európe. Ak sa toho boja, tomu rozumiem. 



- Slovenská vláda sa zaviazala, že zákon zmierni. 

- Veľmi dúfam, že sa to stane. Lebo možnosť prijať maďarské občianstvo nie je nič, čo by 
bolo namierené proti Slovensku. Je to len istý druh väzby. Veď sa nad tým zamyslime: Na 
Slovensku žijúci Maďar druhým občianstvom okrem duševného posilnenia nič extra 
nedostane. Základné slobody? Aj tam, aj tam sú úplne rovnaké. Obe krajiny sú členmi EÚ. 
Máme síce vyše šesťsto kilometrov dlhú hranicu - pre Maďarsko najdlhšiu - ale to je 
vnútroschengenská hranica. Na jej druhej strane sa možno zamestnať, usadiť, získať 
zdravotnú starostlivosť. Čiže výhody to neprináša. Ide len o právne potvrdenie aj doteraz 
existujúcej duševnej väzby. 

- Prečo je pre Budapešť také dôležité, aby sa zahraniční Maďari popri zachovaní svojej 
identity a jazyka ešte aj verejnoprávne spojili s materskou krajinou? 

- Nie je to dôležité len pre nás, je to osvedčená prax v Európe. V zahraničí žijúci Grék môže 
dostať grécke občianstvo, Rumun rumunské, Chorvát chorvátske. Je to možnosť, ktorú 
ponúkame. Nie je to povinné. Kto chce, to využije, kto nechce, nevyužije. 

- Čo si myslíte o prípadnom priznaní volebného práva v zahraničí žijúcim dvojakým 
občanom? V rozhovore pre španielsky denník ABC ste minulý týždeň povedali, že si neviete 
predstaviť, že by mali byť dva druhy štátneho občianstva. 

- Áno, myslím si to, ale samotným volebným zákonom sme sa zatiaľ nezaoberali. Ešte 
predtým, najneskôr v apríli by mala byť prijatá nová ústava. Ostatné zákony na ňu budú 
nadväzovať. Nezabúdajme, rozhodli sme o podstatnom znížení počtu poslancov parlamentu, 
namiesto terajších 386 ich bude len dvesto a z nich trinásť sme ponúkli u nás žijúcim 
národným menšinám. Nový volebný zákon si parlament premyslí koncom tohto roku. A až 
ten dá - ak dá - volebné právo v zahraničí žijúcim Maďarom, ktorí prijmú maďarské 
občianstvo. 

- Vy by ste čo poradili zákonodarcom? 

- Som človek, ktorý si ctí zákony. A toto je všeobecne akceptovaná európska právna norma. 
Znova môžem spomenúť konkrétne krajiny, kde v zahraničí žijúci občianstvom disponujúci 
ľudia môžu hlasovať: Portugalsko, Taliansko, Rumunsko, Slovensko. 

- Slovensko? 

- V Maďarsku žijúci ľudia, ktorí majú aj slovenské občianstvo, môžu na Slovensku voliť. 
Spôsob hlasovania už je zložitejšia otázka. V akej miere môžu vyjadriť názor na vnútornú 
politiku inej krajiny? Všeobecným riešením je, že hlasujú zväčša za stranícke kandidačné 
listiny a nie v jednotlivých volebných obvodoch, lebo keď tam nežijú, je ťažké ich do 
niektorého prideliť. Ale to už hovoríme o otázkach, ktoré ešte nemám na stole. Na pase nie je 
napísané, aký je. V Maďarsku je len jeden druh štátneho občianstva. A volebný zákon to 
ošetrí. Ale bol by som veľmi rád, keby sa to stalo podľa existujúcich európskych noriem. 

- Žiaľ, existuje aj veľa zlých príkladov toho, keď rozdávanie pasov a volebného práva 
občanom iného štátu viedlo až k odtrhnutiu jeho častí. Ani nie tak dávno sa to stalo v 
gruzínsko-ruskom vzťahu v prípade Abcházska a Južného Osetska. Dokážete pri pohľade z 



Budapešti pochopiť, že politici i verejnosť na Slovensku nie sú práve nadšení z toho, ak sa 
Maďarsko pokúša verejnoprávnym zväzkom pripútať k sebe slovenských Maďarov? 

- Nuž, prirovnanie k Abcházsku mi nepadlo dobre. My sme krajiny, ktoré pevne spája 
Európska únia aj so svojou Lisabonskou zmluvou, spojenectvo v rámci NATO, písané aj 
nepísané pravidlá visegrádskej štvorky a ďalších regionálnych zoskupení. Tu nemôže byť ani 
reč o nijakých postranných úmysloch a územných predstavách. Ak vo vnútri veľkej Európy 
máme teraz možnosť posilniť spolupatričnosť Maďarov, to v žiadnom prípade nie je 
namierené proti niekomu inému. A už vôbec tu nejde o nijaké územné nároky. To nám ani na 
um nevzíde. Všetci moji predchodcovia aj doterajší premiéri to viackrát jasne deklarovali. 

- Ako hodnotíte situáciu Maďarov na Slovensku? 

- Podľa mňa je rovnaká, ako situácia ostatných slovenských občanov. Keď sa darí krajine, aj 
im sa darí. Medzi ľuďmi necítim nijakú diskrimináciu ani napätie. Veľmi dúfam, že sú 
serióznou štátotvornou menšinou a aj Slovensko považujem za serióznu tolerantnú krajinu. 
Slováci sú tolerantní ľudia, takí, akí by sme chceli byť aj my. Je tam veľa zmiešaných 
manželstiev. Integrácia sa na istom stupni uskutočnila, pričom si vážim tých, ktorí si udržali 
maďarský jazyk. Napriek tomu ešte môžu byť poctiví daňoví poplatníci, seriózni zamestnanci. 

- Ako ste spokojný so štartom maďarského predsedníctva v EÚ? 

- Štart bol už dávnejšie, lebo sme súčasťou trojky, ktorá sa začala španielskym 
predsedníctvom, potom nasledovalo Belgicko, od ktorého sme prvého januára prevzali štafetu 
my. Pokračujeme v plnení úloh, ktoré na seba vzala trojka. Popritom sa maximálne 
angažujeme za regionálnu spoluprácu, východné partnerstvo, dunajskú stratégiu i rozširovanie 
EÚ, osobitne za dokončenie vstupných rozhovorov s Chorvátskom. A chceli by sme tiež, aby 
únia prijala rómsku stratégiu. Na predsedníctvo sme sa veľmi zodpovedne pripravovali. To, 
že tento polrok môžeme niesť zodpovednosť za päťsto miliónov ľudí, je pre Maďarsko 
historická šanca. Našou ambíciou je, aby sme sa pričinili o to, aby Európa po tomto polroku 
bola o niečo silnejšia. 

- Na tieto ambície však vrhá tieň masívna paľba kritiky, ktorej za sporný mediálny zákon 
musel najnovšie v stredu v Európskom parlamente čeliť aj premiér Viktor Orbán. Rátali ste s 
tým, že táto právna norma vyvolá taký silný odpor vo svete? 

- Podľa mňa táto kritika nevrhne tieň na predsedníctvo. Napriek nej sa maďarské 
predsedníctvo ešte naplní a vykoná svoje poslanie. Kritika sa týka jedného zo 105 zákonov, 
ktoré boli v poslednom čase prijaté. Z tých 105 zákonov takmer každý vznikol s cieľom 
nastoliť poriadok. Chceli sme poriadok v ekonomike, zdravotníctve, v školstve, v sociálnom 
zabezpečení, nový poriadok pri vytváraní pracovných miest, v zahraničnej politike, v každej 
oblasti života. Pretože predchádzajúce vlády za posledných osem rokov to vo veľkej miere 
zanedbali. Z nastoľovania poriadku neboli vynechané ani médiá. Ale keďže ide o veľmi 
citlivú záležitosť, dostali sme sa pod masívnu paľbu. Je poľutovaniahodné, že pod túto paľbu 
zo zahraničia sme sa dostali ešte v čase, keď preklad textu zákona nebol známy. Čiže útočili 
na nás bez toho, aby mali zákon prečítaný. 

- Už dva týždne však oficiálny preklad do angličtiny existuje, a kritika pokračuje... 



- V otázke rozhlasu a televízie utícha, lebo už poznajú text. Ja sám som zákon skúmal z toho 
pohľadu, či protirečí ústave, ide proti demokracii alebo praxi uplatňovanej v EÚ. Napokon 
som ho podpísal, lebo som dospel k názoru, že tento zákon neohrozuje slobodu tlače. V 
Maďarsku je sloboda tlače a slova stopercentná. Pod veľkým tlakom vláda ponúkla: „Nech sa 
páči, namiesto nekonkrétnych útokov povedzte konkrétne výhrady!” Nech Európska komisia 
určí, ktoré body z tohto rozsiahleho 140-stranového zákona prípadne protirečia smerniciam 
EÚ. Teraz čakáme na jej postoj, aby sme preskúmali, či ide naozaj o rozpor so smernicami a 
európskou praxou. Sám pán premiér navrhol, že v takom prípade sa vykoná náprava. Ten, kto 
si dá tú námahu a preštuduje zákon, si musí všimnúť niektoré jeho veľmi dôležité prvky. Po 
prvé, že nado všetko stavia ľudskú dôstojnosť. Po druhé, že ochranu mladistvých berie veľmi 
vážne. Po tretie, že vyžaduje verejnoprávnosť, tam kde je to odôvodnené. Po štvrté zakazuje 
šírenie nenávisti. Po piate - odfiltruje paralelnosť a skoncuje s doterajším obrovským 
plytvaním štátnymi prostriedkami. Zákon tiež požaduje základnú zodpovednosť od médií, 
ktorá doteraz v zložitom svete internetu a blogov nebola vymáhateľná. 

- Od krajanov chcem počuť, ako žijú na Slovensku ako slovenskí občania a ako si predstavujú 
zachovanie svojho maďarstva, hovorí maďarský prezident. Proti ochrane ľudskej dôstojnosti a 
mladistvých nik nenamieta. Ale príslušná eurokomisárka v utorok už po predbežnom 
preštudovaní predložila konkrétne výhrady. 

- Áno naznačila tri oblasti, ktoré idú prešetriť. Neberieme to ako urážku. Nič nie je dokonalé. 
A ak sú požiadavky pani komisárky opodstatnené, tak som si istý, že ich preskúmame. 
Nečakajte odo mňa ako od hlavy štátu, aby som bol apologétom tohto zákona. Tým sa budú 
zaoberať zodpovední ľudia, ktorí navrhnú aj prípadné úpravy. 

- Nebanujete, že ste sporný zákon podpísali, keď vyvolal takú mohutnú kritiku? 

- Keď som ho dostal na stôl, tak tie kritické hlasy ešte neboli. Ja ako prezident mám dve 
možnosti, ako uplatniť veto. Buď zákon vrátim do parlamentu, kde má vládna strana obrovské, 
na európske pomery bezpríkladné dvojtretinové poverenie, a takému niečomu ako výsledku 
demokratického rozhodnutia ľudu sa už sa patrí dôverovať, alebo ho pošlem na predbežnú 
kontrolu ústavnému súdu. Ale, opakujem, nepovažoval som ho za protiústavný. 

- Ak sa vám zákon zdá v poriadku, prečo potom zo zahraničia zaznieva toľká kritika? Niektorí 
maďarskí vládni predstavitelia naznačujú, akoby malo ísť o kampaň s cieľom „dať do laty” 
nové členské krajiny. Iní za tým zase vidia odplatu veľkých západných štátov za to, že 
Orbánova vláda vyrubila vysoké mimoriadne dane nadnárodným spoločnostiam. 

- Ja by som za tým nehľadal nijaký revanš. Kritizujú nás nielen zo západu, ale zo všetkých 
strán, a to jednoducho za to, že sme sa odvážili dotknúť sa takej citlivej oblasti. Viacerí 
zvolali, že v Maďarsku niet slobody tlače a slobody slova. Na to, samozrejme, všetci zhíkli. 
Preto je úlohou zodpovedných ľudí, medzi ktorých rátam aj seba, všetkých upokojiť. V 
Maďarsku stále možno demonštrovať, na titulnej strane možno nadávať na prácu vlády, 
kritizovať prezidenta republiky, a to až dovtedy, kým to neuráža ľudskú dôstojnosť. Máme 
stopercentnú slobodu tlače, rovnakú ako v hociktorej inej krajine únie. Naplno sa ten zákon 
začne uplatňovať až prvého júla, dovtedy pokuty padať nebudú. Čiže každý má možnosť 
pripraviť sa na nové pravidlá. 

- Spomínali ste dvojtretinové poverenie, ktoré dostal Fidesz. Nezväzuje vám to ruky, 
neobmedzuje manévrovací priestor pri plnení úlohy dozerať nad ústavnosťou a demokraciou? 



- Nezväzuje. Keď ma uviedli do úradu, tak som vedel, že som bol zvolený za prezidenta 
krajiny, ktorá je v mimoriadne zlom stave. Uvedomil som si však aj to dôveru mi dala nová 
vláda a nový parlament. Tie rozhodnutia, ktoré majú umožniť povznesenie krajiny, aby sa 
postavila na nohy a zosilnela, prijímam s radosťou. Necítim sa zviazaný, ale, naopak, teší ma, 
že môžem byť nápomocný rozvoju krajiny. 

- Do úradu ste nastupovali s mottom, že chcete byť človekom, ktorý patrí ľuďom. Vaši kritici 
však hovoria, že ste Orbánovým človekom. Ako vnímate úvahy o tom, že keďže vás do 
funkcie navrhol predseda vlády, teraz sa mu snažíte odvďačiť? 

- Celý život som prežil tak, že som mal blízko k ľuďom. Rád medzi nich chodím, a oni cítia, 
že medzi nimi nerobím rozdiely. Tomu, a nielen dvom olympijským zlatým medailám, ktoré 
som vybojoval, vďačím za svoje spoločenské uznanie. To, že som človek, ktorý patrí ľuďom, 
sa snažím dokazovať tým, že som pre všetkých otvorený. Vystúpil som z Fideszu, prijímam 
lídrov ostatných politických strán, nerobí mi problémy s nimi konzultovať. To, že som 
Orbánov človek, je mediálny výplod. Ja sa nepovažujem za jeho človeka, mňa zvolil 
parlament viac ako dvojtretinovou väčšinou. 

- Opozícia by si želala, aby prezident bol protiváhou v maďarskom verejnom živote. Vy však 
svoju úlohu vidíte v prispievaní k rovnováhe. Čo pod tým rozumiete? 

- Ak to dobre chápem, tak vy by ste odo mňa očakávali, aby som ako prezident zvolený 
dvojtretinovou väčšinou prijal opozičnú rolu proti parlamentu, ktorý má dvojtretinové 
poverenie? Existuje taký ústavnoprávny výraz, že „checks and ballances”, to je kontrola a 
rovnováha, nie protiváha. Ja prijímam skôr úlohu rovnováhy. Rolu protiváhy nech hrá zvolená 
parlamentná opozícia. Protiváha nie je úlohou hlavy štátu. Mojou úlohou je skúmanie 
ústavnosti a stráženie demokracie. Ak by som to niekedy mohol dosiahnuť len tak, že budem 
niekoho protiváhou, že mu budem musieť oponovať, tak to by bolo niečo iné. Nemožno 
vylúčiť, že raz aj k tomu dôjde. 

- Spomínali ste prípravu novej ústavy. Potrebuje ju Maďarsko? A nebolo by vhodné o nej 
vypísať referendum, ako to žiada opozícia? 

- To sú dve odlišné veci. Jedna je, že nadišiel čas pre novú ústavu. Terajšia ústava má v 
záhlaví rok 1949, odvtedy sa nepodarilo získať v parlamente takú výraznú väčšinu, aby ju 
bolo možné prispôsobiť modernej dobe a európskym realitám, aby mohla slúžiť ďalším 
generáciám. Táto práca sa začala, robí na nej 45-členný výbor, v ktorom sú zastúpené všetky 
strany. 

- Opozičné strany z neho vystúpili... 

- Na začiatku tam boli, a ja verím, že sa vrátia a zapoja sa. Predsa len ide o ústavu. Všelijaké 
protesty viem pochopiť, ale z vlastnej vôle sa vylúčiť z prípravy ústavy? Za to by museli 
skladať účty pred vlastnými voličmi. 

- A referendum? 

- Podľa súčasného právneho stavu ústavu prijíma dvojtretinová väčšina parlamentu. Myslím si, 
že to stačí. Veď ľud svoju suverénnu moc veľkou dvojtretinovou väčšinou odovzdal 
parlamentu. Posudzovanie textu ústavy si vyžaduje mimoriadnu odbornosť. 



- Predsa len, vzhľadnom na to, že zaznievajú hlasy, že to bude ústava Fideszu, nebolo by 
elegantnejšie zveriť rozhodnutie ľudu? 

- O tom nebudem rozhodovať ja. Môj názor však je, že tento parlament disponuje 
dostatočným poverením ľudu a je pripravený na to, aby rozhodol o novej ústave. 

Pál Schmitt (68) 
Štvrtý poprevratový prezident Maďarska, ktorého na návrh premiéra Viktora Orbána zvolil 
parlament pred pol rokom, má za sebou bohatú športovú, diplomatickú i politickú kariéru. 
Dvojnásobný olympijský víťaz v šerme a dlhoročný funkcionár Medzinárodného 
olympijského výboru, pôsobil ako veľvyslanec, podpredseda Európskeho parlamentu a 
predseda maďarského parlamentu. 
++++++++++++++++++++++++++ 
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O pevcovi Liptova Petrovi Dobroslavovi Bellovi - Horalovi 
(12. novembra 1842 Liptovský Mikuláš - 13. júna 1919 Budapešť) 

Popri niekoľkých významných osobnostiach žijúcich dlhé roky v Budapešti na prelome 19. - 
20. storočia treba spomenúť i básnika Petra Dobroslava Bellu, ktorého lyrická tvorba 
vychádzala z motivického poľa spomienok na rodný kraj, malebný Liptov. 

Slovenský básnik, prekladateľ a železničný úradník Peter Dobroslav Bella, ktorý používal 
pseudonym Horal, pochádzal z mnohodetnej rodiny mikulášskeho kožušníka Jozefa 
Pravoslava Bellu (1810-1875). 

Peter Bella sa ako 30-ročný mladík presťahoval z kopcovitého Liptova do Budapešti. 
Pravdepodobne ho priťahovala možnosť lepšieho a všestrannejšieho uplatnenia sa. Priaznivé 
podmienky multikultúrnej a mnohonárodnostnej metropoly dualistického Uhorska pre 
mnohých Slovákov - najmä pre intelektuálov - boli žriedlom najrôznejších skúseností. 
Hospodársky rozmach mesta mnohých ponúkal možnosť lepšieho uplatnenia sa a kariéry. 
Bella si v Budapešti našiel nielen dobré pracovisko, ale si tu založil aj rodinu. Z piatich bratov 
žili v meste Daniel Ctibor Bella, úradník na ministerstve dopravy, Ján Pravdoľub Bella 
básnik a národne uvedomelý učiteľ v Békešskej Čabe (prišiel tam v roku 1874) a určitý čas žil 
v Budapešti básnik a prekladateľ, učiteľ a kaplán slovenskej ev. cirkvi v Pešti Ondrej 
Miloslav Bella, (1851-1903)1. Ich otec, kožušnícky majster Jozef Pravoslav Bella, žil u synov 
v Budíne od roku 1873. V jednom svojom liste adresovanom svojmu synovi, učiteľovi Jánovi 
(1836-1924) a neveste do Békešskej Čaby, sa ponosuje na zlé životné podmienky v Budapešti: 
„Práce dostať pre mňa žiadnej niet, preto ani groša na živnosť. (...) Petrík chodí do 
ministerského úradu písať, ale plat je tam malinký.“2 Peter Bella sa vyučil za kožušníka, ale 
neskôr absolvoval telegrafickú a železničiarsku školu v Budapešti. Najprv pracoval v otcovej 
remeselníckej firme, ale keď táto skrachovala, roku 1873 začal pracovať ako pisár na 
ministerstve dopravy, neskôr ako železničný úradník v Rigellovej továrni. Od roku 1904 bol 
na dôchodku. Svoj život prežil v Budíne, býval v I. obvode na ulici Szınyeg č. 3. Pred smrťou, 
po deviatich operáciách, bol odkázaný na opateru svojej rodiny. 



Básnická činnosť 

Peter Bella vstúpil do literatúry len v posledných dvoch desaťročiach 19. storočia. Popri 
úradníckej práci sa najradšej venoval písaniu básní. Hoci Bella svoje básnické prvotiny 
publikoval ešte v roku 1865 v Sokole, predsa len oveľa neskôr, až od polovice 90. rokov, 
začal pravidelnejšie publikovať básne pod básnickým pseudonymom Horal. Uverejňoval 
najmä básne, balady, povesti, bájky a tiež preklady.3 Básnickú tvorbu Bellovu, verše o 
Tatrách a krásnom Liptove, ctili si Slováci nielen na Dolniakoch, ale aj na Horniakoch. Keď 
hornouhorské časopisy, ako Dennica, Živena, Slovenské pohľady a Národnie noviny 
uverejňovali jeho básne, veľmi rýchlo sa stal obľúbeným a v širšom kruhu čítaným autorom. 
Neskôr jeho lyrické diela vychádzali aj v peštianskych novinách Slovenský denník a Naše 
Slovensko. Hoci tvoril v období literárneho realizmu, predsa ako väčšina básnikov, ktorí sa 
formovali v ovzduší sedemdesiatych rokov 19. storočia, inšpiroval sa ľudovou piesňou a 
štúrovským romantickým folklorizmom. Prikláňal sa k básnickej technike ľudovej piesne. 
Jeho piesne, romanticky ladené básne, ako aj diela jeho mladšieho brata Ondreja Bellu (1851-
1903) charakterizuje nostalgický hlas túžby po vzdialenom liptovskom domove. 

Jedna časť jeho tvorby vyšla posmrtne v zbierke Piesne zďaleka a iné verše v Liptovskom 
Mikuláši (1920). Sú to ponášky na ľudové piesne a verše vyjadrujúce túžbu za domovom. 

Bella bol aj vynikajúcim prekladateľom zo slovanských literatúr. Prekladal najmä diela 
poľských a ruských spisovateľov do slovenčiny (A. Mickiewicz, H. Sienkiewicz, K. P. 
Tetmajer, A. S. Puškin, N. A. Nekrasov, I. A. Krylov, A. N. Majkov). Spomeniem napríklad 
Povesť z Tatier Kazimíra Przerwa Tetmajera. Všímal si aj chorvátsku literatúru (P. 
Preradovič) a poslovenčil Erbenovho Vodníka. 

Je zaujímavým kultúrnohistorickým faktom, že je autorom známej básne „Aká si mi krásna, 
ty rodná zem moja”, ktorú neskôr do podoby hymnickej piesne zhudobnil Eugen Suchoň. 
Spievajú ju Slováci ako hymnickú pieseň pri rôznych národných podujatiach. Vytvoril prvý 
známy preklad do slovenčiny dnes už svetoznámej vianočnej piesne Tichá noc. 

Ukážky z Bellovej básnickej tvorby 

Bella po celý svoj život neprestajne túžil za svojim rodným Liptovom. Jeho elegické verše 
zachytávajú clivosť po kráse a teple rodiska. Bellove básne sú osobne ladené a sú to väčšinou 
ponášky na ľudové piesne. Charakterizujú prírodné, ľúbostné a vlastenecké motívy a 
predovšetkým vyjadrujú túžbu po rodisku. Opieral sa o melódiu a rytmus ľudovej piesne. Vo 
svojich veršoch oslavuje svoj rodný jazyk, kraj, vyjadruje svoj úprimný vzťah k slovenčine: 

„I ja som vyrástol v milej zemi rodnej, 

- ach - a teraz bývam tak ďaleko od nej!“ 

V básni Rodný kraj z roku 1897 vyjadril svoj žiaľ za svojim rodným krajom a svojím 
národom. Bellov topos materského lona a krajiny je jeho „otčina“. Jeho rodný kraj v Liptove 
je vyjadrený slovami: 

„Tam, kde sa bystrý Váh k Dunaju poberá, 

kde Kriváň sa v horách do jazier nazerá: 



tam je ten milý kraj, tam je tá dolina, 

tam je ten Liptov môj, tá moja otčina!“ 

Túžba po rodných horách ho sprevádzala nesporne po celý život. Aj najmenšia udalosť, ako 
napríklad sadenie jedličiek v budínskych horách, čo videl počas prechádzky, mu pripomínala 
Tatry, toto prekrásne pohorie, odkiaľ hoci aj mohli pochádzať mladými dievčatmi sadené 
jedličky. V tom momente pred očami sa mu bolestne zjavil ďaleký domov, čo ospieval v 
nasledujúcich veršoch: 

„Hoc ich polievali, hoc ich radi mali, 

len sa im halúzky nebárs zelenali: 

nebárs zelenali, nebárs rozvíjali: 

veď sa v cudzej zemi ťažko prijímali.“ 

Hoci zasadené sadeničky sa zakorenili a pekne rástli, predsa sa necítili dobre, ako ani ľudia, 
ktorí sa prisťahovali z Horniakov na Dolnú zem. Ako sám básnik, ktorý nemal nič proti životu 
v metropole, pretože mal dobrú robotu, založil si rodinu a mal veľa priateľov medzi Slovákmi. 
Predsa neprestajne cítil túžbu po domove, od ktorého bol už desiatky rokov vzdialený. Svoj 
smútok opísal nasledovne: 

„A ja v cudzom kraji roztúžený stojím, 

hľadiac na hviezdičky nad rodiskom mojím.“ 

Z listu z roku 1914, písaného Fr. Klimešovi, sa dozvedáme, že mu pripravovali dvojzväzkové 
vydanie jeho tvorby. Do prvého zväzku plánovali zaradiť Piesne zďaleka a iné verše a Piesne 
ľúbostné a verše rôzneho obsahu. Do druhého zväzku chceli zaradiť povesti, balady, legendy 
a bájky a tiež preklady. 

V päťslohovej básni Materinská reč (1893) zdôraznil, ako si váži a chráni svoj ľubozvučný 
jazyk, čo všetko mu pripomína, keď hovorí svojím jazykom, v ktorom sa naučil modliť. 

Materinská moja reč, 

reč mojej otčiny! 

V tebe cítim milotu 

rodnej mi doliny, 

čujem horu zelenú, 

ako spevom hučí, 

čujem si mať milenú, 



jak ma modliť učí. 

Spoločenská činnosť 

Kultúrne programy cez polstoročie fungujúceho Slovenského spolku v Pešťbudíne (1868-
1918), jeho Literárneho odboru navštevoval aj Bella. Keď vysokoškolskí študenti 
usporadúvali zábavy alebo poučné večierky v kruhu, požiadali prednášať aj Bellu. Tu mal aj 
príležitosť predstaviť svoje básne. V roku 1908, keď predstavili pri príležitosti 60. výročia 
narodenín T. G. Masaryka4 jeho prácu „Česká otázka“, tohto podujatia sa okrem Bellu 
zúčastnili aj členovia Českej besedy. O dva roky neskôr, na programe zasadania Literárneho 
odboru, Bella predniesol svoj preklad Tetmajerovho Jánošíka5, s ktorým mal veľký úspech. 

Mladá húževnatá inteligencia v Pešti na čele s právnikom Dr. Emilom Stodolom (1862-1945) 
a redaktorom Slovenského denníka a Slovenského týždenníka Antonom Štefánkom (1877-
1964) organizovala ľudovýchovné prednášky pre slovenských robotníkov. Myšlienky 
prednášok inicioval Albert Mamatej6. Prvá prednáška odznela 3. novembra 1912 v miestnosti 
Protestanského spolku (VIII. obvod, Alföld u. č. 13). Prišlo na ňu okolo 200 ľudí, prevažne 
remeselníci a členovia Budapeštianskeho katolíckeho delníckeho kruhu, založeného roku 
1902, a tiež Stodolovej spoločnosti Kriváň, kruhu mladých remeselníkov. Vtedy Štefánek 
prednášal o Bulharsku, jeho dejinách, sociálnych, spoločenských a hospodárskych pomeroch 
krajiny. Zaujímavá bola aj prednáška o vývoji a príčinách balkánskej vojny. Po ňom Peter 
Bella-Horal prečítal svoj preklad Tetmajerovho Sobka Jaruščiaka. Účastníci stretnutia s 
dojatím počúvali opis Sobkových zbojníckych kúskov a jeho tragicky sa končiaci život, keď 
sa pokúsil utiecť zo žalára. 

Bella chodil aj do Lutherovho dvora, často navštevoval učiteľa Ľ. Izáka7, jedného zo svojich 
dobrých priateľov. Učiteľovi, resp. hudobnému skladateľovi Izákovi sa Bellova báseň 
Materinská reč tak zapáčila, že ju zhudobnil. 

Bellovu básnickú a prekladateľskú činnosť vysoko hodnotili aj na Horniakoch. Vedúci 
jednotlivých spolkov si nezabudli pripomenúť Bellove okrúhle životné jubileá. Hornovidiecke 
spolky ako Živena a Lipa v rámci poučno-zábavného večierka v Turčianskom Sv. Martine8 
oslávili 70. výročie narodenia Bellu, kde hodnotili jeho životnú dráhu a tvorbu. Na jeseň roku 
1912 sa v zábavno-poučnom časopise Živena môžeme dočítať o jubilejnej oslave Bellu-
Horala. 

Ev. kaplán Fedor Ruppeldt osobne poznal Petra Bellu ešte z peštianskeho pôsobenia z rokov 
1909-1910. V roku 1910 F. Ruppeldt spolu s Viestovcami a Riggelovcami boli uňho na 
návšteve v Budíne. Pamätal sa na neho ako na milého a bezprostredného človeka. V roku 
1911, keď sa Ruppeldt vrátil zo Škótska a krátko zas kaplánčil v Pešti, opäť navštívil Bellu. 
Občas sa stretli aj na programoch Slovenského spolku alebo v niektorej Slovákmi obľúbenej 
kaviarni. Neskôr, v roku 1912 z Liptovského Sv. Mikuláša poslanom liste ho Ruppeldt prosí, 
aby poslal svoju biografiu a tiež niekoľko vlastných čŕt, lebo na literárnej schôdzi mládeže pri 
príležitosti jeho 70. narodenín plánoval prednášať o jeho básnickej tvorbe9. Veľmi ľutoval, že 
sa s ním nemohol stretnúť a osobne s ním urobiť interview.10 

Bellova korešpondencia 

Peter Bella viedol rozsiahlu korešpondenciu nielen so svojimi bratmi a príbuznými, ale aj so 
známymi z horného Uhorska. Pravidelne písal do Békešskej Čaby svojmu bratovi Jánovi 



Pravdoľubovi Bellovi11. V jednom liste Bella referuje o vianočnej slávnosti, pravidelne 
usporadúvanej Dobročinným ženským spolkom v škole na Lutherovom dvore, kde žiaci 
slovenskej ev. školy recitovali Vianočnú pieseň od Ondreja Bellu. Po ich vystúpení senior 
Daniel Bachát (1840-1906) vo svojom slávnostnom prejave popri hodnotení básnickej 
činnosti O. Bellu povedal i nasledovné: „Dnes večer zarečnili ste nám popri iných aj jednu 
vianočnú báseň od - bohužiaľ - tohoto roku v Bohu zomretého, nám dobre známeho pevca 
slovenského, ktorý aj medzi nami, čo mladoň nadšený požehnane účinkoval. Zarečnili ste nám 
báseň jeho o pastieroch na poli Bethlehemskom.“12 

Peter Bella si dopisoval aj s Elenou Maróthy-Šoltésovou, prvou redaktorkou časopisu spolku 
slovenských žien v Martine Živena. V jednom liste (pravdepodobne z roku 1912) sa jej 
poďakoval za honorár, hoci s pripomienkou „z malej vody - malé ryby!“, čo zaiste znamenalo, 
že so zaslaným honorárom nebol veľmi spokojný. Zmienil sa aj o ťažkostiach prekladania a 
ponosoval sa, že za básne tak málo mu platí časopis. Redaktorke pripomenul, že už pre 
časopis pripravuje baladu. V ďalšom liste z 3. mája 1912 sa jej poďakoval za pozitívnu kritiku 
pôvodného diela a tiež za preklad Tetmajerovej Povesti z Tatier. Veľmi sa tešil jej mienke 
„lebo ste s tým vzácnu službu našej veci urobili, obrátiac pozornosť čitateľa na dielo toto. Čo 
sa mňa týka, mne bol vždy sviatok, keď vžijúc sa do toho čarovného kruhu Tatier prednášal 
som veci tieto, ako ste sa ´malebne´ vysloviť ráčili, po tých ´goralských chodníčkoch´ k 
nám.“13 

Svoju radosť nad oslavami jeho sedemdesiatych narodenín v časopise Živena a Dennica 
vyjadril Bella aj v ďakovnom liste písanom Šoltésovej. Zvlášť sa tešil, že mu tam uverejnili 
básne Piesne z cudziny. Vyznal sa, že mu veľmi dobre padli jej „milé, vďačné a dobroprajné 
slová,“ až do takej miery, „že človek až do rozpakov prichodí pred toľkou láskavosťou, 
uznanlivosťou a úprimným porozumením.“ O básňach sa vyjadril nasledovne „Sú to veci z 
mladých časov, keď v láske k rodu svojmu vychovaný ocitnul som sa medzi ľuďmi cudzími, 
keď aj nie mne, ale národu môjmu neprajnými, vzbudila sa v srdci mojom nepremožiteľná 
túžba za domovom a všetkým, čo mi v ňom bolo drahé a milé. A žiaľ, tento bol aj príčinou 
toho, že piesne tieto som napísal.“ 14 K tomu ešte dodal, že sa teraz už uspokojil, žiaľ jeho sa 
zmiernil, a je šťastný, lebo si založil rodinu a má „šľachetnú družku a dobrú rodinu“. 

Bella svojich dobrých priateľov a príbuzných často uctil priamo im písanými básňami. Na 
pozdravné pohľadnice k rôznym sviatkom veľmi často dodal aj krátke svoje veršíky, čím 
nesporne naznačoval svoju náklonnosť a pozornosť. Napr. roku 1899 na pohľadnicu, zaslanú 
novinárovi Ambrovi Pietrovi, ktorý sedel vo väznici vo Vacove, pripojil nasledujúcu básničku 
15 

„Preleť, vtáčku, preleť 

Cez háj morušový, 

Zanes pozdravenie 

Mojmu Ambrušovi, 

Zanes do Vacova, 

Za ten Dunaj mútny: 



Aby dúfal v Boha, 

Aby nebol smutný!“ 

Ako významnému predstaviteľovi dolnozemských, resp. budapeštianskych Slovákov mu patrí 
čestné miesto aj v slovenských národných dejinách. 

Anna Kováčová 

____________________ 

1 - Bella, Ondrej Miloslav (1851-1903), básnik, prekladateľ a evanjelický kňaz. Od roku 
1874 účinkoval ako kaplán v Budíne a od roku 1876 ako učiteľ a kaplán slovenskej ev. 
cirkvi v Pešti. V roku 1880 vydal v Pešti zbierku pod názvom Piesne. Od roku 1880 
pôsobil ako vojenský kňaz. 

2 - SNK ALU, sign. 145 A 3 

3 - (sign. 13 A 1) 

4 - Masaryk, Tomáš Garigue (1850-1937), politik, univerzitný profesor 

5 - SD 12. marca 1910. 

6 - Mamatey, Andrej (1870-1923), do roku 1893 pôsobil v Budapešti, od roku 1894 žil v 
Spojených štátoch. Bol predsedom Slovenskej ligy v USA a predsedom Národného 
slovenského spolku. 

7 - Izák, Ľudovít, pseud. Miloš Lihovecký (1862-1927), oduševnený učiteľ, kantor a 
aktívny člen Slovenského spolku, kde usporadúval výlety, hudobné, literárne večierky a 
prednášky. V rokoch 1892-1919 viedol spevokol Slovenského spolku a bol poradcom 
alebo dirigentom aj českých spolkov. 33 rokov pôsobil v Budapešti. 

8 - Živena, r. 3, č. 11,1912, s. 346-348. 

9 - Slovenský denník, 6.11.1912,( SNK ALU sign. 42 I 229), Dennica, č. 11a 12,1912, 

10 - List Fedora Ruppeldta Petrovi Bellovi (SNK ALU, sign. A 1315). 

11 - Bella, Ján Pravdoľub (1836 Liptovský Mikuláš - 1924 Bratislava), pedagóg a 
publicista. Najdlhšie žil v Pešti, kde spolupracoval s J. Palárikom, J. Viktorínom, J. 
Franciscim. Pomáhal aj pri redigovaní Černokňažníka. Publikoval články o výchove 
remeselníckej mládeže o zdravotníctve, včelárstve a ovocinárstve v časopisoch Dom a 
škola, Dolnozemské listy a Obzor. Dokumentárnu hodnotu majú jeho články o 
Slovákoch a zvykoch v Békešskej stolici. Napísal viac učebníc, abecedár a čítanky. Od 
roku 1874 pôsobil ako učiteľ v Békešskej Čabe. V roku 1912 sa presťahoval do 
Ružomberka a potom do Bratislavy. 

12 - SNK ALU, sign. 38 A 1 



13 - SNK ALU, sign. 38 A 6 

14 - SNK ALU, sign. 38 A 6 

15 - Pietor, Ambro (1843 Liptovský Mikuláš - 1906 Martin). Právo študoval v Pešti, vo 
Viedni a Prahe. Najprv bol dopisovateľom, neskôr redaktorom Pešťbudínskych 
vedomostí. Potom sa stal zodpovedným redaktorom Národných novín. Vo svojich 
článkoch často komentoval aktuálny politický vývoj a následky stupňujúcej sa 
maďarizácie. 
+++++++++++++++++++++++ 
Cena  

Slovenskej historickej spoločnosti 

pri Slovenskej akadémii vied 

 

 

• Cena Slovenskej historickej spoločnosti pri Slovenskej akadémii vied 

(ďalej SAV) je čestnou cenou a nie je spojená so žiadnym finančným 

ohodnotením.  

• Cenu udeľuje každý rok k 14. aprílu výbor Slovenskej historickej 

spoločnosti pri SAV za diela, ktoré boli vydané v predchádzajúcom 

kalendárnom roku.  

• Cena sa udeľuje vo dvoch kategóriách: vedecká a populárnovedecká práca. 

• Návrhy na ocenenie môže podať každý občan Slovenskej republiky. V každej 

kategórii môže podať vždy len jeden návrh.  

• Návrh musí obsahovať kompletný bibliografický údaj navrhovaného diela, 

stručné zdôvodnenie, ďalej meno a adresu navrhovateľa. 

• Návrhy s jedným exemplárom navrhovaného diela sa posielajú na adresu: 

Slovenská historická spoločnosť pri SAV, Klemensova 19, 813 64 Bratislava 

do 31. januára. 

• Návrhy vyhodnotí komisia, ktorú menuje výbor Slovenskej historickej 

spoločnosti pri SAV a pripraví nomináciu navrhovaných diel v jednotlivých 

kategóriách. 

• Výbor Slovenskej historickej spoločnosti pri SAV na svojom zasadnutí 

tajným hlasovaním vyberie najúspešnejšiu prácu v každej kategórii. V 

prípade rovnosti hlasov rozhoduje hlas predsedu Slovenskej historickej 

spoločnosti pri SAV. 

• Výbor Slovenskej historickej spoločnosti pri SAV si vyhradzuje právo 

neudeliť cenu. 

• Po oficiálnom vyhlásení výsledkov sa informácia o udelených cenách za 

príslušný rok publikujú na stránkach vedeckých a odborných časopisov i v 

masovokomunikačných prostriedkoch. 

++++++++++++++++++++++ 

15 věcí, které byly kdysi lepší...  
A našlo by se jich jistě i víc...                 
1. MUŽSKÁ GALANTNOST 
Kdysi Vás muž pozdravil a podržel Vám dveře i v případě, že  jste nebyli jeho typ. Dnes „velcí 
firemní manažeři“ zásadně nezdraví a do dveří se hrnou jako první. 
2. NEEXISTOVAL POJEM CELULITÍDA 
O žádné celulitídě jsme nevěděli a tak jsme byli s našimi stehny i se sebou nadmíru spokojení. 
3. NEBYL ANI AIDS 
Anebo když byl, my jsme o něm nevěděli a tak byl náš sexuální život méně frustrující, než je v 
současnosti. 
4. TOČILY  SE VÝBORNÉ FRANCOUZSKÉ, ITALSKÉ A ANGLICKÉ FILMY 
A přicházeli k nám v rámci Filmového festivalu pracujících. Kina byli na každém kroku, lístek 
stál 8 korun a za jedno odpoledne a večer se dali stihnout i tři filmy. 
5. MICHAEL JACKSON 



Byl ten nejúžasnější černoch v bílých ponožkách. Byl talentovaný, kreativní, milovali ho 
miliony lidí. Až do doby, než  se změnil na kreaturu bělocha. 
 
6. JABLKA, HRUŠKY, JAHODY A TŘEŠNĚ 
Neměli tu jednotnou chuť chemické nadvýroby a chutnaly jako jablka, hrušky, jahody  a 
třešně. 
7. LET LETADLEM 
Nebyl hororovou scénou, při které Vás oberou i o pilník a manikúrové nůžtičky a zaevidují do 
databáze podezřelých z mezinárodního terorismu, ale  vzrušujícím dobrodružstvím spojeným s 
flirtem a dobrou náladou. 
8. PÁTEK ODPOLEDNE 
Z práce se chodilo už o třetí odpoledne, takže víkend trval dva a půl dne. 
9. LÉTO 
Bylo dlouhé, šťavnaté, sladké a horké. Tak akorát.  Ne jako ostatní roky, když je buď 42 
stupňů ve stínu, anebo 3 stupně nad nulou. 
10. MÁMINY KOLÁČE A KRUPICOVÁ KAŠE 
Jedli jsme jich hodně, protože byly výborné. A neměli jsme žádne výčitky svědomí, protože 
jsme nevěděli, že „in“ je suchá rýže a hlávkový salát. 
11. ROZHLASOVÉ HRY PRO MLÁDEŽ 
Sedávali jsme při nich každé sobotní odpoledne  a rozvíjeli svoji představivost. 
12. ESKYMO 
Milovali  ho všichni. Nemělo dřívko, zato mělo křupavý čokoládový obal a skvělou vanilkovou 
chuť. A stálo 50 haléřů! 
13. STARÉ TRAMVAJE 
S plošinami a průvodčími, před kterými jste mohli kdykoliv utéct, protože plošiny neměly 
dveře a tramvaje jezdily pomalu. 
14. MLÉČNÉ BARY 
Vonělo tam čerstvé pečivo, briošky a pravé kakao. Hlavně tam jsme utráceli své kapesné. 
15. ŽENSKÉ TĚLO 
Ženy měly vlastní vlasy, vlastní tvář, vlastní prsa i vlastní boky a mužům se to líbilo. Teraz si 
holí mušličky, mužům se to nelíbi a připadaji si jako pedofily, když milují ženskou.  
+++++++++++++++++++ 


